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Nabízíme odbornou praxi pro studenty
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PRAHA, PROSTĚJOV Něco takového česká justice asi ještě 
nezažila! Sympatická Magdalena Š. pocházející z Konice zcela 
uvykla psychickému i fyzickému týrání  „léčitele“, který si povoláním 
zubařku omotal kolem prstu tvrzením, že byla v předchozím životě 
dozorkyní v Osvětimi a teď za to musí pykat! Vše napovídá tomu, 
že teprve až během hlavního líčení se „probudila“ do reality a naplno 
si uvědomila, co vše musela podstupovat a jak to celé skončilo...

Martin ZAORAL
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Konšelům došla trpělivost, a  tak roz-
hodli o zásadní změně, která se bude tý-
kat dopravy. Řidiči v posledních letech 
totiž stále častěji zcela ignorují doprav-
ní značení, čemuž se chce radnice rázně 
postavit. A  změny to budou opravdu 

drastické. Značení by mělo z města zce-
la vymizet, v dohledné době se plánuje 
něco podobného i se semafory. 
Městská policie si už často neví ani 
rady, jak se vypořádat se stále vyšším 
počtem přestupků v rámci dopravy po 
městě, kdy řidiči odmítají respektovat 
značení. Nejedná se přitom jen o ur-
čité pěší zóny, ale také „přednosti“ či 
„stopky“. „Situaci řešíme už dlouho-
době společně s městskou policií, jsme 
z toho zoufalí. Zvedáme výše pokut, 
snažíme se dělat všechno pro to, aby 

to řidičům nebylo jedno, ale je očivid-
ně nezajímá nic. Policisté taky neřeší 
téměř nic jiného. Takto to prostě dál 
nejde,“ uvedl, co za změnami stojí, 
primátor Francimór Kopačka. 
A co všechno by měly změny přinést? 
„V  první řadě zrušíme veškeré do-
pravní značení. Ať si to řidiči udě-
lají, jak chtějí. Bude to asi fungovat 
na principu: ‚kdo jede rychleji, bude 
mít přednost‘. Značky půjdou do ko-
vošrotu a přibude tak nějaká kačka 
do rozpočtu. Navíc máme úmluvu 

s pojišťovnami, že škody, které budou 
řidiči hlásit, uhradí z části jim a z čás-
ti městu. Svým způsobem bychom 
mohli ušetřit i  na počtu strážníků. 
Takže to má jen samé výhody,“ dopl-
nil očividně spokojený Kopačka.
Takže to bude v  Prostějově vypadat 
jako v Bangladéši… 

Za Agenturu Hóser John

www.vecernikpv.cz
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Podìkování lidem
 z nemocnice 

Prostějov (mls) – Do nemocnice 
musíme občas všichni, z ní si odnáší-
me různé zážitky. „Po dvacetu letech 
jsem byl hospitalizován v prostějov-
ské nemocnici a byl jsem mile pře-
kvapen. Chtěl bych poděkovat celé-
mu personálu ORL za profesionální 
přístup!“ vzkázal Roman Zajíček. 

prostor! Legálnì!   
Plumlov (mls) – Ve středu 17. a ve 
čtvrtek 18. května můžete vyrazit na 
organizované prohlídky vojenské-
ho újezdu Březina. Na trase v délce 
zhruba 35 kilometrů uvidíte jak vý-
cviková zařízení, tak některá zajíma-
vá místa jako například zámeček Fer-
dinandsko. Čekají vás i dvě zastavení 
a doprovodný výklad. Zájemci o tuto 
akci se mohou přihlašovat pouze 
prostřednictvím elektronického re-
zervačního systému, který je přístup-
ný přes internetové stránky úřadu na 
stránkách https://ujezd.vavyskov.
cz/ukazky-pro-verejnost-2023.
  

„Pøepral“ znaèku 
Prostějov (mls) – Se značkou 
označující začátek cyklostezky svedl 
nedaleko aquaparku boj rytíř „Don 
Quijot de la Prostějov“. Frustrovaný 
chlapík si v  noci z  úterý 25. dubna 
na uplynulou středu vybil svoji pře-
bytečnou energii na značce, kterou 
povalil a  zatarasil tak projíždějícím 
cyklistům cestu. Věc byla nahlášena 
prostějovské městské policii.  

RYCHLÝ
NÍK

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 
dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 
a  skrývá se před spravedlností na neznámých 
místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 
Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při
jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,
aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 
osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 
Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 18. září 1979 a trvalé bydliš-
tě má nahlášeno v okrese Prostějov. Na 
hledaného vyhlásila prostějovská po-
licie celostátní pátrání dne 24. dubna
2023. Jeho zdánlivé stáří je mezi 43 
a 45 lety. Měří mezi 175 a 185 centime-
try. Je střední postavy, má hnědé rovné 
vlasy, nosí bradku a má hnědé oči.

ZDĚNEK HODINKA  

se narodila 13. listopadu 2005 a trvalé 
bydliště má nahlášeno v okrese Prostějov.
Na hledanou vyhlásila prostějovská po-
licie celostátní pátrání dne 23. dubna
2023. Její zdánlivé stáří je mezi 16 a 18 
lety. Měří mezi 161 a 163 centimetry. 
Je střední postavy, má tmavé rovné vla-
sy a hnědé oči. 

MARIE ČURIOVÁ 

po dvojici hledaných

Minulé pondělí ráno zastavili 
policisté v  Plumlově BMW, kte-
ré řídila třicátnice vezoucí dvě 
malé děti. U  sebe neměla ani 
řidičský průkaz, protože o  ten 
kvůli řízení pod vlivem alko-
holu začátkem dubna přišla. 
A  neprošla ani tentokrát. Na 
přístroji se totiž objevila namě-
řená hodnota ve výši téměř tří 
promile!

2,61 
Žena následně přiznala, že 
v  neděli 23. dubna večer vypila 
údajně litr vína. Vysoká číslov-
ka ovšem nasvědčovala, že těch 
lahvinek muselo být víc. Každo-
pádně opilé dámě za volantem 
nyní hrozí vysoká pokuta, pro-
dloužení zákazu řízení a  stále 
reálněji také až jeden rok vězení. 

KRIMI•• Pondělí•• 
Kdo ho objeví? Říká se, že kdo hledá, najde. Policisté od začátku týdne pátrají po 
Zdeňku Hodinkovi, který pochází z prostějovského regionu. Podle policejní data-
báze je tento muž nebezpečný, kdo se s ním náhodně setká, měl by být obezřetný.

•• Úterý•• 
Ucho se utrhlo. Říká se, že tak dlouho se chodí se džbánem pro vodu, až se pivo 
donese. V případě Romana Biháriho se však místo donesení zlatistého moku utrh-
lo pověstné ucho. A tak olašský Rom kvůli dvěma krádežím katalyzátorů skončil 
před soudem. •• Středa •• 
Barvy tance. Vždy bude platit, že tanec je pohyb a pohyb je život. Všechny odstíny 
tance mohli sledovat diváci během vystoupení žáků a absolventů tanečního oboru 
prostějovské ZUŠ v Městském divadle v Prostějově. 

•• Čtvrtek •• 
Doteky srdce. Dotek nemusí být vždy jen fyzický. Dotknout se můžete třeba i oči-
ma a srdcem. Ostatně nikoliv nadarmo se říká, že správně vidíme pouze srdcem. 
Proč bychom se právě srdcem nemohli také nejlépe dotýkat? Zažít Doteky módy 
mohli lidé v Městském divadle v Prostějově. 

•• Pátek •• 
Hurikán v Určicích. „První se zastavil, poprvé z dlažby pil, čelo jí nastavil, nevy-
hrál,“ zpívá se v asi nejznámější písni Dalibora Jandy o mladíkovi, který se v nece-
lých osmnácti letech zabil na motorce. Poslechnout si někdejšího Zlatého slavíka 
s nezaměnitelným hlasem mohli i návštěvníci koncertu v Určicích. 

•• Sobota •• 
Traktor a amygdala. „Moje duše bloudí tmou, Amygdalou stíny jdou,“ zní text 
jedné z písní skupiny Traktor, která umí překvapit. Ostatně u rockové kapely po-
jmenované podle zemědělské techniky byste asi nečekali skladbu pojmenovanou 
podle mozkového centra emocí. Traktor vystoupil na akci, která se konala v plum-
lovském kempu Žralok.    •• Neděle •• 
Kalorické děti. Když potkáte po letech ježibabu, nemůžete se divit, že ztloustla. 
Není určitě první ženou, která přibrala po dětech… Oblíbenému pálení čaroděj-
nic je zasvěcen tradičně poslední dubnový den. Tentokrát se stovky lidí setkaly 
mimo jiné třeba v Určicích.   •• Pondělí 1. 5. •• 
Maniak Mácha. Ve hře Járy Cimrmana Hospoda na mýtince se mimo jiné do-
zvídáme, že básník Karel Hynek Mácha byl sexuální maniak s dovětkem: „ne že 
by na tom bylo něco špatného“. Máchovy verše patří k prvnímu máji stejně ne-
odmyslitelně jako líbání pod rozkvetlou třešní. A to navzdory faktu, že v tento den 
neslavíme svátek lásky, ale práce. 

„8 dnù Veèerníku v kostce“„8 dnù Veèerníku v kostce“
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Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

Den s  IZS se povedl. Dobrá zpráva, 
nejen komerční akce táhnou. Další 
událostí po přehlídce protidrogového 
vlaku, která přilákala v  Prostějově lidi, 
byl den s  IZS (Integrovaný záchranný 
systém). Policisté, hasiči i záchranáři na 
něm předvedli své dovednosti a vyba-
vení a celé rodiny měly možnost vidět 
v akci náročnost podobných situací. 

Zatímco některé děti jsou na zápis 
do první třídy připravené dobře, 
stále více jich na pravidelnou škol-
ní docházku v  šesti letech věku 
není podle odborníků zralých. 
A tak je v Prostějově ze 604 žádostí 
pro příští rok 2023/2024 hned 128 
odložených, což je více jak dvacet 
procent. Do lavic tak nezamíří kaž-
dé páté dítě!

21,2

„PRÁCI JSEM NIKDY 
NEPOTŘEBOVAL

ANI NEPOTŘEBUJI...“ 
Takto se rozplýval u Okresního sou-
du v Prostějově obžalovaný Roman 
Bihári, který byl paradoxně nedáv-
no odsouzen k veřejně prospěšným 
pracím.

Legenda česká hudební scény, na jejíž 
hitech vyrostla nejedna generace, vy-
prodala určickou sokolovnu. Páteční 
vystoupení trojnásobného Zlatého 
slavíka s kapelou Prototyp pobavilo 
všechny přítomné, navíc přijel i jeden 
speciální host večera... 

DALIBOR JANDA
Foto: internet

Další parkování jen pro přihlášené!
Magistrát v  uplynulém týdnu infor-
moval o možnosti nechat si zamluvené 
parkovací místo v  centru Prostějova. 
V ulicích jako je třeba Knihařská nebo 
Fügnerova jich nabízí hned několik. 
Zájemci musí vedle povolení zaplatit 
poplatek, který činí až 12 000 korun 
v závislosti na tom, v  jakou dobu zde 
chce řidič auto odstavit. 

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

Pondìlí 16/4 °C
Den vítězství

19/11 °C
Zikmund

Støeda 17/9 °C
Alex

Ètvrtek 14/4 °C
Květoslav

Pátek 14/5 °C
Klaudie

Sobota 14/5 °C
Radoslav

Nedìle 15/5 °C
Stanislav  

PROSTĚJOV Dávno už Prostějovu nepatří jen přídomky „město sportu“ nebo „Hanácký Jeruzalém“. 
Mohl by se totiž taky označovat jako „tahák na hvězdy“. A tak nejen v městském divadle se co chvíli střídají 
zajímavé osobnosti. Nedávno dorazil na LiStOVáNí spolu s Pavlou Dostálovou také Lukáš Hejlík. Herec, 
bavič, ale i nadšenec do jídla a autor Gastromapy to na pódiu rozjel. A slovo večera? Kulišák!

Michal SOBECKÝ

v



Plavání  pokraèovat,
dotaèní kauze navzdory

BUDE

PROSTĚJOV Tady to vřelo! Bě-
hem fotbálku na hřišti u „reálky“ 
se do sebe pustili dva cikánští 
sportovci. A jak už to u horkokrev-
ných příslušníků tohoto etnika 
bývá zvykem, vášně rychle vzpla-
nuly a zanedlouho proti sobě stály 
dvě zhruba dvacetičlenné skupi-
ny, které na sebe pokřikovaly, při-
čemž dle svědků někteří v  rukou 
drželi baseballové pálky. I  proto 
museli v  neděli 16. dubna v  ulici 
Na Příhoně kousek od „Husáku“ 
zasahovat policisté i se psem.

Martin ZAORA L
Na celou událost Večerník 
upozornila jedna ze čtenářek. 

„Procházela jsem večer po Trávnic-
ké ulici a viděla, jak na každé straně 
ulice vedoucí na ‚Husák‘ proti sobě 
stojí dvě skupinky cikánů, pořvá-
vají na sebe a chtějí se do sebe pus-
tit. Bylo jich něco přes třicet a další 
ještě zběsile přijížděli. Uprostřed 
stála hrstka policistů, kteří naštěstí 
s sebou měli také psovoda. Myslím, 
že hlavně díky tomu psovi se obě 
rozvášněné skupinky na sebe nevrh-
ly. Zajímalo by mě, co bylo příčinou 
takového pozdvižení, nikde jsem nic 
nenašla,“ popsala nám žena, která si 
nepřála být jmenována. 
Ano, Krajské ředitelství policie 
Olomouckého kraje o  sporu rom-
ských skupin neinformovali. Až na 

základě podnětu Večerníku celou 
událost potvrdili. „V ulici Na Přího-
ně v  Prostějově se v  uvedený den 
přibližně kolem 20:30 hodin nachá-
zely dvě skupiny obyvatel. Celkem 
se jednalo o  zhruba čtyřicet osob, 
které si mezi sebou vyříkávaly in-
cident, k  němuž mělo dojít tentýž 
den v  dopoledních hodinách na 
fotbalovém utkání. K napadení mezi 
těmito osobami nedošlo, skupiny 
pouze stály proti sobě a  probíhaly 
mezi nimi slovní výměny názorů. 
Přivolané hlídky na místě s  oběma 
skupinami komunikovaly a  vše se 
vysvětlilo. Oba tábory se poté roze-
šly,“ popsala následně Miluše Zají-
cová s  tím, že k  protiprávnímu jed-

nání nedošlo a  místo bylo nějakou 
dobu ještě monitorováno hlídkami.
Podle našich informací se však 
o  rozvášněné fanoušky ně-
kterého z  prostějovských fot-
balových klubů nejednalo...

„Šlo o  to, že si naši spoluobčané 
z Husova náměstí a okolí jako vždy 
šli zakopat na hřiště k ´reálce´. Jenže 
dva z nich se tam kvůli nějaké blbosti 
nepohodli a málem z toho byla rvač-
ka. Pak si chvíli nadávali, a nakonec 

si to chtěli vyříkat, akorát někteří si 
k tomu vzali do rukou i ‚basebolky‘. 
Asi si to chtěli rozdat v jiném spor-
tu,“ popsal exkluzivně pro Večerník 
lakonicky dobře informovaný zdroj 
z fotbalového prostředí. 

R EPORTÁ Ž NA JDETE NA STR ANĚ 15

NA VÁŠ NÁMÌT

František JURA,

Zastupitelstvo města Prostějova na 
svém dubnovém zasedání rozhodlo 
o  podpoře okresního mysliveckého 
spolku. Na opravy budovy střelnice 
za Hloučelou jsme vyčlenili celkem 
100  tisíc korun. Dotace pomůže 
financovat například rekonstrukci vrat 
a  opravy oken. Českomoravská mys-
livecká jednota, pod niž prostějovský 
okresní spolek patří, letos slaví 100 let 
své existence. Jsem si vědom, že česká 
myslivost je součástí péče o naši kraji-
nu a o zvěř v ní žijící. Myslivci v ní plní 
řadu důležitých rolí a bez nich by pří-
roda a život v ní vypadaly zcela jinak. 
Myslivci také vykonávají spolkovou 
činnost, které jinak na řadě míst pře-
devším v menších obcích ubývá. Jsem 
rád, že se myslivcům na Prostějovsku daří 
udržovat tradice, přivádět k  zájmu 
o přírodu děti a mladé lidi a plnit dů-
ležité role, které jim v krajině náleží.

3WWW.VECERNIKPV.CZ

ROMSKÁ ZÁBAVA: ROMSKÁ ZÁBAVA: 
U „Husáku“ bylo rušno,U „Husáku“ bylo rušno,

vášně musel zchladit policejní pesvášně musel zchladit policejní pesBASEBOLKYBASEBOLKY

PROSTĚJOV Devatenáctý ročník akce Den se složkami IZS se uskutečnil uplynulý pátek do-
poledne. Během programu na náměstí T. G. Masaryka v Prostějově probíhaly soutěže pro děti, 
kdy nejlepší získají drobné ceny. K vidění byly ukázky techniky, výstroje, výzbroje, laserová 
střelnice, ale i městského kamerového systému s digitálním záznamem, laserový měřič rych-
losti vozidel, prostředky IZS a kriminalistická technika. Informační střediska jednotlivých slo-
žek nabízela také poradenskou službu. Pro veřejnost byla k dispozici i ukázka ovlivnění alkoho-
lem nebo drogou pomocí speciálních brýlí. Největší zájem ale jednoznačně vzbudilo policejní 
Ferrari, jediné svého druhu v České republice.    (red)

PØED RADNICI DOJELO I FERRARI!
FOTOGALERIE

klikni na
www.vecernikpv.cz

a VIDEO

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Radní na svém úterním jednání 
odsouhlasili navýšení neinvestičního příspěvku 
na náklady školy spojené s pronájmem bazénu 
v Městských lázních pro výuku plavání v plavec-
kých třídách. Výcvik tak bude v Základní škole 
Dr. Horáka pokračovat i v novém školním roce 
pokračovat a děti o oblíbené plavání nepřijdou. 
Přispět k tomu má částka 71 000 korun.
„Škola nabízí rodičům dětí ve svém školním vzdělá-
vacím programu rozšířenou výuku tělesné výuky se 
zaměřením na plavecký výcvik. Do roku 2021 byly 
plavecké třídy otevřeny pro žáky prvního stupně 
a výuka probíhala jak v objektu školy, tak i v Měst-
ských lázních ve velkém pětadvacetimetrovém ba-
zénu. Na základě zájmu rodičů při změně školního 
vzdělávacího programu, byla tato výuka plavání 
rozšířena také pro žáky druhého stupně,“ shrnul 
náměstek prostějovského primátora pro školství 
Miloš Sklenka (ANO 2011). 
Od školního roku 2021/2022 probíhala výuka 
ve spolupráci s  plaveckým oddílem TJ Prostě-
jov, který smluvně financoval pronájem bazénu 
v  Městských lázních. To se nyní mění. „Škola si 
bude plavecký výcvik kompletně organizovat 
sama, a  tak děti o  nic nepřijdou. Navýšený ne-
investiční příspěvek jsme uvolnili jako podporu 
oblíbené výuky plavání, která bude i nadále v láz-
ních pokračovat. A to bez spolupráce s plaveckým 

oddílem TJ Prostějov,“ objasnil dále Sklenka. 
Vše výše uvedené je důsledkem dotační kauzy 
kolem Aleše Matyáška a  Tělovýchovné jednoty 
Prostějov, o  níž Večerník nedávno informoval. 
Někteří z  rodičů totiž ztratili směrem k  plavec-
kému oddílu důvěru a  stěžovali si na magistrát 
i u vedení radnice. 
Matyášek měl údajně přihlásit do oddílu něko-
lik dětí, které však s  plaváním nikdy nezačaly, 
a ani začít nehodlaly. Národní sportovní agen-
tura dokonce v souvislosti s „falšováním“ členů 
řeší dotační podvod. A mezi politiky i voliči se 
objevují hlasy, že opoziční zastupitel by měl 
odstoupit z funkce. On sám však na posledním 
zastupitelstvu v úterý 18. dubna nic takového 
ani nenaznačil. Naopak to byl on, kdo zaútočil 
na vedení radnice v čele s primátorem a více než 
jakákoliv politická či morální odpovědnost jej 
zajímalo, kdo vypustil informace do tisku a jest-
li představitelé města skutečně řekli tvrzení tak, 
jak na stránkách Večerníku zazněla. A můžeme 
všechny ujistit, že ano, řekli! Stejně tak je jisté, 
že k nekalostem ohledně počtu členů v plavec-
kém oddílu skutečně docházelo. Nejen my jsme 
byli zklamaní, že místo sypání popele na hlavu 
přišel jen další pocit ublíženosti… 
Připomeňme, že spouštěčem celého problému 
byla nespokojenost rodičů například ohledně 

toho, že od nich měla být požadována zmíně-
ná platba členského příspěvku v  plaveckém 
oddílu. Na to upozornil i  samotnou školu Dr. 
Horáka, kde plavecký klub stále ještě provo-
zuje svoji činnost, i  statutární město Prostějov
jeden z rodičů, jehož jméno redakce Večerníku
zná, rozhodla se jej však nezveřejnit.
„Celý problém spočívá v  tom, že díky vytvoře-
ní sportovních plaveckých tříd na ZŠ v  ulici 
Dr. Horáka zaregistroval tyto žáky do svého 
oddílu – bez vědomí některých rodičů s  daty 
poskytnutými školou – a pobíral na ně dotaci 
jak z města, Olomouckého kraje, tak Národní 
sportovní agentury. Minimálně u  posledního 
jmenovaného dotačního titulu však nejsou tyto 
děti oprávněnou skupinou a náklady na provoz 
sportovních tříd nejsou způsobilý výdaj,“ uvedl. 
A pokračoval: „Mně nevadilo vytvoření plavec-
kých tříd, naopak jsem rád, že se děti vedou ke 
sportu. Ale napadl jsem tento systém, který byl 
nastaven, a na to jsem upozornil i město, které by 
mělo být do tohoto systému zapojeno a mělo by 
se podílet na nápravě,“ sdělil mimo jiné ve zprá-
vě, kterou zaslal Večerníku.
Sám Matyášek pochybení odmítá, přesto část 
dotací Národní sportovní agentuře již vrátil. NSA 
nyní celý případ šetří. „Určitě si vše obhájíme. 
Nemáme žádné černé duše,“ kontroval.  (sob, pk)

Lupiè z BedihoštìLupiè z Bedihoštì
stále na útìku
BEDIHOŠŤ Druhý týden policis-
té marně pátrají po delikventovi, 
který ve čtvrtek 20. dubna pře-
padl poštovní úřad v  Bedihošti. 
Pachateli se stále daří před rukou 
zákona utíkat, přičemž stop, které 
by policii pomohly, nepřibývá.
Dosud neznámý muž vstoupil do 
budovy bedihošťské pošty v pravé 
poledne, kdy se pošta zavírá a ne-
bývají v ní už žádní lidé. Na chod-
bě se setkal s pracovnicí, která šla 
zamknout vstupní dveře. „Chytil 
ji kolem krku a násilím odvlekl za 
skleněnou přepážku. Dal jí do ruky 
igelitovou tašku a  přikázal, aby 
mu do ní dala veškerou finanční 
hotovost,“ zopakovala Miluše Za-
jícová, tisková mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého 
kraje. „Pracovnice v obavě o život 
poslechla a  udělala, co jí pachatel 
řekl. Před odchodem ženě nařídil, 
aby si lehla na zem a stahovací pás-
kou jí svázal ruce a  nohy. Potom 
vzal klíče od budovy, uzamkl hlav-
ní vchodové dveře a místo opustil.“

Jak Večerník zjistil, lupič poš-
tovní úřednici neohrožoval žád-
nou zbraní. Po jeho odchodu se 
ženě podařilo vstát a  telefonem 
přivolat pomoc.
Policie sice bezprostředně po udá-
losti zveřejnila videozáznam, v po-
sledních dnech ale k případu mlčí. 
Podle zdroje blízkého vyšetřování 
experti vyhodnocují záznam prá-
vě z  poštovní kamery, která celou 
loupež zachytila. Vyšetřovatelé 
spoléhají na to, že právě tato stopa 
by je dříve či později mohla dovést 
k pachateli, kterým je zřejmě něja-
ký narkoman či gambler, případně 
oboje dohromady.
 >>> dokončení na straně 12.

Nemáte
Nemátestopu?stopu?



NĚMČICE NAD HANOU Tady je 
všechno jinak. Zhruba před rokem 
se objevila zpráva o tom, že Staveb-
ní úřad v Němčicích nad Hanou by 
měl skončit. Vyplývalo to z  nové 
verze stavebního zákona. Jak se 
Večerníku podařilo zjistit, k rušení 
úřadu nakonec nedojde. 
Novela zákona mimo jiné obsahova-
la seznam 244 obcí, které měly přijít 
o  stavební úřad. Hlavním důvodem 

měla být postupující digitalizace. Ve-
dení Němčic nad Hanou ovšem s tím-
to návrhem od počátku nesouhlasilo. 
„Náš Stavební úřad jen těsně nespl-
ňoval kritéria v  počtu lidí, jimž má 
sloužit. Co se však týče počtu úkonů, 
tak v tomto případě jich bylo naopak 
dostatek. To mimo jiné zdůraznil 
bývalý starosta v dopise vládě, který 
podpořili i starostové okolních obcí. 
Letos jsme podobné stanovisko 

opět zaslali ve spolupráci se Svazem 
měst a obcí,“ uvedl starosta Němčic 
nad Hanou Martin Ernst. 
Snad i díky této aktivitě vedení měs-
ta a okolních obcí nakonec vláda své 
stanovisko přehodnotila. „Nyní už 
můžeme s  jistotou říci, že Stavební 
úřad se u nás rušit nebude. Aktuálně 
běží pouze diskuse ohledně toho, co 
vše bude spadat do jeho kompeten-
ce,“ dodal Martin Ernst.  (mls)

Napsáno

6. 5. 2013

Křížkovského ulice
jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: Dobrovského ulice Příště: Dobrovského ulice 
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STÍNY MINULOSTIPO STOPÁCHPO STOPÁCH STARÉHOSTARÉHO
PŘÍPADUPŘÍPADU

PROSTĚJOV Tak tomu se říká 
patová situace! Zatímco dosavad-
ní ředitelka Městského divadla 
v  Prostějově Alena Spurná si už 
pomalu balí kufry a ve funkci k 30. 
červnu tohoto roku končí, radní 
jsou naprosto bezradní při výběru 
jejího nástupce. Výběrové řízení 
totiž nepřineslo žádný výsledek 
a celý konkurz tak byl anulován!
„Do výběrového řízení se přihlásilo 
jedenáct uchazečů a  komise, která 

jejich žádosti posuzovala, nedošla 
k  jednoznačnému závěru. Bodovým 
hodnocením se dokonce tři uchazeči 
o post nového šéfa divadla dostali na 
naprosto stejnou úroveň. Členové 
komise se tedy neshodli na jediném 
kandidátovi, kterého by mohli do-
poručit radě města ke jmenování do 
funkce ředitele či ředitelky divadla,“ 
zhodnotila činnost výběrové ko-
mise její členka Ivana Hemerková,
náměstkyně primátora.

Podle jejích slov tak následoval lo-
gický postup, i když vůbec ne častý. 
„Rada města se neměla čeho chytit, 
tudíž se rozhodla tento konkurz 
zrušit a  vyhlásit nové výběrové ří-
zení. Do něho se mohou přihlásit 
zcela noví zájemci, ale také ti, kteří 
se zúčastnili předchozího konkur-
zu,“ vysvětlila Ivana Hemerková. 
Na příštím jednání rady města bude 
navržen termín zahájení nového vý-
běrového řízení.

Před deseti lety se řešila v Městském divadle otázka, kdo nahradí 
odcházející ředitelku Alenu Spurnou. Dnes už všichni dobře víme, 
že se jí stala Jana Maršálková, která divadlo zvládala řídit po celé 
desetiletí a provedla divadlo i nastalou situací s covidem. Nyní se 
rozhodla své místo opustit, když odchází do důchodu a Prostějov 
tak čeká další výběrové řízení. Podaří se tentokrát hned napoprvé 
vybrat jméno nástupce odcházející ředitelky? Nebo se stejně jako 
při předešlém konkurzu dostane ke slovu reparát? Na to už budeme 
znát brzy odpověď. (jaf)

ZRUŠEN
„S výběrem si nevíme rady,“ přiznávají radní

Stavební úřadStavební úřad
se rušit se rušit 
nebudenebude

v Němčicích
PROSTĚJOV Téma prostějov-
ského bazénu se rok co rok znovu 
a  znovu objevuje na veřejnosti. 
Bude mít město bazén pětadva-
cetimetrový? Nebo snad pade-
sátimetrový? A ve stejném, nebo 
na jiném místě, než se nachází 
aktuální lázně? To jsou jen ně-
které z  otázek, které kolují mezi 
občany. Všechny ale souvisí právě 
s budovou Městských lázní, která 
už Prostějovu slouží po generace. 
A chtě nechtě z nich vzniká těžký 
STÍN MINULOSTI.
Ještě dva měsíce a  pak pauza. Léto 
obecně prostějovským lázním tolik 
nepřeje, lidé se „stěhují“ buď do pří-
mořských oblastí, nebo na koupališ-

tě. A tak nastává provozní přestávka. 
„Probíhá vypuštění, následuje 
vyčištění, a pokud je potře-
ba, tak oprava keramiky. 
Dále také ke kontrole 
potrubí, potom napuš-
tění. A jede se dál,“ kon-
statuje ředitel Domovní 
správy Prostějov Vladimír Průša. 
Jinak by tomu nemělo být ani letos. 
„Nic zásadního v plánu není, běžná 
údržba. Určitě neproběhne žádná 
větší akce,“ uvedl pro Večerník.
Tato slova potvrzuje i náměstek pro-
stějovského primátora pro oblast in-
vestic. „Zatím jsme neuvažovali, co 
bude s  lázněmi. Čekáme na finální 
rozhodnutí o výstavbě bazénu,“ pro-
zradil Večerníku Jiří Rozehnal. 

Důvodem může být totéž co do-
nedávna u  Společenského 

domu, tedy nejistá bu-
doucnost objek-

tu. Současná 
budova 

lázní slouží od roku 1962 
a  už minimálně 8 let se objevují 
zkazky o tom, že mnoho dalších let 
nepřidá. „Zatím jsou lázně funkční 
a provozuschopné. Musíme ale zvá-
žit, jaký má být osud budovy v bu-
doucnosti. V  rozpočtu je projekt 
nového bazénu, jeho vznik je i v pro-
gramovém prohlášení rady. Poté 
přijde na přetřes osud lázní. Osobně 
se ale domnívám, že demolice by 
byla obrovsky nákladná,“ uvedl pro
Večerník.
Dluhem z  minulosti však je, že 
dosud není jasné, co přesně a  za 
jakých podmínek se místo lázní 
postaví. Shoda v zastupitelstvu nepa-
nuje ani na tom, zda by se mělo jednat 
o bazén s 25 metry na délku nebo s 50 
metry. Obyvatelům města nezbývá 
doufat, že magistrát se již brzy roz-
houpe. Začnou se opravovat stávající 
lázně, nebo stavět nový bazén?
Hlavně věřme, že Prostějov se nepři-
dá k Chomutovu, kde sice disponují 
lázněmi, ale ty jsou dlouhodobě uza-
vřené a chátrají.    (sob)

Kde se jednou 

bude plavat?
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PROSTĚJOV Zvláštní světonázor 
zřejmě mají dva prostějovští mladí-
ci, kteří po městě vylepovali plakátky 
s nacistickou tematikou. Teď jim za to 
ovšem hrozí až tříleté tresty.
Dvacetiletý a  o  čtyři roky starší muž nejpr-
ve začátkem března umístili na dveře domu 
na Husově náměstí plakátek, na němž byli 
vyobrazeni muži v  nacistických uniformách 
s praporem se svastikou a německým textem. 
Později vytiskli nálepky s  nacistickou tema-
tikou a  vylepili je na minimálně 17 místech 
v  Prostějově! Na samolepkách byli vojáci 
v  nacistických uniformách s  označením SS, 
vlajka se svastikou v červeném poli a portrét 
Adolfa Hitlera

Hoši se po zatčení ke své práci přiznali. Uznali 
přitom, že si neuvědomili dosah svého jednání. 
„Prostějovští policisté odhalili dva podezřelé 
mladíky ve věku 24 a  20 let, kteří svým jed-
náním naplnili skutkovou podstatu trestného 
činu popírání, zpochybňování, schvalování 
a  ospravedlňování genocidia. Ve zkráceném 
přípravném řízení si převzali sdělení podezření, 
kterého se dopustili ve spolupachatelství,“ po-
tvrdila případ Miluše Zajícová, tisková mluvčí 
Krajského ředitelství policie Olomouckého 
kraje. „Byli obviněni z trestného činu popírání, 
zpochybňování, schvalování a ospravedlňová-
ní genocidy,“ dodala s tím, že za jejich počínání 
jim dle trestního zákoníků hrozí trest odnětí 
svobody od půl roku do tří let. (ofr)
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Žádný troškař
Rovnou do tašky ukládal minulou stře-
du 26. dubna zboží z regálů dvaatřice-
tiletý muž v supermarketu v Okružní 
ulici. A nebyl žádný troškař. Bral maso, 
sladkosti, drogistické zboží, nechybě-
la ani láhev alkoholu. Jeho nákup, se 
kterým hodlal odejít bez placení, měl 
hodnotu bezmála čtyř a půl tisíce ko-
run. K jeho smůle ho ovšem po celou 
dobu nakupování za pět prstů díky 
kamerovému systému sledovaly bdělé 
oči ostrahy obchodu. Za pokladnami 
byl zadržen a předán přivolaným stráž-
níkům. Zboží sice dobrovolně vydal, 
a to mohlo být vráceno do obchodu, 
jednání u  správního orgánu se však 
nevyhne. Za přestupek proti majetku 
mu hrozí pokuta do výše 30 000 Kč, 
při opakovaném jednání až 70 000 Kč.   

Pivo a rum
Lahev rumu a pivo si chtěl minulé pon-
dělí 24. dubna ve večerních hodinách 
odnést bez placení devětadvacetiletý 
muž v obchodním domě v Plumlov-
ské ulici. Všiml si ho však pracovník 
ostrahy obchodu a chtěl po něm, aby 
věci, které nezaplatil, vrátil. To se však 
muži nelíbilo a na pracovníka ostrahy 
fyzicky zaútočil. Se zlou se však potázal. 
Během chvilky ležel zpacifikovaný na 
zemi, kde potupně musel vydržet až 
do příjezdu strážníků. Těm se ke kráde-
ži přiznal. Vzhledem k tomu, že si od-
cizený alkohol chtěl odnést s použitím 
násilí, došli strážníci k závěru, že se prav-
děpodobně dopustil trestného činu 
a předali ho kolegům z Policie ČR.

Šťastný kluk
Na strážníky v  centru Prostějova se 
předminulou sobotu 22. dubna ob-
rátila osmatřicetiletá žena s tím, že na 
náměstí T. G. Masaryka našla mobil-
ní telefon, který někdo ztratil. Hlídka 
přístroj předpisově převzala a vzápětí 
se na displeji objevil příchozí hovor. 
Volajícím byl kolega z  Policie ČR, 
který uvedl, že majitel ztraceného 
telefonu je u  nich na služebně, kam 
přišel nahlásit ztrátu. Strážníci se s te-
lefonem přesunuli na služebnu ke 
kolegům, kde přístroj předali přešťast-
nému čtrnáctiletému klučinovi.

Zboží pod sukní
Kojeneckou výživu za necelou pě-
tistovku ukryla předminulou neděli 
23. ledna v  odpoledních hodinách 
pod sukni drzá zlodějka v  obchodě 
nedaleko prostějovského hlavního 
nádraží. Prodavačka si jí všimla na mo-
nitoru kamerového systému, zavolala 
strážníky a  sama se třicetiletou ženu 
pokusila zadržet. Reakce pachatelky na 
výzvu k zastavení byla úplně opačná. 
Dotyčná i s partnerem, který ji čekal za 
pokladnami, z prodejny utekla nezná-
mo kam. Po chvíli byla podezřelá žena 
spatřena na autobusové zastávce, kde 
ji strážníci ztotožnili. Ukradené zboží 
však už u sebe neměla a ke krádeži se 
odmítla přiznat. Přesto ji čeká správní 
řízení, kde jako důkaz poslouží zmíně-
ný kamerový záznam. 

Zloději kol
Dvojice mladíků s bicyklem, kterému 
chybělo přední kolo, upoutala minu-
lé úterý 25. dubna pozornost hlídky 
městské policie ve Školní ulici. Sotva 
se muži zákona k mladíkům přiblížili, ti 
odhodili kolo a dali se na útěk. Každý 
přitom na jinou stranu. Jednoho z nich 
se přesto strážníkům podařilo dohonit 
a zadržet. Osmnáctiletý mladík přiznal, 
že kolo s kamarádem ukradli. Strážníci 
tímto pojali podezření, že krádeží jízd-
ního kola došlo ke spáchání trestného 
činu, proto kontaktovali Policii ČR. Po 
dohodě s  republikovými kolegy byl 
mladý muž i s jízdním kolem převezen 
na služebnu Policie ČR, kde si jej poli-
cisté převzali k dalšímu šetření.  
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MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Roman Bihári pochází z  Přerova 
a  coby správný olašský cikán nikdy 
v  životě nebyl zaměstnán. Přesto se 
netajil zálibou v  luxusních autech, 
která si i  půjčoval. „Práci jsem ni-
kdy nepotřeboval ani nepotřebuji, 
kolik utratím, nevím, ale věřte mi, 

že žiju naplno,“ rozplýval se u  sou-
du třiatřicetiletý obžalovaný, který 
byl paradoxně nedávno odsouzen 
k veřejně prospěšným pracím. „Je to 
pro mě nová zkušenost, docela mě 
to začalo bavit a  určitě mi to i  něco 
dalo,“ mudroval Bihári, jenž dle svých 
slov v minulosti kšeftoval s auty. Pak 
však přišel o řidičský průkaz, z čehož 
si sice zase až tolik nedělal, přesto 
mu to jeho „podnikání“ poněkud 
zkomplikovalo. 
Peníze nyní podle svého vyjád-
ření získává hlavně díky hazardu.

„Zrovna dneska před snídaní jsem 
vyhrál padesát tisíc korun,“ chlubil se 
Bihári a  na důkaz svého tvrzení šer-
moval svým mobilním telefonem. 
U Okresního soudu v Prostějově však 
byl obžalován z  toho, že katalyzátor 
odřezal a  ukradl koncem loňského 
února v Kojetínské ulici a také o mě-
síc později v  Obědkovicích. Svědčila 
pro to celá řada důkazů. Vedle ka-
merových záznamů i  to, že policisté 
jej například zastavili ve chvíli, kdy 
v  autě převážel pilu a  právě uřezaný 
katalyzátor. Kromě toho byl už loni 

za stejnou krádež odsouzen v Přerově. 
Sám Biháry k celému procesu přistu-
poval jedním slovem blazeovaně. Na 
otázky soudce neodpovídal, s velkou 
chutí se však vždy rozpovídal o čem-
koliv jiném, co se přímo netýkalo 
krádeží, z nichž byl obžalován. „Chtěl 
bych, aby byli vyslechnuti všichni 
svědci, co kdo řekl na mě policistům, 
není důležité, já také na nikoho nic 
neříkám,“ naznačoval Bihári, že ani 
z důkazů včetně svědeckých výpově-
dí si nic moc nedělá. 

Mimo nedávného odsouzení z Pře-
rova to pro Romana Biháriho roz-
hodně není jediná komplikace. 
Obžalovaný je také u soudů v No-
vém Jičíně, Praze i jinde. Prostějov-
ský soud tak bude muset vyčkat na 
pravomocné rozhodnutí rozběh-
nutých procesů. I z tohoto důvodu 
nemohl padnout rozsudek a  Bihári 
minimálně nějaký čas ještě zůstane 
na svobodě. Jak se to projeví na kata-
lyzátorech u vozů na Prostějovsku či 
jinde, zůstává otázkou... 

PROSTĚJOV Odřezal vám někdo v poslední době katalyzátor od auta? Pak to možná 
byl právě Roman Bihári. Poměrně svérázný chlapík žije v přesvědčení, že život je zábava 
a peníze jsou tu hlavně od toho, aby se utrácely, případně roztáčely při hazardních hrách. 
Přesto jejich nedostatkem podle vlastních slov rozhodně netrpí. Jak to dělá, s tím se minu-
lé úterý 25. dubna u prostějovského soudu nesvěřil. Jistou nápovědou byl pouze fakt, že 
byl obžalován z toho, že minimálně ve dvou případech odřezal a ukradl katalyzátor z aut. 
Třiatřicetiletý zloděj toho však má na svědomí nepochybně víc...  

 Foto: Martin Zaoral  

Roman Bihári nemá řidičák, 
přesto se netají zálibou v drahých autech BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

František OMASTA
Předminulý týden sdělili policisté 
z  Němčic nad Hanou třicetiletému 
muži ve zkráceném přípravném říze-
ní podezření z trestného činu maření 
výkonu úředního rozhodnutí. Začát-
kem března letošního roku mu totiž 
prostějovský magistrát uložil sankci 
zákaz činnosti, která spočívá v  tom, 
že na 8 měsíců má platný zákaz řízení 
motorových vozidel. Dotyčný, kte-
rý je uživatelem návykových látek, 

si ale z  trestu nic nedělal a  dál jezdil 
ve vozidle, jako by se nic nestalo...
Poté, co na osm měsíců přišel o pa-
píry, narazil na policisty poprvé na 
začátku dubna, konkrétně osmého. 
V ten den ještě zastavil na znamení hlíd-
ky bez problémů a podrobil se kontrole. 
Předložil všechny potřebné doklady 
k řízení vozidla, kromě řidičského prů-
kazu, o který přišel při správním řízení, 
jak je uvedeno výše. „Hlídce řekl, že si je 
vědom zákazu řízení a  dál pokračovat 
v jízdě samozřejmě nemohl,“ sdělila Mi-
luše Zajícová, tisková mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého kraje 
s tím, že provedená dechová zkouška na 
alkohol byla negativní.
O  dva dny později na stejné vo-
zidlo se stejným řidičem narazila 
hlídka v  Těšicích. Vozidlo bylo na-
startované, ale stálo. Když si ale řidič 
všiml projíždějícího vozidla policie, 

snažil se nenápadně schovat pod vo-
lant. Hlídka si ho ale všimla a schova-
ná za rohem si na něj počkala. Netrva-
lo dlouho a muž dle očekávání vyrazil 
na cesty. Policisté ho dojeli v  Neza-
myslicích, kde ho předepsaným způ-
sobem chtěli zastavit. „Muž ovšem 
zareagoval tak, že místo zastavení 
jízdu zrychlil a odbočil na polní ces-
tu. Po cyklostezce dál pokračoval do 
obce Mořice, kde se hlídce na krátkou 
dobu ztratil z dohledu. Po chvíli po-
licisté delikventa uviděli, jak odchází 
od zaparkovaného vozidla. Vydali se 
tedy k němu, mladý muž se ale s nimi 
nemínil dát do řeči a dal se na útěk. 
Při úprku se mu cestou vyzuly boty 
zvané ´kroksy´, které nechal tam, 
kde je ztratil, a  pokračoval dál bosý. 
Honička skončila až o pár ulic dál, kde 
na výzvu policisty k zastavení zareago-
val a zastavil. Zřejmě mu došlo, že by se 

bez bot daleko nedostal,“ popsala chví-
lemi až dramatické chvilky Zajícová. 
Zadržený muž sice s hlídkou spolu-
pracoval, ale tvrdil, že neřídil. Proč 
před policisty prchal, nebyl muž 
schopen rozumně vysvětlit... „Ori-
entačnímu testu na návykové látky se 
odmítl podrobit s  odůvodněním, že 
se mu nechce. Na výzvu týkající se de-
chové zkoušky přistoupil a ta proběhla 
bez problémů a  s  negativním výsled-
kem,“ konstatovala policejní mluvčí.
Policisté potom chlapíkovi pomoh-
li najít ztracené boty, které si mohl 
obout. Vozidlo pochopitelně dál 
řídit nemohl, opět tedy odešel s tím, 
že rozhodnutí bude respektovat. To 
ale netrvalo nikterak dlouho…
Hned následující den 11. dubna před 
šestou hodinou ranní prováděla totiž 
hlídka v rámci dopravně bezpečnost-
ní akce kontrolu v  silničním provozu 

v obci Těšice. Všimla si vozidla a řidiče, 
o němž věděla, že má vysloven zákaz 
řízení. Pokusila se ho pomocí světel-
ných a  zvukových signálů zastavit, 
ale marně, řidič zrychlil a  pokračoval 
v  cestě dál směrem na obec Mořice. 
Tam odbočil mimo silnici a dál pokra-
čoval v cestě po poli, kde ho nakonec 
policisté vedle dálničního mostu zasta-
vili. A nespletli se. „V autě se nacházel 
na místě řidiče náš známý. Opět se 
podvolil dechové zkoušce na alkohol, 
která byla negativní, ale orientační test 
na návykové látky odmítl. Další jízda 
mu byla zakázána.“ sdělila Zajícová.
Policistům už ale tentokrát došla 
trpělivost a  nenapravitelného de-
likventa obvinili z  maření výkonu 
úředního rozhodnutí. Vzhledem 
k tomu, jak výkonný je mařič, lze před-
pokládat, že soud, před kterým brzy 
stane, rozhodně nebude shovívavý.

NĚMČICE NAD HANOU Ze 
zákazu řízení motorových vo-
zidel si absolutně nic nedělá 
třicetiletý narkoman z Němčic 
nad Hanou. Vesele jezdí dál, 
a  když ho zastaví policejní 
hlídka, jen se přitrouble usmí-
vá nebo se jí snaží ujet…

BRODEK U PROSTĚJOVA Případ, jenž za-
motal hlavu úplně všem. V minulém vydání 
Večerníku jsme uvedli, že čtyřicetiletá úřed-
nice z Němčic nad Hanou měla z městské po-
kladny ukrást 600 000 korun a o dalších více 
jak 626 000 korun obrat seniory, kterým ce-
loživotní úspory vybrala z vkladních knížek. 
Teprve v  průběhu uplynulého týdne se do 
redakce doneslo, že se nejednalo o  zaměst-
nankyni radnice v Němčicích nad Hanou, ale 
pošty v Brodku u Prostějova! 
Při přípravě prvotního článku jsme vycházeli z tis-
kové policejní zprávy, která informovala o tom, že 
policisté z  Němčic nad Hanou „sdělili obvinění 
čtyřicetileté zaměstnankyni úřadu“. Z tohoto urče-
ní skutečně přímo nevyplývalo, že k celé události 

došlo právě v  tomto městečku, neboť do rajónu 
kriminalistů z Němčic patří i okolní obce. 
V  průběhu uplynulého týdne se tak dostala na 
veřejnost upřesňující informace, že zlodějka, kte-
rá ukradla více jak 1,2 milionu korun, pracovala 
v Brodku u Prostějova. „Na jiném zpravodajském 
serveru zase bylo uvedeno, že se jednalo o zaměst-
nankyni pošty v  Němčicích nad Hanou. Tak to 
ovšem není, ve skutečnosti pracovala v  Brodku 
u Prostějova. Před časem však již byla propuštěna,“ 
prozradil Večerníku jeden ze zaměstnanců České 
pošty dobře obeznámený s celým případem. 
Pravdou zůstává, že povedená dáma již žádné 
peníze nemá, protože je všechny prosázela na 
automatech v aplikaci, kterou si stáhla v mobil-
ním telefonu.  (mls)

Z  vkladní knížky ukradla peníze
POŠŤAČKA Z BRODKU s esesáky a Hitlerem



BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Sofie VYROUBALOVÁ
23. 4. 2023 | 49 cm | 3,50 kg

Smržice

PROSTĚJOV (Radka Miloševská, tisková 
mluvčí společnosti Agel) Darování krve na od-
dělení tematicky vyzdobeném v čarodějnickém 
stylu a  za přítomnosti zdravotnického perso-
nálu v  maskách. Tak vypadalo minulé úterý
25. a středa 26. dubna darování krve na hema-
tologicko-transfuzním oddělení Nemocnice 
AGEL Prostějov. Speciální akce přilákala během 
dvou dnů několik desítek dárců krve, přičemž dva 
zájemci přišli darovat cennou tekutinu poprvé.
Pálení čarodějnic je v současnosti jako svátek vníma-
ný veřejností především jako příležitost k pobavení 
a setkávání. Tento zábavný aspekt starého lidového 
zvyku chtěli se svými dárci sdílet také zdravotníci 
prostějovské nemocnice, a proto tento týden věno-
vali hned dva odběrové dny tematickým čarodějnic-
kým odběrům.  „Dárci byli nadšeni. Připraveny pro 
ně byly jak originální dekorace, tak i živé čarodějky, 
tedy my odběrové sestry ve stylových kostýmech,“ 
popisuje s úsměvem úseková sestra hematologicko-
-transfuzního oddělení Eva Hradečná.
Bezpříspěvkovými dárci krve se mohou stát zdraví 
lidé ve věku od 18 do 65 let, s  váhou nad 50 kg. 

Zda je dárce způsobilý k  odběru, posoudí indivi-
duálně odborný zdravotnický pracovník přímo na 
odběrovém místě. Den před odběrem by měl dárce 
hodně pít, nejíst tučná jídla, nepít alkohol a  ráno 
může lehce posnídat. Výhodami darování krve je 
přitom v současnosti nejen dobrý pocit z ušlechti-
lého skutku, ale také možnost čerpat studijní vol-
no či pracovní volno s náhradou mzdy, bezplatné 
lékařské vyšetření, občerstvení nebo odpočet ze 
základu daně z příjmu.

6 WWW.VECERNIKPV.CZ

Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

 Foto: Adam Knesl

Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a odchyt psů na tel.: 606 855 797 nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. 

Vedoucím útulku je Ing. et Bc. Leopold Dostál.

BONAPARTE KERY BEN

Z Z NENEMMOCNICE ...OCNICE ...
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Jakub KARÁSEK
27. 4. 2023 | 51 cm | 3,40 kg 

Služín

Posílejte svá miminka
VÁŽENÍ RODIČE,

Fotografie narozených miminek pořizujeme každou 
středu v porodnici Nemocnice Prostějov. Pokud již 
miminko na pokoji nezastihneme a máte zájem, 
aby snímek miminka byl zveřejněn na  této straně 
Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, zašlete 
fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cz
a dodejte k tomu údaje: jméno a příjmení miminka, 
datum narození, výška a váha při narození a také 
adresu bydliště, na kterou vám pak zašleme jako 
dárek graficky redakčně zpracovaný obrázek.  Pro 
snazší a rychlejší komunikaci uvádějte i tel. kontakt.

Děkujeme! 
 Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

PROSTĚJOV Působí to jako dva světy, které od sebe dělí zhruba půl-
století. Na jedné straně racionálně řešené sídliště s novými chodníky, 
parkovacími místy, osvětlením, keři a  stromy a  jen o  pár metrů dál 
chodníky s  uvolněnými dlaždicemi, nevyasfaltovaná silnice, menší 
počet parkovacích míst a zanedbaná zeleň. První etapa rekonstrukce 
Sídliště Svornosti byla dokončena, kdy přijde na řadu ta druhá, zatím 
není i s ohledem na postoj některých místních obyvatel známo. 

Martin ZAORA L
Myší díra, kterou si zkracují cestu 
řidiči jedoucí z  Vrahovic do ná-
kupního centra v  Držovicích, byla 
uzavřena od loňského září. Důvo-
dem byla rekonstrukce Říční ulice 
stejně jako revitalizace blízkého 
Sídliště Svornosti. Nyní je tato 
populární zkratka opět průjezdná. 

Důvodem je fakt, že většina prací 
na nedalekém Sídlišti Svornosti 
byla dokončena. 
Vedení města však muselo navýšit 
rozpočet akce, která dle smlouvy 
měla přijít na 19,6 milionu korun. 
„Důvodem je rozšíření rekonstruk-
ce komunikace na ulici Tovární 
o  propojení na ulici Vrahovická 
v  délce asi pětapadesáti metrů 
z důvodu havarijního stavu komu-
nikace, kdy musela být provedena 
sanace podloží nad stávající kana-
lizací. Dále jde o  navýšení délky 
výkopů a  kabelů veřejného osvět-
lení a doplnění kabelové chráničky 
pro účely budoucího kamerového 

systému městské policie,“ vysvětlil 
náměstek prostějovského primá-
tora Jiří Rozehnal (ANO 2011) 
s tím, že se také vysází více zeleně, 
než se původně plánovalo. „Proti 
plánu to bude o čtyři kusů stromů 
a 4 115 kusů keřů,“ přiblížil Roze-
hnal s  tím, že celková cena více-
prací za zeleň a stavební práce činí 
3 miliony korun. 
První etapa revitalizace sídliště 
by měla být dokončena do 30. 
srpna, vše nasvědčuje tomu, že 
to bude dříve. Zajímalo nás, kdy 
se rozběhne její pokračování? 
„Druhá etapa se týká okolí domu, 
kde bydlí pan Čeněk Svoboda, kte-

rý s  navrženou revitalizací sídliště 
hlasitě nesouhlasil. Podařilo se mu 
získat podporu ze strany obyvatel 
domu, kde žije. Zda a případně kdy 
změní svůj postoj, nám není známo. 
Město z  tohoto důvodu se druhou 
etapou sídliště aktuálně nepočítá,“ 
reagoval na dotaz Večerníku pri-
mátor František Jura (ANO 2011). 
Připomeňme, že zmíněný Čeněk 
Svoboda zorganizoval mezi obyva-
teli sídliště petici proti chystanému 
navýšení počtu parkovacích míst 
na sídlišti. Podle jeho tvrzení by 
tato místa v  budoucnu nesloužila 
obyvatelům sídliště, nýbrž zaměst-
nancům firem působících v okolí.

MARTIN ZAORAL

k  povinné školní docházce došlo na 
městem zřizovaných základních ško-
lách třináct dětí ukrajinské národnos-
ti. Celkově v současné době u nás ško-
ly navštěvuje 136 ukrajinských dětí, 
v příštím roce by se jejich počet měl 
zvýšit na 142,“ nabídl konkrétní čísla 
náměstek prostějovského primátora. 

Z  výrazně klesajícího počtu naroze-
ných dětí je patrné, že žáků na školách 
bude v  nadcházejících letech výraz-
ně ubývat. Budou školy schopny se 
tomu přizpůsobit? „V  Prostějově je 
v  současné době kapacita škol opti-
mální a například při letošním zápise 
k  povinné školní docházce kapacity 
škol nabízí pro rodiče možnost přije-
tí na školu, kde byla podaná žádost. 
Místo zde najdou také děti z  okol-
ních vesnic, jejichž rodiče dojíždí do 
Prostějova za prací. Demograficky 
vývoj pravidelně sledujeme, v součas-
né době neplánuje magistrát do sítě 
základních škol jakkoli vstupovat,“
uzavřel Miloš Sklenka.  
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Na rekonstrukci
„parlamentu“ se èeká dál

  Foto: Martin Zaoral

 Foto: Martin Zaoral 

Druhou etapuDruhou etapu

PROSTĚJOV Legendární pros-
tějovský pavlačový bytový dům 
zvaný „parlament“ by potřebo-
val opravu. S  tímto tvrzením 
pracoval magistrát města už 
v dobách, kdy byla primátorkou 
Alena Rašková. Uplynulo však 
více než pět let, rekonstrukce 
budovy s  především menšími 
bytovými jednotkami ale stále 
nezačala. 
„Zatím čekáme na vhodný dotační 
titul. Jedná se totiž o  nákladnou 
investici. Před lety byl odhad na 

250 milionů korun. Dnes už by to 
bylo při navýšení cen možná o sto 
víc,“ konstatoval náměstek prostě-
jovského primátora Jiří Rozehnal 
(ANO 2011), který osvětlil i další 
důvod, proč se přípravy a následná 
rekonstrukce domu v  ulici Šárka 
zatím odkládají. „Problémem je, 
že nemáme zatím kam obyvatele 
domu umístit. Komplexní rekon-
strukce by mohla trvat půl roku, 
na etapy ale klidně i dva roky. A ty 
lidi nemůžeme poslat na ulici,“ do-
plnil náměstek primátora.  (sob)

PROSTĚJOV Velké množství ka-
mení se nedávno objevilo v samé 
blízkosti prostějovského zámku. 
Nejedná se o ochranný val, urče-
ny jsou na vydláždění nádvoří. 
Už toto léto by se na stejném ka-
mení mělo konat množství kul-
turních akcí. 

Hromady kamení od zámku brzy 
zmizí. „Použity budou na nové vy-
dláždění nádvoří i průjezdu. Výměnu 
stávajících menších kostek a  štěr-
ku za větší kusy dlažby už posvětili 
také památkáři,“ vysvětlila Milada 
Sokolová (ODS spolu s nezávislými 
osobnostmi Prostějova), první ná-

městkyně prostějovského primátora. 
Součástí nové dlažby bude i kotvení 
pro zastřešené pódium letní scény. 
„Stále probíhá její rezervace, ale už 
nyní mohu prozradit, že program 
na ní bude i  letos velmi bohatý 
a  rozmanitý,“ upozornila Sokolová. 

(mls)

  Foto: Martin Zaoral

Hromady kameníHromady kamení
se pøesunou se pøesunou 

Pøíští èíslo
vychází

9. kvìtna



Doba koronavirové krize je vel-
kým červeným bodem v  lid-

ském žití, v  životě každého z  nás 
a také v dějinách jednotlivých měst. 
Snad z tohoto důvodu a jistě i mno-
ha jiných vznikl dokumentární film 
„Prostějov v  době koronaviru“, 
který režíroval Theodor Mojžíš, za 
kamerou stál Dalibor Chobot a vše 
sestříhal Jaromír Vašek. Stopáž do-
kumentu činí 55 minut a  v  nich 
je nahuštěno vše podstatné, co 
se v Prostějově událo v době ko-
ronavirové krize, a to včetně vy-
píchnutí důležitých dat. A  právě 
to považuji za mimořádně důležité 
a zdařilé, protože v ten moment se 
materiál stává zásadním i pro poz-
dější chronologické zařazení udá-
lostí nejen pro veřejnost, ale i poz-
dější badatele. 

Hlavním průvodcem je pri-
mátor města František Jura, 

což je asi vcelku logické. Právě on 
totiž stál v  centru nastalého dění, 
snažil se dle svého nejlepšího vě-
domí a  svědomí vše koordinovat 
i organizovat, společně s ostatními 
šel do rizika, které se ale vyplatilo. 
Na případnou pochvalu nemyslel 
ani v  nejmenším. Prostě se posta-
vil do čela a snažil se pomáhat, jak 
mohl a seč mu síly stačily. Jak sám 
v dokumentu říká, všechno bylo 
pro něj a  jeho spolupracovníky 
nové, nikdo v  podstatě nevěděl, 
do čeho jde, co ho čeká a  jak to 
všechno bude vlastně dlouho tr-
vat... Hrdý je například na očkovací 
centrum, které vzniklo takřka spon-
tánně ve Společenském domě, lido-
vě řečeno „Kasku“. Své pohledy na 
inkriminovanou dobu a  celé dění 
přidali také například představitelé 
prostějovské nemocnice, městské 
policie, ředitel reálného gymnázia, 

ale třeba i  majitel restauračního 
zařízení a  další. Možná stálo za to 
oslovit i  běžné občany v  nějaké 
minianketě, ale je možné, že nezů-
staneme jen u jednoho dokumentu 
a dočkáme se nějakého pokračová-
ní, za což bych se i já přimlouval.

Jednoho člověka, který se též 
v  dokumentu objevuje, jsem 

si záměrně nechal až na konec. 
Je pro město nesmírně důležitý. 
A  i když to stále někteří nechápou 
a je smutné, že jsou mezi nimi i jis-
tí zastupitelé města, nebýt jeho, 
tak se v  Prostějově spousta věcí 
nepovedla a  vůbec neděje. Díky 
němu si ve městě podávají dve-
ře významné osobnosti sportu, 
kultury a  též politiky. Jedná se
o Miroslava Černoška, sportovního 
manažera, který se s  covidem po-
tkal setsakra osobně. Jeho osobní 
zpověď jsem si dovolil odcitovat 
doslova, snad se na mě pan reži-
sér kvůli tomu nebude zlobit. „Já 
jsem byl takovej dost blbě nemoc-
nej, takže jsem poznal, že ten život 
není zdaleka jen o tom příjemném, 
ale že je i o tom složitém. A v rám-
ci toho jsem se poznal s  lidma, se 
kterejma jsem se dosud neměl 
možnost poznat. Při těch život-
ních prověrkách člověk zjistí, kdo 
je opravdovej kamarád a kdo není.

Musím říct, že především prostřed-
nictvím mojí ženy, protože pro mě 
byl asi tři měsíce mobil něco nedo-
sažitelného, tak přes její mobil mě 
spousta kamarádů pozdravovala 
a držela mi palce. Ale byli také ta-
koví, kteří se ani neozvali. Zjistil 
jsem, že bych jim asi ani nechyběl. 
Mám z toho takové mrazení v zá-
dech, když vím, čím jsem si prošel.“ 

Film je velmi zdařilým počinem 
a  já jej doporučuji zhlédnout 

všem spoluobčanům. Jednak proto, 
aby si připomněli, ale aby také ne-
zapomněli, že život umí být hodně 
složitý.

7WWW.VECERNIKPV.CZ

Pamatujete si, kdy jste poprvé zaslechli něco o koronaviru? 
Kdy jste poprvé nasadili roušku a kdy respirátor? Kdy jste 
poprvé zůstali zavření doma, kdy jste poprvé zažili anti-
genní nebo PCR test a kdy jste poprvé slyšeli třeba o on-
-line výuce ve školách? Člověk má vzácnou vlastnost, 
že všechno špatné – nebo alespoň většinu – dokáže ze 
své hlavy vytěsnit. Na druhé straně je dobré si některé 
věci připomínat a nezapomínat na ně, protože se z nich 
můžeme poučit a nedělat stejné chyby příště.

Brána se povedla
Nedivím se, že v  soutěži památka roku zvítězila v  našem kraji brána 
hřbitova, kterou se po letech chátrání podařilo krásně opravit a rekon-
struovat. Hřbitov totiž není jen o  smutku. Právě brána představuje 
hodnotnou architektonickou památku působivě doplňující toto pro-

středí. Hřbitov nejsou jen hroby, něco smutného. Jsou to předci, vý-
znamné osobnosti, taky ale zeleň a ona zmíněná architektura. Děkuji 
za sebe i za naše blízké, kteří už nejsou mezi námi.
 Věra Kubková, Prostějov

Chodníky jsou potøeba
Je dobře, že i  nadále pokračují 
opravy chodníků ve městě, proto-
že jestli máme někde velké rezer-
vy, tak je to přesně tam. Zatímco 
někde schází úplně, jinde už byly 
v  opravdu katastrofálním stavu, 
a že jich takových na řadě míst na-
jdeme. Často má člověk až strach, 

jak to bude vypadat na určitých 
místech, a  musí se spíše než před 
sebe dívat pod nohy, kam došlapu-
je. Po nových a  moderních chod-
nících se pak chodí samo. Snad 
bude dlouhá i jejich životnost. Aby 
se pak za pár let nemuselo začínat 
znovu. Petr Matásek, Prostějov

Rozlouèení s poštou  
Zrušení hned čtyř poboček České 
pošty v  Prostějově bude citelným 
zásahem. Nespočet věcí jsem bě-
hem svého života vyřizovala na 
poště u místního nádraží a neumím 
si ani představit, že tam už v blízké 
době nebude. Tím, že se zruší ještě 
další tři pobočky, tak si nedovedu 

představit, jak budou vypadat fron-
ty ať už na hlavní, či v Arkádě. To 
budeme stát až ven a abychom tam 
něco vyřešili či vyzvedli, tak to si 
budeme brát dovolenou? To podle 
mého názoru není správný krok, jak 
poštu nastartovat, ale jak ji definitiv-
ně zničit.  Dana Hájková, Prostějov

MALÉ MEMENTO O JEDNOM
DOKUMENTU
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MARTIN ZAORAL

ANALÝZA

Civilizaci nenapravíme, 
Úkolem nás novinářů je mimo jiné 
poukazovat na problémy, které jsou 
kolem nás. S jejich řešením si obvykle 
už hlavu lámat nemusíme, neboť to už 
je v kompetenci jiných tzv. „odpověd-
ných“ lidí. Práce novinářů je přesto ne-
pochybně zajímavá, snad i proto nám 
„do řemesla“ fušuje kde kdo. Nejvýraz-
něji se to projevuje na sociálních sítích. 
Tam člověk najde opravdu velkou 
spoustu nejrůznějších podnětů týkají-
cích se nejen celosvětových problémů, 
jako jsou covid či válka na Ukrajině, ale 
i jeho bezprostředního okolí. 
Za uplynulé roky jsem vypozoroval, že 
ke skutečným „evergreenům“ sociál-
ních sítí na Prostějovsku patří recenze na 
zakoupenou pizzu či snímky nevhodně 

zaparkovaných aut. Poměrně časté jsou 
však i fotografie pohozených odpadků. 
A  tak se nelze divit, že se tu nedávno 
objevil i  jeden snímek zachycující roh 
drozdovického rybníka, kde se vytvo-
řilo nevábné zátiší s  leklými rybami, 
naházeným vrbovým proutím, PET 
lahvemi, igelitovými sáčky, plastovými 
hračkami a spoustou dalšího „bordelu“. 
Pod ním se rozvinula poměrně dlouhá 
diskuse o  tom, jaká jsou lidi prasata, 
o nedůslednosti úklidové firmy, či do-
konce úvahy na téma, kam jako lidstvo 
spějeme, a  to včetně konstatování, že 
„civilizace je ta nejhorší choroba světa“. 
Když jsem se na ten snímek pozorněji 
podíval, bylo mi jasné, že už není ak-
tuální a že kromě chcíplých ryb se už 

v daném místě žádné odpadky nena-
cházejí. Jak je to možné? Protože právě 
tam jsme o velikonoční neděli zavítali 
s dětmi, když jsme si na břehu rybní-
ka chtěli nařezat proutí na pomlázky. 
Nicméně kromě pár proutků naháze-
ných do rybníka tam už žádné nebyly. 
Zato na hladině plavaly již zmíněné 
odpadky, do jejichž „výlovu“ se dese-
tiletý syn s vervou sobě vlastní pustil, 
přičemž z dcery udělal rychlou spojku 
pro odnos do odpadkového koše. Sám 
jsem se posléze pasoval do role „ko-
ordinátora“ celé akce a společně jsme 
vytáhli, co jsme mohli. 
V  tomto ohledu jsem se ovšem neza-
choval jako správný novinář či face-
bookový šílenec.  Neskončil jsem totiž 

pouze u  zachycení a  popisu daného 
problému, ale společně s dětmi jej bě-
hem zhruba dvaceti minut také vyřešil. 
Je mi jasné, že stejně jako ty chcíplé 
ryby smrdí i  samochvála. Nicméně 
je třeba uvést, že v tomto ohledu roz-
hodně nejsem sám. Ostatně první 
dubnový den se nejen v  Prostějově, 
ale i  v  mnoha obcích regionu opět 
konala skvělá dobrovolnická akce 
Ukliďme Česko. Ti všichni, kteří se 
do ní pravidelně zapojují, dobře vědí, 
že svými příspěvky na Facebooku 
nejenže nezastaví válečné běsnění na 
Ukrajině, ale že nedokáží ani změnit 
myšlení a  chování svých spoluobča-
nů. A tak místo toho raději dělají něco 
užitečnějšího.   

pro Večerník

původní
zpravodajství

MARTIN ZAORALMARTIN ZAORAL

Do prostějovských základních škol 
bylo podáno celkem 604 žádostí 
o  přijetí k  povinné školní docházce. 
Šestnáct rodičů podalo žádost na 
dvě školy, to znamená, že celkový 
počet dětí u zápisu činí 588. Celkem 
127 rodičů požádalo o odklad povin-

né školní docházky, přijímat se tedy 
bude 461 dětí. Z  uvedené statisti-
ky jednoznačně vyčnívá obrovské 
množství žádostí o odklad. Rodiče 
tak činili především z důvodu škol-
ní nezralosti svých potomků. Jejich 
návrh pak musela schválit školská 
poradna a  také lékař či klinický psy-
cholog. Přesné důvody ke schválení 
tohoto návrhu jsou individuální.
Pozdější nástup do školy je dlou-
hodobým trendem, jeho nárůst 
obzvláště v posledních dvou letech 
je nepřehlédnutelný. „Příčiny bych 
viděl především v rodinách a uspěcha-
nosti současné doby, kdy rodiče jsou 
velmi často zaneprázdněni a chybí čas 
na prostou komunikaci, čtení malým 
dětem, svoji roli určitě hrají i moder-
ní technologie, které se dostávají do 
rukou čím dál mladším dětem jako 
alternativa volného času,“ zareagoval 
na dotaz Večerníku ohledně důvo-

dů tohoto neutěšeného stavu Miloš 
Sklenka (ANO 2011), náměstek pro-
stějovského primátora, který má na 
starost oblast vzdělání. 
Zajímalo nás, zda se s  tímto ne-
gativním trendem dá něco dělat?
„Ministerstvo školství zavedlo změny, 
které měly mít dosah na zmenšení 
počtu odkladů povinné školní do-
cházky. Například by tomu mělo na-
pomoct zavedení povinného posled-
ního roku předškolního vzdělávání 
nebo posunutí zápisu na duben. Efekt 

však zatím není nijak výrazný,“ po-
znamenal v této souvislosti Sklenka. 

Zejména loni byly výrazným tématem 
úspory energií na školách. S  těmi si 
však školy dokázaly poradit. „Vzhle-
dem k aktuální situaci školy přistoupily 
k  energeticky úsporným opatřením. 
V konečném důsledku školy za kalen-
dářní rok díky racionálnímu hospoda-
ření a kontrole na energiích paradoxně 
ušetřily a uspořené finanční prostředky 
většinou investovaly do dalších energe-
tických úspor jako je úspornější osvět-
lení, spotřebiče, termoregulace a  po-
dobně,“ poznamenal Sklenka.
  

Celkově se dá říci, že školy v Prostě-
jově čelí podobným výzvám jako v ji-
ných městech. Mimo jiné přecházejí 
na nové školní vzdělávací programy. 
Výzvou je i větší počet cizinců. Těch 
k nám v posledním roce nejvíce přišlo 
z válkou zasažené Ukrajiny. „K zápisu 

Magistrát nechal
zprovoznit kašny

Prostějov (sob) – Kromě začátku 
sezóny letních zahrádek přišla na 
řadu i  nevyhlášená „sezóna kašen“. 
Ty prostějovské nechal magistrát 
spustit právě v  uplynulých dnech. 
Některé předtím musely projít 
opravou, nejvíce kašna na hlavním 
náměstí. Na tom Pernštýnském se 
teprve na plně fungující kašnu čeká. 
„Je zatím pouze napuštěná, aby se 
zjistilo, zda již její dno nepropouští 
vodu. Vodotrysk bude spuštěn po 
odkvětu kolem rostoucích sakur, 
jejichž květ znečišťuje vodu a dochází 
k  ucpávání trysek vodotrysku,“ ob-
jasnil náměstek prostějovského 
primátora pro komunální oblast Jiří 
Pospíšil (PéVéčko).

„Reálku“
eká oprava v tah    

Prostějov (red) - Bezbariérovost 
Reálného gymnázia a  základní školy 
Otto Wichterleho v Prostějově zajistí 
oprava a  částečná modernizace dvo-
jice výtahů. Rada města Prostějova 
o této veřejné zakázce malého rozsahu 
rozhodla na svém posledním jednání 
v úterý 25. dubna. „Ředitel školy nás 
požádal o účelové poskytnutí investič-
ního příspěvku ve výši 933 tisíc korun 
na opravu a  částečnou modernizaci 
zmíněných výtahů. Ty jsou zde funkč-
ní již od roku 2001,“ informoval ná-
městek prostějovského primátora pro 
oblast školství Miloš Sklenka (ANO 
2011). Zakázka byla zadána dodava-
teli KONE Praha. „Organizace každé 
tři měsíce podrobuje výtahy odborné 
prohlídce a jednou za šest let inspekč-
ní zkoušce. Dodavatel a zároveň firma, 
která provádí servisní práce , informo-
vala ředitele školy, že je nutné na výta-
zích provést nezbytné opravy a částeč-
nou modernizaci. Výtahy v současné 
době ohrožují cestující a znemožňují 
využití žákům na invalidním vozíku, 
neboť nezastaví v rovině podlahy,“ do-
plnil Sklenka.

arn  v sa u stro
po po  na ace

Prostějov (red) - Statutární město 
Prostějov podalo prostřednictvím 
oddělení dotací a projektového řízení 
žádost o nadační příspěvek na realiza-
ci projektu „Jarní výsadba 2023 – ul. 
Okružní, ul. Šlikova“ z  grantového 
programu Stromy 2023 Nadace ČEZ. 
Jak uvedl primátor Statutárního měs-
ta Prostějov, žádost byla schválena 
a  Nadace ČEZ náš projekt podpoří. 
„Rada proto na svém úterním jednání 
schválila uzavření Smlouvy o poskyt-
nutí nadačního příspěvku, který činí 
téměř sto padesát tisíc korun. V rám-
ci projektu bude provedena výsadba 
třiadvaceti stromů ve třech lokalitách 
města Prostějova. Jedná se o  lokalitu 
ulic Okružní – Werichova, Okružní - 
Dr. Plajnera a  lokalitu ulice Šlikova,“ 
popsal František Jura (ANO 2011).

RYCHLÝ
NÍK
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DO PROSTÌJOVSKÝCH ŠKOL NASTOUPÍ 461 PRVÒÁÈKÙ
PROSTĚJOV Skutečnost, již potvrdí každá učitelka v mateřské školce. Stále více malých dětí není schop-
no se delší dobu soustředit, jsou nesamostatné, citově nestabilní, mají vady výslovnosti a pomalé pra-
covní tempo. Nejedná se přitom pouze o stesky žen, které mají pocit, že je toho na ně moc. Objektivně 
o tom svědčí množství odkladů povinné školní docházky. V uplynulých dvou letech jich byl i v Prostějově 
udělen rekordní počet. Zatímco loni do první třídy nenastoupilo 136 šestiletých dětí, letos jich bylo 128. 
V obou případech je to 21,2 procenta všech dětí, které přišly k zápisu! A to je až alarmující číslo...

Předškoláci jsou stále více nesoustředění a nesamostatní. 
Vina je na straně rodičů  

 Foto: Facebook 
jaké jsou počty prvňáčků v posledních letech

počty prvňáčků na prostějovských zš v roce 2022 a 2023
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Druhou etapu
loku  protesty

PROSTĚJOV Jedním z  bodů 
programu úterního jednání rady 
města byla změna na autobuso-
vé lince číslo 32. V  programu se 
hovoří o  jejím zkrácení. Linka 
obsluhuje zastávky na trase od 
obchodního centra v Plumlovské 
ulici, dále nemocnici, ZŠ z ulice E 
Valenty a kolem Tesca směřuje na 
autobusové nádraží. 
„Zatím nepadlo žádné rozhodnu-
tí. Materiál byl odložen, bude se 
jednat s  firmou FTL,“ konstatoval 
neurčitě Jiří Pospíšil (PéVéčko), ná-

městek primátora pro oblast dopra-
vy. „V  tuto chvíli můžu jen říct, že 
během týdne chceme přinést řešení 
toho, že autobusy nabírají u  Tesca 
velké zpoždění,“ dodal následně ná-
městek k  možné změně v  systému 
městské hromadné dopravy v Pros-
tějově. 
Společnost FTL, která MHD ve 
městě řídí, provozuje celkem třináct 
linek. Linka číslo 32 je jediná, která 
obsluhuje například obchodní zónu 
na západním okraji města nebo také 
sídliště E. Beneše.  (sob)

32

POČTY ODKLADŮ ZA POSLEDNÍCH 7 LET

2017 / 2018 615 116 18,9 %

2018 / 2019 580 111 19,1 %

2019 / 2020 596 114 19,1 %

2020 / 2021 585 101 17,3 %

2021 / 2022 599 101 16,9 %

2022 / 2023 642 136 21,2 %

2023 / 2024 604 128 21,2 %

žádosti odklady
poměr odkladů

k žádostem

BUDOU

Hromady kamení
se pøesunou 

PROSTĚJOV Chodníky ve Vraho-
vické ulici vybuduje firma Strabag. 
V  zadávacím řízení „Chodníky 
podél ulice Vrahovická - úseky II. 
až V“ o tom rozhodla Rada města 
Prostějova na svém zasedání v úte-
rý 25. dubna. 
Předmětem veřejné zakázky je re-
konstrukce chodníků a vjezdů v ulici 
Vrahovická po levé straně ve směru 
na Kralice v  místní části Vrahovice,
v  úseku mezi říčkami Hloučela

a  Romže. Úseky v  souhrnné délce 
457 metrů zahrnují část ulice Vrahovic-
ká mezi křižovatkou s ulicí Smetanova
a mostem přes říčku Romže. 
„Půjde o kompletní vybourání všech 
stávajících konstrukcí chodníků. 
Nové kryty jsou navrženy z betonové 
zámkové dlažby, vjezdy mimo chod-
ník z  betonové zatravňovací dlažby. 
Dojde i  k  rekonstrukci veškerých 
prvků odvodnění. Na křížení s  ko-
munikacemi ulic Smetanova, Zátiší 

a  Jana Rokycany jsou navržena mís-
ta pro přecházení chodců. V  úseku 
IV. je součástí díla železobetonová 
opěrná zeď v  délce dvaatřiceti met-
rů,“ popsal budoucí práce primátor 
František Jura (ANO 2011) s tím, že 
město obdrželo celkem devět nabí-
dek, které byly hodnoceny na zákla-
dě ekonomické výhodnosti. Hodno-
tícím kritériem byla nabídková cena. 
Vysoutěžená cena je necelých 6 mili-
onů korun. (red)

PROSTĚJOV Výchovný trest je 
zřejmě příliš mírný pro dvace-
tiletého mladíka z  Prostějova, 
kterého v  minulých dnech sta-
věla policejní hlídka. Nejenže 
nadýchal 1,52 promile alkoholu, 
při kontrole vyšlo najevo, že má 
řidičák tzv. v  čistírně. Už měsíc 
mu běží soudem vyslovený zákaz 
řízení motorových vozidel na 24 
měsíců. Teď ho tedy čeká další 
soud, a to za ohrožení pod vlivem 
návykové látky a  maření výkonu 
úředního rozhodnutí.
Předminulý pátek 21. dubna ve ve-
černích hodinách zastavila policejní 
hlídka dvacetiletého řidiče vozi-
dla Audi na ulici Za Olomouckou
v  Prostějově. „Při kontrole mla-

dík nepředložil potřebné doklady 
a  dechovou zkouškou bylo zjiš-
těno, že před jízdou pil. Měřená 
hladina alkoholu se zastavila na 
hodnotách 1,42 a  1,52 promile,“ 
prozradila Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie
Olomouckého kraje s tím, že dokla-
dy nepředložil z  jednoho prostého 
důvodu a to, že má soudem vysloven 
zákaz činnosti spočívající v  zákazu 
řízení všech motorových vozidel na 
24 měsíců, který nabyl právní moc 
zhruba před měsícem. „Mladík je 
podezřelý z  trestných činů maře-
ní výkonu úředního rozhodnutí 
a ohrožení pod vlivem návykové lát-
ky,“ shrnula jeho prohřešky Zajícová.  
O  den později, tedy v  sobotu 22. 

dubna večer, řešili policisté dalšího 
řidiče pod vlivem. Tentokrát hlídka 
zastavila pětadvacetiletého mladého 
muže na Vojáčkově náměstí v Pros-
tějově. „Ten doklady předložil a taky 
na výzvu policistů provedl decho-
vou zkoušku. Jak zřejmě očekával, 
měla pozitivní výsledky 2,26 a 2,39 
promile. Hlídce uvedl, že před tím, 
než ho zastavili, vypil deset deseti-
stupňových piv! O  řidičák mladík 
přišel na místě a  dál pokračovat 
v  jízdě samozřejmě nemohl. Bude 
se ale zodpovídat z  trestného činu 
ohrožení pod vlivem návykové lát-
ky,“ uvedla k bohorovnému chování 
nezodpovědného jedince tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje.    (ofr, pk)
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„S nervovými problémy nám mohou také pomoci moderní přístrojové terapie, které nabízíme v Regeneračním centru Naděje,“
láká návštěvníky Jarmila Podhorná, která vždy milovala přírodu a její dary, tak se její záliba stala i povoláním.  

Bemer
Bemer podporuje výrobu energie v buňkách, a tím vede k lepšímu prokrvení tkání, zlepšuje 
mikrocirkulaci a stimuluje i nejmenší krevní cévy. Tím se zvyšuje schopnost zásobovat tkáně 

kyslíkem a také se aktivují procesy látkové výměny v buňce. Terapie pomáhá na dýchací
problémy, zánětlivé procesy ve tkáních, pískání nebo hučení v uších, dysfunkci vnitřních orgá-
nů, při chronické únavě, onemocnění pohybového aparátu, oslabené imunitě nebo poruchách 

spánku, zmírňuje poškození periferních nervů.

Denas
Terapie, která funguje na principu elektrostimulace. Proud, se kterým přístroj pracuje, se přizpů-

sobuje neuroimpulzu daného nervového systému, tudíž je terapie u každého jedinečná. Denas má 
mnoho pozitivních účinků na organismus. Pomáhá zlepšovat bolesti páteře a zad, urychluje procesy 

hojení po traumatech a snižuje farmakologickou zátěž organismu.
Také zrychluje hojení po lékařských zákrocích a léčbu chronických

onemocněních. Denas terapie vede ke zvýšení výkonnosti, redukuje únavu a zlepšuje kvalitu spánku.

Terapie pomocí červeného světla vede ke zlepšení kvality spánku. Spánkový 
hormon Melatonin je přirozeně vyskytující se hormon v lidském těle, který 

reguluje spánek a bdělost. Pokud se před spánkem vystavíme červenému 
LED světlu, zvýší se produkce Melatoninu v organismu, a to pomáhá

k lepšímu usínání a kvalitnějšímu spánku.
Světelná terapie příznivě ovlivňuje kůži, svaly, krevní oběh a fungování celé-

ho těla. Cílem LED terapie je regenerace organismu, hojení zánětů,
obnova mikrocirkulace, pomoc s léčbou kožních problémů a celková úleva 

od bolesti. Tím, že se organismus rovněž detoxikuje, pomáhá terapie
s celkovou regenerací organismu.

LED Bed

Denas

LED Bed

Email: info@nadeje-byliny.eu
Tel.: 582 391 254

Brodek u Konice 8,
798 46 Brodek u Konice

PROBLÉMY NERVOVÉ SOUSTAVY
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PROSTĚJOV Hodně smutný 
konec fantastické tradice! Bezpo-
chyby nejoriginálnější prostějov-
ská akce roku, kterou si každo-
ročně užívaly stovky studentů, se 
ani letos neuskuteční. Trvalo ně-
kolik let, než se z prostějovského 
Majálesu stal skutečný fenomén, 
který v daném rozsahu i provede-
ní neměl v celé republice obdoby. 
Bohužel stačily dva covidové roky 
a  zdá se, že oslavy studentského 
svátku jsou minimálně pro leto-
šek pohřbeny. Nic totiž nenasvěd-
čuje tomu, že by se Majáles měl 
tento rok v Prostějově konat. Nad 
jeho další budoucností se vznáší 
hodně temný otazník.   

Martin ZAORA L
Studentský Majáles v  Prostějově 
se svým pojetím vymykal „duchu 
doby“, kdy se většina z nás nechává 

pouze pasivně bavit někým, kdo za 
to dostane zaplaceno. Dlouhý a vese-
lý průvod vycházející od prostějov-
ských lázní byl skvělou přehlídkou 
studentské kreativity i bezprostřední 
radosti. Nezbytná spolupráce na pří-
pravách masek, nacvičování scének 
i  pečlivý výběr jednotlivých kandi-
dátů přitom daly středoškolákům do 
života nepochybně více než řada ho-
din prosezených pasivně v lavicích. 

Radnice o Majálesu
nic neví 

V  souvislosti s  touto akcí bylo nej-
častěji skloňováno jméno principá-
la Divadla Point Aleše Procházky, 
který ještě coby pedagog Gymná-
zia Jiřího Wolkera stál u  zrodu této 
skvělé tradice. Od počátku však byla 
pro ni také zásadní vize a  podpora 
Michala Šmucra. Někdejší ředitel 
Gymnázia Jiřího Wolkera však již na 
škole skončil poté, co byl jmenován 
členem Nejvyššího kontrolního úřa-
du. Jeho nástupce ještě před rokem 

hovořil o tom, že by se Majáles letos 
konat měl. „Mohli bychom akci opět 
zaštítit, nicméně za mě by bylo ide-
ální, pokud by se na ní ve větší míře 
podílely i ostatní školy. Klíčová bude 
také spolupráce s  Divadlem Point, 
městem Prostějov a  případně dal-
šími partnery,“ uvažoval loni ředitel 
GJW Michal Müller. Bohužel k niče-
mu takovému v průběhu roku nedo-
šlo. „O pořádání Majálesu nevím nic. 
Minimálně o  finanční dotaci v  této 
věci nás určitě nikdo nežádal,“ zarea-
govala na náš dotaz první náměstky-
ně prostějovského primátora Milada 
Sokolová.  

Přísliby se rozplynuly 

Na dotaz zaslaný prostřednictvím 
SMS zpráv týkající se letošního 
Majálesu se Michal Müller po bez-
mála dvou týdnech marné snahy 
o telefonický kontakt omluvil s tím, 
že je aktuálně zaneprázdněn přijí-
macím řízením a organizací maturit. 

Obdobně se rozplynula také aktivita, 
kterou naznačovalo vedení SSDAM. 
To však počítalo s posunem termínu 
akce na červen. „S organizací Majále-
su pro letošek nepočítáme, vzhledem 
k náročné přípravě Doteků módy by 
to ani nebylo možné,“ konstatovala 
ředitelka školy Blanka Čechová. 

Studenti nenašli
 nástupce 

Na oslavách Majálesu bylo cenné 
zejména to, že i  na jeho organizaci 
se ve velkém podíleli sami studenti. 
„Na Gymnáziu Jiřího Wolkera vždy 
vytvořili určitou produkční skupinu, 
která mimo jiné s dostatečným před-
stihem oslovovala jednotlivé školy, 
zda se Majálesu zúčastní. Do ní se 
vždy zapojovali také studenti nižších 
ročníků, kteří v  tom následujícím 
převzali kormidlo a už věděli, co vše 
je potřeba zařídit. Tohle vše bylo na 
rok 2020 připraveno, bohužel covid 
do toho hodil vidle. Tradice se pak 
přervala a  zřejmě niko neměl sna-

hu pohozenou rukavici zvednout,“ 
shrnul Aleš Procházka, který se však 
v  posledních letech v  přípravách 
akce fakticky neangažoval. 

Trocha historie 

Studentský Majáles se v Prostějově 
konal nejprve v  šedesátých letech, 

během normalizace však byl zru-
šen. Obnovit tuto tradici se v  na-
šem městě podařilo v  roce 2006. 
Po relativně skromných začátcích 
nabraly oslavy na obrátkách a kaž-
doročně nabízely fantastickou re-
klamu na studentský život. Zatím 
poslední ročník se s plnou parádou 
konal v roce 2019.  
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STUDENTSKÝ MAJÁLES LETOS 
Tradice je pohřbena, pořadatelé z řad studentů GJW nenašli nástupce

zjistili jsme
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EXKLUZIVNÍ
reportáž

JanJan FREHAR FREHAR
Už při příjezdu k místu konání bylo všem 
jasné, že na akci bylo plno, protože i kapa-
cita míst k parkování praskala ve švech. 
V nádherném odpoledni se do soutěží 
zapojilo více než tři stovky dětí, na něž 
čekala sladká odměna. „Měli jsme na-
chystaných přesně tři sta balíčků. Před 
šestou hodinou už nám ale nezůstal 
jediný a dětem jsme to tak nahrazova-
ly jinými sladkostmi. To jsme si přitom 
říkali, že taková účast nejspíše nebude. 
Na příští ročník jich tak asi budeme mu-
set nachystat ještě víc,“ prozradila hlavní 
organizátorka akce Lenka Sosíková. 
V  rámci disciplín čekaly na děti různé 
disciplíny, které prověřily jejich znalosti, 
ale i fyzickou zdatnost a šikovnost. Nešlo 
však o  žádné výsledky, ale hlavně o  to, 

aby se děti bavily, což se podařilo. Jejich 
program byl ukončen po osmnácté ho-
dině, kdy proběhlo taneční vystoupení 
dětí vedených Šárkou Miklíkovou. Poté 
přišlo na řadu překvapení dne, které 
bylo po celý den schováno ve stanu. 
„Letos jsme to chtěli zase něčím oživit 
a domluvili jsme se na vystoupení kov-
bojů, kteří se tomuto tématu celoročně 
věnují. K vidění tak bylo vystoupení s bi-
čem a následně i lasa. Bylo to perfektní 
a rodičům se následně omlouvali, že jim 
děti chytají jako telátka,“ smála se Sosíko-
vá. Kovbojové ukázali, že jsou sice drsní 
hoši, ale také s dobrým srdcem a násled-
ně neodmítli žádnou žádost o fotografii 
a nechali vše vyzkoušet i děti. 
Poté už přišel na řadu tradiční přílet 
čarodějnic, který předznamenal zapá-
lení ohně a také fakt, že nyní už začíná 
zábava spíše pro dospělé.  Ta trvala až 
do pozdních nočních hodin a spíše by 
se dalo říct, že až brzkých ranních, kde 
to v Určicích stále žilo a areál byl neu-
stále zaplněn. „Spokojená jsem opravdu 

moc. Akce se skutečně vydařila, může-
me děkovat za nádherné počasí. Pro-
dalo se všechno, co jsme měli nachys-
táno a  pro druhou várku jsme museli 
už v sedm hodin, což takto brzy nikdy 
nebylo. Na druhou stranu mě ale mrzí 
pár věcí, které se během večerní zábavy 
udály,“ doplnila Sosíková a  prozradila 
také, co ji nejvíce zamrzelo. „Ukradli 
tam starším manželům dvě kola, která 
byla k sobě připnutá zámkem. Jelikož jej 
nezvládli odstranit, tak kola zdemolova-
ly. Ukradli nám trakař, na kterém pra-
videlně přivážíme starou čarodějnice 
před zapálením ohně a  vrchol všeho 
byl, když mému synovi někdo urval po-
znávací značku, která se později našla 
až v Kralicích na Hané. Lidi by se měli 
přijet pobavit a nedělat takový nepořá-
dek,“ má jasno hlavní organizátorka. 
I tak ale na nic nezanevřela a byla velmi 

ráda, že se místnímu sboru podařilo 
čarodějnice takto znovu uskutečnit. Při 
této akci je navíc i pravidelně zaručeno 
skvělé počasí. „Asi nás má někdo tam 
nahoře opravdu rád, protože v  pátek 
i v sobotu počasí příliš organizátorům 
dalších akcí nepřálo,“ shodovali se ná-
vštěvníci. 
Na akce se stejně jako v  dalších po-
řádaných místními hasiči i  vybíralo 
dobrovolné vstupné. „I zde jsme letos 
překonali rekord a  bez tří korun se 
nám povedlo vybrat třináct tisíc! Za 
to děkuji všem, kteří přispěli a moc si 
toho vážíme. Peníze takto vybíráme 
v průběhu celého roku a v listopadu za 
ně pak nakupujeme různé dárky. Je to 
pro rodiny našich bývalých hasičů, pro 
postižené děti, ale i  do školky a  školy. 
Zkrátka na místa, kde je to aktuálně po-
třeba,“ vzkázala dojatá Lenka Sosíková. 

pro Večerník

původní
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Hned na úvod vystoupila se svo-
jí čarodějnickou show oblíbená 
Míša Růžičková, posléze ji na pó-
diu vystřídala nejpopulárnější dět-
ská skupina v  ČR Čiperkové. Děti 
měly i přes kapky z nebe vytoužený 
ráj, z čehož byl pořádný rej zábavy 
a smíchu. Následně došlo na volbu 
prestižní Miss malé čarodějnice, 
kterou si tentokrát odnesla teprve 
devětadevadesátiletá Pavučinka 
z Pavoukova. Ta kromě zajímavého 
doma vyrobeného kostýmu poro-
tu zaujala především pohotovostí 
svých odpovědí na záludné otázky, 
stejně jako svými tanečními kreace-
mi na pódiu. 
Speciální cenu poroty pak získala 
také skupina dospěláků, kteří přijeli 

až z  Nového Malína u  Šumperka. 
Členové veselé skupiny poutali po-
zornost snad všech příchozích sku-
tečně propracovanými kostýmy, od-
měnou jim za to byla láhev rumu od 
pořadatelů, kterou  převzali s neskrý-
vaným nadšením. „Jezdíme karava-
nem po celé Moravě na různé akce, 
hlavně pak hudební. Zanedlouho se 
chystáme do Břeclavi, později pak 
do Letohradu. Prakticky jsme každý 
víkend na cestách,“ prozradil mluvčí 
skupiny, kterého organizátoři s ohle-
dem na speciální oči přejmenovali 
na pana Bulvu. 
Dětský program bohužel prováze-
ly dešťové přeháňky, vyčasilo se, 
až když ratolesti mohly vyrazit do 
kempu na připravenou soutěžní 
stezku čarodějnice Zelíny. Na ní 
se tentokrát ani zdaleka netvořily 
tak dlouhé fronty, jako tomu bývalo 
v  uplynulých letech. Jedním z  dů-
vodů byl nepochybně i fakt, že jako 
nejdůležitější součást úboru každé 
čarodějnice se kromě koštěte tento-
krát ukázaly být gumáky. 
Na následující vystoupení popu-
lárních kapel Alkehol, Traktor 
a  Kapriola už nepršelo, přičemž 
na plácku před pódiem vystřídali 
roztomilé čarodějnice ostřílení 
milovníci piva a rockové muziky. 
A ani tentokrát po setmění nechybě-
la úchvatná projekce čarodějnického 
znaku na stěnu plumlovského zám-
ku. „V předprodeji se prodalo zhru-
ba tisíc vstupenek, další lidé přišli 
až přímo na koncert, takže v tomto 
ohledu můžeme být celkem spoko-
jeni. Jen nás mrzí, že program pro 
děti negativně ovlivnil déšť, který 
možná i některé odradil,“ zhodnotil 
Marek Otruba, prezident pořádající-
ho Spolku Plumlovských nadšenců, 
který na konec letošního srpna opět 
připraví oblíbený Pohádkový les.  
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PLUMLOVSKOU MISS SE STALA
Akci doplněnou o koncerty známých kapel Akci doplněnou o koncerty známých kapel 

komplikoval déšť, přesto dorazilo přes tisíc lidí komplikoval déšť, přesto dorazilo přes tisíc lidí 

PLUMLOV Francouzi by zajá-
sali! Nejoblíbenější přísadou 
do čarodějných lektvarů jsou 
mezi hanáckými čarodějni-
cemi jednoznačně žabí ste-
hýnka. Vyplynulo to z  velké 
ankety, kterou mezi desítkou 
pečlivě vybraných kandidátek 
na titul Miss malá čarodějni-
ce provedla zkušená harcov-
nice Zélina. Ta se opět ujala 
moderování letošního Sletu 
čarodějnic, který se v  režii 
Spolku Plumlovských nad-
šenců konal uplynulou sobo-
tu 28. dubna v kempu Žralok. 
A  u  toho PROSTĚJOVSKÝ 
Večerník, jakožto hlavní mediál-
ní partner akce, nemohl chybět. 

saa
kdo vše zářil na pódiu…  kkdddoo vvšee zzzářřill nna pppóódddiuu………  3x foto: Martin Zaoral 

 Foto: Martin Zaoral 
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Dìti i dospìlépobavily speciální prohlídky na zámku pod Kosíøem

ČECHY POD KOSÍŘEM Kdo 
se bojí, nesmí ven. O  uplynu-
lém víkendu se totiž v regionu 
konala řada čarodějnických 
akcí. Nevyhnuly se ani Če-
chám od Kosířem, kde měli 
v  plánu velkolepou Filipoja-
kubskou noc. Tentokrát ale 
počasí organizátorům nadě-
lalo vrásky. Program, který se 
měl původně zčásti uskutečnit 
v parku, se tak přesunul přímo 
do zámku.

Michal SOBECKÝ
„Bohužel jsme museli změnit tro-
chu program, přesunout ho dov-
nitř. Myslím ale, že i tak se jednalo 
o povedenou akci,“ objasnil kaste-
lán Martin Váňa.
Lidé mohli alespoň na speciální 
čarodějnické prohlídky. Zámkem 

návštěvníky provedla čarodějka 
Fištróna, která marně pátrala o sle-
tu čarodějnic. Během prohlídky se 
setkala třeba s další čarodějnicí, dále 
vodníkem, rytířem, který nesnáší 
draky a čarodějnice, nebo s vlkodla-
kem. Toho se zbavila koláčkem. 
„Čert byl nejlepší,“ hlásil Petr, jeden 
z dospělých návštěvníků. 
Čert dorazil na koni a viditelně si 
proměnu v  nadpřirozenou bytost 
užíval. „Prohlídka byla pěkná, líbi-
la se mi,“ dodal Petr. Podle smíchu 
návštěvníků ne pouze jemu.
Po půlhodině každá skupinka 
skončila zpátky u  pokladen. Na 
řadu až do devíti hodin večer při-
cházeli další a  další návštěvníci. 
„Z  ohlasů vím, že se akce lidem 
líbila. Určitě v ní budeme zase za 
rok pokračovat,“ vzkázal Martin 
Váňa.

Èarodìjnice v Urèicích
byly doslova rekordní
URČICE Čarodějnice pořádané místními hasiči jsou v Určicích vy-
hlášeny po celém regionu a nedělní odpoledne až do pozdních 
nočních hodin to jen potvrdilo. V areálu starého hřiště to skuteč-
ně žilo a záhy po startu bylo plno. Během bohatého programu 
čekalo na děti hned deset stanovišť, které musely postupně ab-
solvovat, aby se dočkaly sladké odměny. Program pak zakončilo 
taneční vystoupení pod vedením Šárky Miklíkové a překvapení, 
které slavilo velký úspěch. Následně už přiletěly čarodějnice, po 
kterých začala zábava i pro starší generaci... 

 Foto: Jan Frehar
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EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

Martin Martin ZAORALZAORAL

Kanalizace v Plumlově byla dokončena 
už před desíti lety. Po odkanalizování 
Plumlova se dle původních plánů mělo 
ulevit Podhradskému rybníku a násled-

ně i  plumlovské přehradě. Obě vodní 
plochy totiž před lety prošly náklad-
nou revitalizací kvůli toxickým sinicím. 
Živiny pro ně se do rybníka dostávaly 
mimo jiné právě kvůli splaškům z plum-
lovských domácností. Jenže navzdory 
vybudování kanalizace se sinice v  ryb-
níku i přehradě každým rokem zvesela 
množí dál. Přispívat k  tomu mohou 
i  některé z  plumlovských domácností. 
Ještě horší je situace v místních částech 
Soběsuky a Žárovice, kde byla kanaliza-

ce dokončena o něco později. 
„V Plumlově je aktuálně na kanaliza-
ci napojeno téměř 95 procent trvale 
žijících obyvatel, v  Soběsukách 70 
procent, v  Žárovicích 64 procent,“
reagovala na náš dotaz plumlovská sta-
rostka Gabriela Jančíková s tím, že městu 
se v závěru loňského roku podařilo do-
končit kanalizaci také v poslední místní 
části, kterou jsou Hamry. „Tam zatím 
není napojen nikdo, neboť v tuto chvíli 
čekáme na kolaudaci. Uplynulé pondělí 

však proběhla schůzka s místními obča-
ny, kde byli o  celé situaci rovněž infor-
mováni,“ dodala Gabriela Jančíková. 
Vedení Plumlova je z  přístupu ně-
kterých občanů rozčarováno. Proto 
zaslalo občanům Žárovic dopis, ve 
kterém je vyzvalo, aby spolupracovali 
s místním stavebním úřadem a na ka-
nalizaci se v  dohledné době konečně 
napojili. „Dopis je připravován také 
pro obyvatele Soběsuk,“ upozornila 
Jančíková. 

Likvidovat odpad musí každý občan 
dle zákonem stanovených pravidel.
Pokud není napojen na kanalizaci, může 
odbor životního prostředí po něm chtít 
doklad o  správné a  pravidelné likvidaci 
splaškových vod. „Pokud toto neprokáže, 
hrozí mu ze zákona nemalé sankce. Věří-
me, že občané bydlící v Plumlově a jeho 
místních částech jsou natolik zodpovědní, 
že učiní takové kroky, aby toto nebylo nut-
né řešit s  odborem životního prostředí,“ 
poslala jasný vzkaz plumlovská starostka.

zprávy z regionu
aneb jsme s vámi u toho...
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Dojde k uzavírce

Prostějov (sob) – Řidiče čeká zkraje 
týdne další dopravní uzavírka. Setkají 
se s ní v Držovicích, a to na křižovatce 
ulic SNP a U Cihelny. V souvislosti 
s tím dojde také k odklonu autobu-
sové dopravy, která ulicemi projíždí. 
Dnes, tj. v úterý 2. a zítra, tj. 3. května 
tak budou spoje linky 780402 ukon-
čeny v  Držovicích – hlavní zastáv-
ka. Další zastávky nebudou v  době 
dopravního omezení obsluhovány. 
V  souvislosti s  tím došlo k  úpravě 
časů. Bližší informace jsou k naleze-
ní na internetových stránkách www.
idsok.cz.

Ohrozimskou opìt
záplatovali 

Ohrozim (mls) – Aspoň chvíli se 
nebudete muset bát, že vám tady 
upadne kolo. Tak by se dala shrnout 
situace na silnici ve směru do Ohro-
zimi. Díky slunečnému počasí sem 
již v pátek 21. dubna vyrazili silničáři, 
kteří alespoň zalátali díry. O trvanli-
vosti takového řešení si nikdo nedělá 
iluze, je téměř jisté, že už nadcházející 
zimu to v ohrozimském kopci bude 
vypadat ještě hůř. Olomoucký kraj 
se však do dlouho plánované rekon-
strukce silnice z Prostějova do Ohro-
zimi a dále až do Protivanova nepustí 
ani letos, příčinou mají být potíže 
s výkupem pozemků.

V Nectavském údolí
 pouze padesátkou

Dzbel (mls) – Při jízdě ze Dzbelu do 
Chornic budou muset řidiči již brzy 
zpomalit. Omezení na 50 kilometrů 
v hodině se bude týkat ovšem pou-
ze úseku při výjezdu z kamenolomu 
a u cesty na „Bělou“, které v kombina-
ci s častými zatáčkami vytvářely pro 
řidiče nebezpečné situace. Nikoliv 
náhodou v  těchto místech došlo za 
posledních patnáct let hned k celkem 
devatenácti haváriím. V  obou smě-
rech jak od Dzbele, tak i od Chornic, 
bude na omezení nejprve upozor-
ňovat sedmdesátka. Padesátka bude 
směrem do Dzbelu u výjezdu z lomu, 
v opačném směru před cestou, kudy 
vede Naučná stezka Kladecko.

RYCHLÝ
NÍK
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Městu Plumlov se podařilo
dokončit výstavbu kanalizace v Hamrech 

PLUMLOV Stálo to hodně peněz a mělo to přispět k tomu, 
aby plumlovská přehrada byla konečně čistá. Přesto někteří 
z občanů Plumlova, Soběsuk a Žárovic se za uplynulé roky 
stále ještě nedokázali připojit na dávno vybudovanou kana-
lizaci! Vedení města jim proto poslalo do schránek výzvu, aby 
tak učinili. Pokud totiž nebudou schopni doložit, že správně 
zachází s odpady, hrozí jim vysoké pokuty.

➢ z titulní strany
PRAHA, PROSTĚJOV Případ vraž-
dy, z  jehož detailů se opravdu svírá 
hrdlo, rozplétá pražský soud. Nikoliv 
však kvůli detailům vlastního činu či 
osobě zavražděného, ale naopak kvů-
li ženě, která mu měla na jeho přání 
pomoci na „onen“ svět. Vzdělaná, 
pohledná a  kultivovaná Magdalena 
Š. pocházející z Konice zřejmě zcela 
podlehla otřesnému způsobu týra-
ní a  psychické manipulace ze strany 
svého partnera, který si ji omotal ko-
lem prstu tvrzením, že byla v  před-
chozím životě dozorkyní v Osvětimi 
a  teď za to musí pykat. Vyplývá to 
z její výpovědi, která byla v průběhu 
uplynulého týdne čtena u soudu. Její 
obsah působí stejně autenticky jako 
děsivě a ukazuje, jak hluboce mohou 
inteligentní lidé podlehnout nátlaku 
vedenému naprosto iracionálním 
způsobem. O tom, že byl Richard Š. 
zdatný manipulátor, nejvíce svěd-
čí fakt, že mu členové sekty na jeho 
konto poslali neuvěřitelných 90  mi-
lionů korun.  
Obžalovaná Magdalena Š. se u soudu hájí 
zejména tím, že při zabití Richarda Š. jed-
nala na jeho přímé přání, přičemž mu ne-
byla schopna nic odmítnout. Navíc smrt 
měla nastat po spolykání anestetik, která 
si měl vzít zcela dobrovolně. Navzdory 
tomu, že následně došlo ještě na rány skal-
pelem, obhájce zdůrazňuje, že jeho klient-
ka jednala na jeho přímé přání, v silném 
rozrušení a  v  důsledku systematického 
týrání ze strany muže. 

„Seznámili jsme se a zamilovala jsem se 
do něj. Ve volném čase jsme se projíždě-
li autem, měli jsme rádi sportovní jízdu 
hlavně v zatáčkách. Richard začal mluvit 
o tom, že je otrávený z lidí a že ho to tady 
nebaví. Když začal mít problémy se zra-
kem, poprosil mě, abych mu to pomoh-
la ukončit, aby nemusel někde skákat 
z mostu,“ vypověděla na policii Magdale-
na Š., která se před dvaatřiceti lety naro-
dila v Konici jako jediná dcera uznávané 
logopedky. Vyrůstala bez otce, s  její vý-
chovou ještě vypomáhala babička. Obě 
měla obětavá a  zcela bezproblémová 
dívka nade vše ráda. Maminka jí zemřela 
na rakovinu před pěti lety, což ji zřejmě 
mohlo přivést mezi podivné „léčitele“. 
„Její babička svoji dceru přežila. Když 
také zemřela, neukázala se Magdalena 
ani na pohřbu. Tehdy jsem to nechápala, 
teď už vím, že to bylo kvůli němu, proto-
že ji tak ovládal, že jí zakázal na pohřeb 
jít,“ konstatovala kultivovaná žena, která 
měla k celé rodině velmi blízko.  

Věřící Magdalena bolest dle svých slov 
považovala za očistnou. I  s  ohledem na 
to, že v milujícím a ochranitelském rodin-
ném prostředí se jí tohoto prožitku zrovna 
nedostávalo, upnula se zřejmě na Richar-
da Š. Kvůli podivnému šarlatánovi zažila 
bolesti více než dost. „Podle něj jsem byla 
v minulém životě čarodějnice a ubližova-
la jsem lidem. Urážel mě a zesměšňoval. 
Nadával mi do kurev, ukazoval mi fotku 
dozorkyně z  Osvětimi, které jsem měla 
být podobná. Mělo to na mě takový vliv, 

že mě to sejmulo na celé roky. Chtěla jsem 
definitivně skončit s ordinací, ale nešlo to. 
Říkal, že své činy si musím odpracovat 
a neuteču tomu. Druhou šanci nedosta-
nu,“ uvedla Magdalena. Tato její slova by 
vysvětlovala její na první pohled nesmysl-
nou pracovní dobu. V jednom období ve 
své zubařské ordinaci v Kutné Hoře totiž 
trávila i 18 hodin denně…  

Další detaily ukázaly, že soužití obou lidí 
bylo zcela nevyrovnané. „Richard všechno 
chtěl řešit tím, že se svléknu. Buď přímo 
před ním, nebo před někým jiným. Jednou 
mě donutil stát před zrcadlem nahou ce-
lou noc, aby se mi vrátila duše. Já během 
toho omdlela a spadla na skleněné dveře 
a  od toho jsem měla jizvy na zádech,“
popsala žena, která musela zvládat i horší 
věci. „Když jsem měla silnou menstruaci, 
odvezl mě do lesa. Tam jsem se musela 
svléknout, odevzdat mu všechny věci. on 
mě tam nahou nechal a odjel. Brečela jsem, 
byla jsem vyděšená, neměla jsem, jak se 
odtamtud dostat. Vinila jsem se z toho, že 
si to zasloužím, a snažila jsem se přijít na to, 
jak se vnitřně změnit. Měla jsem myšlenky 
na sebevraždu. Snažila jsem se tam ně-
kde schovat, nenechal mi tam ani vložku, 
strašně jsem se bála, že mě někdo znásilní, 
a zároveň, pokud se tak stane, bude to moje 
chyba. Našla mě tam známá, řekla jsem jí, 
proč tam jsem, a ona mi přinesla oblečení,“ 
vyprávěla policistům Magdalena Š. s  tím, 
že si následně ze strachu v obalu vsunula do 
pochvy srolovanou tisícovku, kdyby zase 
hrozilo, že ji muž někde nechá. 

Přestože toto všechno vypadá na první 
pohled děsivě až absurdně, s ohledem 
na nejrůznější detaily i  charakter ob-
žalované lze o věrohodnosti jejích slov 
pochybovat opravdu jen těžko.

Ve své upřímnosti obžalovaná popsala 
i drsné detaily jejich prvního sexu a také 
hysterické a žárlivé scény, které jí její part-
ner tropil. Podobné praktiky se neustále 
vracely. „Fyzická bolest se stupňovala, ne-
viděla jsem na levé oko, praskla mi v něm 
nějaká žilka. Rval mi vlasy, mlátil se mnou 
i o topení. Tím, jak se mnou pral o zem 
a tlačil mě do podlahy, vykloubila jsem si 
čelist. Nemohla jsem chvíli mluvit. Stále 
mě bil a štípal, prosila jsem ho, aby už pře-
stal. Obličej jsem měla už úplně fialový,“ 
ohlédla se za jedním takovým „setkáním“.  
Ze svého podnikání pak musela svému 
partnerovi, který organizoval celý její 
život, odvádět peníze. „Mohlo to být cel-
kem pět a půl milionu korun z podnikatel-
ského konta a asi dva miliony v hotovosti. 
Jednou mi řekl, že musím vybrat 666 666 
korun a dát mu je v obálce, abych zachrá-
nila svou duši. Poté jsem čekala na půlnoc, 
neboť jsem na svém kontě překročila den-
ní limit výběru, a musela počkat na další 
den. U bankomatu jsem usnula. Postupně 

jsem mu odevzdala veškeré své úspory, 
celkem to mohlo být asi devět milionů 
korun,“ vypověděla obžalovaná, která se 
během čtení své vlastní výpovědi snaži-
la zachovávat klid, nicméně vzhledem 
k tomu, že si teprve nyní zřejmě naplno 
uvědomila, čím si procházela, stihla ji cel-
kem pochopitelně zdravotní indispozice. 
Následovala výpověď starší z  obžalova-
ných, která vzhledem k  rozsahu zatím 
nebyla dokončena. 
Rozsudek v celé věci zatím nepadl, hlav-
ní líčení bylo odročeno na 5. května
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KRONIKA
Zmizely kompresory

Něco nahustit či pořádně ofouk-
at potřebuje asi lump, který se 
o  předminulém víkendu vloupal 
po rozstřižení oplocení do areálu 
firmy v  Kralicích na Hané. Ze 
dvou odstavených kamionů tam 
následně ukradl kompresory 
přišroubované na rámech voz-
idel a  určené k  vyfoukání korby 
po přepravovaných sypkých ma-
teriálech. Ztrátu kompresorů 
zjistili řidiči až při vykládce zboží 
v  Liberci. Škodu jejich mateřská 
firma vyčíslila na 400 tisíc korun. 
Událost je policisty prověřována 
jako trestný čin krádež.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Michal Michal SOBECKÝSOBECKÝ

V neděli 30. dubna jindy klidné Olšany
tentokrát žily. A  velká část místních 
se snažila za každou cenu dostat do 
areálu hasičárny. Nebylo divu, místní 
hasiči znovu šli vztyčit májku. A to se 
neobejde bez velké parády. Z malého 
plácku u zbrojnice se rázem stalo dě-

jiště velké akce: tu se točilo pivo, o kus 
dál došlo na chystání makrel. A všude 
kolem byla spousta pobíhajících dětí. 
„Mám zde známé, děti tu mají kama-
rády ze školky. Byli jsme i  na pálení 
čarodějnic,“ svěřila se Večerníku paní 
Michaela, která rovněž dorazila s dít-
kem. „Rádi se podobných akcí účast-
níme. A máme v oblibě podobné tra-
diční akce, i proto jsme se odstěhovali 
na vesnici,“ dodala.
Podobně to viděly také další rodi-
ny. Čekání na vztyčení májky si děti 
krátily hrou s míčky, ochutnáváním 
dobrot a  také obdivováním májky 
z blízka. „Je z toho průlezka a sedačka 

zároveň, nevím, po čem polezou, až to 
zvedneme,“ usmíval se Martin Kikal, 
jeden z  hasičů, kteří měli postavení 
májky na starost. Mohl být spokojený, 
loni dorazili lidé, letos s  nimi i  pěk-
né počasí. „Májka je vyšší o tři metry 
než loni, kdy jsme to dělali poprvé na 
zkoušku. Chytlo se to, lidi o  to měli 
zájem. Tak jsme si řekli, že uděláme 
trochu vyšší,“ konstatoval Kikal. Letos 
tak májka v Olšanech u Prostějova 
měří dobrých 13 metrů.
Areálem se po celou dobu akce rozlé-
hal hlasitý smích a  hovor. O  kus dál, 
v  poněkud klidnějším koutě, si děti 
mohly nechat nabarvit obličej. A  tak 

se najednou odněkud vynořil tu po-
kémon, jindy zase princezna. „Je to 
tu moc bezva, rádi sem chodíme Jsme 
z Olšan a moc se nám tady líbí,“ řekla 
Večerníku k  akci žena, která se před-
stavila jako Jarmila. 

Po více než půldruhé hodině už se šlo 
na to. Hasiči vyrazili do akce a společ-
nými silami májku zvedli a  následně 
upevnili. A povedlo se, po neděli tak 
mají Olšany novou dominantu. Ales-
poň tedy dočasnou…

UDÁLOST MĚSÍCE! V OLŠANECH VZTYČILI HASIČI MÁJKU 
Až pojedete kolem, podívejte se!

OLŠANY U PROSTĚJOVA Z novinky se stává příjemná tradice, 
stále více oblíbená mezi občany Olšan a okolí. Jak jsme zazname-
nali, sjíždějí se sem zájemci nejen z Prostějova, ale i z Olomouce 
a okolí. O co jde? V Olšanech u Prostějova vztyčili podruhé za se-
bou májku, přičemž jak se sluší a patří, byla z toho velká akce a po-
zdvižení. Dorazily stovky lidí, kteří se rozhodli, že si vztyčení májky 
nenechají ujít. Do areálu hasičárny se všichni málem ani nevešli. 
U slavnostní chvíle nechyběl ani PROSTĚJOVSKÝ Večerník.    

A POTĚŠILI STOVKY LIDÍ

s
jjaakké bbyyloo vvvztttyčččenní mmmáájkkky vvv ooolššannnechh…… 3x foto: Michal Sobecký 
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Pomáhá demolice proudem vody 
PROSTĚJOV Stojíte právě v kolo-
ně na dálnici u Prostějova? Pokud 
ano, můžete si zkrátit čas čtením 
informací o  aktuálním průběhu 
prací na D46. Pokud ne, pak tam 
jistě brzy stát budete, takže ale-
spoň budete vědět, co se děje na 
druhé straně estakády Haná. Za-
tímco loni na ní opravili most ve 
směru na Olomouc, letos se sta-
vební dělníci pustili do druhého 
mostu, po němž míří řidiči smě-
rem k  Brnu. Pomáhá jim v  tom 
i speciální technologie.

Martin ZAORA L
Estakáda Haná je dlouhá 794 me-
trů a  patří k  nejdelším dálničním 
přemostěním v  ČR. Její kompletní 
a  nepochybně potřebná rekonstruk-
ce přijde celkem asi na 350 milionů 
korun. První etapa byla ukončena 
loni, od konce letošního března se 
rozběhla druhá etapa. 
Práce dle aktuálního vyjádření 
ŘSD běží dle harmonogramu, kte-
rý počítá s  tím, že hotovo bude 10. 
listopadu. K co nejdřívějšímu ukon-
čení prací má pomoci také hydro-
demolice. „Jde o  technologii, která 

je ve srovnání s  běžným bouráním 
šetrnější a  rychlejší. Může přispět 
k urychlení prací,“ vysvětlil na čtvr-
tečním setkání s  novináři Jan Rýdl, 
mluvčí Ředitelství silnic a  dálnic 
(ŘSD). 
Uvedená technologie spočívá v sys-
tematickém narušování betonu po-
mocí vysokotlakého vodního paprs-
ku. Rekonstrukce poloviny estakády 
ve směru na Vyškov je prakticky ko-
pií loňských prací. Kompletně se 
během ní opraví nejen vozovka, ale 
i mostní konstrukce pod ní. „Život-
nost stavby by pak měla být asi čty-
řicet až padesát let,“ dodal Jan Rýdl.

Opravy se ani tentokrát neobejdou 
bez kolon. K tomu přispívá i  fakt, 
že uzavřen byl rovněž navazující 
dva a  půl kilometrů dlouhý úsek 
od Žešova až za Vranovice-Kelčice.
Zajímalo nás, co by mluvčí ŘSD 
vzkázal řidičům, které na jejich cestě 
čeká zdržení. „Nejdůležitější je řaze-
ní, pokud to řidiči zvládnou, vše se 
výrazně urychlí. Průjezd v  omezení 
již obvykle bývá plynulý. Co se týče 
potenciálního delšího zdržení v  pří-
padě havárie či jiné mimořádné situ-
ace, pak doporučuji kontaktovat naši 
asistenční linku na telefonním čísle 
800 280 281,“ reagoval Jan Rýdl. 

 Foto: Martin Zaoral 
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ČELECHOVICE NA HANÉ O po-
moci malým prodejnám na ven-
kově mimo jiné hovořili v  úterý 
25. dubna zástupci olomouckého 
hejtmanství s představiteli Svazku 
obcí mikroregionu Kostelecko. 

Do sokolovny v  Čelechovicích na 
Hané dorazilo zhruba padesát hos-
tů z celého Olomouckého kraje. 
Setkání představitelů kraje se zástup-
ci mikroregionu pořádal Olomoucký 
kraj již po třiadvacáté.  Hovořilo se 

o  všem, co Kostelecko trápí, v  čem 
by potřeboval tento mikroregion po-
moct a co očekává od Olomouckého 
kraje. Během setkání se řešila napří-
klad spolupráce hejtmanství s  míst-
ními samosprávami, otázky rozvoje 
venkova, sociálních služeb nebo ve-
řejné dopravy. 
„Zpětná vazba z mikroregionů je pro 
kraj mimořádně důležitá. Promítáme 
ji také do našich rozhodnutí. Upra-
vujeme podle ní dotační podmínky 
a tituly tak, aby krajská podpora mí-
řila tam, kde to regionům skutečně 
pomůže. Týká se to například budo-
vání cyklostezek. Nedávno jsme také 
podstatně rozšířili dotační program 
Obchůdek a  aktuálně navýšíme ně-
kolik důležitých dotačních programů 
včetně toho, který se týká rozvoje 
venkova,“ uvedl hejtman Olomouc-
kého kraje Josef Suchánek, který byl 
na setkání osobně přítomen.  (mls)  

Vezla dìti opilá a bez øidièáku
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PLUMLOV Pocit výjimečnosti 
a  nedotknutelnosti rozhodně 
nechybí vystajlované zbohatlici, 
kterou v  průběhu uplynulého 
týdne stavěla policejní hlídka 
v  Plumlově. Třicetiletá řidička 
luxusního BMV byla na mol opi-
lá, přičemž na zadních sedadlech 
vezla dvě malé děti.
Minulé pondělí 24. dubna ráno za-
stavila policejní hlídka v Plumlově 
osobní vozidlo BMW, které řídila 
třicátnice a  při jízdě měla na zad-

ních sedačkách své dvě nezletilé 
děti. Ke kontrole následně před-
ložila všechny potřebné doklady 
mimo řidičský průkaz, protože 
o  ten přišla po kontrole, kterou 
prováděli policisté začátkem dub-
na. „Dechovou zkouškou jí tehdy 
bylo naměřeno 1,55 a 1,70 promile 
alkoholu v dechu a hlídka jí průkaz 
zadržela,“ zavzpomínala Miluše 
Zajícová, tisková mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého 
kraje. 

To ženě ovšem nebránilo sednout 
za volant drahého automobilu zno-
vu. A zřejmě s vědomím, že když už 
jí řidičák jednou vzali, těžko jí ho 
vezmou podruhé, neopomněla se 
před jízdou posilnit notnou dáv-
kou alkoholu. „Tentokrát se na pří-
stroji při dechové zkoušce objevily 
po dvou opakovaných měřeních 
dokonce hodnoty 2,55 a 2,61 pro-
mile,“ sdělila policejní mluvčí.
Požití alkoholu žena nezapírala 
a uvedla, že v nočních hodinách 

vypila litr vína. U  podezřelé byl 
proveden i orientační test na návy-
kové látky, který byl negativní. Ná-
sledoval zákaz a autem již podezře-
lá dál pokračovat v  jízdě nemohla. 
„Nezodpovědná žena je, stejně jako 
v  předchozím řešeném případě, 
podezřelá z  trestného činu ohro-
žení pod vlivem návykové látky, za 
který hrozí dle trestního zákoníku 
peněžitý trest, zákaz činnosti nebo 
odnětí svobody až na jeden rok,“ 
konstatovala Zajícová. (ofr)

BOUSÍN Starostové a  nezávislí 
v tiskové zprávě upozornili na fun-
gování obchůdku v  malé vesnici 
Bousín. Ta nemá s  částí Repechy 
dohromady ani 200 obyvatel. Pro-
dejnu otevřeli před čtyřmi měsíci 
a  v  obci funguje i  hospoda. Nyní 
s  odstupem hodnotí starostka 
obce Monika Tmé, zda se jednalo 
o dobrý krok. 
„Pokud můžu říct, jsou spoluobčané 
opravdu spokojení. Najdou zde téměř 
všechno běžné zboží. Výjimkou je 
zelenina, ale i o té do budoucna uva-
žujeme,“ hrdě popisuje starostka obce 
Monika Tmé a  dodává: „V  letních 
měsících dokonce brigádnice prodá-
vala kopečkovou zmrzlinu. Z  toho 
byly nadšené hlavně děti,“ konstatuje. 

Obci se podařilo získat dotaci Olo-
mouckého kraje na provoz obchodu. 
„Je úžasné vidět, jak se lidé sejdou 
v  obchůdku, posedí, popovídají si, 
vymění nápady a  někdy i  recepty, 
když přemýšlí, co budou vařit. Jsem 
pyšná, že se nám tato vize povedla. 
Splnila hned několik atributů, které 
obec potřebuje. Je to jedna ze služeb 
v obci, pomoc seniorům, kteří mnoh-

dy museli čekat na autobus nebo ně-
koho žádat o  odvoz,“ vyjmenovává 
starostka Tmé. 
Mít obchod v  obcích na Prostějov-
sku přitom není samozřejmostí. 
O prodejnu v posledních letech přišli 
třeba v  Hradčanech, Bukové nebo 
Biskupicích. V Hluchově díky dotaci 
od kraje prodejnu obnovili, později 
však znovu došlo k uzavření.    (sob)

 >>> pokračování ze strany 3
„Stále platí, co jsme sdělili na počátku vyšetřování. Na objasnění případu 
intenzivně pracujeme, vyhodnocujeme získané informace a  po pachateli, 
který si odnesl řádově několik tisíc korun, pátráme.
Případ prověřujeme pro trestný čin loupež s  desetiletou trestní sazbou 
odnětí svobody,“ sdělila Zajícová.
Policie ČR se jejím prostřed-nictvím obrací na veřejnost se žádostí 
o  spolupráci: Pachatel měl na sobě tmavou mikinu s  kapucí, přes ni 
světlou bundu, světlemodré rifle, světlé sportovní boty a  světlou 
kšiltovku značky Adidas. Hovořil plynně česky, jeho vzhled odpovídal 
věku okolo 40 let, byl vyšší, štíhlejší postavy. Jakékoliv informace, 
které by mohly vést k dopadení pachatele tohoto násilného trestného 
činu, volejte prosím na linku 158.  (ofr)

KONICE Velká diskuse se strhla 
ohledně dojíždění dětí 
ze Stražiska a  Čunína do 
školy v  Konici. Olomo-
ucký kraj se totiž rozhodl 
zrušit ranní autobusový 
spoj, přičemž jeho zástupci cel-
kem rozumně upozornili, že existuje 
možnost se do školy dostat vlakem. 
Zde však vyvstala otázka, zda by se 
děti do vyučování dostaly bezpečně 
a včas. I proto bude od 10. prosince 
letošního roku zavedena první ko-
nická „MHD“ svého druhu. Autobus 
bude děti po městě vozit z vlakového 
nádraží do školy a dále pak bude po-
kračovat na autobusové nádraží. 
Důležitou dohodu pro mnohé oby-
vatele uzavřelo město Konice s  koor-
dinátorem dopravy. Původně hrozilo, 
že mohou některé děti přijít o  ranní 
autobus do školy. Kvůli této hrozbě se 
dokonce konala diskuse zainteresova-
ných. „Koordinátor dopravy vnímal 
ranní autobusový spoj jako duplicitní 
s  vlakovým spojem,“ vysvětlil konický 
starosta Michal Obrusník důvod, kvůli 
kterému mohlo dojít na rušení. To se 

neuskuteční. „Podařilo se dohodnout 
na funkčním řešení, které má na druhé 
straně pozitivní dopad pro cestující ze 
Stražiska, ale i části Konice. Od 10. pro-
since 2023 budou děti a další cestující 
od Stražiska dojíždět do Konice vlakem, 
ale u  nádraží bude přistaven autobus, 
který sveze všechny zájemce – případně 
i děti z přilehlé části Konice – ke škole 
a  dále pojede na autobusové nádraží,“ 
potvrdil starosta na Facebooku. 
Nakonec tak bude ve městě i novinka. 
„Dovolím si s nadsázkou říci, že budeme 
mít v Konici první MHD spoj – vlakové 
nádraží – škola – autobusové nádraží,“ 
usmál se Obrusník. 
V Konici se nejedná o první schůzku 
mezi obyvateli a  vedením města. Se-
tkání s  občany a  následná beseda na 
různá témata se odehrávají pravidelně.   

(mls, sob)

V Konici se 
V Konici se 

dohodli, o spoj 
dohodli, o spoj 

pro dìti nepøijdou
pro dìti nepøijdou

v ÚTERÝ 



PROSTĚJOV Všechno zlé je 
k  něčemu dobré. Koronavirová 
pandemie a  omezení s  ní spojená 
napáchala nejen na starších lidech, 
ale také na dětech nezanedba-
telné škody. S  následky omezení 
pohybu, setkávání s  vrstevníky 
a  naopak ještě těsnějším sepětím 
se všudypřítomnými technologi-
emi se bude zejména nastupující 
generace ještě nějaký čas potýkat. 
Nicméně vše rozhodně nelze svá-
dět na Covid-19. Ono totiž záleží, 
jak k  tomu kdo přistoupil. Napří-
klad Milan Kaprál (na snímku) si 
díky lockdownu koupil pastely 
a vrátil se k malování, kterému se 
již řadu let nevěnoval. A  výsledky 
nepochybně stojí za to, což mohli 
uznat lidé na výstavě Cyklotoulky 
v městské knihovně a ještě budou 
moci sledovat při výstavách v pros-
tějovské pobočce ČSOB, či během 
druhého ročníku Open Air Galerie 
v Zátiší ve Vrahovicích. 

pro Večerník
se ptal 

v rámci exkluzivního
interview

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Vaše výstava v městské knihovně 

nazvaná Cyklotoulky byla zahájena 
koncem ledna. Tehdy jste nemohl 
chodit, protože jste po nezavině-
né srážce s  autem měl poraněnou 
nohu. Na kolo jste se opět dostal až 
v polovině dubna. Jaký to byl pocit? 
„Sednout opět na kolo pro mě zname-
ná docela významný krok k postupné-
mu návratu do stavu před nehodou. 
I když se nedá mluvit o nějakém spor-
tu, spíš je to pořád taková rehabilitace. 
Takže to znamená, že mi pohyb stále 
chybí. Ale zlepšuje se to, takže mohu 
být optimista.“

Zmínil jste se tehdy, že jste za 
uplynulý rok ujel asi 10 tisíc kilome-
trů. Na kolik to vidíte letos?  
„Letos asi žádné kilometry počítat 
nebudu. Doufám, že se postupem 
času na kole projedu i  do širšího 
okolí. Baví mě sledovat v čase ta mís-
ta, která už jsem namaloval. Jinak by 
se taky dalo říct, že nejraději jezdím 
tam, kde neprší, není tam bláto a ne-
fouká vichr z hor.“   

Kromě cyklistiky jste v minulos-
ti také hrával aktivně fotbal či skákal 
s padákem a možná i něco dalšího. 
Co z toho vás bavilo nejvíce? 
„Na tohle nemám jednoznačnou od-
pověď. (pousměje se) Vždy jsem měl 
období, kdy mě něco bavilo nejvíc. 
Seskoky se spoustou jedinečných zá-

žitků a adrenalinu bych asi zařadil na 
první místo. Cyklistiku jsem objevil 
jako kluk a od té doby mě baví po-
řád. Zejména když v  devadesátých 
letech minulého století začala u nás 
éra horských kol. Musím se přiznat, 
že mě na cyklistice baví nejen jízda 
na kole. Po celou dobu sleduji tech-

nický vývoj, jak se kola a jejich kom-
ponenty pro různé disciplíny zdoko-
nalují, zejména v posledních letech. 
To je v  podstatě pro mě i  nutnost, 
protože si veškerý servis na kolech 
provádím sám.“   

K  zájmu o  kreslení vás přivedl 
váš tatínek, který hodně maloval. 
Kdybyste srovnal jeho tehdejší ob-
razy s těmi vašimi, tak v čem se liší 
a co je na nich naopak podobné?  
„Právě v  posledním období jsem 
hlavně pracoval s  tématem krajiny 
a přírody, stejně jako můj táta. Takže 
tematicky se teď moc naše obrazy neli-
ší. Rozdíl je hlavně v použité technice, 
kdy já používám výhradně suchý pas-
tel. Přemýšlím, že v budoucnu někdy 
zkusím i olejové nebo akvarelové bar-
vy, kterým dával přednost otec.“

Co si myslíte, že by řekl na vaše 
současná díla? 
„Máš to pěkný.“ (úsměv)

První pokus o rozvíjení vašeho 
talentu na ZUŠce skončil fiaskem. 
Proč? 
„Už si to moc nepamatuju, myslím, 
že tam byl trochu nesoulad v tom, co 
jsem chtěl malovat já, proti tomu, co 
chtěl ten pán, který nás učil…“  

Navzdory tomu jste se kreslení 
věnoval po většinu svého života. Na 
co vše jste se zaměřoval? 
„Popravdě jsem se výtvarným činnos-
tem nevěnoval soustavně, ale spíše ná-
razově. První náraz nastal po skončení 
´základky .́ Jednalo se o  obrázky ´ef 
jedniček  ́ akvarelem, potom jsem se 
nechal inspirovat muzikou. Portréto-
val jsem své oblíbené hvězdy. Poslední 
náraz byl koncem osmdesátých a za-
čátkem devadesátých let minulého 
stoeltí, poslední obrazy z té doby mají 
signaturu MK94. Pak dlouhá přestáv-

ka až do začátku covidového lockdow-
nu, kdy jsem si koupil pastely a začínal 
v podstatě od nuly.“ 

V  prostějovské knihovně jste 
představil mnohá zákoutí regionu, 
která jste objevil právě díky vaší 
zálibě v  jízdě na kole. Vaše obrazy 
jednoznačně dokazují, že je u  nás 

opravdu hezky. Kde to vy osob-
ně u nás máte nejraději? 
„Na tuto otázku nemám jednoznač-
nou odpověď. To bych mohl začít 
u  Moravy a  skončit za Drahanskou 
vrchovinou.“ (smích)

Je celkem logické, že obrazy dě-
láte na základě fotografií, naložit 
stojan na kolo by ostatně nebylo 
úplně jednoduché. Zkoušel jste ně-
kdy malovat v plenéru?
„Samozřejmě jsem zkoušel malovat 
v plenéru, skici do formátu A5 a chci 
se k  tomu znovu vrátit. Nicméně na 
definitivní podobě obrazu budu vždy 
pracovat doma na stojanu.“

Čím vás musí dané místo 
oslovit, abyste se rozhodl, 
že stojí za to, abyste jej 
přenesl na plátno?
„Musí tam být něco, 
co vás přinutí zasta-
vit. Může to být 
náhodná kom-
pozice světla 
a  barevných 

odstínů, barva oblohy a tvar oblaků. 
Můžete mnohokrát minout určité 
místo, ale jednou se tam prostě něco 
objeví, nebo náhodou někde zastaví-
te a nestačíte se divit. Pak je dobře, 
že máte v  kapse mobil s  dobrým 
foťákem.“

Co podle vás musí mít dobrý 
obraz? 
„Asi nejdůležitější je schopnost ob-
razu vtáhnout pozorovatele – diváka 
do zobrazené atmosféry, situace nebo 
pocitu autora.“ 

Je nějaký obraz, u kterého jste 
si říkal, toto bych chtěl někdy na-
malovat?
„Ano, v Musée d‘Orsay, když jsem pro-
cházel galerii s impresionisty.“

 Série Cyklotoulky byla provede-
na technikou suchého pastelu, kte-
rý je náročný na precizní provedení. 
Využíváte i jiné techniky například 
akvarel či olejomalbu?
„V  současné době jsem ve fázi, kdy 
se snažím zdokonalit právě techniku 
suchého pastelu. Jednou z  variant je 
i použití akvarelové podmalby v kom-
binaci s pastelem, takže bych se tímto 

způsobem vrátil i k finální malbě akva-
relem. Hlavně kvůli zobrazení městské 
krajiny a architektury. Samozřejmě ne-
vylučuji někdy v budoucnu možnost 
návratu k olejovým barvám.“   

V  krajinářství se koncem 19. 
století rozvíjely dva hlavní prou-
dy: romantický, který zachycoval 

například různé drama-
tické výjevy či zříceniny, 
a  impresionistický, který 
kladl důraz spíše na harmo-
nii a  náladu daného oka-
mžiku. Kam byste se na 
této škále zařadil vy?
„Já myslím, že jsem úplně 
mimo tuto škálu. Ve své 
tvorbě se sna-

žím zachytit určitou atmosféru, kterou 
jsem vnímal na tom daném místě. 
Taky chci, aby bylo to místo zachyce-
né na obraze jednoznačně poznatelné. 
Možná je to taková oscilace mezi rea-
lismem a impresí.“ 

Kromě krajiny v okolí Prostějova
malujete i další místa. Která?
„Samozřejmě i krajinu kdekoliv jinde, 
kam cestujeme třeba na dovolenou. 
V  menší míře jsem se věnoval také 
městské krajině, pokud bych měl být 
konkrétní, tak hlavní inspirací byly ital-
ské Benátky a Praha.“ 

Pokud vím, tak aktuálně připra-
vujete další výstavu, která by od 

4. května měla být k  vidění 
v objektu ČSOB v Dukelské

bráně v Prostějově. Co na 
ní bude? 
„Ano, aktuálně je to výstava 
právě v bance. Po neveřejné 
vernisáži bude přístupná od 
pátého do jednadvacátého 
května, kdy bude možnost 
vidět výběr prací za po-
slední dva roky pod ná-
zvem Soft Pastel Art. Další 
letošní akcí bude koncem 
srpna druhý ročník Open 

Air Galerie v  Zátiší ve
Vrahovicích a v říjnu výstava 

v Cafe Spirit v Praze na Žižkově.“
Na co se v  letošním roce ještě 

těšíte?
„Na operaci, při které mi vytáh-

nou dráty ze zahojené kolenní 
čéšky.“ (směje se)
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Někdejší profesionální voják Milan Kaprál renesančním způsobem propojuje sport a umění  

vizitka
MILAN KAPRÁLMILAN KAPRÁL

  
✓ narodil se 18. října 1960 v Prostějově
✓ v letech 1975 až 1978 vystudoval stavební učiliště
 a během následných tří let pak 
 Střední průmyslovou školu stavební v Prostějově

✓ po delší pauze v letech 1994 až 1999 absolvoval Vysokou
 vojenskou školu ve Vyškově
✓ pracoval jako zedník a stavební mistr v PSG (1978–1981),
 následně odešel na vojnu, kde již zůstal
✓ jako voják z povolání působil v letech 1982 až 2014, zařazen byl do
 vojenského útvaru 8280 Prostějov
✓ po odchodu z armády působil v letech 2014 až 2021 jako technolog
 a programátor ve společnosti FOR ELV 
✓ je ženatý, má dvě dcery a tři vnoučata
zajímavost: kromě sportu a výtvarného umění má rád muziku,
  mezi jeho oblíbené interprety patří Mick Jagger, Jimmy

Hendrix či Ian Anderson ze skupiny Jethro Tull
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94
9

Foto: Martin Zaoral 



PROSTĚJOV Po roce se opět 
zaplnilo prostějovské náměstí 
všemi jednotkami integrova-
ného záchranného systému 
(IZS). Řada policejních, hasič-
ských i záchranných vozidel 
ale tentokrát nespěchala k pří-
padu, nýbrž za širokou veřej-
ností, pro kterou už podevate-
nácté připravila tuto naučnou 
akci. Ve zmenšeném prostoru 
náměstí se i letos obešla akce 
bez výraznějších praktických 
ukázek, ale v nádherném po-
časí to i tak na centrální pro-
stějovské ploše před radnicí 
žilo. Zajímavých informací se 
tedy uplynulý pátek 28. dubna 
dočkali nejen ti nejmenší, ale 
také řada dospělých, kteří sem 
v pátečním dopoledni zavítali.

pro Večerník

původní reportáž
a
EXKLUZIVNÍ
rozhovory

JanJan FREHAR FREHAR

Prostìjovské centrum zaplnili policisté,Prostìjovské centrum zaplnili policisté,
PROSTĚJOV I  letošní, v  pořadí de-
vatenáctý ročník oblíbené akce toho 
nabídl k vidění opravdu hodně a ná-
městím se chvílemi dalo jen stěží pro-
jít. Velký zájem tak byl jasně patrný 
a  radost z  toho měli zástupci všech 
jednotek Integrovaného záchranné-
ho systému v  čele se členy Městské 
policie, která je pravidelně hlavním 
organizátorem. Po informacích prah-
ly nejen děti, zahanbit se totiž nene-
chali ani dospělí. Příchozích bylo více 
než patnáct set. A  k  tomu slunečno 
a  nebe bez mráčku - co víc si mohli 
pořadatelé přát.
Náměstí T. G. Masaryka se začalo plnit 
ještě před odbitím deváté hodiny, kdy 
už na místě byly připraveny všechny 
složky, jež se během dalších čtyř hodin 
téměř nezastavily. Stejně jako v  minu-
lém roce se i  letos museli návštěvní-
ci obejít bez praktických ukázek, ale 
i  přesto se rozhodně měli na co dívat 
i si osobně vyzkoušet. Do příštího roč-
níku by organizátoři chtěli prostory 
ještě zvětšit, rádi by předvedli někte-
ré ze svých ukázek i na náměstí. 
Většinu návštěvníků tvořily děti ze zá-
kladních škol. Každý sledoval to, co ho 
zajímalo. „Odmalička se chci stát hasi-
čem, takže jsem se tam byl podívat. Jen 
mě to v  rozhodnutí utvrdilo. Rád bych 
totiž v budoucnu pomáhal lidem, ale ne-
chci u toho nosit zbraně. Budu se hlásit 
na Trivis a uvidíme, jestli bych pak nešel 
ještě dál,“ prozradil nám jeden ze žáků 
Jakub Špaček. 
Tím největší lákadlem se ale v letošním 
roce stala jednoznačně policie, která 

přivezla i speciální vůz Ferrari, jenž je je-
diným vozidlem této značky v republice. 
„To je opravdu hlavní tahák. Jsem velmi 
rád, že se podařilo policii domluvit jeho 
vystavení zde na náměstí. Je to speciální 
vozidlo, které podle mých zpráv může 
řídit jen hrstka vybraných policistů. 
A  nejen my jsme si jej mohli důkladně 
prohlédnout. Myslím si, že to byl skvělý 
zážitek, který se nebude jen tak opako-
vat,“ uvedl za organizátory ředitel Měst-
ské policie Prostějov Libor Šebestík. 
U vozidla proslulé značky se zastavovaly 
děti, bez povšimnutí jej nenechali ani 
dospělí kolemjdoucí. „Jdu spíše náho-
dou okolo, ale když jsem viděla, co se tu 
děje, tak jsem se snad hodinu zdržela. Je 
to zajímavá podívaná a  člověku to při-
blíží jednak práci složek, ale i  techniku 
jakou mají. Je jasně patrné, že jde doba 
dopředu,“ zareagovala na dotaz Večerní-
ku slečna Kristýna. 
Kromě zmíněného „fára“ ale policis-
té představili velký vozový park, tedy 
auta pro dopravní policii, maskovací 
vozidla, ale i pro běžné využití, nechy-
běly ani motorky. To policisté z  jed-
notky rychlého nasazení z  Vrahovic 
zase ukázali dětem zbraně, nechyběli 
ani kriminalisté. „Máme tu už tradič-
ně možnost udělat si otisky prstů. Letos 
jsme přišli s  novinkou, návštěvníci si 
mohou vyzkoušet otisk bot.
Nechybí ani různé postupy, které použí-
váme při hledání stop, kde na jednodu-
chý příkladech dětem ukazujeme, z čeho 
všeho jsme schopni se dopátrat potřeb-
ného výsledku,“ nastínil jeden z krimina-
listů, co všechno na zájemce čekalo. 

U  stánku Městské policie byl zase 
největší zájem o  laserovou střelnici, 
takže se dvojice strážníků během celé 
akce nezastavila. Kromě toho dostáva-
ly děti také balónky a  na vlastní kůži si 
za pomoci brýlí mohly vyzkoušet, jak to 
vypadá, když je člověk pod vlivem drog. 
Ve velkém obležení bylo také místo
zdravotnické záchranné služby, kte-
ré se sestávalo ze dvou sanitek a  dvou
stanů, v nichž probíhal nácvik různých
výkonů. „Máme tady dvě výjezdová
vozidla. Jedno z  nich je momentálně
vyprázdněné, protože materiály máme
venku, kde si mohou zájemci vyzkoušet
druhy první pomoci na figurínách, ale
také batohy, které s  sebou záchranáři
k pacientům nosí. Jedná se vždy o dva. 
V  červeném mají zdravotníci věci na 
případnou resuscitaci a  v  modrém na-
jdou léky a anestetika. Nezdá se to, ale 
i  to je namáhává činnost, protože tyto 
batohy mají něco kolem dvaceti kilo,“ 
prozradila Večerníku tisková mluvčí 
Lucie Mikisková. Vzápětí také dodala, 
že jedna ze sanitek je zde mimo službu, 
zatímco druhá v případě potřeby vyrazí 
rovnou na zásah. „Ta, která je relativně 
vyprázdněná, je tu navíc, starají se o ni 
záchranáři ve svém volném čase, kteří 
předávají zkušenosti s  první pomocí 
zájemcům. Druhá je v pohotovosti a zá-
chranáři v  případě potřeby okamžitě 
vyrazí do akce. Vypadá to, že se zdrží na 
celou akci, dvě sanitky v regionu budou 
asi dostatečné,“ doplnila Mikisková.
U  stánku hasičů zase nechyběla mož-
nost zhlédnout veškeré vybavení, kte-
ré mají v  případě potřeby k  dispozici. 

Několikrát se hasiči dostali i nad stře-
chu radnice pomocí přistavěné plo-
šiny. Nedaleko aut si pak děti s radostí 
vyzkoušely hasičský oblek a  mohly se 
názorně podívat na využívanou moderní 
techniku, obdivovaly i  speciální obleky 
pro chemický únik.
S  bojovým vozidlem LRD 130 Kaj-
man dorazila i  Armáda České re-
publiky společně s  vojenskou policí
a u dětí vozidlo hrálo prim. Nechybě-
la také ani přehlídka zbraní s názornými
ukázkami. Na náměstí figurovala i celní
správa, která mimo prohlídek vozidel
lákala i  na kvíz pro děti. Podobně si
soutěže připravili i u dalších stánků, sa-
mozřejmostí byly náborové letáčky pro
budoucí ochránce nás všech.
Svůj stánek měla i  mediační a  pro-
bační služba, která se tu představila 
poprvé. Ukázku s  dronem předvedli 

záchranáři s  Czech SAR Teamu, za-
stoupení měl i  stánek Pojišťovny Mi-
nisterstva vnitra. Přestože na menším 
prostoru nebylo možné předvést větší 
praktické ukázky, tak návštěvníci od-
cházeli spokojeni, protože organizátoři 
měli co nabídnout. 
Během programu na náměstí T. G. 
Masaryka probíhají soutěže pro děti, 
kdy nejlepší získají drobné ceny. 
Den se složkami IZS navštívili také zá-
stupci vedení města v čele s primátorem 
Statutárního města Prostějova Františ-
kem Jurou, první náměstkyní primátora 
Miladou Sokolovou i dalšími náměstky 
Jiřím Rozehnalem, Jiřím Pospíšilem, Mi-
lošem Sklenkou a Marcelou Župkovou.
Sečteno a podtrženo - akce se tak nedá 
hodnotit jinak než ryze pozitivně. Pro 
jubilejní dvacátý ročník je výzvou, zda 
se skutečně podaří zajistit větší prostor.

  Foto: Jan Frehar
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PROSTĚJOV I  letos patřila Městská 
policie Prostějov mezi nejhlavněj-
ší organizátory tradiční akce, která 
v  Prostějově napsala už devatenácté 
pokračování. Její šéf Libor Šebestík 
(na snímku) byl s letošním ročníkem 
velmi spokojený. Jak sám také přiznal, 
na akci se společně s kolegy těšil a je 
rád, že všechny složky integrovaného 
záchranného systému mohou svou 
práci představit i  v  jiném světle než 
jen při pracovním nasazení. Doufá 
také, že by akce mohla přispět k  na-
výšení zájmu o  tuto náročnou práci. 
Současně představil novinky pro jubi-
lejní dvacátý ročník.

 Jak se ohlížíte za páteční akci?
„Jsem rád, že můžu i letošní ročník hod-
notit pozitivně. Počasí vyšlo báječně, 
z toho jsme měli trošku obavy, když jsme 
viděli, jak se předpověď každým dnem 
měnila. Na akci dorazilo určitě přes pat-
náct stovek osob. Velkým tahákem pro 
naši akci bylo nesporně policejní Ferrari, 
což se policistům opravdu povedlo. Je 
to jediné auto tohoto druhu u nás, a to 
se opravdu jen tak nepoštěstí. Velké po-
děkování pak patří všem složkám, které 
se akce zúčastnily a provedly ať už děti, 
tak dospělé svojí technikou i svou prací. 

Kromě toho probíhaly i drobné soutěže 
pro děti, kde děti musely poznávat různé 
věci týkající se naší práce a práce kolegů, 
což mělo také úspěch. Celou událos pro-
to hodnotím velmi kladně.“

 Zájem o  akci je vždy enormní. 
Berete to i vy společně s kolegy jako 
skvělou formu prezentace i  ukázku 
práce z trochu jiného pohledu?
„Určitě. Je to i pro nás odlišná část práce, 
na kterou se těšíme, že můžeme zájem-
cům ukázat, co by je všechno čekalo, 
pokud by měli zájem jít k nám pracovat. 
Ať už je to městská policie, státní, hasiči, 
nebo záchranná služba.“ 

Věříte, že by den se složkami 
mohl být nápomocen v  tom, že by 
ubylo vašich výjezdů?
„To si upřímně nemyslím. (úsměv) Spíše 
je to o prezentaci práce, takže věřím, že 
to přispěje k bezpečnosti osob i veřejné-
ho pořádku ve městě, protože lidé vidí, 
že tu tyto složky opravdu fungují a v pří-
padě, když budou potřebovat pomoct, 
tak se jim stoprocentně dostane.“ 

 Letos po devatenácté, příští roč-
ník by měl být jubilejní. Chystáte na 
něj nějaké novinky?
„Nepodařilo se nám letos kvůli technic-
kým problémům dostat sem v rámci BE-
SIPu trenažer na otočení vozidla v přípa-

dě nehody. Věřím, že se nám to v příštím 
roce podaří. Dále bychom chtěli rozšířit 
naše stanoviště o  část před muzeem, 
kde by mohly být počítačové trenažery. 
K tomu bychom se rádi vrátili i praktic-
kým ukázkám, o něž je z řad veřejnosti 
velký zájem.“ 

PROSTĚJOV Stejně jako široká ve-
řejnost, tak ani radní si nenechali
ujít možnost podívat se na techniku
i  ukázku práce všech složek integro-
vaného záchranného systému, která
proběhla stejně jako v  loňském roce
před městskou radnicí. O své zážitky
a  dojmy se podělil i  primátor města
František Jura (na snímku). Ten si
také důkladně prohlédl nejrychlejší
policejní vozidlo a nechal se slyšet, že
ho velmi zaujaly složky, které předsta-
vily nejen svůj arzenál, ale také zají-
mavý výklad.

Jaký byl Den se složkami IZS z va-
šeho pohledu?
„Myslím si, že se akce všichni zhostili na
výbornou, hodnotím ji velice kladně.
Jsme rádi, že se spousta lidí přišla podí-
vat nejen na techniku, ale i  práci všech
jednotek, kterým za jejich nasazení patří
obrovské poděkování. Akce měla jedno-
značně pozitivní dopad.“

Hodně obdivované bylo poli-
cejní Ferrari jakožto jediné v  repub-
lice. Bylo to i  pro vás velké lákadlo?

„To víte, že ano, rád jsem se podíval na
vozidlo, které má policie ve svém vlast-
nictví. Myslím si, že i  pro veřejnost je
velké lákadlo vidět takové auto. Vždyť
je to koneckonců jediné takové auto
v  republice. (úsměv) Kromě toho
jsem ale byl i u dalších složek, kde
byly připravené velmi zajímavé
věci. A  předvádějící vše ochotně
ukázali. Řekl bych, že si tak každý
určitě našel to své. Je jen dobře,
že může i  veřejnost vidět práci
záchranných složek na konkrét-
ních příkladech s výkladem.“

Do příštího roku by or-
ganizátoři chtěli ještě rozšířit
prostor, kde by mohly probí-
hat i praktické ukázky. Je to tak
i pro město úkol směrem k jubi-
lejnímu dvacátému ročníku?
„Určitě o  tom budeme jednat.
Chceme jim rozhodně vyjít vstříc,
aby bylo možné ukázat i  praktické
ukázky. Je o ně velký zájem.  Pro umoc-
nění povědomí o  nasazení složek je to
jen dobře. Věřím, že najdeme nějakou
shodu a bude to ku prospěchu všem.“

9. kvìtna
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Zastupitel navrhl zastavit
 exekuce dìtem

Prostějov (sob) – K častým před-
kladatelům návrhů na změny patří 
v nynějším zastupitelstvu opoziční 
zastupitel Jan Mochťák (Piráti). 
Tentokrát v jednom z bodů oslovil 
kolegy a  kolegyně s  návrhem na 
zrušení vymáhání exekucí po dě-
tech, když přišel s informací, že na 
území města by podle posledních 
aktualizovaných údajů mělo být 
až sto aktivních dětských exekucí. 
Některé se přitom přímo mohly 
týkat magistrátu. „Materiál je ne-
hlasovatelný. Dětské exekuce už 
pět let neděláme, vše je z naší stra-
ny zastaveno,“ vyvedl zastupitele 
z omylu ředitel finančního odboru 
prostějovského magistrátu Radim 
Carda. 

Zmìna statusu 
sociálního fondu

Prostějov (sob) – O budoucnosti 
sociálního fondu rokovali mimo 
jiné na svém jednání zastupitelé 
a  zastupitelky. Řešili jeho změ-
nu tak, aby vyhovovala po právní 
stránce. Auditorská společnost 
totiž městu vytkla způsob posky-
tování. Finanční prostředky z fon-
du přitom měly a  nadále mají jít 
na přímou podporu konkrétních 
zaměstnanců, třeba v  souvislosti 
s  úpravou bytu nebo na zvýšené 
náklady z  důvodu studia dítěte. 
Nově například zastupitelstvo 
schválilo, že by sociální fond tvo-
řilo 5 procent z  hrubé mzdy pro 
všechny zaměstnance a neuvolně-
né zastupitele. 

Myslivci dostali 
sto tisíc

Prostějov (sob) – V dalším bodě 
zase nejvyšší orgán města posvětil 
finanční prostředky myslivcům. 
„Peníze budou poskytnuty na 
úpravy areálu, jež se budou týkat 
střelnice za Hloučelou. Myslivci 
by měli rekonstruovat například 
vrata, dále pak půjde o  zednické 
práce,“ prozradil náměstek prostě-
jovského primátora Jiří Rozehnal 
(ANO 2011). V minulých letech 
už myslivci budovu částečně re-
konstruovali, nyní by tedy mělo 
dojít na pokračování. „Je zde sna-
ha postupně opravit celou budo-
vu, která je ze sedmdesátých let 
minulého století,“ dodal náměstek 
primátora pro oblast investic Jiří 
Rozehnal. Návrh zastupitelé a za-
stupitelky podpořili.

Peníze pro Centrum 

Prostějov (sob) – Bezmála dvě 
stě tisíc korun přisoudilo zastupi-
telstvo na návrh rady Centru soci-
álních služeb. Uvedená částka pů-
jde na pořízení velkokapacitního 
stanu, pod nímž by se mohly ode-
hrávat společenské a kulturní akce 
pro klienty areálu. „Je to největší 
poskytovatel sociálních služeb ve 
městě. Zároveň ale nemá k dispo-
zici kulturní místnost pro pořádání 
akcí,“ uvedla k  problematice ná-
městkyně primátora pro sociální 
oblast Marcela Župková (ANO 
2011). V  minulosti už organizace 
žádala o dar, ten ale nakonec nezís-
kala. Nyní se mohou těšit z dotace.

RYCHLÝ
NÍK

PROSTĚJOV Jak už bývá obvyklé, v dnešním vydání 
Večerníku se vracíme ke druhému letošnímu a v tom-
to volebním období celkově pátému jednání zastupi-
telstva Statutárního města Prostějova. Jednání bylo 
i přes některé delší diskuse poměrně krátké a jeho prů-
běh byl vcelku klidný. Přesto se během necelých pěti 
hodin i s polední přestávkou vyskytly body, na nichž 
zdaleka nepanovala mezi zastupiteli shoda. Příkladem 
je třeba osud Národního domu, o čemž jsme podrob-
ně informovali již v minulém čísle. Velkým tématem 
byla V. změna územního plánu, k níž se přišel vyjádřit 
i jeden ze zpracovatelů úpravy, architekt Jakub Kynčl. 
Větší diskuse byla i nad dalšími body jako například 
projekt Corrency (jeho představení najdete na straně 
16 – pozn.red.). Zpětně se nyní podíváme i na několik 
menších témat, která zastupitelé a zastupitelky pro-
jednali a k nimž se časem možná ještě vrátí.

Michal SOBECKÝ

PŮVODNÍ ZPRAVODAJSTVÍ
pro Večerník

PROSTĚJOV Krátká slovní pře-
střelka proběhla v úvodu úterního 
jednání zastupitelstva. Některým 
členům opozice se nezdáli dele-
gáti, které rada města posílala do 
orgánů společnosti Vodovody 
a  kanalizace Prostějov a  také spo-
lečnosti FCC, která se stará mimo 
jiné o odvoz odpadů. A zajímali se 
také o to, zda město může do svého 
vlastnictví získat vodohospodář-
skou infrastrukturu. 
„K  tomuto tématu proběhlo několik 
schůzek. Je na stole možnost provozu vo-
dohospodářské sítě ze strany Prostějova,“ 
konstatoval František Jura (ANO 2011), 
primátor statutárního města Prostějov. 
Zastupitelé do VaKu navrhli delegáty Ji-

řího Rozehnala a Marcely Župkové (oba 
ANO 2011). Ti by následně do orgánů 
společnosti měli zvolit radního Tomáše 
Blumensteina (ODS spolu s nezávislými 
osobnostmi města Prostějova) a zastupi-
tele Michala Janečka (ANO 2011).
Jako problematický se ukázal i bod pět, 
kde pro změnu zastupitelé rozhodovali 
o tom, koho poslat do valné hromady 
do společnosti FCC. Za Prostějov by 
měl spolurozhodovat třeba Pavel Dopi-
ta (SPD). „Chci být u toho, téma mě za-
jímá. Publikuji v rámci tématu odpado-
vého hospodářství,“ vysvětlil a hovořil 
zároveň o zplyňování, jedné z možných 
variant nakládání s odpadem v budouc-
nosti. Opozice následně otevřela téma 
vzniku samostatných technických slu-

žeb pod hlavičkou města. Odvoz od-
padů nyní zajišťuje nadnárodní společ-
nost FCC. Proti se vyslovil Jiří Pospíšil 
(PéVéčko), který má na starost komu-
nální služby. „Už jsme to tu měli a bylo 
to absolutně neefektivní. Proto došlo 
v roce 2005 ke změně. Když srovnáme 
cenu služeb u nás a v Olomouci, jsme 
i o třicet procent levnější. Společnost je 
dobře nastavená, potvrzují to i výsled-
ky. Každoročně má město podíl na zis-
ku a jedná se minimálně o dva miliony 
korun,“ zareagoval náměstek prostějov-
ského primátora. 
Nakonec zastupitelé a  zastupitelky 
v obou případech posvětili svým hlaso-
váním nominace v podobě předložené 
radou města. 

PROSTĚJOV Téma jižní části 
centra města řeší na svých jedná-
ních prostějovští zastupitelé a za-
stupitelky pravidelně. Nejčastěji 
je předmětem zájmu budoucnost 
Společenského domu. Tentokrát 
ale bylo na stole téma dalšího 
vývoje kolem parkovacích ploch 
v ulici Komenského, na místě ně-
kdejší sodovkárny. 
V  současnosti je zde místo k  par-
kování pro stovky aut a  je to jediná 
větší neplacená plocha pro parková-
ní ve vnitřním okruhu města. To by 
se ale v  budoucnu mohlo změnit. 
„Jsou dvě varianty. Existuje záměr 
prodeje, přičemž by na místě sou-

kromý investor vybudoval parkovací 
dům,“ uvedl náměstek primátora Jiří 
Pospíšil (PéVéčko). Následně do-
plnil i  druhou variantu. „Pokud se 
nenajde investor, prostor necháme 
upravit a vzniklo by placené parko-
viště,“ prozradil. Rozhodnuto v úte-
rý 18. dubna nebylo ani tak, ani tak.
V centru Prostějova je parkování tr-
valý problém. V této souvislosti se už 
více než deset let mluví právě o vzni-
ku parkovacího domu v Komenské-
ho ulici. Před několika lety nechalo 
město vybudovat nové parkoviště ve 
Wolkerově ulici. Aktuálně se magis-
trát zabývá výstavbou parkovacího 
domu v ulici Újezd. 

Foto: internet

Vedení mìsta nadále poèítá 
s rekonstrukcí Spoleèenského domu
PROSTĚJOV V  dlouhodobý politický 
problém se v  Prostějově proměnil osud 
Společenského domu. Na jeho mís-
tě měla stát obchodní galerie od firmy 
Manthellan. Na stavbu nedošlo a  nyní 
probíhá soudní spor mezi firmou a měs-
tem. Jak Večerník informoval v minulém 
čísle, zastupitelstvo jednohlasně odmítlo 
jakýkoliv smír se společností, které žádá 
odškodné ve výši 40 milionů korun.
Vedení Prostějova přitom nadále řeší, co 
s budovou. Ta je třicet let stará a dlouho-
době se mluví o celkové rekonstrukci nebo 
nahrazení budovy jinou. Poslední novinky 
sdělil náměstek primátora Jiří Rozehnal na 

dubnovém zastupitelstvu města. „Mohlo 
zde vzniknout kulturní centrum. Žádali 
jsme o  dotaci, nedávno přišla odpověď, 
že jsme se žádostí neuspěli, skončili jsme 
pod čarou,“ konstatoval náměstek prostě-
jovského primátora Jiří Rozehnal (ANO 
2011). Nastínil zároveň, co objekt čeká. 
„Je zde návrat k  původnímu řešení, kte-
rým je rekonstrukce. Rozsah modernizace 
Společenského domu ještě zvažujeme,“ po-
znamenal Rozehnal. Budoucnost budovy 
byla zvláště v  minulosti velkým tématem 
pro prostějovskou politiku i veřejnost. Na 
záchranu „Kaska“ dokonce vznikla petice 
nebo se pořádal happening. 

Finance na opravy památek? 

V  některých případech jde o  fasády, 
v  dalších o  zajištění proti vlhkosti – to 
je případ třeba kostela sv. Petra a  Pavla. 
Kromě něj dozná změn také třeba klášter 
Milosrdných bratří, zde dochází k restau-
rátorským pracím v kapli. Zastupitelstvo 
pak schválilo dotaci pro domy s  histo-
rickými fasádami v  ulici Pod Kosířem 
či Havlíčkova, opravu podpoří u  bývalé 
Bratrské školy a také vily Josefa Kováříka. 
„Bylo zde dusno kolem podmínek pro 
zahrádky, provozovatelé byli žádáni 
o  dvoubarevné slunečníky. Řešila se 
taky podmínka úpravy výlohy. Někdy to 
tam vypadá fakt jak na Jadranu,“ pozna-
menal k bodu jeden z opozičních zastu-
pitelů. Celý bod totiž odkazoval k  péči 
o historické budovy a objekty v památ-
kové zóně. Ta je v  centru města vyhlá-
šená od roku 1994. Připomenut pak byl 
i dřívější spor provozovatelů letních za-
hrádek s  úřady o  jejich podobu, či stav 
některých fasád v  samém centru Pro-
stějova. Ne všechny domy na náměstí 
T. G. Masaryka jsou však v majetku měs-
ta. „Pokud si soukromí majitelé o dotaci 
požádají, jsme připraveni vyhovět,“ opá-
čil náměstek prostějovského primátora 
Jiří Rozehnal (ANO 2011).
Dotace tentokrát kromě církví získali na-
příklad čtyři soukromí majitelé a  jedno 
družstvo. Nejvíce, a to 340 000 korun, by 
mělo jít do oprav dveří a oken v sokolovně 
na Skálově náměstí. I tak ale podle někte-
rých přítomných část budov zaslouží větší 
péči. „V pátek jsme měli čtyřicet let od ma-
turity. A od té doby se tam nic nezměnilo,“ 
posteskl si Pavel Dopita (SPD). 

PROSTĚJOV Dotaci na opravu patnácti pamá-
tek schválili v úterý 25. dubna prostějovští za-
stupitelé a zastupitelky. Celkem šlo o dva mili-
ony korun a další milion z Ministerstva kultury. 
Majitelům tak magistrát přispěje různě. 
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Začal měsíc lásky, tak ho nepokazte! Nikdo teď nemusí ujíždět daleko do přírody, rozkvetlý 
Prostějov sám o  sobě láká k  romantickým procházkám. Nádherné chvíle snad mohou 
pokazit jen úřední formality, pokud nemáte vyřešeny staré resty...

Budete mít nyní méně práce, ale před 
svým nadřízeným dělejte, že nevíte 
kam dřív skočit... O  něco volnější čas 
věnujte rodině, kterou jste poslední 
dobou hodně zanedbávali. Pozor na 
středu, hrozí vám úraz na silnici! 

BERANI – 21.3. AŽ 20.4. 
Konečně se nad vámi smilují všichni 
svatí a do života se vám vrátí radost. Do-
konce dojde k narovnání vztahů uvnitř 
rodiny, kterými jste trpěli snad nejvíce. 
Štěstí vám bude přát i ve hře, je čas si vsa-
dit Sportku nebo zajít do kasina.

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Bohužel vás navštíví poštovní doručo-
vatelka a předá vám obálku s modrým 
pruhem. Tento týden budete mít staros-
tí až nad hlavu, dostáváte se do hledáčku 
orgánů činných v  trestním řízení. Na-
štěstí jako svědci, takže to chce klid.

KOZOROZI –  22. 12. až 20. 1. 

Pokud jste zvyklí jezdit do práce autem, 
tak na to nyní zapomeňte! Nechceme 
nikoho strašit, ale na silnicích vás čeká 
pohroma. Buď se nabouráte, nebo se 
stanete soustem pro policejní hlídku. 
A proč platit tučnou pokutu?

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Nedávno jste měli ostrý spor s kolegou 
v práci, na který jste už sice zapomněli, 
ovšem nyní prožijete hořké pokračová-
ní. Právě váš spolupracující na drsnou 
hádku rozhodně nezapomněl a  nyní 
nastává čas jeho pomsty. Takže, pozor!

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

Budete požádáni o  pomoc člověkem, 
který vám v minulosti rovněž vyšel vstříc. 
Přestože budete mnohými odrazováni, 
měli byste dotyčnému pomoc oplatit. 
U rodinného krbu si pak dejte pozor na 
partnera, začínají se mu zapalovat lýtka.

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

S největší pravděpodobností neodoláte 
lákavé nabídce a začnete se připravovat 
na změnu zaměstnání. Proč ne, když 
vám v  jiné firmě nabízejí více peněz 
i další výhody. Odradit vás od „přestu-
pu“ může jen smysl pro věrnost.

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Na pracovišti půjdete od jednoho 
problému k druhému. Nejdříve se po-
hádáte s  kolegou či kolegyní, potom 
svoji zlost přenesete na šéfa. Najednou 
se stanete trnem v oku všem, takže co 
nejrychleji vycouvejte ze všech sporů.

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Klidně můžete v těchto dnech sáhnout 
hlouběji do kapsy a  utratit všechny 
uspořené peníze. Čeká vás výplata, 
kterou navíc okoření zasloužené pré-
mie. Jenom v partnerském vztahu vám 
to začne skřípat, čekejte hádky...

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Mezi středou až pátkem vás nečeká nic 
dobrého, během tohoto období byste 
se měli radši někam schovat a nevylézat 
ven. Budou vás totiž hledat lidé, kteří 
s  vámi mají nevyřízené účty. Setkání 
s nimi bude velmi třaskavé.

BÝCI – 21.4. AŽ 21.5. 

Nezoufejte hned, když se vám něco 
nepodaří. Dílčí neúspěch ve vašich plá-
nech vás nesmí odradit, stále a znovu se 
pouštějte do konečné realizace. Za svo-
ji trpělivost budete bohatě odměněni, 
a to nejenom po finanční stránce.

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

Jen díky tomu, že využijete chyby svého 
soupeře, se dostanete k  velice lukrativ-
ním obchodům. Můžete si dovolit in-
vestovat poměrně velké peníze, úspěch 
je zaručen. O  víkendu si ale udělejte 
volno, nic se nesmí přehánět.

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

Sýrem je možné nazvat každý výrobek získaný z  mléka v  důsledku procesu 
vysrážení kaseinu neboli mléčné bílkoviny. Existují různé klasifikace sýrů podle 
obsahu tuku, vody, způsobu výroby a zrání. Mnoho zemí, v čele s Itálií a Francií, 
se může v oblasti sýrů pochlubit dlouhodobou tradicí. Kromě tradičních lokalit, 
kde mají svůj původ, se sýry dělí také podle druhu mléka, ze kterého se vyrábí. 
Od nejrozšířenějšího kravského po mléko kozí, ovčí a buvolí, ze kterých se vyrábí 
jak čerstvé, tak zrající sýry. Večerník tentokrát vyrazil k regálům půltuctu míst, 
abychom zjistili, že Nivu od Madety pořídíte nejlevněji v Bille, kde můžete do 
košíku rovněž přidat výhodného Krále Sýrů Hermelín, jehož ale za totožnou 
cenu koupíte také v Penny. Do Albertu se zastavte pro Cheddar bloček privát-
ní značky, oblíbené Olomoucké tvarůžky zakoupíte nejvýhodněji v  Penny 
marketu. Lahodnou Mozzarellu privátní značky pořídíte za shodnou cenu 
hned ve čtyřech obchodech, a to v Bille, Kauflandu, Tescu i Penny marketu.

Přejeme dobré pochutnání!
 Průzkum byl proveden ve středu 26. dubna 2023

NAŠENAŠE

PROPRO

 Večerní pozorování
Noci jsou sice čím dál kratší, ale zato stále teplejší. Za jasného počasí probíhají večerní pozorování ve čtvrtek a v pátek od 
23:00 hodin.

 Týden astronomických pohádek
Kvůli státnímu svátku 1. 5. začne květnový týden astronomických pohádek až v úterý 2. 5. a potrvá do pátku 5. 5. 2023. 
Děti se mohou těšit pokaždé od 15:00 hodin na jednu pohádku s astronomickou tematikou a za jasného počasí si také 
prohlédnou v dalekohledu Slunce. 

Všechna pozorování se konají pouze za příznivého počasí. Objednávejte se předem (9:00 - 16:00) 
na tel.: +420 724 013 039 nebo emailem hvezdarna@hvezdarnapv.cz. 

Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

Obec: Jesenec
Dne: 9. 5. 2023 od 7:00 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: Jesenec - 
část obce u  Zámku omezená č. 7, 
55, 67, 73, 72, 93, 94, vč. Domova 
seniorů a  výrobny lahůdek. Ulice 
novostaveb nad zámkem.
Obec: Jesenec
Dne: 9. 5. 2023 od 11:30 do 13:30 
hodin. Vypnutá oblast: Jesenec - 
část obce u  Zámku omezená č. 7, 
55, 67, 73, 72, 93, 94, vč. Domova 
seniorů a  výrobny lahůdek. Ulice 
novostaveb nad zámkem.
Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 9. 5. 2023 od 7:00 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: Němčice 
nad Hanou – č. p. 419, 314.
Obec: Jesenec
Dne: 10. 5. 2023 od 7:00 do 
9:00 hodin. Vypnutá oblast: 
Jesenec Špice směr od Konice 
(Podladínský mlýn) po č. 71, část 
obce Ladín ve směru od Konice po 
č. 5, 18, 48.
Obec: Otinoves
Dne: 10. 5. 2023 od 7:30 do 
11:30 hodin. Vypnutá oblast: 
oboustranně střední část obce 
Otinoves - od č. 34 a 52 po č. 206 
a 130 (vč. č.15,14,63,2) a vč. části 
obce směrem na Odrůvky.
Obec: Olšany u Prostějova
Dne: 10. 5. 2023 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
od trafostanice za bývalou 
“mlékárnou” - pravá strana ul. od č. 
381 po č. 640 vč. č. 33, 35, garáží 
a zahrad.
Obec: Zdětín
Dne: 10. 5. 2023 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: vypnutá 
oblast: část obce Zdětín - od 
pohostinství s č. 98 po konec obce 
směr Bělecký mlýn vč. bočních 
ulic sm. ke hřišti, nov. RD a ulic za 
tenisovým areálem, celá chatová 
oblast Bělecký Mlýn - Zdětín 
Blata, Mokřiny, celá oblast chat od 
kamenolomu po č. 213 (sm. Ptení), 
7, 53, 14, 17 včetně  penzionu 
Bělecký Mlýn, přejezdu ČD.
Obec: Dzbel
Dne: 10. 5. 2023 od 9:30 do 11:30 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Dzbel sm. Jesenec od č. 4, 37 a 117 
po č. 19, dále část obce Jesenec od 
č. 14 po č. 51, od č. 10 po č. 7.
Obec: Prostějov
Dne: 10. 5. 2023 od 12:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast:
spol. PENAM, a.s., J. B. Pecky 13, 
Prostějov. 
Obec: Prostějov-Držovice
Dne: 10. 5. 2023 od 12:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
fotovoltaická elektrárna spol. FVE 
36 s.r.o.
Obec: Domamyslice
Dne: 11. 5. 2023 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: ul. 
Pod Vinohrádkem č. 1, 2, 3, parc. 
296/9, odb. místo J. Abrahám.
Obec: Domamyslice
Dne: 11. 5. 2023 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast:
část obce Domamyslice s ulicemi: 
Domamyslická č. 92, 94, ul. Žitná 
od č. 14 po č. 22, pekárna, dále 
celé ul. Na Splávku, V  Loučkách, 
Za Humny č. 5d-10.  
Obec: Bedihošť
Dne: 18. 5. 2023 od 11:30 do 16:15 
hodin. Vypnutá oblast: Švehlova 
střední škola polytechnická - areál 
na Určické ul.

Obec: Prostějov
Dne: 12. 5. 2023 od 7:30 do 
11:00 hodin. Vypnutá oblast: 
oboustranně část ulice Partyzánská 
od ul. Rejskova po ul. Havlíčkova, 
oboustranně část ul. Rejskova č. 
1-11, 6-14, Přikrylovo nám. č. 2 - 
4, Kostelecká č. 2, levá strana ul. 
Havlíčkova č. 1 - 35, Vápenice č. 13 
(Presskan system, a.s.).
Obec: Prostějov
Dne: 12. 5. 2023 od 7:30 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: levá strana 
ul. Melantrichova č. 1-37.
Obec: Konice
Dne: 12. 5. 2023 od 8:00 do 14:00 
hodin. Vypnutá oblast: Konice: 
celá ulice Bídov, ul. Staré město 
od Bídova po ul. Na příhonech. Č. 
p.742, 721, 712, 146, 265 a 266 na 
ul. Chmelnice.
Obec: Prostějov
Dne: 12. 5. 2023 od 7:30 do 
11:00 hodin. Vypnutá oblast:
oboustranně část ulice Partyzánská 
od ul. Rejskova po ul. Havlíčkova, 
oboustranně část ul. Rejskova č. 
1-11, 6-14, Přikrylovo nám. č. 2 - 
4, Kostelecká č. 2, levá strana ul. 
Havlíčkova č. 1 - 35, Vápenice č. 13 
(Presskan system, a.s.).
Obec: Prostějov
Dne: 12. 5. 2023 od 12:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
odběratelská trafostanice 
KORNOLIT (č. 300657) - CZ 
EIKA, s.r.o.  Solární elektrárna 
Vrahovice a.s.
Obec: Plumlov
Dne: 12. 5. 2023 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
část obce Plumlov včetně všech 
podnikatelských subjektů ve 
vypnuté oblasti: ve směru od 
Mostkovic od chatové lokality 
nad “zákrutou” po obou stranách 
komunikace až po ul. Rudé 
armády s  č. 465 a  300 (ZŠ), 
ul. Dukelská vč. zdr. střediska, 
Sadová, Wolkerova, Na Stráži, 
Partyzánská, U  Boží muky, 
V  Sýpkách, Sokolovská, Příční, 
Ztracená, Svatopluka Čecha 
- od ul. Dukelská po č. 201, 
Bezručova až po č. 634, mimo č. 
237, 28, 233, ul. Pod Kostelem 
po ul. Budovatelská, Fučíkova, 
Budovatelská č. 579, 580, 581, ul. 
Nová s č. 575, 576, 577, 578, dále 
část města s ul. Běliska, Na Hrázi, 
V. B. Plumlovské, Podzámčí, celý 
areál zámku Plumlov,  Tyršovo 
nám. od č. 346 (kamenictví) po č. 
113 (restaurace Pácl) včetně. 
Obec: Krumsín
Dne: 15. 5. 2023 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: ul. sm. 
Osina s  č. domů 237, 243, 231, 
parc. č. 1326 a  oboustranně celá 
ulice s č. 193 - 217 + parc. č. 696, 
č. 213, 200.
Obec: Bedihošť
Dne: 18. 5. 2023 od 8:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
oboustranně ulice Prostějovská od 
č.p.1 a 121 po konec obce směr PV 
(mimo č.106 a  123), dále č.p.61 
a 63 na ul. Komenského. 
Obec: Lipová-Seč
Dne: 19. 5. 2023 od 7:30 do 12:30 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Lipová - jižní část chatové lokality 
v  místní část Seč: od č. 114 po 
č 126 a  dále celá chatová oblast 
omezená čísly 131, 142, 171, 195, 
101, 298, 241, 229, 130, 156.

Obec: Prostějov
Dne: 15. 5. 2023 od 7:30 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: ulice 
Krasická s bytovými domy č. 47, 49, 
51, 53, 53a, řadové domy č. 63 - 73, 
celé ul. Gen. Kraváka, Dětkovická, 
Brodecká mimo č. 11. celé nám. 
J.V Sládka vč. kostela, ul. Západní č. 
70,72, od č. 74 po č. 88 včetně byt. 
domů č.95 a 97, 99, garáží, ul. J. B. 
Foerstra č. 1-7, včetně restaurace 
“Kovárna”, barev a  laků, stavby na 
parc. č. 252/4 a 252/6, ul. Krasická 
č. 55, 57, 59, 61.
Obec: Prostějov
Dne: 15. 5. 2023 od 11:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: ul. sm. 
Osina s č. domů 237, 243, 231, parc. 
č. 1326 a oboustranně celá ulice s č. 
193 - 217 + parc. č. 696, č. 213, 200. 
Obce: Želeč, Ondratice, 

Brodek u Prostějova
Dne: 16. 5. 2023 od 8:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Želeč mimo části napajené z  TS 
U hřbitova tj. oboustranně od č. 6 
a  100 po konec obce směr hřbitov 
s č. 192 a 211 (včetně č. 226 a 228).
Část obce Ondratice: oboustranně 
podél silnice od č. 32 a  7 po 
konec obce s  č. 170 a  174 (vč. 
č.137,127,146,125 a 98).
Brodek U  Prostějova: celé ulice: 
Husova, Cihelní, Kroužek, Krátká, 
Tyršova, Císařská, Legionářská 
(mimo zámku), Zámecká (mimo 
zdravotního střediska, MŠ a č.486, 
396), č.p.69 na ul. Havlíčkova. Celé 
ulice Salajky, Vilapark, Zahradní, 
Družstevní, Nová, oboustranně ul. 
Květná od č. 383 a  363 po č. 407 
a 408. Areál ŘSD na ul. Koberská. 
Areál ČOV.
Odběratelské TS: Ondratice 
pramen (č. 300724), Ondratice 
pískovna (č. 300723) - Těžba 
štěrkopísku spol. s  r.o., Brodek 
u PV ZD (č. 300683) .
Obec: Prostějov
Dne: 17. 5. 2023 od 7:30 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: obchodní 
pasáž Anděl, Anenská ul.
Obec: Prostějov
Dne: 17. 5. 2023 od 12:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
odběratelská trafostanice 
GALEKO (č. 300638) - odb. 
místo H & D, a.s., Olomoucká 37, 
Prostějov.
Obec: Prostějov
Dne: 19. 5. 2023 od 7:30 do 11:30 
hodin. Vypnutá oblast: část sídl. 
Svobody - obytné domy č. 44-52, 
54 -61, 62-70, 71-76,  č. 53 a 4400 
( MŠ, prodejna, prádelna, čistírna, 
kotelna), dále garáže, autoservis, 
vodárna a  pekárna u  zastávky na 
ul.Plumlovská. Sídliště Svobody - 
obytné domy č. 7-8, 9-10, 11-20, 
č. 21 vč. MŠ, prodejny a  č. 3967, 
dále č. 22-25,  26-29, č. 30-33, 34 
(zdravotní středisko), 35-37, 38-43.
Obec: Smržice
Dne: 19. 5. 2023 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
jednostranně ul. Olší č. 1-17, ul. 
Zákantí č. 5 a 7. 
Obec: Prostějov
Dne: 19. 5. 2023 od 12:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
fotovoltaická elektrárna FVE 
Určice 4. Solar Global (FVE 26 
s.r.o.), odběratelská trafostanice 
Jatky (č. 300124) - Stavební 
podnik Prostějov s.r.o., Joštovo 
nám. 1, Prostějov. E.G.D, a.s.

... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: SÝRYSÝRY

Niva Madeta 110 g 36,90 - 26,90 36,90 36,90 -

120 g 52,90 56,90 34,90 52,90 52,90 34,90

200 g 85,90 74,90 87,90 53,90 79,90 -

200 g 57,90 - 58,90 58,90 59,90 58,90

125 g 54,90 - - 51,90 - 39,90

125 g 25,90 36,90 23,90 23,90 23,90 23,90

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy - rekonstrukcí, oprav, údržbových
a revizních prací - bude přerušena dodávka elektrické energie:

20 WWW.VECERNIKPV.CZ

Zveřejňujeme aktuální přehled, kde bude probíhat blokové 
čištění ulic města Prostějova. 

blok 9
– středa 3. května
Palackého komunikace SSOK, Palackého – cyklostezka, 
Podjezd + parkoviště, Podjezd – cyklostezka, Vodní, Vodní 
parkoviště (parkoviště u  mlýna), Vodní – cyklostezka, prů-
chod Vodní – Žeranovská, Žeranovská komunikace SSOK, 
Žeranovská – vnitroblok, Žeranovská – parkoviště, Knihař-
ská, U Spořitelny, Žižkovo nám., Žižkovo nám. – parkoviště, 
Poděbradovo nám. + parkoviště před KB

blok 10 
– čtvrtek 4. května
Poděbradovo nám. komunikace SSOK, ol-
kerova komunikace SSOK, Wolkerova ob-
služná + parkoviště, Na Spojce, Netušilova, 
Hlaváčkovo nám., vnitroblok Vojáčkovo 
nám. – nám. E. Husserla, Vojáčkovo nám. 
+ parkoviště, Hlaváčkovo nám. a parkoviště 
Národní dům

Oznámení o přerušení 
dodávky elektrické energie



Kdo Tě měl rád, vzpomene.Kdo Tě měl rád, vzpomene.
Kdo Tě miloval, nezapomene…

Dnes, tj. 2. května 2023,Dnes, tj. 2. května 2023,
 si připomínáme  si připomínáme 

4. smutné výročí od úmrtí 4. smutné výročí od úmrtí 
pana Ing. Vojtěcha SEKANINYpana Ing. Vojtěcha SEKANINY

 z Otinovsi. z Otinovsi.
 Děkujeme všem, Děkujeme všem, 
kteří ho měli rádikteří ho měli rádi

a vzpomenou s námi.a vzpomenou s námi.
Rodina.Rodina.

PODĚKOVÁNÍ

Očím jsi odešel,Očím jsi odešel,
v srdcích jsi zůstal...v srdcích jsi zůstal...

Dne 1. května 2023Dne 1. května 2023
jsme vzpomenuli 2. smutné výročí, jsme vzpomenuli 2. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Alois MAKOVEC pan Alois MAKOVEC 

ze Seloutek.ze Seloutek.
Za tichou vzpomínkuZa tichou vzpomínku

děkuje rodina.děkuje rodina.

Kdo byl milován,Kdo byl milován,
nebude nikdy zapomenut.nebude nikdy zapomenut.

Dne 3. května 2023Dne 3. května 2023
vzpomenemevzpomeneme

3. smutné výročí úmrtí3. smutné výročí úmrtí
paní Slávky LUGROVÉ.paní Slávky LUGROVÉ.

Kdo jste ji znali a měli rádi,Kdo jste ji znali a měli rádi,
vzpomeňte s námi.vzpomeňte s námi.

Dcera Lucie s rodinou.Dcera Lucie s rodinou.

Kdo v srdci žije, neumírá.Kdo v srdci žije, neumírá.

Dne 30. dubna 2023 Dne 30. dubna 2023 
jsme vzpomenulijsme vzpomenuli

1. smutné výročí úmrtí1. smutné výročí úmrtí
pana Milana PÍSEČNÉHO.pana Milana PÍSEČNÉHO.

Kdo jste ho znali,Kdo jste ho znali,
věnujte mu tichou vzpomínku.věnujte mu tichou vzpomínku.

 Manželka a syn. Manželka a syn.

Ruku už Ti nepodáme, Ruku už Ti nepodáme, 
abychom Ti mohli přát, abychom Ti mohli přát, 

jen kytičku na hrob dáme jen kytičku na hrob dáme 
a budeme vzpomínat.a budeme vzpomínat.

Dne 6. května 2023 Dne 6. května 2023 
by se dožila 75 let by se dožila 75 let 

paní Jitka DOSTÁLOVÁ paní Jitka DOSTÁLOVÁ 
z Otaslavic.z Otaslavic.

S láskou stále vzpomínají S láskou stále vzpomínají 
dcera Alena s Petrem dcera Alena s Petrem 

a syn Jaroslav s rodinou.a syn Jaroslav s rodinou.

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o.
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, 602 581 098

Jiří Běhal 1942  Prostějov
Vratislav Krchňák 1964  Čelčice
Růžena Burešová 1943  Kostelec na Hané
Oldřich Paňák 1946  Kostelec na Hané
Oldřich Vavrčík 1951  Brodek u Prostějova
Petr Mariánek 1967  Alojzov
Rostislav Makovec 1929  Mostkovice
Alžběta Ječmínková 1946  Ondratice

Pohřební služba Václavková a spol.

Pohřební služba FCC Prostějov

UZÁVĚRKA
ŘÁDKOVÉ 
INZERCE

v PÁTEK
5. května,

v 10.00 hodin

Tak jako z Tvých očí zářila
láska a dobrota. tak nám budeš

chybět do konce života.

Dne 6. května 2023 
vzpomeneme 1. smutné výročí 

od chvíle, kdy nás navždy opustil
milovaný manžel, tatínek a dědečekmilovaný manžel, tatínek a dědeček

 pan Jaroslav TRNAVSKÝ pan Jaroslav TRNAVSKÝ
 z Prostějova. z Prostějova.

S láskou stále vzpomíná S láskou stále vzpomíná 
manželka Hana a synové manželka Hana a synové 

Michal a Pavel s rodinami.Michal a Pavel s rodinami.
Všem, kteří vzpomenou s námi,Všem, kteří vzpomenou s námi,

 děkujeme. děkujeme.
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Pohřební služba Pavel Makový

Helena Krátká 1930  Olšany u Prostějova Jindřich Ftačník 1933  Prostějov

Cyril Omasta 1959  Prostějov
Josef Kovařík 1950  Hrdibořice 
Oldřich Jeneš 1946  Prostějov

čtvrtek 4. května 2023
Vlastimil Krátký 1953 Klopotovice 11.30 Obřadní síň Brněnská 104, Pv
pátek 5. května 2023
Vlastimila Odložilová 1933 Vrahovice 11.00 Obřadní síň Městský hřbitov Pv
Miroslav Hruban 1942 Dětkovice 11.30 Obřadní síň Brněnská 104

RE ALIT Y

Pronajmu v  centru města Prostějova 
obchodní prostory, 120 m2.
Tel.: 777 135 540, email: 99fab@seznam.cz.
Foto k zaslání po domluvě

Koupíme byt 2+1, pův. stav,
platba hotově, tel.: 774 409 430

Hledáme pěknou chatu, do 25 km
od PV, tel.: 774 409 430

Pronajmu garáž na Lidické ul,
Prostějov. 1200 Kč/měs.

Tel.: 774 926 392

Prodám udržovaný dům 3+1, 18 km od 
Prostějova. Nová střecha, vlastní studna, 
kurník, udírna a jiné.
Tel .: 602 871 925

PRODÁ M

Prodej konzumních brambor odrůdy 
Marabel, Krone, Agria, Antonia, Bernina,
Esmee. Cena 15 Kč/kg. Baleno po 25 kg. 
Krmné brmabory 3 Kč/kg.
Oldřich Mlčoch, Lešany 36,
Tel.: 720 548 802, 721 308 323.

Provádím celkové opravy šicích strojů, 
jak průmyslové, tak domácí.
Objednávky na tel.: 775 562 356.

Prodám 2 samostatné pohovky s úložným 
prostorem. Rozměr jedné 200 × 90 cm. 
Cena za jednu je 500 Kč.
Vynesení z patra a odvoz si zajistí kupující.
Tel.: 605 241 431, lugg@volny.cz

Vážení zákazníci, máte problém si 
obout boty na Vaše problémové 
nožičky? PRODEJNA IVKA, 
PLUMLOVSKÁ 21, PV, JE TU PRO 
VÁS. Těšíme se na Vaši návštěvu. 
Tel.: 603 445 601.

středa 3. května 2023
Adéla Sonnewendová 1928 Prostějov 10:15 Obřadní síň Městský hřbitov Pv

GALERIE UMĚNÍ 
PROSTĚJOV,

nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy  a  starožitnos-
ti, zlaté šperky 1 g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich  Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz

Sběratelský kabinet odkoupí 
nejraději celé sbírky a  za hotové: 
zlaté a  stříbrné mince, medaile, 
vyznamenání, odznaky, předměty 
ze stříbra, staré šperky a zlomkové 
zlato, známky, pohlednice, 
odborné knihy, obrazy, grafiky, 
lustry, lampy, hodiny, hodinky, 
rádia, fotoaparáty, vojenské věci, 
staré zbraně, vzduchovky, veterány 
a  věci na ně, sklo, porcelánové 
figurky, lidovou keramiku, 
vánoční ozdoby, staré hračky, 
zajímavý retro nábytek do 70.  let 
a spoustu dalších věcí. 

Než prodáte překupníkovi 
zavolejte sběrateli - rychlé jednání. 

Tel.: 605 138 473

KOUPÍM
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Vykupujeme starý nábytek do roku 1965, 
lampy, lustry, hodiny, hudební nástroje, 
staré vzduchovky i  nefunkční, svářečka 
TRIODYN a  jinou, staré motorky Javy 
a  celé pozůstalosti a  obrazy moravských 
a českých malířů.
Tel.: 702 809 319

„Je dobré vědět a uložit si
tel.: číslo 777 135 540.“

Otevírání zaklapnutých, nebo
 uzamčených dveří.
Tel.: 777 13 55 40,

 mail: 99fab@seznam.cz

Rizikové kácení, odborný řez ovocných 
stromů. Tel.: 720 420 618,
Ing. Igor Maťovčík

SLUŽBY

Mytí oken, rámů, žaluzií, 
skleněných ploch, generální úklid. 

Nejvyšší kvalita, 20let praxe v oboru. 
Tel.: 604 757 384 

www.ciste-okno.cz

Stanislav Hájek 1951  Obědkovice
Josef Hrubý 1962  Bedihošť
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Děkujeme všem příbuzným,
přátelům a známým,

kteří doprovodili na poslední cestě
pana Ladislava ZAPLETALA

z Olšan u Prostějova.
Velké poděkování patří

zaměstnancům pohřební
služby Václavková,

Mlýnská ul., Prostějov,
za profesionální přístup, kvalitně

provedené služby
a květinovou výzdobu.

Manželka.

Pøíští èíslo
vychází

9. kvìtna



UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ INZERCE 
PROBÌHNE 

V PÁTEK 5. KVÌTNA V 10.00 HODIN

INZERCE@VECERNIKPV.CZ
608 960 042

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání tel.: 950 154 317.

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

Kuchař/-ka 19 700-25 000 jednosměnný střední odborné AGEL, Prostějov
Operátor/-ka ve výrobě plastů 19 000-22 000  třísměnný základní+praktické KP KOPRO, Prostějov
Obsluha lisu, vychystávání 18 000-22 000 jednosměnný základní+praktické CEOS Trading, Prostějov
Krupiér/-ka 30 000-40 000 jednosměnný základní+praktické PAROKO SERVICE, Prostějov
Obsluha elektrostat. separátoru 19 500 jednosměnný ÚSO s maturitou Global Recycling, Klenovice n/H

22 WWW.VECERNIKPV.CZ

EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST

Přijmu kadeřnici na ŽL.
Tel.: 721 755 420.

STUDIO 365 hledá nové tváře pro 
reklamu v kategoriích 9-27 let a 28-45 let. 
Tel.: 605 427 271, www.studio365.eu

Nabízíme práci invalidní důchodkyni
na úklid v Prostějově.
Informace na tel.: 602 786 692.

PRÁCI NABÍZÍ

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání: tel.: 950 154 317.

Skladníci/závozníci 150/h jednosměnný ZŠ+praktické GORAHAND, Prostějov
Manipulační dělník/-ce 28 500 jednosměnný  ZŠ+praktické Maxmilian Gábor, Prostějov

HLEDÁTE BRIGÁDU?
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Rovněž osmnácté vydání letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat či psát SMS na telefonní číslo 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vrahovická 41d, Prostějov a to do ČTVRTKA 4. KVĚTNA 2023, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                       POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

KDEKDE V PROSTĚJOVĚ V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na  uvedeném snímku?

OSMISMĚRKA
… GRANULOVANÁ KRMIVA

ALITY, ARŠÍK, AUKCE, BLATO, COSINUS, JAKUB, KAKAO, 
KLAMY, LAKÝRKA, MAMBO, MÍNUS, NÍTIT, OBĚDY, OKAPY, 
RACEK, SÍDLA, STRÝC, ŠIRÁK, ŠPICE, TAKCE, TAROT, TCHÝNĚ, 
TORNY, TRUBKY, UCTÍT, YSATY

Výherce získá 

Výherce získá 
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SUDOKUSUDOKU

Výherce získá 
.

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili 
do POLITIKY a graficky lehce poupravili starostu 
města, které leží asi 18 km severozápadně od 
Prostějova v oblasti Drahanské vrchoviny a, 
nápovědou budiž, že muž je současně také 
neuvolněným členem rady Olomouckého kraje…

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO 

Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: RODINNOU VSTUPENKU v hodnotě 400 Kč na jarní výstavu.
Od: ZAHRADA VĚŽKY

Jméno výherce: Pavel BEDNÁŘ, Prostějov
ulice Žitná

KDO je tváø na obrázku...?

OSMISMÌRKA

SUDOKU

Jméno výherce: Jitka VLACHOVÁ, Horní Štěpánov

PROFITEX je tu pro vás od pondělí do 
soboty

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:

Výhra: VSTUPENKU NA TRAVESTI SHOW v hodnotě 400 Kč
Od: TECHTLE MECHTLE

Jméno výherce: Milan LÁTAL, Pěnčín
Josefína Smolková

Výhra:  VSTUPENKY V HODNOTĚ 400 Kč na akci.

Výhra: DVĚ VSTUPENKY v hodnotě 600 Kč na akci.

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč.

Od: VCM TRUCK TRIAL

Od: TUNING SPORT

Od: PROFITEX

Jméno výherce: Marie HORÁKOVÁ, Vrchoslavice

Jméno výherce: David KOLEČKÁŘ, Prostějov

...TRIAL…

6, 3, 4, 5

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ 
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...s námi po 
cestách 
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PROSTĚJOV Tradičně, ale přece 
trochu jinak. Nadcházející neděli 
14. května od 8:00 hodin se na pro-
stějovské tržnici bude konat další 
SBĚRATELSKÝ a  BLEŠÍ TRH. 
Tentokrát to bude se speciální te-
matikou auto-moto a veteráni. 
Ve stejný den jako „blešák“ budou na 
nedalekém prostějovském náměs-
tí k  vidění veteráni na svém srazu. 
„Chtěli bychom lidem udělat radost 
a  nabídnout jim raritní sběratelské 
předměty i k této tematice. Na prodej 
bude například neskutečná kolekce 
tisíce kusů pohlednic auto-moto či 
obraz Viktora Hohause zachycující 
náměstí TGM z  roku 1929 i  s  do-
bovými auty. Jako vždy pak budou 
k  mání starožitné obrazy, sklo, por-
celán a  retro hračky,“ navnadil orga-
nizátor Jindřich Skácel s tím, že i ten-
tokrát budou mít nejen kupující, ale 
i prodejci vstup zdarma. 
Další sběratelské trhy by se v Prostějo-
věměly konat v neděli 11. června, 
23. července, 13. srpna, 17. září, 
8. října a 12. listopadu.  (mls)

PROSTĚJOV Na tuto tradici se poda-
řilo navázat! Naposledy v roce 2019 
se konala oblíbená Prostějovská
Mateřinka - oblastní kolo celostát-
ního festivalu mateřských škol. Pře-
hlídku tanečního umu dětí zatím ško-
lou nepovinných sledovalo uplynulý 
čtvrtek 4. května již pojednadvacáté 
zcela zaplněné prostějovské divadlo. 
Na Mateřince se představilo celkem 
132 capartů ze 7 školek, se kterými 
vystoupení nacvičovalo 22 pedago-
gických pracovnic. Pro všechny to 
bylo jejich první velké veřejné vy-
stoupení v  životě. „Původně mělo 
být školek osm, nicméně ‚MŠ Par-
tyzánská‘ kvůli nemocnosti dětí na 
poslední chvíli svoji účast odvola-
la,“ prozradil Večerníku zakladatel 
a  hlavní organizátor Tomáš Jach-
ník s  tím, že na rozdíl od předcho-
zích ročníků se tentokrát jednalo 
výhradně o  prostějovské školky.  
Na prknech, která znamenají svět, se 

v  rámci Mateřinky 2023 postupně 
představily „MŠ Raisova“ s choreogra-
fií Slunce a seno, „MŠ Libušinka“ s Evo-
lucí tance, „MŠ Stanislava Manharda“ 
s  Duhovou vílou, „MŠ Fanderlíkova“ 
a  její Shrek, „MŠ Smetanova“ s  tan-
cem Hajdy na kutě, „MŠ Čechovice“ 
s vystoupením Docela malý plamínek 
a v neposlední řadě „MŠ Žešov“, která 
ukázala Slunce, seno a malá telátka. „Je 
radost vidět nadšení dětí a plné hlediště 
usmívajících se rodičů,“ usmál se orga-
nizátor, který vzkázal poděkování za 
podporu prostějovským zastupitelům 
a zastupitelkám.
V minulých ročnících vítěz přehlídky 
postupoval do celonárodního finále 
v Nymburce. „To se ovšem letos ko-
nat nebude, na rozdíl od nás se jim na 
dlouhou tradici navázat nepodařilo,“ 
reagoval na náš dotaz Tomáš Jachník, 
který zároveň poděkoval statutární-
mu městu Prostějov za podporu při 
financování akce.  (mls)

„blešák“ 

AUTO-MOTO 

DOSTAVENÍÈKO SI DALI RYTÍØI A 
Na zámku v Plumlově to o prodlouženém víkendu žilo

pro Večerník

původní
reportáž

JanJan FREHARFREHAR
Na zámku v Plumlově to žije téměř neu-
stále a prodloužený víkend byl jako dělaný 
na tradiční akci. Program byl každý den 
zahájen desátou dopolední a  pokračoval 
až do pozdního odpoledne. Na své si přišli 

ti nejmladší, ale i starší generace, které s hu-
morem sobě vlastním pobavila všechna 
uskupení, která se do programu zapojila. 
Velkému zájmu se stejně jako v minu-
lých letech těšili šermíři, kteří si pro 
publikum připravili nové inscenace. 
Jejich um je skutečně obdivuhodný. 
Tentokrát se o  tento bohatý program 
staraly hned dva soubory. S oblibou se 
děti těšily také na sokolnické ukázky, 
které si mohly i  vyzkoušet, z  čehož si 
odnášely nevšední zážitek. „Měl jsem 

trošku strach, když se ke mně pták blížil, 
ale bylo to super,“ prozradil malý Martin, 
kterému přistála poštolka na ruce.
Další program nabídl různé pohádky 
pro děti a  krátká divadelní vystoupení 
i s tancem si připravila také skupina Ro-
seta. Návštěvníci si drtivou většinu 
všeho dění užívali na nádvoří. Pouze 
v sobotu dopoledne kvůli dešti se úvod 
odehrál v  zámeckém sklepení. Během 
všech tří dnů pak každou půlhodinu 
probíhaly kostýmované prohlídky míst-
ního zámku a každou hodinu pohádko-
vé prohlídky hradního sklepení. 
Organizátoři akce byli spokojení, že si 
lidé prodloužený víkend užili právě zde. 
Do příště by ale rádi ocenili ještě o něco 
lepší počasí. „Ze zpětných reakcí máme 
radost. Lidé jsou spokojení a  všechna 
uskupení, co tady působí, jsou opravdu vy-
nikající. Jedinou kaňkou je pro nás počasí. 
V sobotu zpočátku pršelo, v odpoledních 

hodinách už to lidi moc netáhlo. V neděli 
bylo dost chladno. A v pondělí to taky ne-
bylo ideální, ale už se na nás alespoň usmálo 
sluníčko,“ shrnuli pro Večerník organizátoři. 

jjakkáá byylaa ssváttečnnní aakkce na pluuummmloovskkkémm záámmkku……

PLUMLOV O tom, jak šel čas a jak kráčely dějiny, se mohli návštěvníci 
přesvědčit od soboty 6. května do svátečního pondělí na plumlovském 
zámku. Z celodenního programu na všechny tři dny si vybral každý, 
bavily se tak všechny generace. A čeho všeho se návštěvníci dočkali? 
Představila se například skupina šermířů Markus-M či skupina historic-
kého šermu Mohelnická sebranka. O pestrý program se starala i diva-
delní a taneční skupina Roseta, podívat se zblízka mohli návštěvníci na 
kovářské řemeslo a nechyběly ani ukázky sokolníků s dravým ptactvem. 
Každou půlhodinu byl také velký zájem o pohádkové prohlídky zámku. 

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

CENY ZA
 DVĚ STĚ LITRŮ!

HLASUJ PRÁVĚ TEĎ
A ROZHODNI TO!!!

Soutěž „O nejoriginálnější
tablo PROSTĚJOVSKÉHO

Večerníku“ 
strany 8 a 9

pečné zvládnutí šternberských outsiderek 
(3:0). Pak ovšem nastala temnější doba.
Početně řídnoucí mančaft doběhly rostoucí 
trable se zdravím, na marodku putovaly trva-
le Klára Faltínová s Michaelou Beránkovou 
a dočasně řada jejich parťaček. Rozbité torzo 
vcelku logicky neudrželo herní kvalitu na do-
statečné výši, což v končící nadstavbové části 
zapříčinilo rostoucí příval porážek.
Sérii výsledkových neúspěchů (Liberec 2:3, 
Olymp 1:3, Královo Pole 0:3, Šelmy Brno 
1:3) přerušila jediná výhra v Přerově (3:0), 
leč ta nemohla zastavit pokles z  nejvyššího 
postu extraligového pořadí. Do play-off tudíž 
obhájkyně trofeje šly ze třetího místa.

Výteènì urvané

Start vyřazovací fáze nevypadal pro pros-
tějovské plejerky vůbec dobře. V  prvním 
čtvrtfinálovém derby s  Olomoucí dlouho 
tahaly za kratší konec provazu, než svým ty-
pickým vzepětím doslova vyrubaly obrat na 
3:2. Napodruhé v hanácké metropoli (3:1) 
i napotřetí doma (3:0) potom již měly čím 
dál víc navrch, takže zápasovým ovládnutím 
série 3:0 splnily základní sezónní cíl.
Bohužel medailová nadstavba nepřišla. Jak 
v  semifinále proti KP Brno (1:3, 2:3, 3:2, 
1:3), tak v sérii o 3. příčku s Libercem (1:3, 
2:3) nešla holkám upřít extrémní snaha 
nebo tradiční maximální bojovnost, leč na 
silné favority UNIQA extraligy ČR to zkrát-
ka nestačilo. Sice těsně, ale zaslouženě. Proje-
vila se i chřipková epidemie, která se táborem 
VK prohnala po čtvrtfinálovém postupu.
Konečné vyznění sezóny tak vinou ob-
sazení čtvrté pozice, tedy nepopulární 
bramborové, upadlo do smutku.

JEDNIČKA VK
       VEČERNÍKUPODLE

Podruhé v  šestnáct let trva-
jící klubové historii obsadily 
ženy VK Prostějov čtvrtou 
pozici v UNIQA extralize žen 
ČR. Poprvé se takto umístily 
hned ve své premiérové se-
zóně 2007/2008, tehdy po 
semifi nálovém vyřazení Olo-
moucí a  po neúspěchu v  bo-
jích o bronz s KP Brno. Letos 
došlo k zopakování brambo-
rové příčky po dlouhých pat-
nácti rocích.

2/4

V extraligovém finále
 platilo známé rèení:
 Mùj dùm, mùj hrad

Brno, Prostějov (son) – Finálovou sé-
rii volejbalové UNIQA extraligy žen ČR 
2022/2023 provázela až do rozhodují-
cího pátého duelu maximální vyrovna-
nost s tím, že v souboji o Špilberk dvou 
brněnských celků si oba držely výhodu 
domácího prostředí. Ve třetím vzájem-
ném střetnutí to však bylo znovu jen 
o fous, když Královo Pole v další pětise-
tové bitvě odvracelo na konci tiebreaku 
za stavu 13:14 mečbol Šelem. Čímž se 
vlastně opakovala situace z  předcho-
zího mače. Včetně úspěšného obratu 
hostitelek na výsledných 3:2 (-17, 15, 
23, -25, 16). Čtvrté utkání jihomorav-
ského finále ovšem patřilo jednoznačně 
dravým kočkám, jež své rivalky přehrály 
3:0 (24, 19, 16). Premiérově v přetaho-
vané o  mistrovský titul se tak stalo, že 
jedno z  konkurenčních družstev mělo 
výrazně navrch. Což znamenalo srov-
nání série na zápasových 2:2. „Byla to 
přestřelka na servisu. My jsme to ustáli 
a  tlačili, což se soupeři nepovedlo. To 
už pak dalo ráz celému utkání,“ hodnotil 
trenér Šelem Ondřej Boula. „Po prvním 
setu, který jsme nedohráli do vítězného 
konce, jsme vyklidili pole. Šelmy hrály 
s  koncentrovanou přihrávkou a  v  pod-
statě bylo jedno, jakou variantu zvolí na 
útoku, protože byly všude úspěšné,“ řekl 
kouč KP Erik Nezhoda.

mezi tuzemskou elitou

Prostějov (son) – Po několika před-
chozích letech, kdy především kvůli 
covidu nikomu z  UNIQA extraligy 
žen ČR nehrozil sestup, se na scénu 
nejvyšší volejbalové soutěže Česka 
vrátila baráž. Poslední celek dlouho-
dobé části TJ Sokol Šternberk v  ní 
narazil na prvoligové vítězky Tatran 
Střešovice. A  nutno říct, že hlavně 
zpočátku série na tři vítězné duely 
měly Hanačky s  pražským výběrem 
nemalé starosti. Úvodní mač doma 
urvaly až po nadmíru vyrovnaném 
boji 3:1 (-21, 22, 20, 21), ani ve dru-
hém střetnutí opět na vlastní palu-
bovce to dlouho neměly jednoduché 
výsledkem 3:0 (25, 20, 11). Teprve 
třetí vzájemný souboj na půdě ná-
rodní metropole byl jasný, střešovic-
ká ekipa jej ztratila 0:3 (-17, -9, -10) 
a  Sokolky tudíž uhájily extraligovou 
příslušnost i  pro příští sezónu. „Na-
ším cílem bylo ukončit sérii co nej-
dříve. Sice jsme měli trochu nervóz-
nější začátek, ale pak jsme bodově 
odskočili a dál už to bylo jednoznač-
né. Holky tentokrát podaly vynikající 
výkon, byla to precizní práce celého 
týmu. Skvělé bylo i  to, že nás přijeli 
povzbudit naši fanoušci s bubny, také 
díky nim měl třetí zápas výbornou 
atmosféru. Moc příznivcům děkuje-
me,“ zdůraznil šternberský lodivod 
Jan Drešl.

RYCHLÝ
NÍK
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ŽHAVÁ NOVINKA
 Z VÉKÁČKA

komu se daøil
o

a komu ne

PROSTĚJOV Je to stejné jako loni. 
Po skončení daného ročníku UNIQA 
extraligy žen ČR dostaly prostějov-
ské volejbalistky téměř desetidenní 
volno na odpočinek, aby se po jeho 
uplynutí některé z  nich znovu vrá-
tily do společné přípravy. Ta začíná 
v  úterý 9. května, tedy právě dnes.
„Tréninkový proces v  současném ob-

dobí děláme pro hráčky, kterým u  nás 
pokračuje smlouva. Zapojit se přitom 
můžou i  holky, jimž kontrakt v  našem 
týmu končí a třeba půjdou jinam. V na-
skočení do téhle květnové přípravy jim 
nijak nebráníme,“ vysvětlil sportovní 
ředitel VK a  stále ještě kouč klubo-
vého A-družstva žen Miroslav Čada.
Jak už naznačil, posezónní tréninky po-

trvají do konce května a  účast při nich 
není přehnaně dogmatická. Záleží pře-
devším na zdravotním stavu jednotli-
vých plejerek, dále na jejich případných 
reprezentačních povinnostech, studijní 
náplni a  podobně. Tím pádem zůstává 
absolvování nadcházejících přípravných 
jednotek do určité míry dobrovolné.
„Vytváříme hráčkám servis, který mohou 

využít. Tréninky tradičně povede Luboš 
Petráš, a  to ve všední dny s  volnými ví-
kendy. Náplň bude pestrá od kondičních 
cvičení přes běhání, posilovnu a práci s mí-
čem až po beachvolejbal či jiné doplňkové 
sporty pro zpestření. Holky se tak mohou 
v  kolektivu udržovat před následnou in-
dividuální přípravou během června a čer-
vence,“ doplnil Čada.  (son)

Marek SONNEVEND
O  kvalitní a  dostatečně hlučnou atmo-
sféru jak doma v  Národním sportovním 
centru Prostějov, tak i při většině duelů 
venku se přitom staral fanouškovský ko-
tel s bubny. K jehož neúnavně vytrvalé-
mu povzbuzování se přidávali další věr-
ní fandové vékáčka, v lepších případech 
většina zaplněného hlediště.
Divácká kulisa tak byla odpovídající 
týmu úřadujících mistryň republiky, 
byť kotel fans utrpěl citelné ztráty. Otec 
Karolíny Fričové coby jeho zakladatel 
totiž po odchodu dcery do Maďarska lo-
gicky jezdil fandit tam a do Prostějova 
dorazil alespoň dvakrát na přátelskou 
návštěvu. Jeho následovník v  neofici-
ální roli šéfa ultras Tomáš Faltín pak 
ve druhé polovině uplynulého ročníku 

chyběl kvůli opakované operaci oka.
Místo nich za to ale hodně vzali a  tím 
víc povzbuzovali současný partner
Simony Bajusz, přítel Michaely Smolko-
vé i  mnozí další, jimž srdcově záleží na 

tom, aby se Hanačkám co nejvíc dařilo. 
„Za celý náš klub chceme všem přízniv-
cům opravdu moc poděkovat. Jejich 
podpora holkám výrazně pomáhala i ve 
chvílích, kdy se moc nedařilo, a  přesně 

tak to má být. Mrzí nás, že letos nepři-
šla odměna v  podobě získané medaile. 
Přesto velké díky. A v další sezóně to zku-
síme vylepšit,“ řekl sportovní ředitel VK 
Miroslav Čada. 

PROSTĚJOV O velice dobrou, 
často až výbornou podporu 
svých příznivců se i v nedávno 
skončené sezóně 2022/2023 
mohly opřít prostějovské vo-
lejbalistky. Stejně jako loni 
vše vyvrcholilo strhujícími 
bitvami extraligového play-
-off, které však tentokrát ne-
přinesly medailovou radost.

„Moc děkujeme fanouškům!“

PROSTĚJOV Úspěšný volejbalový 
lodivod VK Prostějov již loni v  létě 
prohlásil, že soutěžní ročník 2022/23 
se stane jeho posledním na lavičce 
a v sedmdesáti letech (oslavil je shodou 
okolností včera, tj. 8. května-BLAHO-
PŘEJEME) trénovat nehodlá. Nyní vše 

postupně směřuje k  naplnění tohoto 
dřívějšího rozhodnutí s  tím, že vele-
úspěšný kormidelník nadále zůstane 
sportovním ředitelem vékáčka.
A  kdo tedy nastoupí místo něho na stří-
dačku coby její nový vládce? Věrný po-
bočník Lubomír Petráš ne, ten by měl 
zůstat asistentem. Stejně tak se ani zbytek 
realizačního týmu nebude nijak zásadně 

měnit. Prvním lodivodem žen VK se prý 
přitom stane relativně mladý, leč přesto už 
nadmíru úspěšný odborník ze Slovenska 
mající na kontě jak tamní extraligové tituly, 
tak působení u reprezentačních výběrů SR 
mládeže i dospělých.
Zbývá jediné, a sice oficiálně potvrdit změ-
nu vedení prostějovského áčka a odtajnit 
jméno nového kormidelníka.  (son)

➢ ze strany 21

EXKLUZIVNÍ
rozhovor
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

Do závěrečného turnaje Final 8 jste 
vstoupili zdoláním Frýdku-Místku 3:1 
a Českých Budějovic 3:0. Super start?
„Hlavně po výsledkové stránce nám začátek 
čtyřdenního turnaje vyšel opravdu dokona-
le. Sice jsme naším tradičně horším úvodem 
ztratili první set s Frýdkem, ale potom jsme 
zbytek tohoto zápasu i  následného proti 

Budějicím zvládli vý-
borně. Naše hra sice 
nebyla pořád optimální, přesto 
jsme v  některých setech měli navrch 
a  jiné vybojovali po těsných koncovkách. 
Velice příjemnou odměnou za tahle dvě ví-
tězství se stala rychlá jistota postupu do semi-
finále, čímž jsme vlastně splnili svůj základní 
a vůbec ne snadný cíl.“

Vzápětí vás však favorizovaný
Liberec vrátil zpátky na zem, ne?
„Řekněme, že hodně jednoznačná prohra 
se silnou Duklou nebyla úplně na škodu.
Vyzkoušeli jsme si, že pokud proti natolik 
kvalitnímu soupeři zdravě neriskujeme, ne-
jdeme na hranu vlastních možností a nepo-
dáme opravdu špičkový výkon, tak nemáme 
moc šancí uspět. Liberec nás hladce přejel, 
do play-off jsme i  díky tomu šli zase plně 
zkoncentrovaní.“

Co semifinále s pražským celkem?
„Výsledek 0:3 sice vypadá jasně, ale první 
i  třetí set dlouho byly naprosto vyrovnané 
a  proti druhému největšímu favoritovi – 
pozdějšímu mistrovi – jsme drželi otevřené 
šance. Dokonce jsme v obou těchto sadách 
vedli 21:20, jenže pak pokaždé přišel nějaký 
náš nedoraz, vzápětí chyba na přihrávce, tím 

se Olymp chytil. A oba závěry pak vlastním 
náporem dojel bez přerušení až do úplného 
konce. Což byla škoda, neboť semifinálové 
utkání jsme určitě mohli více zdramatizovat.“

Duel o třetí příčku vypadal jak?
„Bylo to klasicky nahoru – dolů. S  tím, že 
v každém setu rozhodovaly především dvě 
herní činnosti – podání plus obrana. Kdo 
zrovna víc tlačil servisem a  kromě toho 
i  ubránil, měl navrch. Velmi silná Ostrava 
takhle vedla 1:0 a 2:1, my jsme podobným 
stylem dvakrát srovnali na 1:1 a 2:2. Rozho-
doval tedy až tiebreak, ve kterém bylo domá-

PROSTĚJOV Když Zdeněk Sklenář (na snímku) předloni při-
cházel do VK Prostějov, měl jasnou ambici pomoci pozvednout 
místní volejbalové mládežnice na vyšší výkonnostní úroveň. Ve 
spolupráci s šéftrenérem klubových nadějí Alešem Novákem, 
bývalou kapitánkou A-družstva žen Solange Soares i dalšími 
trenérkami se mu to povedlo skvěle. Ženské béčko Hanaček 
dovedl před měsícem k prvoligovému bronzu, po dalším cen-
ném kovu nedávno sahaly juniorky v extralize ČR U20.

cí družstvo stále o kousek vepředu. A vítěz-
ství si pohlídalo.“

Není po takovém průběhu čtvrtá 
pozice trochu zklamáním?
„Samozřejmě že když jste už tak blízko me-
daili, je čtvrté místo nakonec určité zklamá-
ní. Zejména krátce poté, co těsně prohrajete 
rozhodující zápas o  bednu. Nicméně pro 
holky to byly ohromně cenné zkušenosti 
do budoucna a musím říct, že i čtvrté místo 
znamená oproti předchozím letům výrazný 
posun Prostějova nahoru v  juniorské ex-
tralize. Proto lze hodnotit jako úspěch, při 
vyrovnanosti Final 8 jsme taky mohli klidně 
zklamat, což se stalo například až sedmému 
Brnu. Holky odvedly na poslední společné 
akci dané věkové kategorie v tomto složení 
výbornou týmovou práci a chci jich pochvá-
lit skutečně všech čtrnáct, protože k výsledku 
přispěla svým dílem úplně každá.“

SONNEVEND
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ŠERMÍØI

Jan FREHAR
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OTASLAVICE Čarodějnický „kví-
čeřek“ se obec rozhodla uspořá-
dat v nedělním termínu 30. dubna 
a  rozhodně toho nelitovala. Po 
špatném počasí předminulý pátek 
a  v  sobotu se mohli návštěvníci 
těšit na skvělé počasí a  podepsalo 
se to i na účasti, kdy se přišlo zare-
gistrovat více než sto dětí, navíc se 
řada dospělých, a  to nejen rodičů, 
do areálu koupaliště a na hasičskou 
louku přišla podívat. 

Vše začalo dvě hodiny po poledni, 
kdy se děti mohly začít registrovat 
a  vyrazit soutěžit. Na připravených 
stanovištích, která byla jak v  areálu 
koupaliště, tak na hasičské louce, si 
prověřily nejen svoje znalosti, ale 
také fyzické schopnosti. Na odměnu 
ale měl nárok každý, kdo se zapojil. 
Během odpoledne projevilo zájem 
celkem 114 dětí. Poté už následo-

vala tradice, která nesmí chybět. 
Čarodějnici, již čekal přísný ortel, 
přivezl sám starosta obce a zábavný 
program tak pokračoval u ohně. 
Nebavili se však jen ti nejmenší. Krás-
né odpoledne si užili i dospělí, kterých 
pořadatelé napočítali více než dvě sta. 
Pro ně bylo připraveno alko i  nealko, 
místní hasiči se postarali o  dobroty 
z  udírny a  chybět nemohlo ani další 
místní uskupení Zápalky, které během 
odpoledne připravovalo palačinky. „Le-

tošní ročník byl opravdu vydařený. Vy-
šlo nám perfektní počasí, kdy snad lepší 
být ani nemohlo. Až takovou účast 
jsme nečekali. Věřím, že si to všichni 
užili, a  musím poděkovat všem, kteří 
přiložili ruku k  dílu. Věříme, že se při 
dalších příležitostech sejdeme znovu 
minimálně v  tomto počtu,“ zhodnotil 
nedělní odpoledne a večer místostaros-
ta obce Mojmír Sokol. 

Èásteèná obmìna kádru, 
komplikovaná pøíprava

Po zlaté radosti se hlavní kouč Miroslav 
Čada rozhodl přidat ještě jeden poslední 
rok na lavičce, kromě jedné výměny na po-
stu lékaře zůstal pohromadě celý realizační 
tým. Spíše vynucenými korekturami však 
prošel hráčský kádr. Do Maďarska odešla 
svou komplexností velice platná smečařka 
Karolína Fričová, což byla citelná ztráta. 
Zatímco přestup mladé nahrávačky Kláry 
Dvořáčkové vynahradil návrat ostřílené 
matadorky Soni Novákové.
Doslova „Jobovou zvěstí“ se ale stalo re-
prezentační zranění úderné tahounky na 
univerzálu Karin Šunderlíkové, jež kvůli 
přetrženým vazům v koleně vypadla na ce-
lou sezónu. Tím pádem vyrostl před novou 
posilou z Olomouce – zkušenou Brazilkou 
jménem Jéssica Silva – přetěžký úkol na-
hradit na účku slovenskou bomberku. A už 
předem se dalo očekávat, že stoprocentně 
to při špičkových útočných schopnostech 
Karin asi nepůjde.
Hanačky navíc neměly ani příliš optimální 
letní přípravu. Již tehdy se objevily první 
zdravotní trable, téměř do startu UNIQA 
extraligy ČR chyběly dvě opory plnící po-
vinnosti u  české reprezentace (nahrávačka 
číslo jedna Simona Bajusz a klíčová smečařka
Klára Faltínová). Nekompletní mančaft ne-
postoupil z  úvodní fáze Ligového poháru 
2022 do jeho závěrečné části, tudíž musel 
složitěji hledat zápasové vytížení v  posled-
ních týdnech před začátkem soutěže.

Výsledkovì skvìlý vstup
do ligových bojù

Navzdory dílčím nesnázím vékáčko zahájilo 
nový extraligový ročník z výsledkového hle-
diska parádně. Výkony během jednotlivých 
střetnutí sice dost kolísaly nahoru a  dolů, 
o herní stabilitě se nedalo zcela mluvit. Přesto 

Čadovy svěřenkyně pravidelně sbíraly body 
i  vítězily, čímž se trochu nečekaně držely 
v popředí tabulky, až pronikly do absolutní-
ho čela. A řadu týdnů z něj neslezly, nikoho 
nepouštěly před sebe.
Mnohdy přitom lámaly dramatické bitvy na 
svou stranu maximální bojovností, viz obraty 
proti oslabenému Královu Poli (z 1:2 na 3:2), 
nebezpečnému Přerovu (dokonce z  0:2) 
i zkvalitněným Šelmám Brno (z 0:1 na 3:1). 
I  v  papírově nejslabším Šternberku měly 
favoritky potíže (3:1), naopak premiéra na 
Olympu Praha a též vynikající špíl na půdě 
ukrajinského Dnipra vyzněly hladce (3:0).
Tím pádem utěšeně narůstala série rozjeté 
prostějovské mašiny bez porážky, kterou 
nepřerušil ani další vyrovnaný šlágr s Liber-
cem, tradičně otočený na 3:2. A po neméně 
vydřeném triumfu 3:0 v Ostravě čítala vítěz-
ná šňůra osm korálků, při značné vyrovna-
nosti soutěže vskutku úctyhodných. Záslu-
hou toho si lídryně vybudovaly na vedoucí 
pozici slibný bodový náskok.

leè i evropský postup

Tažení úřadujících mistryň republiky zasta-
vily teprve jejich krajské rivalky. I  domácí 
derby s UP v Národním sportovním centru 
PV přineslo dlouhou pětisetovou řežbu, 
ovšem tentokrát s lepším finišem soupeřek 
(2:3). Nicméně poprvé udolaný kolektiv se 
tím nenechal rozhodit. A byť měl také v ná-
sledných duelech herně hluchá místa, vrátil 
se zpět na úspěšnou vlnu.
V  nabitém programu UNIQA extraligy 
přemohl jak přerovské Zubřice, tak Frýdek-
-Místek těsně 3:2, v okamžité odvetě smázl 
Sokolky ze severu Moravy jasně 3:0. Až po-
tom si mohl trochu vydechnout a soustře-
dit se na kvalifikační vstup do evropského 
Challenge Cupu. Neobešel se bez určitých 
těžkostí, avšak rakouský Klagenfurt se po-
vedlo relativně přesvědčivým způsobem 
vyřadit (3:1 a 3:0).

Maïarská lahùdka
a rostoucí problémy venku

S přibývajícím časem nechala soudržná mo-
ravská parta za sebou původně slabší dojem 
z domácích utkání, aby vlastní hřiště postup-
ně změnila v  nedobytnou tvrz. Důkazem 
tohoto faktu se staly ligové skalpy pražského 
Olympu (3:1), Šternberka (3:0) i  silného 
SC Prometey (3:2). A především krásný zá-
žitek z dvojboje na vlastní palubovce v rámci 
1. kola Vyzývacího poháru.
Maďarská Nyíregyháza chtěla z  ekonomic-
kých důvodů absolvovat oba vzájemné mače 
v Prostějově, kde předvedla výtečný volejbal. 
Lvice VK ale makaly ještě úžasněji a v divác-
ky atraktivních bitvách přetlačily Fatum 3:2 
a  3:1. Což byl ideální dárek nadšeným fa-
nouškům pod vánoční stromeček.
Jenže našlapaný pořad zápasů si začal vybírat 
zdravotní daň. Přibývalo nemocí i zranění, jis-
tota v oslabené sestavě klesala. Načež unavený 
tým častěji klopýtal na venkovních hřištích. 
V Přerově to ještě zvládl (3:1), zatímco na KP 
Brno (2:3), u  jihomoravských Šelem (0:3) 
ani pod Ještědem na Dukle (1:3) nikoliv.

Famózní obrat s Menorcou 
vrcholem sezóny

Při zpětné rekapitulaci lze říct, že největší 
a  vlastně předčasný vrchol celého ročníku 
2022/23 přišel už v polovině ledna. Měl po-
dobu nádherného EURO postupu z osmifi-
nále CEV Challenge Cupu přes španělskou 
Menorcu, načež se Bajusz a spol. srovnatelně 
vysoko ve zbytku sezóny již neocitly.
Ani proti jižankám to však na žádné ra-
dostné křepčení zprvu nevypadalo, neboť 

úvodní vzájemný duel na malebném dovo-
lenkovém ostrově ženy vékáčka nezvládly 
(0:3). V odvetě se ale vzepjaly k jednomu 
ze svých top výkonů, aby dominantním 
triumfem 3:0 i vydřením zlatého setu zaří-
dily totální euforii.

Dva pohárové konce
i dvojí skolení Ostravy

Častým protivníkem v  daném zimním ob-
dobí byla pro vékáčko Ostrava, kterou na 
ligové scéně dokázalo dvakrát smést suverén-
ně 3:0. Jenže nejdůležitější vzájemný souboj 
ve čtvrtfinále Českého poháru hanácké dru-
žině pohříchu utekl. Bolestnou porážku 2:3 
v severomoravské metropoli navíc provázelo 
několik neproměněných mečbolů v tiebrea-
ku, průšvih v podobě nepostupu do závěreč-
ného turnaje Final 4 ČP tak byl na světě.
K tomu definitivně skončila i jinak epesní jíz-
da Challenge Cupem, kde Čadův a Petrášův 
soubor tvrdě narazil na německý Suhl. Ten 
sice nebyl v  obou čtvrtfinálových střetech 
lepší o moc, nicméně vždy vyhrál 3:1. A bylo 
nutné uznat, že na vysoký bundesligový level 
aktuální forma VK prostě nestačila. Meziná-
rodní účast mezi osmi nejlepšími družstvy 
Vyzývacího poháru i tak znamenala nesmír-
ně cenný úspěch.

V závìru nadstavby
nahoru a zase dolù

Nepříjemný výbuch v  Olomouci (0:3) 
odčinily bojovné Prostějovanky novou 
dávkou pozitivního entuziasmu, jenž zaří-
dil povzbudivé vítězství ve Frýdku-Místku 
(3:1), hřejivou odplatu konkurenčnímu 
úpéčku i  s pověstnými úroky (3:0) a bez-

VERONIKA TRNKOVÁ

JEDNIČKAJEDNIČKA VKVK
       VEČERNÍKU       VEČERNÍKUPODLEPODLE

V našem postupném hodnocení uplynulé sezóny budeme teď 
pokaždé vyhlašovat nejlepší prostějovskou volejbalistku 
jednotlivých částí čerstvě skončeného soutěžního ročníku. 
Za sérii o  3. místo to podle nás byla blokařka Veronika 
Trnková, jež v  obou střetnutích proti Liberci sice udělala 
kromě spousty pozitivních momentů i dost chyb, ale celko-
vě obstála velice dobře. Důležitá byla odvaha, snažila 
se na sebe brát co nejvíc zodpovědnosti, jít do všeho 
na maximum. Byť to často vyšlo a někdy ne.

V současném nemilosrdně fungujícím a tvrdém 
sportovním světě není moc časté, aby trenér ko-
lektivního odvětví vydržel ve stejném působišti 
delší řádku let. Jsou však i takové případy, tím nej-
známějším asi Sir Alex Ferguson sloužící více než 
dvě dekády ve fotbalovém Manchesteru United.
Volejbalový bard Miroslav Čada to sice ve
VK Prostějov zatím dotáhl „pouze“ na patnáct 
roků, a navíc ani nebyl koučem celou tuto dobu, 
přesto je taková výdrž na jedné štaci úctyhodná. 
Z mnoha různých důvodů. A pokud by si některý 
ze sportovních lodivodů v hanáckém městě zaslou-
žil postavit sochu, tak by to určitě byl právě Mirek.
Do vékáčka přicházel v létě 2008 z Brna už coby 
hodně úspěšný kormidelník s  řadou mistrov-
ských titulů na kontě, kromě toho býval předtím 
i  špičkovým hráčem. Ve své trenérské kariéře 
dokázal vždy skloubit volejbalovou odbornost 
se schopností správně vést i motivovat kolektiv 

a s lidským přístupem tak, že vztahově fungující 
mančaft za ním pokaždé naplno šel.
Proto prostějovské ženy celou jednu dekádu 
zvládaly plnit roli papírových favoritek a  pod 
Čadovou taktovkou získaly deset extraligo-
vých trofejí v řadě za sebou, k tomu stejný počet
Českých pohárů, a  navíc oprávněný respekt na 
mezinárodní scéně. Proto se pak hned dvakrát sta-
lo, že vyhlášený expert s typickou člověčinou v krvi 
sice na vlastní žádost lavičku opustil, ale po čase se 
na ni jako opravdový zachránce úspěšně vrátil.
Zapomenout přitom nesmíme na jeho věrné-
ho pobočníka Lubomíra Petráše i  další par-
ťáky z  realizačního týmu. Každopádně včera
Miroslav Čada oslavil v plné svěžesti krásné se-
dmdesáté narozeniny, k nimž mu z celého srdce 
gratulujeme. A bez ohledu na to, co teď přijde 
dál z profesního hlediska, přejeme vše nejlepší 
a hlavně pevné zdraví!

Marek 
Sonnevend

POHLED OKEM VOLEJBALOVÉHO SAKA
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Podrobné ohlédnutí za tím, jak na tom 
byly prostějovské volejbalistky 

v jednotlivých fázích nedávno skončeného 
soutěžního ročníku

CHRONOLOGICKÝ VÝVOJ UPLYNULÉ  SEZÓNYCHRONOLOGICKÝ VÝVOJ UPLYNULÉ  

ŽHAVÁ NOVINKAŽHAVÁ NOVINKA
 Z VÉKÁČKA Z VÉKÁČKA

Takové množství zdravotních problé-
mů, jimiž si během uplynulé sezóny 
prošly členky prostějovského volejba-
lového A-týmu žen, se jen tak nevidí. 
Kromě mnoha různých zranění krát-
kodobých i těch s dlouhým trváním šlo 
rovněž o  častá onemocnění, proto šel 
hráčský kádr pouze do minima duelů 
v úplně kompletním složení.
Přesto se i v tomto lazaretu našly dvě ple-
jerky, které za celý ročník 2022/2023 nevy-
nechaly ani jeden soutěžní zápas. Byly jimi 
brazilská střeďačka Raquel Löff a klubová 
odchovankyně na liberu Adéla Stavinoho-
vá, jež shodně nastoupily do všech dvaačty-

řiceti mistráků od 21. října až do 28. dubna. 
Ačkoliv prvně jmenovaná musela překoná-
vat dílčí zdravotní neduhy a  ta druhá pro 
změnu natržené tříslo.
Jediný soutěžní mač vynechala nahrávač-
ka Simona Bajusz, jen třikrát nenastoupila 
univerzálka Jéssica Silva. Jinak už měly 
všechny jejich ostatní parťačky na kontě 
podstatně míň utkání. V  případě nahrá-
vačky Soni Novákové i  smečařky Pavly 
Meidlové je však potřeba zmínit, že stejně 
jako železné duo Löff a Stavinohová byly 
k  dispozici pokaždé, ovšem do některých 
špílů nenaskočily z lavičky a zůstaly pouze 
nestřídajícími náhradnicemi.

PROSTĚJOV Hodnocení sezóny 
2022/2023 v  podání volejba-
listek VK Prostějov otevíráme 
důkladným zmapováním toho, 
jak z  jejich pohledu probíhala. 
Den za dnem, týden za týdnem, 
měsíc za měsícem. Od letního 
tréninkového začátku až po jarní úplný konec, který na rozdíl od 
loňské titulové euforie přinesl letošní bramborové zklamání.

PROSTĚJOV Stejně jako po každé sezóně budeme 
i  po té uplynulé přinášet v  rámci hodnocení statis-
tické přehledy UNIQA extraligy žen ČR, tentokrát 
tedy za ročník 2022/2023. A  začínáme týmovými 
čísly všech deseti účastníků elitní tuzemské soutěže 
v jednotlivých sledovaných činnostech.
Jde o součty a průměry za veškeré odehrané zápasy 

dlouhodobé části i  následného play-off. Volejbalist-
ky VK Prostějov obsadily v konečném pořadí čtvrté 
místo, ač si brousily zuby na některou z medailí. Ale 
čistě podle kolektivních statistik si cenný kov roz-
hodně nezasloužily, neboť v žádné herní činnosti ne-
patřily mezi elitu soutěže.
Nejlépe na tom byly úspěšností útoku (čtvrté), ales-

poň průměrnou měly přihrávku a s přivřenýma očima 
také bloky. Zatímco na podání v počtu es naopak za-
padly do podprůměru. Silnou stránkou Hanaček tak 
byla spíš komplexnost, díky níž se zařadily na třetí 
pozici v  celkové užitečnosti. Proto v  součtu se svou 
bojovností pronikly do semifinále a  nezůstaly příliš 
daleko od stupňů vítězek.  (son)

NEPATØILO DO TOP 3
BODY

1. Šelmy Brno 16,6, 2. Dukla Liberec 16,2, 3. KP Brno 16,1, 
4. UP Olomouc 15,5,5. VK Prostějov 14,8, 6. Olymp Pra-
ha 14,8, 7. TJ Ostrava 14,6, 8. Sokol Frýdek-Místek 14,5, 9. 
Volejbal Přerov 14,3, 10. Sokol Šternberk 12,1.

O O
1. Dukla Liberec 39 %, 2. KP Brno 38 %, 3. Šelmy Brno 37 
%, 4. VK Prostějov 36 %, 5. UP Olomouc 35 %, 6. Olymp 
Praha 34 %, 7. Sokol Frýdek-Místek 34 %, 8. Volejbal
Přerov 34 %, 9. TJ Ostrava 33 %, 10. Sokol Šternberk 29 %.

B O Y
1. KP Brno 2,7, 2. Dukla Liberec 2,6, 3. Olymp Praha 2,3, 
4. TJ Ostrava 2,3, 5. Volejbal Přerov 2,3, 6. Šelmy Brno 2,2,
7. VK Prostějov 2,2, 8. Sokol Frýdek-Místek 2,2, 9. UP 
Olomouc 2,1, 10. Sokol Šternberk 1,5.

O
1. Dukla Liberec +8,75, 2. KP Brno +7,79, 3. VK Prostějov 
+7,31, 4. Šelmy Brno +6,89, 5. Olymp Praha +6,18, 6. UP 
Olomouc +5,97, 7. Sokol Frýdek-Místek +4,89, 8. TJ Ostra-
va +4,85, 9. Volejbal Přerov +3,72, 10. Sokol Šternberk +2,02.

O
1. Dukla Liberec 16 %, 2. UP Olomouc 16 %, 3. Šelmy Brno 
15 %, 4. KP Brno 13 %, 5. VK Prostějov 13 %, 6. Olymp 
Praha 13 %, 7. Sokol Frýdek-Místek 13 %, 8. TJ Ostrava 12 
%, 9. Volejbal Přerov 10 %, 10. Sokol Šternberk 10 %.

1. Šelmy Brno 2,0, 2. KP Brno 1,9, 3. TJ Ostrava 1,8, 4. UP 
Olomouc 1,7, 5. Volejbal Přerov 1,7, 6. Dukla Liberec 1,6, 
7. Olymp Praha 1,6, 8. VK Prostějov 1,4, 9. Sokol Frýdek-
-Místek 1,4, 10. Sokol Šternberk 1,4.

HODNOTÍME 
HRÁÈKY

komu se daøil
o

komu se daøil
o

a komu nea komu ne

Vítězkou Jéssica Silva před brazilskou
krajankou Raquel Löff, třetí Simona Bajusz

11. MMÍSSTOO: 
JÉÉSSSICAA SSILLVAA 77,442

22. MMÍSSTOO::
RRAQQUEEL LÖÖFFF 77,177

V této rubrice jsme dávali po každém soutěžním utkání všem
volejbalistkámVK Prostějov hodnocení za jejich předvedené výkony.

Nejlepší známka byla 10 (excelentní výkon) a nejhorší 1 (tragický výkon).
A jak vše dopadlo v celkovém součtu konečného pořadí?

33. MMÍSSTOO::
SSIMMOONAA BBAAJUSSZ 7,,111

původní
zpravodajství

pro Večerník
Marek
SONNEVENDSONNEVEND
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U TOHOU TOHODalibor JandaDalibor Janda

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

JanJan FREHARFREHAR

Krátce po devatenácté hodině už byli 
všichni posluchači usazeni na svých mís-
tech a  před startem koncertu se dočkali 
krátké prezentace, která připomněla dráhu 
umělce, jenž před měsícem oslavil své se-
dmdesáté narozeniny. Poté už nastoupila 
kapela Prototyp, kterou brzy na to násle-
doval i Dalibor Janda a od začátku do svých 
písní zakomponoval i místní obecenstvo. 
Po svém zhruba dvacetiminutovém 
úvodu dostala prostor i jeho dcera Jiřina 
Anna Jandová, která předvedla místní-

mu publiku, že geny nezapře a po tátovi 
se stala také velmi kvalitní zpěvačkou. 
Poté už se opět vrátil na pódium i Janda 
a  pokračoval koncert, který několikrát 
ještě prodloužil. „Já jsem opravdu šťast-
ná, že se nám podařilo dostat českou 
hudební legendu k nám do Určic. Už mi 
přišla i řada zpráv od návštěvníků, kteří 
děkují za zážitek, což mě potěšilo snad 
ještě více. Velké poděkování ale patří ce-
lému vedení obce a panu starostovi, pro-
tože bez jejich podpory i zajištění by se 
moje nápady mohly jen těžko uskuteč-
nit,“ neskrývala emoce Lenka Buřtová, 
která má v Určicích kulturu v gesci. 
I ve svých sedmdesáti letech předvedl 
Janda skvělou show a  ukázal, že má 
ještě spoustu sil a  vystupování před 
fanoušky ho velmi baví. Kromě skvělé 
muziky se představil také jako velký 

profesionál i  zcela obyčejný člověk.
„Hned jak pan Janda přijel, tak to ze 
mě všechno spadlo. Musím říct, že je to 
zcela obyčejný chlap, který toho dokázal 

spoustu, sám mě trošku uklidňoval. Spo-
lečně se zvukaři mi pak taky posílal plán, 
který běžel přesně z minuty na minutu. 
Je vidět, že už to mají chlapci opravdu 
zajeté,“ usmála se Buřtová. 
Od začátku až do konce pak žil i kom-
pletně zaplněný sál, který doprovázel 
kapelu potleskem, zpěvem, někteří 
i  bokem hromadně tančili. „I  ze své-
ho pohledu jsem si koncert náramně 

užila, bylo to skvělé. Od nástupu až po 
závěrečnou píseň to v  sále fantasticky 
žilo, atmosféra byla jedinečná. V sobotu 
nám ještě jako poděkování nechala jed-
na z návštěvnic zahrát v rádiu píseň s vě-
nováním. A nebyl to samozřejmě nikdo 
jiný než pan Dalibor Janda. I to mi udě-
lalo velkou radost a potvrdilo nám to, že 
takový společenský život si naši občané 
zaslouží,“ dodala Lenka Buřtová.

Koncert byl tak první velkou akcí, 
kterou se v Určicích letos rozhodli po-
řádat. Ale ne poslední. V září se mohou 
zájemci těšit na talkshow Ivo Šmoldase, 
Petra Jablonského a  Simony Vrbické 
a  v  prosinci dorazí se svou talkshow 
Linda Finková, Sandra Pogodová a Jitka 
Asterová. Návštěvníkům už nyní vedení 
obce doporučuje pořídit lístky, protože 
jejich počet ubývá. 

URČICE Páteční večer patřil v Určicích legendě české hudební scény. Do místní sokolovny 
zavítal Dalibor Janda společně se svou kapelou Prototyp a také speciálním hostem, kterým 
byla jeho dcera Jiřina Anna Jandová. Vstupenky na trojnásobného českého slavíka zmizely 
rychlostí blesku a v sále byste jen těžko našli prostor, kam by se ještě někdo vešel. Téměř 
dvouhodinový koncert si pak všichni náležitě užili a domů odcházeli velmi spokojení. 

 Foto: Jan Frehar
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saa jaký byl koncert dalibora jandy…jjakkkýý bbyll koonccerrtt daaalibborrraaa jaandddy……… 3x foto: Jan Frehar

PROSTĚJOV „Jsem máma, mým 
snem je jít na záchod sama!“ Tak-
to začíná báseň o  trampotách ma-
minky dvou kluků, s  níž ve finále
Mistrovství ČR ve Slam poet-
ry uspěla Kateřina Suchánková
z  Vrahovic. Právě „Katuna“ a  dal-
ší pětice performerů se představí 
tuto sobotu 6. května od 19:00 
hodin v  Divadle Point na Husově 
náměstí. 

Chystaná akce v  Pointu nese název 
Slam Poetry: Masters & Divas. Ná-
vštěvníci budou moci vidět i slyšet „po-
klady moravské poetické scény zastou-
pené oběma pohlavími“. Jak už to při 
podobných akcích bývá, o  atmosféře 
večera i o vítězi rozhodnou sami diváci. 
Zajímavostí je, že se představí hned tři 
performeři, kteří se se svou autorskou 
poezií dokázali probojovat až do finále 
Mistrovství ČR ve Slam poetry. Kro-

mě Katuny z Vrahovic a olomouckého 
Brada Pitta v  mladším vydání, který si 
říká Malda, to bude také dvojnásobný 
vicemistr z  Olomouce Jura Juráň. Do-
plní je ještě Divá Bára z Ostravy a Brna, 
bosý bard Adam a  také Babet, která 
po večerech skládá, když se zrovna 
neskládá. „Rádi bychom, aby to tímto 
setkáním neskončilo a do budoucna se 
z toho v Pointu stala tradice,“ svěřila se
Kateřina Suchánková.  (mls)   Foto: www.youtube.com.  

Point bude patøit Slam poetry,
dorazí i finalistka MÈR z Vrahovic 

v

s kapelou Prototyps kapelou Prototyp
pobavil všechnypobavil všechny

VL  AMBROSE
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PROSTĚJOV Jubilejní 30. ročník 
akce Prostějovské dny hudby má 
za sebou první ze třinácti koncer-
tů. Předminulou  neděli dočkali 
zájemci koncertu na prknech 
Městského divadla, kde letošní 
ročník otevřel dechový orchestr 
Základní umělecké školy Vladimíra 
Ambrose. Festival pak bude pokra-
čovat další řádkou koncertů a na tři 
z nich se mohou posluchači těšit už 
v průběhu nadcházejícího týdne. 
Dechový orchestr patří mezi stálice 
Základní umělecké školy a  ani letos 
jeho koncert nechyběl. Tentokrát se 
jeho členové mohli těšit na to, že celý 
festival trvající téměř měsíc mohli za-
hájit. A sál Městského divadla v Prostě-
jově pro to byl místem jako stvořeným. 

Diváci si tak mohli vychutnat poslech 
klasických děl i  moderních písní.
Koncertní šňůra tímto odstartovala 
a  během minulého týdne proběhly 
další tři akce. V  úterý proběhl v  sále 
Základní umělecké školy Absolvent-
ský koncert, v pátek došlo na koncert 
s  názvem S  akordeonem a  kytarou 
do Prahy a  zpět, kde se představila 
Jana Vlachová s Lukášem Chudobou. 
A  v  přednáškovém sále Národního 
domu si návštěvníci užili Večer nejen 
s operetou. 
Nabité ale budou i další týdny, neboť
v  rámci oslav třicátého výročí mají 
zájemci opravdu z  čeho vybírat. Vr-
cholem nejbližšího programu bude 
sobotní koncert seskupení RUSTY 
COWBOYS, v  němž hraje Filip To-

mánek na bicí, Alois Zatloukal na 
housle a  Michael Lužný na basky-
taru. Již dnes, tj. v  úterý 2. května, 
přitom v  přednáškovém sále Národ-
ního domu proběhne Jarní koncert 
pěveckých sborů Vlastimila, Orlice 
a ZUŠ Plumlov.  Zítra, tj. ve středu 3. 
května ožije kostel Povýšení sv. kří-
že, kde dojde na Chrámový koncert 
dua Kolářů, hrajících na varhany se 
zpěvem. Ve čtvrtek 4. května je v sále 
ZUŠ na programu Klavírní koncert 
v  podání Kateřiny Kroutilové a  Bar-
bory Šlézarové. A  v  neposlední řadě 
se všichni nemohou dočkat páteční-
ho vystoupení seskupení Proměny 
společně s  Cimbal Hell Band. Pros-
tějovský pěvecký sbor diriguje Lenka 
Dohnalová.   (jaf, pk)

PROSTĚJOV S novou výstavou s ná-
zvem Jan Jemelka: vitráže a  grafiky 
přišlo minulý týden Muzeum a gale-
rie v  Prostějově. Čtvrteční vernisáž 
v  hlavní budově zahájila ředitelka 
Veronika Hubáčková, kurátorkou 
výstavy byla Markéta Hamzová. 
„Pro mě i  pro Markétu Hamzovou 
byla spolupráce s  panem Jemelkou 
srdeční záležitostí. Paní Hamzová si 
jej pamatuje ještě coby studentka, já 
zase z devadesátých let minulého sto-
letí z památkového ústavu,“ lebedila si 
ředitelka muzea Veronika Hrbáčková.
Výstava představuje řadu děl autora. 
Hodně je ale prostor věnován unikát-

ním vitrážím, které mohly zdobit Ná-
rodní dům. „Dělal návrhy vitráží do 
Národního domu, někdy v roce 2016. 
Nevědělo se totiž tehdy, jak vitráže vy-
padaly. V průběhu toho se ale podařilo 
najít dokumentaci, návrhy tak skončily 
v šuplíku. Je to škoda, a  tak přišel ná-
pad paní Hamzové, že by bylo zajíma-
vé je předvést,“ objasnila záměr vedou-
cí k vystavení děl Hrbáčková. 
Vedle vitráží jsou, jak z  názvu vyplý-
vá, k  vidění i  grafiky. Speciální pak 
byla vernisáž i  pro samého uměl-
ce, byla to totiž i  pocta k  jeho brz-
kým sedmdesátým narozeninám.
Vernisáž tentokrát neprovázelo jen 

obvyklé doprovodné slovo, ale také 
básně. „Máme všichni rádi poezii. 
A jelikož mezi námi nebyl žádný pro-
fesionální recitátor, zarecitovala jsem 
z oblíbené básnické sbírky Jana Jemel-
ky Svíce uvnitř,“ okomentovala průběh 
vernisáže ředitelka muzea. 
Někdy se pak říká, že umělec, chtě 
nechtě, odhalí ve svém díle svou duši. 
Podle ředitelky muzea je to tak i v tom-
to případě. „Dílo odkazuje k  pohledu 
autora na svět. A  je to pohled něžný, 
vtipný a  optimistický,“ poznamenala 
Veronika Hrbáčková. 
Výstava bude v muzeu k vidění až do 
3. září.  (sob)

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MichalMichal
SOBECKÝ

„Víte, tahle kapela aspoň za normálních 
okolností, jestli hraje na maximu svých 
možností nebo nejhůře, ten rozdíl je tak 
subtilní, že ani nejde slyšet,“ rozesmál 

hned na úvod Redl publikum. V  něm 
byli i ti, kteří jej poslouchají desítky let. 
„Vlasta Redl je podle mě jedním z nej-
lepších muzikantů na Moravě. Chodí-
val jsem na něj už za vojny,“ svěřil se 
bodrý padesátník Miloš.
Brzy už sálem zněly písně jako Všech-
no co chci nebo Město měst. „Musím 
vás ale zklamat, není to o Prostějovu,“ 
pobavil znovu Vlasta Redl. I jeho kole-
gové ze skupiny přitom dostali prostor. 
Ne vždy tak byl slyšet pouze populární 

zpěvák. „Byl jsem malinko zklamaný 
tím, že to pojali více 
i n s t r u m e n t á l n ě . 
Dvakrát došlo na 
sólo klarinetisty 
a  kytaristy. To hrá-
li na své triko. To 
mně úplně nepřišlo 
dobré, dorazil jsem hlavně na Redla,“ 
uvedl Miloš. 
Aplaus ale hudebníka, zpěváka a texta-
ře neminul, a to velký, jeho vystoupení 
u  přítomných vesměs uspělo. „Kon-
cert byl dobrý, Redl super. Jen mám 
jeho písně za pětadvacet let naposlou-
chané a teď měly některé jiné angažmá. 
A v rámci konzervatismu mi to trochu 
vadilo,“ zhodnotil ještě Miloš, jeden ze 
spookojených návštěvníků.

REDL ZAPLNIL

 Foto: Michal Sobecký

Z VERNISÁŽE…

MUZEUM
NĚMČICE NAD HANOU Kolem 
deseti divadelních představení, stov-
ky diváků, spousta zážitků. To bývá 
každoročně Hanácký divadelní máj 
v  Němčicích nad Hanou. Tentokrát 
odstartoval 29. dubna odpoledne hrou 
divadla z  Ostrožské Nové Vsi Kocou-
rek Modroočko. Následovali divadel-
níci z Velkých Opatovic s Baladou pro 
banditu. 
Na Hanáckém máji budou mít i  ten-
tokrát silné zastoupení také ochotníci 
z  prostějovského  regionu. Na progra-
mu jsou de facto dnešního dne, tedy 2. 
května, kdy ve 13.30 hodin vystoupí 
s  pohádkou O  nepodařeném čertovi 
a  nezbedném andělovi soubor Šňůra 
z Konice. Ve čtvrtek 4. května od 10.00 
hodin vystoupí ZUŠ Němčice nad Ha-
nou s pohádkou O lakomé Barce. Místní 
divadelní soubor Na štaci pak ve stejný 
den od 19.30 hodin nabídne Hru podle 
Egona Erwina Kische Pravdivý příběh 
Antonie Pařízkové, lehké holky s  dob-

rým srdcem. Chybět nebude ani Pivín-
ské divadlo PIDI, které v pátek 5. května 
od 10.00 hodin zahraje pohádku S čerty 

nejsou žerty. Závěr festivalu Hanácký 
divadelní máj bude patřit slavnostnímu 
vyhodnocení.  (sob)

 Foto: Facebook

PROSTĚJOV Jen velmi málo volného místa zůstalo na 
koncert zpěváka a hudebníka Vlasty Redla. Muž, který um-
ně kloubí lidové písně a  folk, zavítal předminulý čtvrtek
20. dubna do Prostějova. A spolu s ním také šestičlenná ka-
pela. Na pódiu si brzy získal všechny posluchače, které do té 
doby ještě plně „nezískal“.

A pøijel A pøijel 

s klasikami s klasikami 

i novinkami…i novinkami…

vv 

PROSTĚJOV Pohoda, dobrá zábava. 
A taky jeden knižní tip. LiStOVáNí do 
Národního domu zaneslo Pavlu Do-
stálovou a Lukáše Hejlíka. Oba herci 
se pak chopili díla Lucie Macháčkové 
Historky z  Tinderu. A  pustili se do 
osobitého přiblížení obsahu knížky. 
Během podvečera si ve čtvrtek 20. 
dubna lidé mohli vyposlechnout kro-
mě historek taky rady na to, jak má vy-
padat rozchod, který typ muže nemá 
u ženy šanci nebo jak působí přístup 
ke stejným věcem u  mužů a  u  žen.

Michal SOBECKÝ
Hodně posluchačů už LiStOVáNí znalo 
z dřívějška. Stejně jako Lukáše Hejlíka, 
který nevystupoval v  Prostějově po-
prvé. „Na LiStOVáNí už jsem byla, za-
žila jsem i Lukáše Hejlíka přímo. A tak 
se těším, že to bude něco příjemného, 
kultivovaného a  vtipného,“ potvrdila 
Večerníku paní Jana. „Hlavně odpoči-
nek, ten od toho čekám asi nejvíce,“ od-
pověděla další návštěvnice na otázku, 
co od akce čeká.

Potom už to duo na pódiu rozjelo. „Mám 
kamarádku, která Tinder používala jako 
vylepšené Dámejídlo.cz,“ rozesmála pu-
blikum Pavla Dostálová. Chvíli nahrá-
vala na komické hlášky ona, chvíli Lukáš 
Hejlík. Duo se dobře doplňovalo. A uká-
zalo, že umí zahrát prakticky cokoli. 
Z Pavly Dostálové se na chvíli stala šilha-
jící ošklivka z  Tinderu, poté krasavice, 
chvíli nato osamělá žena. Lukáš Hejlík 
byl tu šetřílek, tu velký macho. Zvlášť vel-
ký ohlas vzbudilo u  diváků, když před-
stavoval, co ženy na mužích nemají rády 
nebo čemu se smějí. Slovo kulišák se přes 
večer v souvislosti se škudlením stalo hi-
tem. Herci ale také zabrousili třeba do té-
matu rozdílného vnímání některých věcí 
u mužů a u žen. Třeba sex na jednu noc 
nebo dospění do let kristových. „Věk nad 
40: Žena?“ „Stařena.“ „Muž? Jak muž, 
mladík! Který může pomalu uvažovat 
nad založením rodiny,“ zvolal do publika 
Lukáš Hejlík.
Akce se setkala s  velmi dobrým ohla-
sem, bouřlivým potleskem. A  nepo-
chybně si vzhledem k častému smíchu 
mnoho přítomných prodloužilo život. 
Včetně herců.

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

Foto: Michal Sobecký

Prostìjovské dny hudby 
hrají v plném tempu
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Pr ostějovskoPr ostějovsko &
PROSTĚJOVSKO Zdejší 
oblast je bez větších a ce-
lorepublikově známých 
památek a  zajímavých 
míst, byť zámek v Čechách 
pod Kosířem získává stále 
více na věhlasu a renomé. 
I  díky tomu turismus i  na 
Hané vzkvétá. Jen těsně za 
hranicemi regionu pak leží 
pohádkový Bouzov či kou-
zelné Javoříčské Jeskyně, 
zámek Tovačov i Moravský 
kras. Znamená to tedy, že 
na Prostějovsku je co ob-
jevovat nebo kam zajít? 
Bezesporu! Pokud navíc 
nacházíte inspiraci, máte 
vyhráno. I  k  tomu slouží 
dnešní tematická dvou-
strana PROSTĚJOVSKÉHO 
Večerníku, kdy jsme se roz-
hodli představit vám naše 
nápady i tipy od partnerů, 
jak i v srdci Hané užít pěkný 
výletnický zážitek. A  najít 
místa, o kterých jste třeba 
nevěděli, že existují.

 Texty připravil:
 Michal Sobecký

S  květnem přichází (natrvalo?) 
i pěknější počasí. Co to znamená? 
Turistika má zelenou. V  redakci 
Večerníku jsme se tedy rozhodli 
dát vám pár tipů, kam na Prostě-
jovsku vyrazit. Jde o  nenápadná, 
ale hezká místa nebo také známé 
lokality, které jsme pro vás spojili 
do ne zcela obvyklé trasy, při které 
zkombinujete zážitky…

OKRUH

Možná máte dojem, že už může být 
na Hané trochu „překosířováno“. 
Přesto jsou ale trasy, kterými se běžně 
na nejvyšší hanáckou horu nedosta-
nete. Jedna taková začíná v Pěnčíně.
Po červené značce se dostanete neda-
leko Ludéřova, kde uhnete na značku 
zelenou a vyrazíte právě směr Ludéřov.
Ještě předtím si ale můžete prohléd-
nout místo někdejšího hradiště nebo 

menhir. V  Ludéřově zase oko výlet-
níka potěší bývalá sýpka a  po cestě 
dále drobné památky v podobě kap-
liček. Ve Lhotě pod Kosířem, když 
na chvíli uhnete ze značky, najdete 
samozřejmě minipivovar Kosíř, který 
už je poměrně vyhlášený. Po návratu 
na značku se dostanete během půl-
hodiny na Velký Kosíř, kde si může-
te i  něco opéct. Následuje cesta do 
Čech pod Kosířem s  jeho zámkem, 
zámeckým parkem nebo muzei. Ces-
ta je pohodová, bez velkého stoupá-
ní. A navíc narazíte na několik míst, 
odkud je hezký výhled, vesměs na 
Olomoucko. Cesta není okruhem, je 
tedy dobré si zjistit autobusové spoje.

I PIVEM

Ani tato trasa není žádná štreka. Mo-
hou ji tedy ocenit i rodiny s menšími 
dětmi. Tím spíše, že po cestě je co 
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objevovat. Od Bílovic – kde nepochybně zaujme hanácký žudr – se 
jde totiž po naučné stezce směrem na hrad. Zprvu jde cesta podél 
polí a po rovině, po několika kilometrech už to ale neplatí. Dostane-

te se do lesa až k hradu u Bílovic. Odtud 
postupně sejdete k  Běleckému Mlýnu. 
Tam se můžete protáhnout ve venkov-
ní tělocvičně, občerstvit se, když budete 
mít štěstí, potkáte muflona nebo jiné ko-
pytníky. O kus dál, poté, co se vydáte po 
žluté, se před vámi objeví uprostřed lesů 
schovaná místní část Zámeček a s ní stáje. 
Ještě předtím ale v  oboře můžete narazit 
na divočáky (jsou za plotem, bohudíky). 
Pak už nezbývá než sejít do Ptenského 
Dvorku nejen za pivem. Možností, kam 
se jít občerstvit, je hned několik: Hostinec
U  Hochvaldů, restaurace na Běleckém 
Mlýně a  potom i  hostinec ve Ptenském 
Dvorku. A když nebudete mít dost, mů-
žete vyšlapat až za Dvorek, dále po žlu-
té, až k  pivní budce. Ani tato trasa není 
okruhem…

OKRUH
DRAHANSKEM

V tomto případě už je třeba ušlapat více ki-
lometrů. Jak na druhou stranu trasa napoví-
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LIBEREC, PROSTĚJOV Na hraně se-
zóny bez medailového zisku se těsně 
před jejím koncem ocitly volejbalistky 
VK Prostějov. V  úterním večeru pro-
hrály 1:3 úvodní duel série o 3. místo 
v UNIQA extralize žen ČR 2022/2023 
na půdě Liberce a  doma při druhém 
vzájemném střetnutí odvracely hroz-
bu celkové porážky 0:2 na zápasy. Je-
dině vítězství jim mohlo zajistit rozho-
dující mač pod Ještědem.
Do toho zahajovacího sice svěřenkyně 
kouče Čady nevstoupily zdárně, ztrá-
cely 8:5. Rychle však otočily na 8:10 
a  pak byly lepší. Vstupní sadu kontro-
lovaly s  přehledem 20:25, zkraje druhé 
vedly už 2:7. „Začali jsme velice dobře, 
výborně blokovali a  více než jeden set 

měli navrch,“ rekapituloval hlavní trenér 
vékáčka Miroslav Čada. Potom se ale 
vývoj utkání prudce obrátil. Severočeš-
ky se chytily řadou vynikajících zákroků 
v poli (zejména libera Lucie Kolářové), 
útočně se rozjela skvěle zakončující uni-
verzálka Nikola Kvapilová a  přidala se 
k  ní střídající smečařka Lucie Šulcová. 
Rázem to bylo 13:9, hostující tým pod 
tlakem často chyboval a po jednoznačné 
druhé části (25:18) hodně strádal i vět-
šinu třetí (19:10). „Postupně se proje-
vovala kvalita Dukly, my jsme nezvládali 
její nápor. Největší rozdíl mezi oběma 
družstvy přitom byl na přihrávce, kde 
měl Liberec mnohem vyšší úspěšnost, 
a  rovněž v  útoku. Tam se výrazně pro-
sazovala Nikola Kvapilová, kterou jsme 

nedokázali ubránit. Což rozhodlo,“ hod-
notil Čada.
Prostějovský kolektiv nezachránilo ani 
pronikavé zvednutí výkonu ještě ve zbyt-
ku třetí periody (dotažení na 21:19), ani 
vyrovnaný boj během čtvrtého dějství 
(vedení 20:21). Oba závěry těchto klí-
čových setů totiž patřily herně jistějším 
soupeřkám poměrem 25:22 a tím ovládly 
celou bitvu, jíž s přibývajícím časem ne-
chyběla jak volejbalová kvalita, tak divác-
ká atraktivita.
Každopádně severočeský soubor do-
táhlo k  triumfu výše zmíněné slovenské 
účko, neboť Kvapilová nasázela 31 bodů 
s  úspěšností útoku 49 procent a  užiteč-
ností +21! Zatímco na straně VK taková 
top osobnost přes veškerou snahu chybě-

la. Týmově kralovaly loňské extraligové 
premiantky pouze na bloku (9:15), daly 
i víc es (4:5). Naopak příjmem domino-
valy obhájkyně bronzu (52:36 procen-
tům) a  patřilo jim i  zakončení (36:30 
procentům).
Vzhledem ke značné vyrovnanosti obou 
zápolících ekip ovšem Prostějovankám 
zůstávala naprosto reálná šance vyhrát 
páteční souboj na vlastní palubovce 
a  tím protáhnout sérii o  cenný kov až 
do prvního květnového dne. Nicméně 
musely zahrát ještě lépe než pod zná-
mým televizním vysílačem. „Není kam 
uhnout. Do pátečního zápasu dáme 
všechno a  půjdeme zvítězit,“ ujišťoval 
Miroslav Čada stručně, leč jasně. Bohu-
žel, nepovedlo se…  (son)

PROSTĚJOV Je rozhodnuto. Bron-
zové medaile v  UNIQA extralize ČR 
2022/2023 získaly liberecké volej-
balistky, zatímco ty prostějovské se 
musí smířit s nepopulárním brambo-
rovým postem. Ve druhém střetnutí 
série o  3. příčku dokázaly ženy VK 
doma v Národním sportovním centru 
PV smazat ztrátu dvou sad a vypadalo 
to, že vítězným tiebreakem dokona-
jí zápasový obrat. Čímž by zařídily 
soudný duel číslo tři. Nestalo se, Duk-
la konec zachránila pro sebe a z rukou 
šéfa Českého volejbalu Marka Pakos-
ty převzala cenné kovy.

Marek SONNEVEND
Mnohem lepší nástup měly Severočeš-
ky, hlavně díky jistější přihrávce i úder-
nějšímu útoku - 3:7. Domácí tým častěji 
chyboval, až postupem času se chytil 
zkvalitněnou obranou. A  při účinném 
servisu Josefíny Smolkové otočil šesti-
bodovou sérií ze 6:10 na 12:10. Násle-
dovaly však špatné příjmy a opakovaně 
nepoložené míče zakončením, takže 
vedení se rychle vrátilo na hostující stra-
nu - 13:15. Dukla navíc pokračovala 
v obnoveném náporu, při podání Nikoly 
Kvapilové utekla až na 14:21 a zahajova-
cí část naprosto ovládla – 16:25 a 0:1.
Hanačky spadly do velkého trápení, 
z nějž se zvedly zkraje druhého dějství. 

Alespoň tam vyrovnaly hru a od neroz-
hodného stavu 4:4 zvýšeným tlakem 
získaly náskok 7:4. Mírnou převahu 
potom několik minut držely (11:9), 
než zase vyrobily hrubky na přihrávce 
a umožnily soupeřkám prudký zvrat na 
11:14, posléze 12:16. Tím se liberecké 
družstvo vyšvihlo zpátky na koně a  vy-
padalo to, že z něj už nesleze. Leč prostě-
jovský mančaft částečně dotáhl (16:18) 
a v úplném závěru dokázal odvrátit čtyři 
setboly za sebou zázračným otočením 
z 20:24 na 25:24. Dokonce měl sám dva 
setboly, ale ani jeden nevyužil a nakonec 
přece jen padl – 27:29 a 0:2.
Tím se celek zpod Ještědu na jedinou 
sadu přiblížil k  obhajobě loňského 
bronzu. Moravanky ovšem nic nevzdaly 
a  místo rezignace volejbalově přidaly. 
Především zvýšily tlak jak servisem, tak 
útočnou agresivitou, což jim pomohlo 
vybudovat slibné skóre 8:4. Avšak větši-
nu této výhody znovu poztrácely v  jed-
nom nevydařeném postavení (z 11:7 na 
11:10). A když vzápětí zabraly, stalo se 
jim totéž opět (ze 17:13 na 17:16), pak 
ještě do třetice. Právě tady protivník do-
konce srovnal z 20:16 na 20:20, nicmé-
ně zbytek třetí periody oživený kolektiv 
VK vydřel – 25:21 a 1:2.
Pokračovalo se tedy dál, přičemž úvod 
čtvrtého dílu přinesl rovnocennou bitvu 
o  každý míč. Četné vynikající momen-

ty se střídaly s  občasnými minelami, 
k  tomu panovala bouřlivá atmosféra 
obou fanouškovských táborů. Maximál-
ně fárající Prostějov se brzy utrhl na 
výrazný rozdíl (z  6:6 na 16:8), neboť 
do svého projevu dával opravdu všech-
no jednotlivými činnostmi i  defenzivní 
obětavostí. Zatímco vojenská ekipa ne-
zvládala čelit jeho špičkově komplexní-
mu výkonu - 22:11. A po nadmíru jed-
noznačném setu se tak šlo do tiebreaku 
– 25:15 a 2:2.
V  rozhodující zkrácené hře hořel vyrov-
naný boj, než Jéssica Silva velice dobře 
podávala, společně s  parťačkami skvěle 
bránily a  nutily severočeskou družinu 
k zaváháním. Těch notně přibývalo, proto 
obrat ze 4:5 na 9:5. Jenže nebyl rozhodu-
jící, protože Gálíkovy svěřenkyně útlum 
překonaly, mohutně dotahovaly, až se 

v bláznivé houpačce samy dostaly nahoru 
(z 11:8 na 11:12). Následně se probily ke 

dvěma mečbolům (12:14) a  druhý pro-
měnily v bronzovou radost – 13:15 a 2:3

SONNEVEND

bolicky) uzavřelo zkažené podání za-
stavené páskou na 13:15.
„Do toho stavu 9:5 jsme hráli výborně, 
ještě i chvíli poté to holky silou vůle dr-
žely. Ale zároveň byla cítit naše rostoucí 
nervozita pod stále větším psychickým 
tlakem. Šlo o vědomí, že jsme blízko ví-
tězství a  přitom musíme, jinak bude po 
sezóně. Což se bohužel pod tlakem od-
vážnější i klidnější Dukly stalo. Našemu 
mančaftu určitě nelze upřít maximální 
snahu ani bojovnost, konečné čtvrté mís-
to je však zklamáním,“ připustil Čada.

JEDNIČKA VK
       VEČERNÍKUPODLE

V sérii o extraligové třetí mís-
to ženy VK Prostějov doslova 
popravila Nikola Kvapilo-
vá. Univerzálka Dukly hrála 
fantasticky hlavně v  úvodním 
vzájemném střetnutí, kdy za 
čtyři sety nasázela úctyhod-
ných jednatřicet bodů při cel-
kové užitečnosti +21! Stejnou 
bodovou porci navíc přidala 
i ve druhém mači o bronz, ten-
tokrát s užitečností +19.
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Prostějov (son) – Po juniorkách 
čeká závěrečný turnaj extraligy ČR 
2022/2023 s názvem Final 8 také mla-
dé volejbalistky VK Prostějov věkové 
kategorie U22. Klání pro osm nejlep-
ších družstev republiky do dvaadvaceti 
let hostí rovněž Ostrava, a to od pátku 
5. do pondělí 8. května. Mladé Hanač-
ky postoupily z osmé příčky po základ-
ní části, to znamená z  nejnižší možné 
pozice. Tím pádem budou považová-
ny za outsidera celé akce, který může 
pouze příjemně překvapit. Zvlášť když 
v  základní skupině narazí na pražský 
Olymp jakožto největšího favorita a na 
taktéž silné Ostravu (navíc domácí) 
i  Lanškroun. „Na finálový turnaj po-
jedeme s  čistými hlavami a  uvolněně. 
Což ale neznamená, že bychom ne-
chtěli soupeře co nejvíc potrápit a  tře-
ba i  zaskočit. Kvůli maturitám některé 
holky poslední dobou méně trénovaly, 
tak tomu však bylo podobně ve všech 
kolektivech. Rozhodne momentální 
forma a my rozhodně nechceme skon-
čit osmí,“ ujistil trenér prostějovského 
výběru U22 Zdeněk Sklenář.

EXTRALIGA ŽEN ČR U22 –
ZÁVĚREČNÝ TURNAJ FINAL 8

(OSTRAVA)
Složení základních grup – skupina 
F1: Olymp Praha, Ostrava, Lanškroun, 
VK Prostějov. Skupina F2: Liberec, 
KP Brno, Hradec Králové, Lvi Praha.
Zápasový program VK Prostějov ve 
skupině F1 – pátek 5. května: 15.00 
hodin Olymp Praha. Sobota 6. květ-
na: 10.00 hodin Ostrava, 15.00 hodin 
Lanškroun.
První dvě družstva skupiny postou-
pí do semifinále, ostatní dvě budou 
hrát o 5. až 8. místo. Zápasy play-off 
jsou na programu v neděli 7. a v pon-
dělí 8. května.

Brno, Prostějov (son) – Pořádně třas-
kavá, maximálně dramatická i extrémně 
vyrovnaná je finálová série volejbalové 
UNIQA extraligy žen ČR 2022/2023. 
Historicky premiérové městské derby 
o mistrovský titul bylo po dvou duelech 
zatím nerozhodné 1:1. V úvodním střet-
nutí se rivalky z jihomoravské metropole 
tahaly kompletních pět sad, než domácí 
Královo Pole přemohlo Šelmy 3:2 (-21, 
24, 13, -18, 10). Druhý mač na palu-
bovce těsně poraženého družstva však 
přinesl zrcadlový výsledek 3:2 (23, -14, 
-24, 11, 14) tentokrát pro dravé kočky, 
jež na konci tiebreaku odvrátily mečbol. 
„Každý bod ve finále se počítá. Jsem rád, 
že jsme udrželi domácí neporazitelnost, 
i když to bylo o chlup. Musím moc oce-
nit holky, že byly schopné bojovat v kaž-
dé situaci a zvládly i tiebreak, který se pro 
nás nevyvíjel vůbec dobře,“ oddechoval 
s úlevou po odvetě trenér Šelem Ondřej 
Boula. „Bylo to další vyrovnané utkání 
ve skvělé atmosféře. Soupeř ukázal, že 
doma letos v play-off prostě neprohrává. 
A  nám nezbývá než pracovat dál. Jsme 
psychicky i  fyzicky odolní, a  tak věřím, 
že to zvládneme,“ neztrácel optimismus 
kouč KP Erik Nezhoda.

RYCHLÝ
NÍK
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Bodový vývoj – první set: 1:1, 1:3, 3:4, 
3:7, 6:10, 12:10, 12:12, 13:15, 14:21, 15:23, 
16:25. Druhý set: 3:2, 4:4, 7:4, 7:6, 11:9, 
11:14, 12:16, 14:18, 16:18, 18:20, 18:22, 
20:22, 20:24, 25:24, 26:25, 26:27, 27:29. 
Třetí set: 2:0, 3:2, 5:2, 6:4, 8:4, 11:7, 11:10, 
14:11, 15:13, 17:13, 17:16, 20:16, 20:20, 
23:20, 25:21. Čtvrtý set: 3:2, 3:4, 5:4, 6:6, 
8:6, 11:7, 16:8, 17:11, 22:11, 23:14, 25:15. 
Pátý set: 0:1, 2:1, 3:4, 4:5, 9:5, 9:7, 11:8, 
11:12, 12:14, 13:15.

MIROSLAV ÈADA -
„Zápas jsme nezačali dobře, ale postupně se dostali do hry. I za nepříznivého stavu 0:2 na sety bylo 
vidět, že nejsme smíření s porážkou a utkání jen nějak dohrajeme. Škoda koncovky druhé sady, kde se 
nám podařilo utéct ze skóre 20:24. Potom jsme měli dva setboly, které však zůstaly neproměněny. Další 
dva sety byly z naší strany výborné, totéž tie-break do stavu 9:5. Pak jsme bohužel tohle vedení nedo-
táhli k vítězství, když nás asi psychicky svázalo vědomí, že už jsme blízko. A úplný závěr jsme nezvládli.“

LIBOR GÁLÍK 
„Začali jsme výborně, byli dobře připravení a dlouho hráli skvěle. Potom nám však absolutně odešel 
útok, domácí se zvedli. Nakonec zápas dospěl až do tiebreaku, a  jak to mezi námi a Prostějovem 
v letošní sezóně často bývalo, i ten provázel velký obrat. Jsme nesmírně šťastní, že v náš prospěch. A ne-
musíme tudíž hrát třetí utkání série, naopak bronzové medaile už máme.“

NA 
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MEDAILE UTEKLA, BRAMBORY   JSOU

ZAUJALO NÁS OBRAZEM

ŽHAVÁ NOVINKA
 Z VÉKÁČKA

Zatím to není oficiálnì potvrzeno,
ale Èada na lavièce opravdu konèí

VOLEJBAL

PROSTĚJOV Další medaili do své přebohaté sbírky nepřidal.
Ani magie veleúspěšného hlavního trenéra prostějovských volejba-
listek Miroslava Čady (na snímku) v posledních dvou kolech letošní-
ho extraligového play-off nezafungovala, po silném KP Brno v se-
mifinále si jeho svěřenkyně vylámaly zuby i na neméně kvalitním 
Liberci v bitvách o třetí pozici. A je z toho konečný čtvrtý post.

EXKLUZIVNÍ
rozhovor
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

 Druhé střetnutí série o bronz se po-
vedlo vyrovnat z 0:2 na 2:2, v tiebreaku 
vedení 9:5, přesto nakonec porážka. 
Zradila holky v úplném závěru psychika?
„Řekl bych, že ano. Ony věděly, že musíme 
vyhrát, aby nám už dnes neskončila sezó-
na, navíc smutkem. A pod tímto psychic-
kým tlakem jsme udělali v  rozhodujících 
momentech příliš moc chyb. Na přihrávce, 
při obraně v poli i na síti, nepoložili jsme 
útokem, přidaly se nepřesnosti v mezihře. 
Prostě toho bylo od stavu 9:5 v tiebreaku 
víc, dohromady se to sečetlo. Dukla byla 
v  závěru lepší a  výsledek otočila, i  když 
jsme se rvali až do konce. Což nestačilo.“

 Kde vidíte příčiny, že jste většinu du-
elů špatně začali a museli pak dohánět?
„Bez dvou dlouhodobě zraněných opor 
Karin Šunderlíkové i Kláry Faltínové jsme 

trvale zápasili s  tím, že nám ne zcela ide-
álně fungovaly krajní hráčky. Proto jsme 
hůř bodovali útokem, ještě těžší pro nás 
bylo skórovat po úspěšné obraně. Z těchto 
protiútoků jsme dávali body jen málokdy, 
celkově nás slabší ofenziva dost srážela 
dolů – hlavně v porovnání s nejsilnějšími 
soupeři. Jéssica Silva výborně odtáhla prv-
ní polovinu sezóny, potom taky měla zdra-
votní potíže a  už se nevrátila do dřívější 
top formy. Další krajní hráčky se většinou 
tolik neprosazovaly, tahle produktivita 
nám chyběla.“

 Lze přesto děvčata ocenit za maxi-
mální bojovnost?
„Určitě ano. Holky při těch problémech se 
zdravím dělaly, co mohly, vždycky se rvaly 
naplno. Ale herní kvalita za daných okol-
ností proti jiným favoritům UNIQA extra-
ligy prostě chyběla, projevily se naše limity 
především ve zmíněném útoku. Čtvrtfiná-
le s Olomoucí jsme ještě před epidemií ne-
moci v mančaftu zvládli skvěle, na výborné 
Královo Pole i také velmi kvalitní Liberec 
to navzdory maximální přípravě na každé 
utkání potom už nestačilo. Nejvyšší česká 
soutěž byla letos hodně nabitá, vždyť bez 

medaile zůstala kromě nás třeba ambici-
ózní Olomouc nebo rozjetý Olymp Praha, 
nemluvě o Ostravě či Frýdku-Místku.“

 Čtvrtá pozice je tedy zklamáním?
„Zklamání to je, i když liga byla tentokrát 
abnormálně vyrovnaná. Přesto jsme chtě-
li medaili a  nakonec ji nemáme, protože 

u s p ě l a 
družstva  
s údernějšími 
krajními hráč-
kami.“

 Skon-
číte teď po-
dle dřívěj-
šího plánu 
definitiv-
ně coby 
kouč?  
A jak dál 
s  hráč-
ským  
kádrem?

„Zodpovězení těchto otázek bych rád ne-
chal na příští týden. Teď je bezprostředně 
po posledním zápase, ještě vládnou emo-
ce a  tyhle nadčasovější věci proto bude 
lepší nechat na tro-
chu později, do 
většího klidu.“

vpravo

Obrat druhé bitvy s Duklou doma ze setových 0:2 na 2:2
k vedení 9:5 v tiebreaku nestaèilo, koncovka VK utekla

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO
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Pr ostějovsko KAM NA VÝLET
Prostìjovsko nabízí 
øadu zajímavých cílù: 
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Prostějovský region možná není tak 
známý jako některá jiná turisticky 
zajímavá místa. I  tak ale má co na-
bídnout. Jedná se o  lokality často 
známé jen mezi místními a vášnivý-
mi turisty. Jindy zase o místa poně-
kud kuriózní. V následném krátkém 
seznamu jsme pro vás vybrali ně-
kolik takových. Uvidíte, třeba jste 
o nich ještě neslyšeli.

Tam už možná někteří z vás byli. A tře-
ba ne pouze pěšky, ale také na kolech 
nebo na běžkách. Aby ne, vždyť Skalky 
jsou se 735 metry nejvyšším bodem 
regionu. „Hora“ zaujme vysokým me-
teoradarem, lokalita toho ale nabízí 
mnohem více. Třeba pomník partyzá-
nům, nebo také pěkně upravený pra-
men Punkvy, kde si můžete do hrníčku 
nabrat čistou vodu. Na své si přijdou 
i milovníci houbaření.

Nejkratší naučná stezka v  Česku? Asi 
v  Dětkovicích. Obec na jihu Prostě-
jovska nabízí naučnou stezku v podo-
bě procházky sadem. Zjistíte, který 

strom jak kvete, prohlédnete si v  ob-
lasti nezvyklé druhy. Pokud návštěvu 
spojíte s  cestou k  nedaleké kapličce 
Panny Marie v Těšicích a občerstvení 
ve vsi, neuděláte chybu.

Různorodé cíle nabízí Kovalovice-
-Osíčany. Předně je to místní řemeslný 
pivovar Husar. Můžete si odtud odvézt 
soudek i pivo v plastu. Z místa můžete 
vyrazit na prohlídku trasy bývalé že-
leznice mezi Nezamyslicemi a Morko-
vicemi. Nebo na nedávno zbudované 
poutní místo v  kopcích nad obcí. Po 
cestě narazíte i  na přírodní rezervaci 
Křéby. Pěknou vycházku!

Máte rádi klid, pohodu? A  místa tak-
říkajíc na konci světa? Toho všeho 

Foto: internet

Foto: internet

Foto: internet

Foto: internet

dá, jde o okruh. A nemusíte se tedy 
spoléhat na autobusy, Trasa začíná 
v Repechách, kde můžete obdivo-
vat nejen malebnost vísky, ale také 
okolí z rozhledny Kopaninka. Poté 
se vydejte po zelené a  následně 
červené značce směr Otinoves. Po 
cestě si můžete například zahouba-
řit. Následně se dostanete do vol-
ného prostranství s  Nebeským 
rybníkem, přírodní památkou. 
Kolem horního otinovského ryb-
níka se dostane do obce Otinoves. 
Zaujme výrazná budova obecního 
úřadu, ještě více ale známá mlékár-
na a v sousedství i moderní podni-
ková prodejna, z níž zaručeně neo-
dejdete s  prázdnou. Následně se 
z obce vydáte po červené značce 
na západ a  na prvním rozcestí 
uhnete na žlutou značku směr 
Niva. V obci je nezvyklá přírodní 
památka – niva – přímo na návsi. 
Kolem rybníků se dostanete na 
okraj obce. Po kilometru trasa 
uhýbá ze silnice a zavede vás zpět 
do Repech. Opět platí, že vel-
kých stoupání se po trase bát ne-
musíte, ale můžete vzhledem 
k délce přeci jen po „akci“ nohy 
trochu cítit…

zde malý výbìr

Foto: Michal Sobecký
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a  mnohem více se dočkáte ve
Vojtěchově. Malá vesnička je do-
slova utopená v zeleni. Naleznete 
tam i pastviny pro koně, krásnou 
přírodu, stejně jako hospůdku 
U  Posledního Mohykána, která 
nadšencům učaruje. Příjemná 
cesta odsud vede na Ludmírov. 
A tam se připravte i na jeskyně.

Trasa:     
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    s  
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LIBEREC, PROSTĚJOV Úvod série 
o 3. místo v UNIQA extralize žen ČR 
2022/2023 mezi libereckými a  pros-
tějovskými volejbalistky zvládly lépe 
vítězky dlouhodobé části soutěže. Na 
vlastní palubovce sice nejprve tahaly 
za kratší konec herního provazu, avšak 
postupem času nabíraly převahu. Až 
se jim povedl výsledkový obrat z  0:1 
na 3:1, čímž byly jen krok od bronzu.
Prostějovanky brzy nabraly ztrátu (z  1:2 
na 6:3) vinou vlastních chyb i málo úspěš-
ného útoku. Potom však zabraly při jejich 
nejsilnějším postavení, kdy Simona Bajusz 
skvěle podávala, její parťačky na síti daly 
dva drtivé bloky i  nějaké to zakončení. 
A zrodil se pětibodový obrat na 8:10. Kro-
mě jednoho momentu (z 10:12 na 12:12) 
pak hosté své vedení neustále drželi jak vý-
bornou obranou, tak zlepšenou ofenzivou 
(Josefína Smolková, Raquel Löff i další). 
Aby tento dobrý týmový výkon zajistil 
zisk zahajovací části – 20:25 a 0:1.
Stejně kvalitně vékáčko vstoupilo do 
druhé periody (0:3), záhy byl na světě 
dokonce trhák na 2:7. Vzápětí ale Severo-
češky přestaly chybovat a překonávaly do 
té doby neprostupnou blokařskou hrad-
bu - 5:7. K tomu vystřihla několik vyni-
kajících zákroků v  poli Lucie Kolářová, 
Čadovy svěřenkyně dlouho nedokázaly 
položit míč na zem a  při servisu Nikoly 
Kvapilové nastala razantní otočka ze 6:9 
na 13:9. Tím se domácí družstvo chytilo, 

což kontrastovalo s náhlým trápením na 
opačné straně sítě. Naději přinesla VK 
dvě esa Josefíny Smolkové (17:15), leč 
soupeř oplatil stejnou mincí. A závěr su-
verénně ovládl – 25:18 a 1:1.
V útoku řádila Nikola Kvapilová, podpoři-
la ji střídající Lucie Šulcová. Zatímco mo-
ravské plejerky čím dál víc kupily hrubky 
a poztrácely předchozí pohodu, vůbec se 
jim nedařilo - 3:1, 4:4 a 9:4. Manko tak ne-
ustále rostlo, rozjetý liberecký stroj domi-
noval a  nefungující prostějovský působil 
porouchaně. Až od hrozivého stavu 19:10 
loni zlatý mančaft suprově zabral kom-
plexním progresem veškerých herních 
činností (19:14, 21:19), ovšem na záchra-
nu sady už bylo příliš pozdě – 25:22 a 2:1.
Přesto šly hráčky v  růžovo-modrých dre-

sech zase volejbalově nahoru. Start čtvrté-
ho dějství měl tudíž rovnocenný průběh, 
než se dostavil další hanácký propad v sou-
čtu s  ofenzivní exhibicí takřka nezastavi-
telné Nikoly Kvapilové (ze 4:4 na 9:6). 
Naštěstí se holky postupně vrátily zpátky 
do dění nadějným srovnáním na 11:11, 
začínalo se tedy od začátku. Přesto pod-
ještědský celek zůstával o kousek vepředu 
(14:12), než Jéssica Silva a  spol. vydřely 
obětavou obranou ultra maratonskou vý-
měnu. Jenže neskutečnou polařskou de-
fenzivu poté předváděly i protivnice v čele 
s Kolářovou a opět tím získaly výhodu (ze 
14:15 na 17:15). Krásný mač gradoval, od 
slibného skóre 20:21 jej definitivně rozho-
dl zvrat na 23:21. Dvě minuty nato bylo 
hotovo – 25:22 a 3:1.  (son)

původní
zpravodajství

pro Večerník
Marek
SONNEVENDSONNEVEND

Ve druhém vzájemném střetnutí 
s Duklou musely prostějovské volejba-
listky zvítězit, aby vyrovnaly zápasový 
stav na 1:1 a tím uchovaly své šance na 
cenný kov. Jenže jako tolikrát během 
letošního play-off špatně odstartovaly. 
Proto skoro celé úvodní dvě sady pro-
hrávaly, severočeské družstvo bylo 
herně lepší. A  pokud jej domácí tým 
dostal chvilkově pod sebe, hned zase 
klesl dolů.

V první části byl tento rozdíl markant-
ní (z  6:10 na 12:10, pak dílčí debakl 
16:25), ve druhé nepatrný. Tam se 
povedlo téměř magicky zvrátit zdánlivě 
rozhodnutý stav 20:24, ovšem stejně 
to nebylo nic platné, neboť vzápětí zů-
staly neproměněné dva setboly (25:24, 
26:25). Načež hostující celek svůj šestý 
využil na 27:29, tím duel poskočil na 
hranu porážky.
„Škoda koncovky druhého setu. Do té 
doby jsme byli většinu času horší, víc 
chybovali a méně se v útoku prosazovali 
krajními hráčkami. Na rozdíl od soupe-
ře, kterého opět výrazně táhla univerzál-
ka Nikola Kvapilová. Přesto jsme se chy-
tili, odvrátili čtyři setboly za sebou a při 
těch dvou svých opakovaně zakončovali 
po úspěšné obraně. Bohužel bez efek-
tu,“ litoval kouč vékáčka Miroslav Čada.

Protože v dalších dvou dějstvích měly 
jeho svěřenkyně navrch (nejprve 
částečně – z  20:20 na 25:21, potom 
dominantně 25:15), mohl teoreticky 
nastat rezultát 3:1, nikoliv „pouze“ 
srovnání z 0:2 na 2:2. Je to samozřej-
mě jen pověstné kdyby, leč při zpět-
ném ohlédnutí dost rezonuje v  hlavě. 
I  tak lvice ze srdce Moravy dotlačily 
mač svým výkonnostním zlepšením 
do tiebreaku.
V  něm vedly 9:5 a  právě zde došlo 
k  dalšímu razantnímu zlomu, ten-
tokrát již rozhodujícímu. Prostě-
jovské plejerky zkazily nějakou tu 
přihrávku, viditelně znejistěly, při-
dávaly další chyby i v jiných činnos-
tech. A jakmile liberecké protihráč-
ky takzvaně ucítily krev, šly hladově 
za ní. Přišla tudíž klíčová otočka 
z 11:8 na 11:12, aby infarktové dra-

ADÉLA STAVINOHOVÁ

JEDNIČKAJEDNIČKA VKVK
       VEČERNÍKU       VEČERNÍKUPODLEPODLE

Na to, že libero prostějovských volejbalistek posledního sko-
ro čtvrt roku laborovalo s  natrženým tříslem a  zranění 
jej logicky limitovalo v  pohybu, si Adéla v  samém závě-
ru UNIQA extraligy ČR 2022/2023 počínala výborně.
Na přihrávce měla úspěšnost 50 procent v  úterý na severu 
Čech, a dokonce 58 procent při páteční derniéře doma, právě 
mač na vlastní palubovce s Libercem ozdobila i velice kvalit-
ní obrannou prací v poli a mezihrou. S občasnými chybami, 
ale těm se nevyhnula žádná z Hanaček, proto zůstaly čtvrté.

Zdravotní štěstí, které ženám VK Prostějov přálo 
během předchozí zlaté sezóny a pomohlo jim až 
k  nečekanému zisku mistrovského titulu, se od 
nich v  uplynulém ročníku 2022/2023 odvrátilo. 
Jak už to v životě bývá, osud někdy dává a  jindy 
bere. A nedobré zdraví hráček hanáckého kolekti-
vu se rozhodně stalo jedním z hlavních důvodů až 
čtvrté příčky v letošní UNIQA extralize.
Což zde nemá vyznít jako laciná výmluva, spíš jde 
o konstatování holého faktu. Kdyby totiž vékáčko 
zůstalo personálně kompletní (stejně jako loni), 
dalo by na hřišti dohromady takovou volejbalo-
vou sílu, o níž si odvážím tvrdit, že by i v konku-
renci nyní hodně kvalitních celků Králova Pole, 
Šelem Brno či Liberce znovu útočilo na konečný 
triumf, úspěšnou obhajobu.
Jen považte. Na nahrávce šéfující kapitánka Simona 
Bajusz, tam slabina určitě nebyla. Na univerzálu bom-
berka Karin Šunderlíková, strůjkyně loňského primá-
tu. Na smeči vysoké i všestranně výkoné Jéssica Silva 
a Klára Faltínová. Na bloku dvě mohutné věže pro 

útok i obranu Raquel Löff s Veronikou Trnkovou. A na 
liberu spolehlivá odchovankyně Adéla Stavinohová.
Pokud by se některé z těchto opor zrovna nedaři-
lo nebo třeba krátkodobě něco stalo, zaskočily by 
střídající Soňa Nováková, Josefína Smolková, Pavla 
Meidlová, Michaela Smolková, Yoana Nikolova, 
Kateřina Kvapilová, Petra Kožoušková či Michae-
la Beránková toužící ukázat, že na to výkonnostně 
rovněž mají. Takový mančaft by měl potřebnou 
šířku, údernost i komplexní složení.
My se ale pohybujeme nikoliv ve fantazii, nýbrž 
v  reálném světě. A  tam vše tentokrát vypadalo 
i dopadlo hodně jinak, mnohem méně úspěšně. 
Nezbývá než výsledky dosažené v rozhodujících 
zápasech o medaile akceptovat a uznat, že protiv-
níci byli za daného stavu věcí zkrátka lepší. Sice ne 
o parník, jen trochu. Ovšem přece.
Každopádně platí, že podobně složený prostějov-
ský tým jako v naší optimální variantě by pro příští 
sezónu představoval pořádně nabitou zbraň k tre-
fě cenného kovu. I toho nejblyštivějšího.

Marek 
Sonnevend

POHLED OKEM VOLEJBALOVÉHO SAKA

KDYBY… ANEB POCHROUMANÁ SÍLA
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LIBOR GÁLÍK

„Je super, že jsme velmi důležité utkání 
otočili. Tím máme doma první vítězství 
v  sérii o  třetí místo, které budeme chtít 
potvrdit v Prostějově a získat bronz.“

MIROSLAV ÈADA 

„Myslím si, že jsme začali velice dobře, ale 
postupně přicházela kvalita Liberce. Viděl 
bych zde rozdíl na přihrávce a  v  útoku. 
Také jsme měli velký problém ubránit 
Nikolu Kvapilovou, což rozhodlo.“

NA 

HODNOTÍME 
HRÁÈKY

komu se daøil
o

komu se daøil
o

a komu nea komu ne

V této rubrice dáváme po každém soutěžním utkání všem ženám VK 
Prostějov hodnocení za jejich předvedené výkony. Nejlepší známka je

10 (excelentní výkon) a nejhorší 1 (tragický výkon).

ZÁPAS LIBEREC - PROSTÌJOV

Bodový vývoj – první set: 1:2, 3:2, 6:3, 
8:5, 8:10, 10:12, 12:12, 12:15, 14:15, 14:17, 
17:18, 17:20, 18:22, 19:24, 20:25. Druhý
set: 0:3, 2:3, 2:7, 5:7, 6:9, 13:9, 15:10, 17:12, 
17:15, 19:15, 23:16, 25:18. Třetí set: 0:1, 
3:1, 4:4, 9:4, 9:6, 12:7, 16:8, 17:10, 19:10, 
19:14, 21:15, 21:19, 23:19, 23:21, 25:22. 
Čtvrtý set: 0:1, 2:1, 4:2, 4:4, 7:5, 9:6, 10:9, 
11:11, 13:11, 14:12, 14:15, 17:15, 17:17, 
20:18, 20:21, 23:21, 25:22.

2 3

33 11
1 : 0

Rozhodující zápasy vékáčko 
těsně nezvládalo, projevily se limity 

zdravotně oslabeného kádru 
i tvrdá extraligová konkurence

MEDAILE UTEKLA, BRAMBORYMEDAILE UTEKLA, BRAMBORY   

ZAUJALO ZAUJALO NÁSNÁS

Dříve, než chtěly, skončila aktuální sezóna prostějovským volej-
balistkám. A ani ten konečný výsledek není úplně podle představ. 
Přesto dle zavedené tradice došlo na závěrečné posezení celého tý-
mu po posledním duelu soutěžního ročníku. V pátek 28. dubna šlo 
o dost pozdní společnou večeři v Restauraci U Chmelů, kde logicky 
nebylo co slavit, probíhala tedy spíš ve smutnější náladě.
A co teď bude dál? Mančaft dostal volno, které momentálně probíhá 
a s největší pravděpodobností potrvá deset dnů do pondělí 8. květ-
na včetně. Od úterka 9. května by pak hráčky, jež mají uzavřenou 
smlouvu do konce května, jsou zdravotně fit a samy projevily zájem 
trénovat, měly pokračovat v přípravě během zbytku májového mě-
síce. Následně přijde letní dovolená s individuálními tréninky a od 
začátku srpna pak společná příprava na novou sezónu 2023/2024.

Smutná závěrečná večeře U Chmelů, 
následuje pauza a květnová příprava

OBRAZEMOBRAZEM

ZÁPAS PROSTÌJOV – LIBEREC

ŽHAVÁ NOVINKAŽHAVÁ NOVINKA
 Z VÉKÁČKA Z VÉKÁČKA

Zatím to není oficiálnì potvrzeno,Zatím to není oficiálnì potvrzeno,
ale Èada na lavièce opravdu konèíale Èada na lavièce opravdu konèí

Ve volejbalovém zákulisí je však už nyní 
v  podstatě veřejným tajemstvím, že 
dlouhodobě úspěšný kouč v této roli po 
nadcházejícím dovršení sedmdesátky 
(8. května) skutečně pokračovat ne-
bude. Ostatně to i  veřejně naznačil při 
slavnostním vyhlášení ankety Sporto-
vec města Prostějova 2022, kdy ve slabší 
chvilce pronesl, že se spíš přiklání k pří-
chodu nového lodivoda.
Ten tedy opravdu dorazí, tamtamy přitom 
bubnují o nástupu odborníka ze Slovenska.

Jinak by se realizační tým ženského
A-družstva vékáčka neměl nijak zásadně 
měnit. A Čada nadále zůstane sportovním 
ředitelem klubu se zásadním vlivem na 
jeho chod i na složení hráčského kádru.
Ten projde dílčími personálními úpra-
vami, jak už to po každém soutěžním 
ročníku bývá. A dle obecně prozrazených 
indicií by znovu měl disponovat takovou 
kvalitou, aby mohl konkurovat nejsilněj-
ším tuzemským soupeřům v boji o přední 
pozice v elitních českých soutěžích!

Dodrží Miroslav Čada už loni oznámené rozhodnutí, že po sezóně 
2022/2023 definitivně ukončí svou trenérskou kariéru? Nebo si avizova-
ný krok rozmyslel a na lavičce VK Prostějov přidá ještě alespoň jeden další 
rok? Potvrzená odpověď na toto téma zatím chybí, sám klíčový aktér ji 
chce dát až během aktuálního týdne.

klikni na
www.vecernikpv.cz

BYLI  JSME

U TOHO

PROSTĚJOV Až do poslední chvíle volejbalistky VK Prostějov na plné 
pecky bojovaly o zisk medaile z UNIQA extraligy žen ČR 2022/2023. 
Alespoň bronzové, když už jim předtím nevyšel postup do finále. 
Stejně jako v prohraném semifinále s Královým Polem, tak i v sérii 
o třetí místo proti Liberci však narazily na vysoce kvalitní soupeřky, 
kterým podlehly. Sice o kousek, ale přece jen...
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Na radnici se pøedávala èestná ocenìní
PROSTĚJOV V  obřadní síni 
prostějovské radnice se 28. dub-
na na Den složek s  IZS tradičně 
udělovala také čestná ocenění 
strážníkům a hasičům, kteří se sta-
rají o  bezpečnost obyvatel. V  pá-
tečním dopoledni ocenil primátor 
města společně se svými náměst-
ky hned jedenáct strážníků. 
Všichni ocenění aktivně spolupra-
cují v  rámci svého výkonu profese 
a  řeší řadu aktuálních problémů na 
úseku veřejného pořádku ve měs-
tě. Svojí činností pomáhají ve velké 
míře k zajištění bezpečnosti občanů 
i veřejnému pořádku. 

Strážníci obdrželi ocenění z  rukou 
primátora města Prostějova Františka 
Jury. „Oceňování je již tradiční, ovšem 
nikoli samozřejmé. Čtveřice strážníků 
dostala ocenění za patnáct let ve službě 
Městské policie. Další šestice za třiceti-
leté působení, což je neuvěřitelné číslo. 
Čestný odznak za zásluhy obdržel také 
velitel Jednotky dobrovolných hasičů 
statutárního města Prostějov-Žešov 
Miloš Berka. Všem oceněným patří 
obrovský dík za jejich nelehkou prá-
ci, která jim často zasahuje i do jejich 
osobního života,“ uvedl František Jura. 
O  udělení těchto čestných ocenění 
rozhodlo Zastupitelstvo města Pro-

stějova na návrh primátora města 
Prostějova předminulé úterý 18. 
dubna 2023.
Čestný odznak Městské policie 
Prostějov za 15 let služby obdrželi: 
Ladislav Krasu, Petr Poláček, 
Jan Přichystal a  Jaroslav Trneč-
ka. Čestný odznak Městské policie 
Prostějov za 30 let služby obdrželi:
Petr Borovička, Jaroslav Maděr-
ka, Petr Sekanina, Jan Svozil, Jiří 
Štastník a  Martin Ziegler. Za zá-
sluhy obdržel čestný odznak Mi-
loš Berka, velitel Jednotky sboru 
dobrovolných hasičů Prostějov-
-Žešov.   (red)

PROSTĚJOV Lepší počasí si snad 
organizátoři, prodejci, ale i  návštěv-
níci pro první letošní venkovní 
sběratelský a  bleší trh nemohli přát. 
V krásném jarním počasí se jich tak na 
tržnici sešlo rekordní množství a ne-
chyběly ani velice zajímavé artefakty, 
které prodejci tentokrát nabízeli. Na 
první venkovní akci se jich navíc sešlo 
zatím rekordní množství a dopoled-
ne si tak užili všichni s jarní náladou. 
Už od osmé hodiny ranní se scházeli ná-
vštěvníci na prostějovské tržnici, kde se 
mohli těšit na řadu zajímavých exponá-
tů. Nechyběly různé sběratelské před-
měty, obrazy prostějovských malířů, 
historické zbraně, ale také sklo, šperky 
a další. „Dnes musím hodnotit trh na 
jedničku. Sešel se nám zatím rekordní 
počet prodejců a zájemci tak měli sku-
tečně z čeho vybírat. Na první venkovní 
akci sezóny jsme si ani nemohli přát lep-

ší počasí. Bylo nádherně už od samého 
rána a pevně věřím, že si to stejně jako 
my užili všichni, kteří na tržnici dorazili,“ 
hodnotil akci její hlavní organizátor Jin-
dřich Skácel. 
Kdo si nechal první sběratelský a  ble-
ší trh utéct, nemusí dlouho litovat, už 
brzy se uskuteční druhá z plánovaných 

akcí. „Příští neděli čtrnáctého května se 
sejdeme znovu, kdy nás čeká speciál-
ní bleší trh věnovaný veteránům, kteří 
budou v  tento den na náměstí T. G. 
Masaryka. V  nabídce bude celá řada 
zajímavých exponátů a k dispozici bude 
i tisíc pohlednic s auto moto tematikou,“ 
doplnil Skácel. (jaf)

PROSTĚJOV Milán, Londýn, 
New York, Paříž. Tato města tzv. 
„Velké čtyřky“ jsou považována 
za hlavní módní města 21. stole-
tí.  Uplynulý čtvrtek 27. dubna se 
k nim minimálně na zhruba dvě 
hodinky připojil také Prostějov. 
Letošní fashion show Doteky 
módy měla spád a skvěle se vy-
dařila. Našli se i tací, kteří ji ozna-
čili za zatím nejlepší v historii. 

pro Večerník

původní 
zpravodajství

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Přestože Doteky módy byly v první 
řadě prezentací oboru modelářství 

a  návrhářství oděvů, tak se do je-
jich příprav i průběhu zapojili i další 
studenti. Studenti užité malby se 
podíleli na tvorbě scény, ti z  oboru 
multimediální tvorba pak kromě 
dokumentování dění připravili také 

video představující vtipným způso-
bem prostředí školy. Zhruba čtyř-
minutový snímek byl pro potřeby 
večera o  něco zkrácen, v  plné verzi 
jej však lidé mohou zhlédnout na 
youtube kanálu školy.  

Diváky ve vyprodaném sále přiví-
tal moderátor večera Marek Vašut, 
který suverénním a  zcela profesio-
nálním způsobem vystřídal osvěd-
čeného Tomáše Hanáka. Program 
pak zahájila kolekce Olympiáda, která 
získala 1. místo na soutěži Mladý mód-
ní tvůrce v Jihlavě. Mimo modelky z řad 
studentů SŠDAM mohli diváci sledo-
vat také členky tanečního oboru pro-
stějovské ZUŠky. Následovaly ukázky 
klauzurních prací, jejichž tématy byly 

obrazy Františka Kupky a Lidské tělo. 
„Předvedené oděvy byly na vysoké 
úrovni, jsem přesvědčena, že by nikdo 
nepoznal, že nepochází od profesionál-
ních návrhářů, ale jsou dílem studentů. 
Na preciznost krejčovského zpracování 
bedlivě dohlíží návrhářka Yvona Leit-
ner, přes kterou by nic nedokonalého 
ani neprošlo,“ komentovala práci stu-
dentů školy její ředitelka Blanka Čecho-
vá. 
Mimo jiné byla k vidění kolekce nazva-
ná Jedinečnost. „Chtěla jsem jí vyjádřit 
svůj pohled na člověka. Jemnost a křeh-
kost duše v ní kontrastují se sílou osob-
nosti,“ představila svou Jedinečnost le-
tošní maturantka Tereza Kolmačková, 
která má ve své tvorbě ráda minimalis-
mus i netradiční materiály. 
Pak už se představili profesionálové 
jako například držitelka titulu Top styl 
designer Iveta Řádková, pro jejíž mo-

dely jsou typické čisté linie a zajímavé 
souhry zdánlivě nekombinovatelných 
prvků. 
Vše vyvrcholilo kolekcí Petra Kalou-
dy, který se jako návrhář podílí na 
výjimečných událostech, mezi něž 
patří například takzvaný Mozartův 
ples v Národním divadle Brno. „Celý 
večer dopadl skvěle a  kolekce Petra 
Kaloudy, kterou představili samí muži, 
to skvěle završila,“ zhodnotila ředitelka 
školy, na jejíž studenty už tento týden 
čekají maturitní zkoušky. Kromě toho 
také chystají vernisáž maturitních prací 
oboru užitá malba, která by měla pro-
běhnout ve čtvrtek 11. května v prosto-
rách prostějovského muzea. „Ohlasy na 
akci byly natolik povzbudivé, že celému 
týmu složenému zejména z  kantorů 
naší školy dodají dostatek energie do 
pořádání akce i v příštím roce,“ uzavřela 
Blanka Čechová. 

DOTEKY MÓDY VE VYPRODANÉM DIVADLE UHRANULY
Do příprav se zapojilo velké množství vyučujících i studentů SŠDAM 

jaké byly doteky módy 2023…

 I S VAŠUTEM! 

PROSTĚJOV Hodně živo bylo předminulou sobotu 
dopoledne na náměstí T. G. Masaryka v Prostějově, kde 
Ekocentrum Iris tradičně uspořádalo Den Země. Ten-
tokrát akce překonala všechny rekordy: aktivity, stánky 
a zajímavosti spojené s touto připomínkou lidé našli ve 
všech částech náměstí. „Od řemeslníků máme rekordní 
účast,“ řekla za organizátory Petra Floderová, která neo-
pomněla pochválit slunečné počasí.

Michal SOBECKÝ 
Snad přitáhlo návštěvníky právě počasí, snad dlouhodobá tra-
dice akce. Nebo rozmanitost toho, co zde mohli najít. „Jsme 
velmi spokojení, na aktivitách pro děti je plno. Právě skončilo 
vystoupení mažoretek. Je tu spousta zajímavých věcí, třeba 
zdravá výživa, dále ukázka včelařské práce,“ řekla Petra Flode-
rová. „Lidé, co sem přijdou, mohou se i najíst, napít, jsou tady 
různé místní výrobky a dobroty,“ dodala.
Akce se účastnily organizace dobročinné, dále třeba společ-
nost BESIP. Nechyběl ani kovář a drobní řemeslníci, třeba 
s  veselými noži. Vícero stánků bylo věnováno zdravému 
životnímu stylu. „Přišli jsme se jen podívat. Jsme tu chvilku. 
Ale už můžeme říct, že je to pěkné,“ prozradila jedna z mnoha 

návštěvnic. O kus dál lidé obdivovali ukázku úlu se živými vče-
lami. „Kde je královna?“ hledala malá dívka.
Lidé nakonec vzali akci útokem. Plno bylo u aktivit pro děti, 
i  tam, kde představovali zvířecí klienty záchranné stanice 
z Němčic nad Hanou. Pozornost upoutal třeba obrovský výr 
velký. Další zase ocenili informační panely. Tentokrát se něco 
více dozvěděli třeba o koniklecích. Teď jsme přišli, ale obhlí-
žíme, co zde je. Moc se nám to líbí, chodíme každý rok. Pro 
děti je zde hodně aktivit,“ ocenila aza všechny Eva Konšelová. 

BYLI  JSMEBYLI  JSME
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DEN ZEMĚ oslovil rodiny 
s dětmi i milovníky řemesel
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EXKLUZIVNÍ
reportáž

JanJan FREHAR FREHAR
Organizátoři vydařeného odpoled-
ne si toho pro návštěvníky připravili 
opravdu hodně. Nechyběly různé 
skákací atrakce, o  něž se postaral 
právě hlavní organizátor Zdeněk 
Hořava a jeho společnost. Na své si 
přišli i  sportovní fanoušci, kteří se 
mohli věnovat hokejovým cvičením 
společně s trenéry SK 1913. Kromě 

toho měly děti možnost si vyzkou-
šet i  virtuální realitu, či si přijít pro 
tetování nebo malování na obličej. 
Za odměnu se těšil z drobných cen, 
a  hlavně se měly čím bavit. Kromě 
různých stanovišť s  aktivitami ne-
chyběla i řada stánků, která nabízela, 
na co si jen člověk vzpomenul. A tak 
návštěvníci nevěděli, na co zajít dřív. 
„Byl jsem si zastřílet na branku a po-
dařilo se mi dát dva góly. Dostal jsem 
tak žeton na skákací hrad a teď se tam 
chystám,“ hlásil třeba malý Míša, který 
tu byl společně s kamarády a byl velmi 
spokojen, že na akci vyrazil. Celkově 
byl zájem o všechny aktivity opravdu 
velký a  organizátoři se na svých mís-
tech neměli příliš času zastavit a  od-

dechnout. Byli ale spokojení, že děti 
i jejich rodiče odcházeli s úsměvem.  
O  dobrou atmosféru se staral DJ, 
který pouštěl známé české i  zahra-

niční hity a ti odvážnější se tak pustili 
i do tanečních kreacích na připrave-
ném pódiu. Návštěvníci si taky velmi 
pochvalovali občerstvení i množství 

stánků, jakých akce přilákala. Nechy-
běly různé hračky pro děti, ale také 
sladkosti od cukrové vaty přes různé 
koláče až po frgály. Nechybělo ani 
něco teplého k  zakousnutí. „Fronta 
ke grilu tu sice byla velká, ale šlo to 
rychle a musím říct, že jsem se kva-
litně najedl, spíš přežral,“ hlásil se 
smíchem jeden z návštěvníků. 
Záštitu nad akcí převzal pro letoš-
ní rok Prostějovský Večerník a  SK 
1913, takže se už nejednalo o  tra-
diční politickou akci ČSSD, která 
zde v  tomto datumu pravidelně 
působila. Obě společnosti tak i  zde 
měly svůj stánek a lidé měli možnost 
k  nahlédnutí i  nákupu za zvýhod-
něné ceny. U  Večerníku nechybělo 
levnější předplatné na celý rok, ale 
i řádková inzerce zcela zdarma. Také 
se řada osob přišla podívat na archiv-
ní knihu, která mapuje první roky 

Večerníku a hlavně start v roce 1997. 
U  stánku hokejistů zase nechyběl 
různé propagační předměty za zvý-
hodněné ceny, ale i letáčky k náboru 
mladých hokejistů, protože i  nadále 
by klub rád rozšiřoval svou základnu. 
„Letáčků jsme rozdali poměrně dost 
a pevně věřím, že se tak na startu pří-
pravy dočkáme i dalších nových tváří, 
které postupně rozšíří naše řady,“ pro-
zradil trenér přípravek Patrik Liška. 
Během odpoledne se v areálu vystří-
dalo opravdu velké množství lidí, 
a zatímco někteří už odcházeli další 
vlny si teprve našly svou cestu. Pořád 
tak ale bylo na akci velmi živo. Kam 
se člověk podíval tam bylo prostě 
a  jednoduše plno! Díky skvělému 
počasí využila řada lidí i  možnosti 
parku a udělala si zde vlastní piknik 
v nedalekém okolí. Skutečně vydaře-
ná akce se vším všudy. 

31WWW.VECERNIKPV.CZ

PROSTĚJOV Letošní první 
máj neboli svátek práce, či 
chcete-li svátek zamilova-
ných vyšel tentokrát na pon-
dělí a stejně jako v minulých 
letech to znamenalo, že se 
mohou zájemci těšit na akci 
u  hvězdárny v  Kolářových 
sadech. Po leta letoucí byla 
v  gesci sociální demokra-
cie, která se však tentokrát 
spokojila s menší plochou 
vedle. A tak se všeho zhostil 
Zdeněk Hořava pod zášti-
tou PROSTĚJOVSKÉHO 
Večerníku a mládežnického 
oddílu SK Prostějov 1913. 
A byla to jízda! Nechyběl bo-
hatý a pestrý program pro 
děti i dospělé a návštěvníci si 
pochvalovali atmosféru od 
brzkých odpoledních hodin 
až do sedmé večerní, kdy byl 
program oficiálně ukončen. 

 Foto: Jan Frehar

jaký byl první máj v kolářových sadech…jjakký bbyyll prvvnníí máááj vv kkkoooláářooovýýýchhh saaddeechh…… Foto: 3x Jan Frehar
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ANEB

Anketa

Tomáš ONDRUŠKA

„Organizátoři od-
vedli skvělou práci 
a  je to tu opravdu 
parádní. Řekl bych, 
že nejvíce si to uží-
vají děti, což je to 
hlavní. Je důležité, 

že vyšlo tak krásné počasí a vytáhlo to 
velkou řadu osob. Vidím, že se všichni 
velmi dobře baví a já to mám stejně se 
svými známými. A musím říct, že tolik 
lidí jsem v parku dlouho neviděl. Su-
per akce i super promo a hodnotím to 
velmi pozitivně.“

Sylvie NOVOTNÁ
„akce se za mě vy-
dařila na jedničku. 
Chodím sem pra-
videlně na různé 
akce s dcerou a tolik 
osob jsem tu snad 
ještě neviděla. Ur-
čitě tomu napomohlo dobré promo, 
a hlavně skvělé počasí, které lépe snad 
ani vyjít nemohlo. Já jsem spokojená.“

Jaroslav VIDLÁØ
„Určitě se poved-
la. Krásné počasí, 
spousta lidí a  člo-
věk tu má řadu 
možností z  čeho 
si vybrat. Děti ani 
neví kam dřív, 

a i dospělí si tu najdou, co zrovna po-
třebují. Za mě velké poděkování orga-
nizátorům i partnerům. Super akce.“

Jak hodnotíte 
prvomájovou akci 

v Kolářových sadech?

PROSTĚJOV Kromě stánku se suvenýry 
s logem klubu si hokejová mládež SK 1913 
připravila pro děti i doprovodný program, 
kde si mohli vyzkoušet některé hokejové 
vybavení i  si vystřelit na brankáře teni-
sákem. Za jejich úsilí pak čekala odměna 
v podání sladkostí, načež kvintet trenérů si 
akci velmi pochvaloval. 
„Já myslím, že je dobrý. Zvládli jsme se i dobře 
sladit,“ začali nejprve se smíchem trenéři hoke-
jových nadějí v narážce na stejné trikoty. „Je tu 
opravdu řada dětí a jsme rádi, že přišli i za námi 
si vyzkoušet alespoň část toho, co bychom jim 
mohli nabídnout. Myslím si, že se tu velmi 
baví, mají určitě z čeho vybírat a nechybí i něco 
dobrého k jídlu a pití. Za mě super akce a vě-
řím, že se nám i díky tomu naše základna zase 
o něco rozroste,“ prozradil jeden z přítomných 
koučů Lukáš Duba. 

PROSTĚJOV „První máj pro ce-
lou rodinu“ dopadl v Kolářových 
sadech na jedničku. Od brzkého 
odpoledne až do sedmé hodiny 
večerní do parku zavítala řada 
návštěvníků a na své si přišli děti 
i  dospělí. Z  premiérového roč-
níku tak měl velmi dobré pocity 
i  hlavní organizátor akce Zdeněk 
Hořava (na snímku), který je rád, 
že vyšlo krásné počasí a viděl řadu 
spokojených osob. Zda se z  této 
akce stane nová tradice pro ob-
líbené místo však zatím šibalsky 
neprozradil. 

Jan FREHAR
Jak hodnotíte akci z organizá-

torského pohledu? 

„Teď krátce před koncem už mohu 
prozradit, že jsem opravdu spoko-
jen. Velké poděkování patří všem 
partnerům a  těm, kteří se na tom 
všem podíleli, ať už z  pohledu fi-
nanční či manuální pomoci. Vyšlo 
nám skvělé počasí, za což jsem sa-
mozřejmě taky moc rád a  troufnu 
si tvrdit, že jsme to zvládli opravdu 
velmi dobře.“ 

Na prvního máje je v Kolářo-
vých sadech pravidlem, že to tu 
žije. Kde se zrodila vaše myšlenka, 
že byste na tuto tradici navázal? 
„Úplně bych to nenazval jako nějaké 
převzetí, že to tu má tradici, ale řešili 
jsme nějakou podobnou akci, a když 
jsem byl osloven, tak jsem nepohrdl 
a pustil se do toho. V konečném dů-

sledku toho opravdu nelituji a věřím, 
že se tu líbilo i všem návštěvníkům 
a užili si krásné odpoledne.“

Bylo největším strašákem po-
časí? Které nakonec vyšlo parád-
ně?
„Řešili jsme nějaké akce už během 
víkendu, kde to počasí příliš nepřá-
lo a  obavy jsem pochopitelně měl 
i z prvomájového dne, protože jsme 
věděli, že by se tu mělo objevit dost 
lidí. Od rána ale bylo nádherně. Je 
to v tom samozřejmě i kus štěstí, ale 
to vždy přeje připraveným (úsměv). 
I díky němu tu byla opravdu skvělá 
návštěvnost a tolik osob jsem tu asi 
ještě nezažil.“

Letos premiéra. Dá se očeká-
vat, že budou následovat i další? 

„Záludná otázka. Teď bych ještě ne-
chtěl predikovat, ale myslím si, že se to 

všichni včas dozví (smích). Teď jsem 
hlavně spokojen s letošním ročníkem.“ 

PROSTĚJOVHlavními partnery akce „První máj pro celou rodinu“ byli nejčtenější regionální peri-
odikum PROSTĚJOVSKÝ Večerník a mládežnický hokejový klub SK 1913, kteří zde také měli svůj 
prostor a v něm lidem nabízeli své produkty. Markentingový tým Večerníku kromě svých drobných 
předmětů nabízel poslední vydání, ale také předplatné za zvýhodněnou cenu, k nimž rozdával vkus-
né plátěné tašky. Nechyběly ani další reklamní propriety. Z hokejového klubu SK 1913 se zase jedna-
lo o trička, čepice, či další předměty s logem klubu, který čítá přes tři stovky mládežnických hokejistů. 
Ve slunečném odpoledni nejvíce letěli především klubové kšiltovky. Pracovníci obou subjektů se ale se 
smíchem shodli, že na konkurenci v podání dobrého jídla a pití úplně neměli...

Foto: Jan Frehar

 Foto: Jan Frehar

Trenéøi SK 1913 byli s akcí velmi spokojení

  
 Foto: Jan Frehar
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Když prostějovské volejbalistky loni na jaře slavně 
kráčely k jedenáctému mistrovskému titulu v klu-
bové historii, šlo v  podstatě vše jejich směrem. 
V  pravou chvíli se špičkově posílily, byly zdravé 
a stupňovaly svou výkonnost, až porazily veškeré 
soupeře stojící v cestě na vrchol.
Když ženy VK letos – čerstvě v  posledních týd-
nech a dnech – spěly ke čtvrtému místu v UNIQA 
extralize ČR, obracela se naopak celá řada okol-
ností proti nim. Zůstaly bez dvou dlouhodobě 
zraněných opor, potýkaly se s dalšími zdravotními 
problémy a úroveň původně kvalitní hry šla spíše 
dolů, což znamenalo nepopulární brambory.
Za dané situace by bylo nejjednodušší otevřít 
téma (ne)přejícího štěstí, respektive smůly. 
A  hlavní díl viny za aktuální únik medailového 
úspěchu svést právě na nepřízeň osudu. To by 
však zavánělo laciností, protože jen vrtkavost 
„paní Štěstěny“ za poklesem Hanaček mimo stup-
ně vítězů určitě nevězela.
Vždyť už v  lednu při tehdy lepším fyzickém roz-
položení nepostoupily ze čtvrtfinále Českého 
poháru ztrátou de facto vyhraného duelu u prů-
měrné Ostravy. Kolísavost výkonů a často špatné 
vstupy do zápasů přitom rozhodně nezavinila jen 
početná marodka, což by vedení týmu mělo pro 
lepší budoucnost důkladně zanalyzovat.

O  fotbale do Večerníku píšu jen výjimečně, ne-
boť informační pokrytí tohoto sportu měli vždy 
na starost jiní kolegové z  redakce. Přesto jsem za 
poslední necelé dva roky poněkud více přičichl 
k fungování 1.SK Prostějov, tedy největšího fotba-
lového klubu na okrese. Jak k tomu došlo?
Mám totiž syna, který od září 2021 začal chodit do 
nejmladší přípravky (Fotbalové školičky) eskáčka. 
Celou první sezónu jsme všichni v naší rodině vní-
mali jako takovou startovací – nejdřív jen tréninky, 
pak postupem času i nějaké ty zápasy a hlavně ra-
dost z kopání do balónu při zdravém pohybu.
Už loni jsme byli spokojení s  dobře fungujícím 
systémem péče o  mládež v  prostějovské organi-
zaci. Potom však v létě 2022 přišel na místo mlá-
dežnického šéftrenéra italský odborník Antonio 
Console – a solidně nastavený základ začal syste-
maticky krok za krokem posouvat na ještě vyšší 
kvalitativní level.
Což logicky pomáhá celému oddílu. Jednak per-
spektivně do budoucna stejnou metodikou vedení 
talentů napříč všemi kategoriemi i  zaváděním pří-
nosných novinek (víc utkání a turnajů, odborné se-
mináře pro kouče i rodiče, letní tréninkové kempy). 
A  druhak okamžitě hlasitou podporou klubových 
nadějí při povzbuzování mužského áčka 1.SK, je-
muž to pomáhá v boji o záchranu druhé ligy.

Už loni měli prostějovští nohejbalisté výborný vstup 
do 1. ligy družstev mužů ČR. Výrazně zkvalitněni 
o špičkové posily Martina Müllera a Petra Zemánka 
od začátku minulé sezóny skoro jen vítězili, pravi-
delně sbírali body, vyhráli základní část soutěže. Až 
později po letních prázdninách se vše pokazilo.
Přiznám se, že jsem neočekával možnost zopakovat, 
natož ještě vylepšit natolik výsledkově skvělou dlou-
hodobou fázi prvoligových bojů. Prioritou spíš bylo 
neopakovat chyby ve fungování týmu ze druhé po-
loviny předchozího ročníku, aby se povedly vyřazo-
vací bitvy směrem k vytouženému postupu do elitní 
české soutěže.
Hanáci však posílili ještě víc – a zkraje letošní sezóny 
válcují soupeře drtivěji než před rokem touto dobou. 
Částečně obměněný mančaft má po příchodech 
Janů Pavelky i  Šlézara evidentně takovou výkon-
nostní úroveň, že pokud se mu vyhnou zranění, tak 
nemusí ztrácet body skoro nikdy. Viz sobotní triumf 
6:3 ve žhavém šlágru na půdě Holic.
Stát se ale pořád může ledacos. Ukázalo to současné 
(a  možná jen dočasné) vyřazení z  kádru Jana Mat-
kulčíka, který se nechoval jako správný týmový hráč. 
Leč i bez něj Sokol I zatím pokračuje ve spanilé jízdě, 
když svou sílu násobí soudržnou partou. Jestli toto 
vydrží a dlouhodobě se bude trénovat podle plánu, 
tak vysněná extraliga klapne.

PROSTĚJOV Další dubnový 
víkend byl pro cyklisty TUFO 
PARDUS Prostějov plný závodě-
ní. Tentokrát už nejen na silnici, 
ale i  na dráze. Mládež zahájila 
svoji pohárovou dráhovou soutěž 
v Praze na Třebešíně a poté si to 
rozdala v Jeseníkách při krajském 
přeboru v  časovce jednotlivců. 
Muži absolvovali dva závody sil-
ničního Škoda Cupu v  Krásné
Lípě a  v  České Kamenici, Jan 
Voneš a  Wojciech Pszczolarski
pak bojovali na Nations Cupu 
v kanadském Miltonu.
Velodrom v  pražském Třebešíně 
hostil první díl Českého poháru 
mládeže na dráze. Prostějovští 
jezdci samozřejmě nemohli chy-
bět a  rozhodně nebyli jen do po-
čtu. Skvělou formu si ze silničních 
podniků přenesla na ovál Patricie 
Müllerová, aby přesvědčivě tri-
umfovala mezi juniorkami. V  ka-

tegorii juniorů výborně bojoval 
Vojtěch Soukup, i  když se nako-
nec musel sklonit před vítězným 
Ondřejem Šilhavým z  pořádají-
cího REXONIX KOVO Praha.
Mezi staršími žáky obsadil čtvrté 
místo Saša Kaniščev a dobrý výkon 
předvedl i  stále se lepšící Arnošt 
Drcmánek, kterému po poslední 
disciplíně omnia patřila šestá pozi-
ce. Tu shodně obsadil Jakub Dedek 
mezi žáky mladšími. V  kadetech 
byl nejlépe hodnoceným zástup-
cem hanáckého klubu devátý
Tadeáš Ladra.
Hned následující den čekal na mlá-
dežníky přebor Olomouckého kra-
je v  časovce. Ve starších žácích si 
pro prvenství dojel Saša Kaniščev
následován druhým Arnoštem
Drcmánkem. Kategorii juniorek 
zase opanovaly Patricie Müllerová 
a Karolína Richterová na nejvyšších 
dvou postech. Mezi juniory získa-

li David Karásek stříbro a  Samuel
Jurica bronz, přičemž další třetí příč-
ku přidal v kadetech Tadeáš Ladra.
„S  výsledky v  prvním pohárovém 
závodě na dráze jsem spokojen. 
Patricie potvrdila skvělou formu 
z  předchozích týdnů a  velmi mě 
potěšil předvedený výkon Vojty 
Soukupa, stejně jako kluků v  žá-
kovských kategoriích. Nedělní 
krajský přebor byl pro nás přece jen 
doplňkovým závodem. Nicméně 
časovka je také dobrým tréninkem 
i porovnáním,“ hodnotil vystoupe-
ní svých svěřenců trenér Martin 
Cetkovský.
Domácí kalendář pro muže měl 
na programu dva díly Škoda Cupu 
v  severních Čechách, konkrétně 
v  Krásné Lípě a  České Kamenici. 
Oba závody byly situovány do ná-
ročného profilu na pomezí Národ-
ního parku České Švýcarsko.
 >>> dokončení na straně 47

OSTRAVA, PROSTĚJOV Na čtvrtý challengerový titul v kariéře dosáhl prostějovský tenista 
Zdeněk Kolář na turnaji v Ostravě, kde přitom nebyl mezi nasazenými. Ve finále s přehledem 
porazil Maté Valkusze z Maďarska a suverénním způsobem se vrátil do světové dvoustovky.

„Před finálovým zápasem jsem odehrál dva ná-
ročné třísetové duely. A ukázalo se, že jsem na tom 
s kondicí dobře. Pár chyb jsem udělal jen v polovi-
ně první sady, jinak to byl dobrý výkon,“ konstato-

val Kolář, který se z titulu naposledy radoval v pol-
ském Štětíně v roce 2021. „Chvíli jsem si na další 
musel počkat. Ale nevadilo to. Vyhrál jsem doma, 
o to je vše příjemnější,“ dodal Kolář.

TENISOVÉ ZPRA VODAJSTVÍ NAJDETE NA STRA NĚ 47



EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Jan
FREHAR

Oba celky neprožívají zrovna nejlepší 
období a jarní část je nepotkala zatím 
v nejlepší formě. Prostějov do zápasu 
vstupoval s  tím, že na domácí půdě 
bude chtít navázat na vítězství 
s  Vyškovem. Tentokrát se ale kouč 
Šmarda musel obejít bez dvou stabil-
ních záložníků Macha a  Kuliga. 
Prostor tak dostal Chvěja s Moučkou 
a  oba důvěru splatili. Hostům se bě-
hem jara taky nedaří, na eskáčko měli 
náskok pouhých dvou bodů, které 
chtěli navýšit.

Na začátku utkání byli aktivnější do-
mácí hráči, kteří se drželi na míči a tla-
čili se dopředu, jenže vše končilo ještě 
před finálním řešením, paradoxně ne-
bezpečnější byli jihlavští plejeři z  Vy-
sočiny. K lepšímu fotbalu nepřispívalo 
ani počasí, během první půle totiž sil-
ně pršelo. Ve druhé polovině první 
půle už byly k  vidění šance na obou 
stranách, mírně navrch měli hostující 
hráči. Ani jednomu z celků ale vytvo-
řené šance nevyšly. 
Do druhého dějství vstoupili fotbalisté 
Prostějova ve velkém stylu a s vykuku-
jícím sluncem v zádech se chtěli dostat 
brzy do vedení. Po hlavičce Barto-
lomea scházely centimetry, které si 

o necelou minutu později už vynahra-
dil a poslal domácí do vedení. V poz-
dějších minutách přišly i  další šance 
z  rychlých kontrů, ale pojistka z  toho 
nebyla. Závěrečných dvacet minut už 
patřilo jednoznačně hráčům Jihlavy, 
kteří svěřence kouče Šmardy vůbec 
nepouštěli z vápna, ale obraný val dr-
žel. A i s notnou dávkou štěstí vydržel 
až do závěrečného hvizdu sudího Orla.

První šanci utkání měli hosté, ale dale-
konosná rána spíše jen rozchytala bran-
káře Vejmolu. Eskáčko mělo v  úvodu 
opticky navrch, jenže to bylo bez jaké-
koliv střely na branku. Oba kluby pak 
neměly daleko k  brance po závaru ve 
vápnech. Do nadějné situace se hnal 
Rolinek, ale zastavil ho stoper včasným 
skluzem. Také v další šanci byl Rolinek, 
kdy ho našel přízemním centrem Bar-
tolomeu. Z  těžké pozice však branku 
v plném sprintu netrefil.  V dalším prů-
běhu prvního poločasu už hrozili jen 
hosté. Svoboda měl obrovskou šanci, 
když obešel obránce a  mířil na přední 
tyč, jenže mu scházelo pár centimetrů, 
takže z toho byl odkop od branky. Ná-
sledně Araujo tečoval přízemní centr, 
který prosvištěl kolem branky. V  sa-
mém závěru poločasu nejvýše vyskočil 
Vedral, ale jeho pokus skončil těsně 
mimo. Do přestávky se tak skóre ne-
měnilo. 
Druhé dějství by se dalo rozdělit na 
první čtvrthodinu a zbylých třicet mi-
nut. Skvělý vstup totiž měli domácí 
hráči, vytvořili si hned čtyři tutovky. 
V  první byl Bartolomeu, kterého na-
šel centrem Rolinek – brankář na míč 
nedosáhl. Ve velkém sklonu mířil míč 
křídelník Prostějova hlavou dobře, ale 

orazítkoval jen břevno. Z  následné 
dorážky pálil ještě Bialek nad. O  půl 
minuty později přišla podobná situa-
ce, kdy míč dostal do vápna Koudel-
ka a na zadní tyči už se Bartolomeovi 
zadařilo. Hlavička zapadla přesně na 
jeho bližší tyč a  mohl se spoluhráči 
slavit úvodní branku duelu – 1:0. Do 
další šance se dostal křídelník po při-
hrávce Bolfa, kdy šel sám na branku. 
Pokus na přední tyč ale brankář zlik-
vidoval. Na počtvrté si našel centro-
vaný míč ve vápně a z voleje provětral 
rukavice Jágrika. Dostal se i k dorážce, 
ale i ta skončila v rukou brankáře. Tím 
aktivita domácích barev zcela skon-
čila. Jihlava změnila hru a  začala hrát 
daleko rychleji směrem dopředu, což 
znamenalo, že Prostějovští byli pod 
permanentním tlakem. Dlouho se jim 
díky obětavosti obrany i dobré práci ve 
vzduchu dařilo odolávat a soupeře ne-
pouštěli k  zakončení. Postupem času 
ale bylo znát, že míč nedokázali udržet 
a  že síly docházely. Jednou se vytáhl 
Vejmola po střele Arauja, kdy míč vy-
těsnil nad břevno. Podruhé se vytáhl 
proti ráně Vedral, kterou i s přispěním 
tyče dostal ven. Zřejmě kritický oka-
mžik přišel v  nastaveném čase, kdy si 
míč zpracoval ve vápně střídající Tall. 
Obrovská rána málem přepůlila břev-
no, odkud se míč odrazil nad. 

Z domácích hráčů odehráli skvělé utkání 
všichni muži v  defenzivní čtveřici, kteří 
v  závěru přidali řadu bloků a  vyhraných 
hlaviček. Nejvíce byl ale vidět střelec bran-
ky Robert Bartolomeu, který v  sobotu 
mohl klidně slavit i hattrick. Jediná branka 
ale k důležitým třem bodům stačila.

Aprílové počasí i fotbal. Duben je ve zna-
mení velkých výkyvů počasí a uplynulou 
sobotu odpoledne se to jasně potvrdilo. 
Zatímco v  prvním poločase by ani psa 
nevyhnal a prudce lilo, v tom druhém už 
prosvítalo slunce a na konci to bylo i na 
„opalovačku“. Stejně takový byl i fotbal, 
kde každý z celků chvilku tahal pilku. 

Na to, že šlo o  velmi důležité body do 
tabulky, tak se hrálo velmi slušně a  na 
hřišti to příliš nejiskřilo. Pár ostřejších 
soubojů k vidění bylo, ale vše v rámci fair 
play a  s  případnou omluvou. Na tribu-
nách se o atmosféru opět staraly hlavně 
děti místního klubu, které svůj celek 
podporovaly po celých devadesát minut.

Vejmola

Araujo

Křišťál

Svoboda

Selnar

Gabriel

Lacko

Jágrik

Tureček

Křehlík

Piško

Vedral

Bialek

Gábriš

Schaff artzik

Bolf

Moučka

Chvěja

Rolinek

Koudelka

Bartolomeu

Malec

Michal 
VÁVRA

Michal 
ŠMARDA

FC Vysočina Jihlava
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA – 25. kolo

1.SK Prostějov 1:0

1 : 0
( 0 : 0 ) 

PROSTÌJOV VYŠKOV 

Rohové kopy: 8Rozhodčí: Orel – Kříž, Bureš Diváků: 560

Branka: 52. Bartolomeu

Střely na branku: 4

Rohové kopy: 3
Žluté karty: 34. Bartolomeu, 37. Koudelka, 90+1. Vejmola

Střídání: 71. Vlachovský za Rolinka, 79. Zbožínek za Chvěju, 87. Blahuta za Bartolomea, 87. Gouamene za Moučku

Střely mimo branku: 3 Střely na branku: 5

Branka: -

Střely mimo branku: 7

Žluté karty: -

Střídání: 65. Zahradník za Arauja, 76. Vítek za Křehlíka, 85. Tall za Křišťála, 85. Fila za Pišku

PROSTĚJOV V kádru prostějovského 
eskáčka patří mezi zkušenější borce, na 
kterých by to během boje o záchranu 
mělo stát. Svou úlohu v  sobotním 
duelu Robert Bartolomeu (na snímku) 
splnil do puntíku. V prvním poločase 
se ve větší příležitosti neobjevil, ale 
v první čtvrthodině druhého byl hned 
ve čtyřech šancích. A  kdyby během 
deseti minut zkompletoval hattrick, 
nikdo by nemohl říct ani popel. Ujala 
se však jen jedna z hlaviček, která ale 
nakonec byla vítězná. Po zápase tak 
mohl spokojeně utkání zhodnotit.

 Jan FREHAR
 První půle těch šancí příliš nena-

bídla. Co se změnilo do startu druhé?
„Myslím si, že nám pomohl impuls v ka-
bině, kde jsme si řekli, že to směrem do-
předu nebylo nic extra. Začali jsme být 
daleko aktivnější a mohli jsme přidat i dal-
ší branku. Mě tam hodně mrzely další dvě 
situace, kdy jsem mohl mít během chvíle 
hattrick. I druhý gól by nás určitě da-
leko více uklidnil do závěrečných 
minut. Tak z  toho bylo čekání, 
jestli dostaneme branku.“

 Branku jste dal hlavou 
a  zhruba půl minuty před-
tím jste taky hlavou orazít-
koval tyč. Čekal jste, že by 
mohly takové příležitosti 
přijít v  tak krátkém 
sledu?
„Popravdě  jsem 
čekal, že se tam 
takto objevím 
už v  prvním 
poločase.
Jsem rád, že 

to vyšlo alespoň v tom druhém. Jen mě 
opravdu mrzí, že to brankou nedopadlo 
v obou případech, mohli jsme si ušetřit 
spoustu nervů v závěru utkání.“

 V  dalších dvou situacích jste se 
dostal sám před brankáře. Co chybě-
lo k tomu, abyste přidal další branku?
„V  první situaci jsem dostal dobrý pas 
mezi beky a přišlo mi, že jsem asi až zby-
tečně moc přemýšlel. Měl jsem to prostě 
švácnout na zadní a doufat, že to proletí. 
Přemýšlel jsem a dal jsem to na přední, 
kde byl brankář připraven. U  té druhé 
jsem nejprve střílel z voleje, což byl dob-
rý kop. Dostal jsem se ale i k dorážce, ale 
tam jsem byl zbrklý. Kdybych naznačil, 
tak jsem asi uklízel do prázdné branky. 
To se ale snadno říká po zápase.“ (smích) 

 Posledních dvacet minut vás Jih-
lava mačkala. Bylo to její aktivitou, 
nebo vepředu došla síla udržet míč? 
„Řekl bych, že nám hráčům nahoře tam už ta 
síla trochu chyběla. Stačilo přitom podržet 

balon a nechat se faulovat. Mohli jsme zís-
kat čas a trochu vydechnout obraně. 

To se nám ale nedařilo a štěstí stálo 
při nás. Určitě do toho promluvi-
la i hlava a strach o výsledek.“

  Posledních osm minut 
s  nastavením jste strávil na 

lavičce. Byla to nejdelší pa-
sáž zápasu?

„Stoprocentně. (smích) Tam 
jsem měl opravdu vel-

ké obavy, aby sou-
peř nesrovnal, 

protože těch 
závarů okolo 
našeho vápna 
bylo více, než 
je zdrávo.“

PROSTĚJOV Ve 25. kole potřebovali fotbalisté Prostějova před 
vlastním publikem navázat na výhru s Vyškovem a znovu bodovat 
ideálně za tři body. Navzdory dešti bylo v prvním poločase k vidění 
pár zajímavých situací na obou stranách, ale skóre se neměnilo. Ve 
druhém poločase přišel skvělý nástup domácího celku, ze kterého 
těžil Bartolomeu – během deseti minut mohl slavit čtyři branky, 
vstřelil z nich ale jen jednu. V posledních dvaceti minutách eskáčko 
přečkalo klinickou smrt. Díky obětavosti obrany a dvou brankových 
konstrukcí však po zápase mohlo slavit hubenou výhru. 

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

  Foto: Jan Frehar

Eskáčko v závěru „přežilo“Eskáčko v závěru „přežilo“
ohromný tlak Jihlavyohromný tlak Jihlavy

„V prvním poločase jsme sehráli kvalitní partii, kde nám ale chyběla větší kvalita v útočné fázi. Měli jsme 
tam dobré přechody, ale chybělo mi tam finální řešení a větší touha se prosadit. Jihlava hrála hodně fot-
balově a v některých částech nás přehrávala, ale taky to nevyřešila brankou. Do druhé půle jsme chtěli 
zlepšit kvalitu v útočné fázi a vzadu udržet nulu. Během první čtvrthodiny jsme mohli dát čtyři branky, 
ale zaplaťpánbůh aspoň za tu jednu. Soupeř pak změnil styl hry a dokázal nás zatlačit, tam jsme to i s not-
nou dávkou štěstí přežili, takže jsme rádi za tři body.“ 

„Nás mrzí, že jsme za dobrý a aktivní výkon nebyli odměněni alespoň nějakou 
brankou, protože příležitosti jsme si k tomu vypracovali. Do následujících utkání ale 
máme určitě na čem stavět. S výsledkem pochopitelně spokojený nejsem. Výkon 
byl však určitě zlepšený oproti minulým duelům, a to je pro nás pozitivní zpráva. 
Obzvláště posledních dvacet minut jsme soupeře mačkali, ale myslím si, že i kdyby 
se hrál třetí poločas, tak bychom branku nedali...“

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO
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pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

Jan FREHARJan FREHAR
„Pro nás to jsou samozřejmě velmi dů-
ležité body. Myslím si, že jsme k  nim 
doputovali hlavně naší touhou a  sna-
hou to urvat. Za to jsme byli odměně-
ni. Z naší strany tam chyběla ještě větší 
kvalita na míči, ale chápu, že i psychika 
hráčů zafungovala. Pro nás je důležité, 
že jsme tři body zvládli uhrát,“ vracel 
se k sobotní výhře hlavní lodivod muž-
stva Michal Šmarda.
O  velmi důležitém triumfu hovo-
řil i  předseda klubu. „Zaplaťpánbůh 
jsme to zvládli, určitě se nám tak teď 
zase bude o  něco lépe dýchat. Konec 
byl hodně nervózní, ale hráčům se to 
podařilo ubránit. Věřím, že jsme udě-

lali důležitý krůček k záchraně,“ uvedl 
exkluzivně pro Večerník František Jura
Už před zápasem se v  zápisu i  na 
trávníku objevilo velmi známé jmé-
no v  prostředí Prostějova, a  to kouč 
Oldřich Machala, který se stal no-
vým asistentem hlavního trenéra 
Michala Šmardy. „V  týdnu jsme měli 
jednání a přistoupili jsme k tomu, že 
realizační tým do konce sezóny posílí
Oldřich Machala. S Michalem Šmardou
se znají velmi dlouho, proto věřím, že 
by jim to mohlo pasovat a přinese to 
kýžené výsledky. Určitě to takto zů-
stane do konce aktuálního ročníku,“ 
potvrdil novinku šéf prostějovského 
eskáčka.
Jasno už je také o  nové pozici býva-
lého kouče Pavla Šustra, který i  na-
dále v  barvách Prostějova zůstane. 
„Pavel Šustr bude monitorovat naše 
mládežnické výběry, kde bude po-
zorovat tréninkové jednotky a  hovo-

řit s  trenéry. Budeme chtít celkově 
zmapovat mládež a  zase ji posunout 
dále i  v  rámci trenérsko-metodické-
ho úseku. Věřím, že kouč Šustr bude 
mít jistě co nabídnout a  nějakým 
způsobem pomůže posunout mládež 
zase o  stupínek výš,“ předeslal Jura.
V nejbližším kole zamíří 1.SK Prostějov
do Karviné, kde hráče nečeká nic 
snadného proti celku, který poku-
kuje po první příčce a  místence do 
nejvyšší soutěže. „Určitě tam ne-
pojedeme na výlet, věřím, že tam 
můžeme bodovat. Liga je nesmírně 

vyrovnaná, což se projevuje na vý-
sledcích týden co týden. Bude to ale 
náročné, obzvlášť proto, že se nám 
vykartovali Koudelka i  Bartolomeu. 
Schází dlouhodobě Píchal, Stříž, teď 
k tomu přibyl Kulig a Mach. Je toho 
teď opravdu dost. Čekáme nadále i na 
Kubu Elbela, který měl nějaký nález 
na srdíčku. Nechtěli jsme riskovat, 
takže podstoupil řadu vyšetření. Teď 
byl ještě na magentu, a pokud výsled-
ky dopadnou dobře, tak by mohl už 
příští týden naskočit,“ nepřednesl 
úplně pozitivní zprávy František Jura. 

35WWW.VECERNIKPV.CZ

V sobotním utkání byla základem úspěchu kvalitní defenziva, která stejně 
jako v minulém domácím duelu neobdržela branku a nedá se hodnotit 
jinak než pozitivně. Velkou měrou k  tomu přispěl také kapitán 
mužstva. I on měl na startu jara menší pokles formy, ale nyní už je 
opět tím hlavním stavebním kamenem defenzivy, což proti Jihlavě 
potvrdil. Vyhrál řadu těžkých soubojů i burcoval své spoluhráče.

JAN SCHAFFARTZIK

                                                      

PODLE

Další výhra přidá mužstvu určitě na 
klidu, ale stále by mělo zůstat plně 
soustředěné a poučit se z věcí, které se 
v zápase příliš nepovedly. Hlavně pos-
lední dvacetiminutovka by se v dalších 
zápasech neměla znovu objevit. Ač 
to defenziva i  za cenu sebeobětování 
přečkala, tak by eskáčko potřebovalo 
sílu směrem dopředu, která dokáže 
podržet míč a  rozkouskuje soupeři 
tlak. Ten byl v  sobotním duelu až 
enormní. Příště už by „štěstěna“ ne-
musela stát na straně Prostějova. 

Jan FREHAR

GLOSA GLOSA 

ZNÁMKA
MINIŠPÍLMINIŠPÍL

ZNÁMKA

88
Podívali jsme se nyní 
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JAKUB JAKUB 
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TOMÁŠ TOMÁŠ 
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Dohrávka 24. kola: SK Sigma Olomouc B – FK 

Branky:

 Slavia Praha „B“ 
Branky:

Branky:

* 
Branky:

Branky:

Branky:  20. 

Branky:

85. 

Branky:

Dohrávka 22. kola:

26. kolo:

obchodní a mediální partneøi 1. SK Prostìjov pro sezónu 2022/2023

RYCHLÝ
NÍK

Trenérská škatulata 
pokraèují

Prostějov (jaf) – Jak vrtkavá je židle 
lodivoda v druhé nejvyšší soutěži ukázal 
i  uplynulý týden. Už po čtyřech měsí-
cích se totiž z lavičky Příbrami pakoval 
Dušan Uhrin mladší, který byl odvo-
lán poté, kdy jeho mužstvo schytalo na 
půdě „béčka“ Sigmy Olomouc hned 
čtyři branky. Na jeho místo okamžitě 
přišel Karel Krejčí, ale ani tato změna 
zatím příliš nezafungovala a  Příbram 
schytala tři kousky i doma proti Vlašimi. 
Ke změně pak sáhla i Opava, která řeší 
záchranářské starosti. Porážka v Tábor-
sku definitivně zlomila vaz Peteru Hlin-
kovi, jehož nahradil Miloslav Brožek, 
který v druhé lize vedl Táborsko a napo-
sled pracoval jako skaut pro Slavii Praha. 
Tady léčba novým koučem očividně 
pomohla a  Opava ve slezském derby 
skolila lídra z Karviné.

RYCHLÝ
NÍK

Šustr zůstává, bude se věnovat mládeži

Michal SOBECKÝ
Jak hodnotíte utkání s  Jihlavou, 

které Prostějov dokázal zvládnout za 
tři body?
„Jsem upřímně velice moc spokojený. 
Bral jsem to jako jeden ze dvou důle-
žitých zápasů, to jsou Jihlava a  Opa-
va. A  v  bojích o  záchranu, které jsme 
si sami zavinili. Jsem za to moc rád. 
Bylo to mé největší přání tento tý-
den. Říkal jsem i  klukům v  šatně, že 
kdyby to bylo jen 1:0 a  po gólu, co 

se tam sotva došulá, tak budeme rádi. 
Tři body jsme potřebovali jako sůl.“

Cítíte nějaký rozdíl ve hře oproti 
předešlým zápasům?
„Hrajeme teď více ze zajištěné obrany. 
Ani si moc šancí neuděláme, soustře-
díme se na nulu vzadu. Zápasy ve dru-
hé lize jsou vyrovnané, vždy ale aspoň 
jedna velká šance přijde. My naštěstí 
jednu proměnili.“

Hrajete nově na kraji obrany. Jak to?
„To bych taky rád věděl. (směje se) Mys-
lím si, že to je tím, jak tu byl pan trenér 

Šmarda loni. Hrál jsem tehdy jeden 
zápas na pravém beku. Docela se 
mi ten zápas podařil, ač jsem 
měl otřes mozku a moc si 
ten zápas s  Táborskem 
nepamatuji. Asi jsem 
se mu tam zalíbil, 
tak mě tam staví. 
Máme tam i něja-
ké zranění, takže 
Bolfík se musel 
posunout dole-
va a  já doprava. 
Trenér mi ne-
řekl k  tomu dů-
vod, bavil jsem se 
o  tom i  se sportov-
ním manažerem. 
Řekli jsme si před 
sezónou, že každý 
musí přijmout 
roli, jakou do-
stane. A  to tak, 
aby byl důleži-
tý pro tým, jak 

mu může nejvíce pomoct. Tu 
roli beru. A udělám vše pro to, 

abychom nedostali gól.“
P o s l e d n í c h 

třicet minut pro-
ti Jihlavě jste 
hlavně bránili, 

soupeř hodně 
tlačil na vyrov-
nání…
„Říkal jsem, že 
to bylo skoro 
jako Stalin-
grad! (úsměv)
Bránili jsme 

jak o  život. 
Hlavně jak jsem se 

díval pořád na ten čas, tak bě-
žel hned pomaleji. Díval jsem 
se co minutu… Myslím si, že 
jak jsme měli dříve smůlu, teď 

se fotbalové štěstíčko otočilo. 
Jihlava tak nedokázala vstřelit gól, 
my udrželi nulu. Hlavně, že jsme 
získali tři body.“

PROSTĚJOV Těžký zápas za sebou mají fotbalisté 1.SK 
Prostějov. Vlastně šlo o další „utkání o všechno“. Mužstvo 
trenéra Michala Šmardy v něm muselo vyhrát, aby posíli-
lo naděje na záchranu ve FORTUNA:NÁRODNÍ LIZE. To se 
podařilo a naděje na druholigovou příslušnost má tak re-
ální obrysy. Jednou z důležitých postav zápasu byl i vyso-
ký obránce Daniel Bialek (na snímku). V týmu patří k těm 
zkušenějším, zároveň i služebně nejstarším. Nyní se přesto 
ocitl v roli, kterou zažil v Prostějově dříve jen jednou, a to 
nakrátko. Hrál totiž nezvykle na kraji obrany.

PROSTĚJOV Po minulém týdnu se na stadionu SCM 
Za Místním nádražím zase dýchá o něco lépe. Svěřenci 
kouče Michala Šmardy zvládli sobotní úkol, na domácí 
půdě dokázali porazit Jihlavu. Stačila jim k tomu jedi-
ná branka. Nově už u toho byl i Oldřich Machala, kte-
rý se stal asistentem hlavního kouče. Jasno už je také 
o budoucnosti Pavla Šustra, který by měl nyní rozvíjet 
prostějovskou mládež. Před utkáním v Karviné ale bu-
de eskáčko řešit řadu absencí.

PROSTĚJOV Už 26. kolo čeká na 
hráče 1.SK Prostějov. Ve venkov-
ním utkání se tentokrát představí 
na trávníku exprvoligové Karviné, 
která byla sice na podzim jen v polo-
vině tabulky, ale následně začala po-
řadím F:NL šplhat, až se dostala na 
první příčku! Jak si s týmem v dobré 
formě poradí Prostějov? Odpověď 
budeme znát v  neděli večer, utkání 
má výkop v 17.00 hodin.
Karvinský fotbalový klub byl založen 
před 20 lety, tehdy hrál pátou nejvyš-
ší soutěž. Postupem času ale tým rostl 
a  rostl. Nakonec v  roce 2016 postou-
pil do nejvyšší soutěže, přičemž ma-

ximem bylo desáté místo. V  loňském 
ročníku se ovšem nenašel horší tým 
a tak se Karvinští museli s prvoligovou 
smetánkou rozloučit. 
Zdá se ale, že Karviná bude moci po-
mýšlet na návrat. Na jaře se drží na čel-
ných místech tabulky a  to i  přesto, že 
z posledních dvou kol eviduje zisk je-
diného bodu za remízu s Líšní. Napo-
sledy to přitom byla televizní dohrávka 
proti Opavě. V derby lídr tabulky neu-
spěl, prohrál 1:2, ale i nadále se drží na 
postupové příčce do F:NL. Přitom po 
devátém kole by na takový vývoj vsa-
dil málokdo, mužstvo bylo dokonce až 
osmé a v žádném případě nevypadalo 

jako tým z  vyšší soutěže. Následně 
nastalo zlepšení a atuálně se Karviná 
těší z  prvního místa. Náskok na své 
konkurenty je ale minimální. 
Karviné zatím během sezóny po-
máhá to, že se jí daří střílet poměrně 
hodně branek. Navíc, a to je pro sou-
peře podobně málo příjemné, góly 
jsou vcelku rovnoměrně rozložené 
mezi více hráčů. Žádný střelec zkrát-
ka nevyniká. O sedm branek se posta-
ral Jaroslav Málek, o  pět, respektive 
o  čtyři, pak další čtyři hráči. Nejvíce 
minut odehrál Rajmund Mikuš, a  to 
dva tisíce. O  post zlého muže týmu 
se uchází Sebastian Boháč, který už 

obdržel šest žlutých karet. Zajímavos-
tí pak je, že tým Karviné, který vede 
kouč Tomáš Hejdušek, patří v soutěži 
k  těm zkušenějším. Dává sice hodně 
prostoru mladým hráčům, v  mužstvu 
ale není nouze o třicátníky.   (sob)

vs.vs.

v



Hodnocení trenéra Pivína Pavla Valtra: 
„Věděli jsme, že nás čeká soupeř, který se 
bude snažit hrát kombinačně a po zemi, 
což je hra, která vyhovuje i nám. V prv-
ním poločase jsme na soupeře vletěli ve 
velkém stylu, ale bohužel jsme z půlho-
dinného tlaku dali jen jeden gól. Soupeř 
nás pak po naší chybě ztrestal a srovnal 
tak na 1:1. Nás to podle mě dost ovlivni-
lo, protože jsme se nemohli opět dostat 
do hry. Do toho přišlo zranění brankáře. 
V  šatně jsme si řekli, že musíme začít 
hrát, tak jak tomu bylo na začátku. Ale 
to se nám dařilo jen herně, byl to od nás 
platonický tlak, kdy šance měl spíše sou-
peř a jeden z brejků jim vyšel. Pro nás to 
byl celkově takový zápas blbec.“ 

4:7
 (3:4) Sokol Sokol 

OtaslaviceOtaslavice

Branky: 3. a 28. Pasz, 20. Rumplik, 57. Šá-
lek – 24. a 40. T. Hon, 26. a 29. M. Hon, 55. 
Vogl, 70. Drmola, 90.(+4). Pospíšil. Rozhod-
čí: J. Horák – A. Horák, Majer. Žluté karty:
32. Zatloukal – 62. Chvojka, 78. Smékal. 
Diváků: 200.

zapasove

menicko

´

´

MSDL ST.
24. kolo:  

Šarkozy

1 FC Baník Ostrava B 24 18 4 2 86:18 58
2 Frýdek-Místek 23 17 3 3 61:30 54
3 Olomouc SIGMA B 23 15 5 3 62:24 50
4 Opava 23 12 7 4 68:21 43

6 Zbrojovka BRNO B 23 10 4 9 49:35 34
7 Slovácko B 23 10 3 10 32:32 33

9 Zlín B 23 8 6 9 49:40 30
10 ZNOJMO 23 9 3 11 31:42 30

12 Poruba 22 7 6 9 26:42 27
13 Jihlava B 23 6 4 13 29:47 22

15 Šumperk 23 3 2 18 16:84 11
16 HFK Olomouc 24 1 3 20 20:86 6

MSDL ML.
24. kolo:  

. 

1 Baník Ostrava B 23 19 0 4 90:30 57
2 Opava 22 17 4 1 90:24 55
3 Zbrojovka BRNO B 23 16 1 6 67:33 49
4 Olomouc SIGMA B 22 15 2 5 57:19 47

7 Slovácko B 23 11 5 7 59:46 38

9 Zlín B 23 11 1 11 48:47 34
10 Jihlava B 22 10 3 9 46:40 33

12 Znojmo 23 6 3 14 33:67 21
13 Frýdek-Místek 23 5 3 15 40:74 18
14 Šumperk 23 4 0 19 20:88 12
15 HFK Olomouc 24 2 3 19 30:97 9
16 Poruba 22 2 1 19 17:102 7

1 Slatinice 19 14 2 3 66:18 44

6 Šternberk „B“ 19 9 3 7 50:40 30

9 Moravský Beroun 19 7 1 11 49:56 22

12 Zvole 18 5 4 9 29:56 19
13 Velký Týnec 19 4 4 11 26:55 16

2 Ústí 19 12 1 6 48:29 37

4 Opatovice 19 10 4 5 63:36 34
5 Radslavice 19 10 2 7 44:28 32

13 Újezdec 19 5 2 12 30:52 17

33. 

1 Vícov 19 16 0 3 76:18 48 1 1

3 Vrahovice 19 15 0 4 64:38 43 2 0

7 Dobromilice 19 10 0 9 53:57 28 2 0
8 Kostelec n.H. „B“ 18 8 0 10 32:43 24 1 1

10 Brodek u Konice 18 7 0 11 38:48 22 1 2
11 Plumlov „B“ 19 7 0 12 43:60 22 2 3
12 Kralice n.H.„B“ 18 6 0 12 33:42 18 2 2
13 Výšovice 19 4 0 15 19:69 13 0 1

2 Tištín 14 10 0 4 81:34 31 1 2
3 Otaslavice „B“ 14 8 0 6 50:55 23 1 0
4 Biskupice 13 7 0 6 38:32 21 1 1

8 Pavlovice 14 0 0 14 18:77 1 0 1

63. 

1 Konice „B“ 10 10 0 0 52:6 29 1 0

3 HVOZD 10 6 0 4 19:15 17 1 0
4 Ptení 10 4 0 6 29:14 16 0 4
5 Luká 11 5 0 6 14:33 16 1 2
6 Jesenec-Dzbel 10 5 0 5 16:16 14 2 1
7 Vilémov 10 5 0 5 9:18 13 2 0

9 Brodek u Konice „B“ 10 2 0 8 7:42 5 2 1

22. 

5. 

22. kolo:

66. 

1 Jeseník 22 14 5 3 49:23 47

4 Medlov 22 11 8 3 41:23 41

11 Mohelnice 23 7 3 13 35:41 24

14 Rapotín 23 6 5 12 31:40 23
15 Litovel 23 4 7 12 22:43 19
16 Lutín 23 5 4 14 27:53 19

3 Paseka 19 11 3 5 59:31 36
4 Maletín 19 9 2 8 44:52 29
5 Lesnice 19 7 5 7 32:34 26
6 Bludov 19 6 6 7 38:47 24
7 Troubelice 19 6 6 7 29:39 24

9 Loštice 1923 18 6 4 8 35:27 22
10 Olešnice 19 6 3 10 31:36 21

12 Libina 19 6 1 12 36:49 19

14 Olom. - Chomoutov 18 3 6 9 22:47 15

2 1. HFK Olomouc „B“ 19 12 6 1 62:24 42
3 Chválkovice 19 13 1 5 58:29 40

8 Slavonín 19 8 1 10 31:45 25

10 Kovalovice 19 6 0 13 23:46 18

Kostelec „zvládl“ pøestøelku
Těžký úkol před sebou měl Kostelec na 
Hané, když se o body pokusil obrat nepří-
jemné Dolany. Ty ocenil kouč Kostelce 
coby dobře hrající tým. Jeho svěřenci nako-
nec sice zvítězili, k výkonu a pojetí zápasu 
byl ale Lubomír Keluc velice kritický.
Po středečním derby v Konici přišel pro Kos-
telec na řadu souboj s Dolany. „Po celé utkání 
byly Dolany fotbalovější, pohyblivější. V prv-
ních pětadvaceti minutách měly více šancí 
a  mohly vést 2:0. Poprvé nastřelily břevno, 
pak jsme taktak zabránili, aby to neskončilo 
v brance,“ komentoval kouč Kostelce na Hané 
Lubomír Keluc. Jeho tým přesto šel do vede-
ní jako první. „Po hezké kombinaci jsme dali 
Preislerem na 1:0. Předtím jsme za faul na 
Grulicha neproměnili penaltu. Karel Fajstl 
trefil gólmana do noh,“ zmínil pokutový kop 
kostelecká trenér. Jeho tým se navíc brzy do-
stal do trháku. „Druhý gól byl do rubriky ́ Bo-
rec na konec .́ Gólman vykopával, stoper to 
nechal skočit, míč minul a Preisler šel sám na 
brankáře. Jenže místo aby jej zvedl, tak to tam 
poslal stehnem,“ popsals úsměvem branku na 
2:0. Připustil prostě, že jeho tým byl šťastnější. 
„Skóre neodpovídalo průběhu zápasu.“ Dvě-
ma góly ale ani zdaleka zápas neskončil. „Sou-
peř snížil po rohovém kopu. Nepochopím: 
z prostředku malého vápna borec hlavičkoval 
sám na branku. Ještě předtím Preisler mohl 
z malého vápna klidit do branky, minul o tři 
metry. Stane se,“ byl ke spálené šanci smířlivý. 
Navíc brzy kostelecký snajpr vypracoval šanci 
na 3:1. „Chytil dal gól po nahrávce Preislera na 
3:1. Následně přišla obrovská hrubka gólma-
na. To jsem taky nepochopil. Hráč hlavičkuje, 
brankář tam doběhne a trefil hráče do obličeje. 
Nebyl to nakonec pokutový kop. Po propadu 
dal hned soupeř do branky na 3:2,“ pokračoval 
Keluc ve výčtu branek. Poslední slovo měli 
nakonec soupeři. „Po brejku jsme sice dali na 
4:2, když Preisler dokončil svůj hattrick. Vyvr-
cholením ale bylo to, že již v nastaveném čase 
David Bělka vyběhl a  místo, aby hrál levou 

nohou do autu, hrál pravou. Minul a protihráč 
snížil na 4:3,“ zavrtěl hlavou Lubomír Keluc. 
Ten musel podle svých slov hodně pracovat 
na svých emocích. „Místo, abychom utkání
v  klidu dohráli, uděláme tohle... Poprvé 
jsem se šel projít na druhou stranu k plotu, 
abych nemusel řvát nebo si nezvýšil tep na 
mnohem vyšší obrátky,“ poznamenal kos-
telecký lodivod. Své svěřence zkritizoval za 
zdramatizování duelu. Soupeře spíše chválil. 
„Úžasně kombinovaly, hrály, chtěly. A  Vojta 
Pospíšil na hrotu, co předváděl v pětačtyřiceti 
letech? To klobouk dolů. Možná nejlepší hráč 
na hřišti,“ vzkázal Keluc do Dolan. Pro své 
hráče měl trochu jiný vzkaz. „Musíme si to 
srovnat v  hlavičkách, protože hrajeme indi-
viduálně, ne jako kolektiv. Je to na křeč. Ale 
úplně zbytečně!“

FC Kostelec 
na Hané4:3

 (2:0) FC DolanyFC Dolany

Branky: 40., 45. a 83. Preisler, 65. Chytil – 57. 
Kaluža, 66. Pírek, 90.(+2) Koiš. Rozhodčí: M. 
Konečný – Sedláček, Bašný. Žluté karty: 66. 
Bělka – 82. Macháček. Diváci: 120.
Sestava Kostelce na Hané: Bělka – Fink (40. 
Holoubek), Lužný, Pavlíček (58. Abrahám), 
Kupka (58. Chytil) – M. Škrabal (86. A. 
Grulich), D. Škrabal (58. Skalník), L. Grulich, 
Ondroušek – Fajtsl, Preisler. Trenér: Lubomír 
Keluc.

Konickou plichtu
 vychytal gólman

Druhou remízu v  řadě zapsala minulý tý-
den Konice. Po výsledku 1:1 s Kostelcem 
na Hané dopadl zápas s  Medlovem úplně 
stejně. Rozdíl byl ale třeba v tom, že zatímco 
proti Kostelci Konice dotahovala, v tomto 
případě naopak musel vyrovnávat sou-
peř…
Konici se na jaře moc nedaří. V  posled-
ních zápasech nicméně alespoň pravidelně 
boduje. „Remízu beru, byl to velmi těžký 

soupeř, fotbalově výborný. Kluci tam ale 
dali srdce, odbojovali to,“ konstatoval kouč 
Konice Petr Ullmann. Soupeř na jeho výběr 
nastoupil ve velkém stylu. „V začátku jsme 
byli pod tlakem, ale z pěkné akce dal Roman 
Krása krásný balón a David Pospíšil zavřel 
zadní tyč a dal na 1:0. To nás povzbudilo,“ 
poznamenal konický lodivod. „Soupeř i tak 
nadále hrozil, měl výborný, rychlý přechod. 
Měli jsme vzadu hodně starostí,“ přiznal. 
Konici navíc začaly problémy se sestavou. 
„Do poločasu jsme museli vystřídat tři hrá-
če kvůli zranění. To byl velký zásah do se-
stavy: tři střídání, navíc vynucená,“ posteskl 
si kouč. Ve druhé půli nakonec Medlov 
vyrovnal. „Druhý poločas byl v podobném 
duchu. Soupeř nás tlačil, šel za vyrovnáním. 
Udělali jsme jednu chybu, ze které jsme 
inkasovali,“ poznamenal Petr Ullmann. Víc 
ale toho Konice soupeři nedovolila. „Rád 
bych vyzdvihl Jaru Vévodu, který nás hodně 
podržel. Chytil tak tři gólové šance, včetně 
dvou úniků. Za bod vděčíme hodně jeho 
skvělému výkonu,“ ocenil trenér Konice. 
„Musím kluky pochválit, i když jsme znovu 
doma nevyhráli.“

TJ Sokol Konice
1:1

 (1:0) FK MedlovFK Medlov

Branky: 36. Pospíšil – 59. Mikuta. Rozhodčí:
Aberle – R. Svoboda, Chládek. Žluté karty: 82. 
Kamený, 90.(+1) Pospíšil – 29. Habáň. Diváci:
210.
Sestava Konice: Vévoda – R. Krása, Širůček, 
F. Drešr (46. Janeček), Bílý – Pospíšil, Kořenov-
ský, T. Škrabal (24. Blaha (46. Cibulka), P. Krása 
– Kamený (90+2. Mrňka), J. Krása. Trenér: 
Petr Ullmann.

Nejhorší vystoupení
Èechovic

V hodně nezvyklé situaci se o víkendu ocitly 
Čechovice. Tým, který je zvyklý hrát dlou-
hodobě na vrcholu tabulky, a nic se na tom 

PROSTĚJOVSKO Anglický víkend zažili fotbalisté v krajském přeboru. A v podstatě všechny týmy z Prostějovska se po středě mohly radovat, 
když bodovaly. Derby Konice s Kostelcem na Hané přineslo sice jen dvě branky, po jedné však na každé straně. Hlavně pro domácí se jednalo 
o cennou remízu (reportáž najdete v rámci Fotbalové rozhledny na straně 38 - pozn.red.) I další regionální zástupce z Čechovic rovněž remizo-

val, když v utkání ztratil vedení a kouč Lukáš Koláček s výsledkem spokojený příliš nebyl. Lipová naopak dokázala těsně uhájit tři body a drží se nadále v horní polovině tabulky.

PROSTĚJOVSKO Víkendové 22. kolo krajského přeboru fotbalistů je minulostí. Představili se v něm všechny čtyři regionální zástupci 
z Prostějovska. A ne všechny mohli být tentokrát s průběhem zápasů a výsledky spokojené. Přímo od ucha k uchu září v Lipové. Její výběr 
navázal na poslední výkony, připsal si další výhru a už se blíží k nejlepším týmům tabulky. Nezaváhal ani Kostelec na Hané, trenér Lubomír 

Keluc měl však z některých pasáží hry pramalou radost. Poloviční spokojenost panuje v Konici, která z posledních čtyř zápasů bere třetí remízu. Tým by už ale nutně potřeboval vyhrát. 
Nejhůře dopadly Čechovice, jež v jarní části ztratily formu. Tentokrát vůbec nestíhaly na trávníku lídra tabulky, odkud si odvezly nepopulárního búra.

PROSTĚJOVSKO Kralice 
měly problém, ale za chví-
li bylo líp. Poté, co vítězně 

vstoupily do jara, zažívají samé prohry. Jednu další si připsaly uplynulou 
sobotu proti Bělotínu, kdy tým podruhé za sebou marně hledal střelce. 
Pondělní státní svátek už byl ale o něčem jiném. Kraličtí jej využili pro do-
hrávku 18. kola. Na domácí půdě je čekal soupeř ze špice tabulky, ale svěřen-
ci kouče Kobylíka se vytáhli a dokázali nebezpečného soupeře skolit. 

I.A třída skupina B
PB SCOM 

KRAJSKÝ PŘEBOR

PB SCOM 
KRAJSKÝ PŘEBOR

PROSTĚJOVSKO Dvacáté kolo uzavřelo dubnové zápolení v I.B třídě skupině „A“. Už v sobotu se doma zadařilo Klenovicím, 
kterým stačila jediná branka k zisku tří bodů. Brodek chtěl poprvé zabodovat na půdě soupeře a z Újezdce bod dovezl. 
V neděli dopoledne se body dělily i v Domaželicích, kde hrály Vrchoslavice. Odpoledne zaváhal lídr z Pivína, když padl 
doma s Radslavicemi a hned jedenáct branek viděli diváci v Tovačově, kde se radovali hosté z „Metel“.

I.B třída skupina A

PROSTĚJOVSKO Dvě prohry a jedna výhra. Taková je víken-
dová bilance zástupců Prostějovska, kteří hrají skupinu „A“ 
I.A třídy Olomouckého KFS. Vylepšit ji mohl ještě sváteční do-
hrávkou Protivanov (čtěte na jiném místě – pozn.red.) Nejvíce 

se už tradičně dařilo Určicím, které svého soupeře dokázaly vynulovat, když vyhrály dvoubrankovým rozdílem 
a nadále se tak drží v čele tabulky. Protivanov tolik štěstí neměl, při absenci brankáře dostal pět branek. To, že tři 
vstřelil, týmu nestačilo. Plumlov pak rovněž padl. V jeho případě to bylo hned o tři branky.

I.A třída skupina A

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA:
 MFK Karviná 

PB SCOM KRAJSKÝ PØEBOR:
 TJ Sokol Velké 

Svoboda – Šteier

I.A TØÍDA, SKUPINA „A“:

I.A TØÍDA, SKUPINA „B“:

I.B TØÍDA, SKUPINA „A“:
Sokol 

Pavlovice u 

LION SPORT I.B TØÍDA, SKUPINA „B“:

PØEBOR OFS PROSTÌJOV – II. TØÍDA:

III. TØÍDA, SKUPINA „A“:

III. TØÍDA, SKUPINA „B“:

M UPINA „B“:
 Uherský 

MSDL starší dorost.:
 Frýdek-Místek 

MSDL mladší dorost:
 Frýdek-Místek 

MSDD – E starší dorost:
Bílovec – 1.SK 

 (Šafrán)
MSDD – E mladší dorost:

Bílovec – 1.SK 
 (Šafrán)

M

SPSM

SPSM 

Relax centrum Gól 

Krajská  dorostu, skupina „A“:
 Velký 

los
Krajská s orostu, skupina „B“:

 Chválkovice – 

dlouho neměnilo ani po postupu do nej-
vyšší krajské soutěže, ztrácí. Tentokrát padl 
navíc rozdílem třídy. Na zápas u  prvního 
Jeseníku tak nebude vzpomínat v dobrém. 
Inkasoval totiž hned pět branek a má za se-
bou nejhorší výsledek sezóny.
Svěřencům trenéra Koláčka se duel v  Je-
seníku nepovedl. „Není moc co hodnotit, 
prohráli jsme o  pět branek,“ začal stručně. 
Následně se přesunul k tomu, co rozhodova-
lo. „Jednoznačné utkání to bylo, domácí nás 
předčili hlavně v agresivitě, chuti. Často jsme 
byli jen sekundantem,“ poznamenal. Začátek 
zápasu se týmu nevydařil. A do značné míry 
určil ráz utkání. „Mrzí mě, že dva góly na 
začátku jsme dostali po rozích, to je strašná 
škoda. Ze standardky dostávají góly pouze 
mužstva, která se špatně koncentrují,“ kon-
statoval. V poločase už bylo skóre o tři góly. 
„Přiznám se, že nebyla bouřka v kabině, spíš 
jsme řešili, jak mobilizovat, abychom to dů-
stojně dohráli. Nechtěli jsme jít do nějakého 
rizika, protože domácí hráli ve velkém laufu,“ 
ocenil soupeře. Těšit kouče může, že druhá 
půle se vyvíjela trochu jinak „Druhý poločas 
byl od nás lepší, pětadvacet minut jsme hráli 
vyrovnanou partii. Ale posledních dvacet 
minut nám došly síly, vázla nám organizace. 
Domácí toho ještě využili,“ zmínil dva góly, 
které kosmeticky upravily skóre. Koláček se 
nato ohlédl za důvody nedostatku fyzických 
sil. „Nedostatek sil si vysvětluji, že to byl třetí 
zápas v šesti dnech. Odehráli jsme to ve tři-
nácti lidech s gólmanem. Absencí je strašně 
moc a Jeseník na nás šel v plné síle. Ten rozdíl 
byl markantní,“ byl si vědom trenér Čecho-
vic. „Dostali jsme pět gólů, obrovskou facku,“ 
dodal závěrem.

FK Jeseník
5:0

 (3:0) Sokol Sokol 

Branky: 9. Cundrla, 39. Martin Bráblík, 43. 
Michal Bráblík, 55. M. Planý, 90.(+2) S. Planý. 
Rozhodčí: R. Svoboda – Aberle, Ondráček. 
Žluté karty: 51. Janíček, 56. Kysela, 68. Michal 
Bráblík – 28. Jašíček, 66. Zelina, 72. Lakomý, 86. 
Šteigl. Diváci: 100.

Sestava Čechovic: Peka – Veselý, Zelina, Ha-
luza (62. Jurníček), Novák – Muzikant, Lako-
mý, Jašíček (78. Šteigl), Kadlec (78. Nejedlý) 
– Halouzka. Trenér: Lukáš Koláček.

nemìl v Lipové šanci
Velmi dobré jaro prožívá Lipová. V kvalit-
ních výsledcích pokračovala i minulý týden. 
Poté, co udržela vítězný zápas ve středeční 
předehrávce, jednoznačně uspěla i o uply-
nulém víkendu. Dva zápasy znamenají pro 
svěřence trenéra Růžičky dvě výhry a šest 
bodů. A taky obavy od soupeřů, kteří jsou 
dosud před tímto celkem v tabulce.
Tým Pavla Růžičky má aktuálně dobrou for-
mu: boduje, vyhrává a postupuje pomalu tabul-
kou nahoru. Tentokrát tomu měla pomoci i se-
stava soupeře. „Soupeř přijel bez několika hráčů 
základní sestavy. Měli jsme to o to jednodušší. 
Zápas byl jednoznačný,“ usmál se kouč. Lutín 
se potýká se špatnými výsledky, a ne nadarmo 
je poslední. Oslabení ale rozdíl mezi oběma 
celky ještě umocnilo. „Byla hlavně otázka, kdy 
se podaří dát branky,“ poznamenal Pavel Růžič-
ka. Jeho tým skutečně branky dal, a ne zrovna 
málo. Mužstvo potvrdilo, že oproti minulým 
sezónám se mu střelecky daří. „V prvním po-
ločase jsme měli dost šancí, dali jsme jen jeden 
gól,“ poznamenal trenér Lipové. Ve druhé už 
se brankostroj rozjel naplno. „Rychle jsme dali 
na 3:0 a zápas rozhodli,“ ulevilo se Růžičkovi. 
Skóre uzavřel středeční hrdina Kosek, který 
tak prokazuje slušnou střeleckou formu. A s tý-
mem vyhrál už počtvrté v řadě. V jarní části ne-
bodovala Lipová pouze v jediném zápase.

SK Lipová
4:0

 (1:0) TJ Sigma LutínTJ Sigma Lutín

Branky: 29. Šup, 49. Vyhlídal, 54. Bačovský, 80. 
Kosek. Rozhodčí: Trávníček – Běhal, Foral. 
Žluté karty: 48. Konečný. Diváci: 150
Sestava Lipové: Holásek – Bokůvka, 
Hloch, Ráček – Bačovský, Stryk, Musil, 
Hrušák (68. Holub), Vyhlídal (68. 
Vykopal) – Šup (46. Palla), Kosek (83. 
Žilka). Trenér: Pavel Růžička

36 WWW.VECERNIKPV.CZ 37WWW.VECERNIKPV.CZ

Maletín
5:3

 (3:2) SK ProtivanovSK Protivanov

Branky: 7. Marák, 28. L. Michalčák, 44. 
Beran, 58. Jedelský, 88. M. Michalčák – 36. 
a 67. Milar, 30. vlastní Kret. Rozhodčí: J. 
Horák – Kopecký, Majer. Žluté karty: 33. 
Kubíček, 41. J. Marák, 48. R. Marák, 65. 
Gronych, 90. Michalčák – 50. Kropáč, 87. 
M. Pospíšil. Diváci: 55.
Sestava Protivanova: Novotný – R. Sed-
lák, D. Nejedlý, M. Pospíšil (89. K. Nejed-
lý), Kropáč – Růžička, Milar – D. Sedlák, 
F. Pospíšil, Liška (69. Fiedler) – Grmela. 
Hrající trenér: David Novotný.

Hodnocení trenéra Protivanova
 Davida Novotného: 

„Bylo to o tom, že jsme neměli branká-
ře, musel jsem do brány jít já. Stál jsem 
tam po roce od operace achillovky, což 
muselo být znát. Všech pět branek, co 
jsem dostal, by normální brankář měl 
chytat. Co šlo nahoru, to jsem neměl, 

nedostal jsem se tam. Potěšilo mě, jak 
jsme chtěli hrát. Za stavu 0:2  jsme to 
nezabalili. Dostali jsme se do zápasu, 
vyrovnali jsme. Bohužel do poločasu 
zase gól. Byli jsme lepší než soupeř. 
Fakt mě překvapilo, jak jsme hráli. Jak 
nám teď i nahrávky chodily dobře. Šan-
ce jsme měli, i když jsme prohrávali 3:4, 
tak František Pospíšil trefil tyčku. Ma-
rián Fiedler měl pěknou střelu, která 
letěla těsně kolem brány. Na 3:5  jsme 
dostali v devadesáté minutě. Normální 
gólman by míč vyboxoval. Já tam chtěl 
jít, ale blok a  bylo to. To zápas nejvíc 
ovlivnilo, že jsme neměli fungujícího 
brankáře. Ale hrou jsem překvapený, za 
to bych chtěl klukům poděkovat: za je-
jich výkon jsem na hráče byl hrdý.“ 

TJ Sokol Plumlov
1:4

 (0:2)

Branky: 87. Nerad – 33. a 61. Nimrichtr, 21. 
Holan, 79. Nýdecký. Rozhodčí: Hrbáček – 

Vláčil, A. Horák. Žluté karty: -. Diváci: 50.
Sestava Plumlova: Simandl – Kutný, Sur-
ma (46. R. Bureš), P. Kiška (36. Kšenzu-
lák), M. Bureš (71. Nerad), Bárta, Hladký, 
Kolařík, Vysloužil, J. Kiška, V. Kotlán. Tre-
nér: Karel Frantík.
Hodnocení trenéra Plumlova Karla Fran-
tíka se do redakční uzávěrky nepodařilo 
získat.

SK Bludov
0:2

 (0:2)

Branky: 5. Halouzka z penalty, 23. Bureš. 
Rozhodčí: Slota – Běhal, Vejtasa. Žluté 
karty: 59. Horáček, 59. Adam, 73. Stuchlý 
– 63. Němčík, 73. L. Kiška. Diváci: 255.
Sestava Určic: Sohlich – Grulich, Horák, 
Kiška (76. Vaverka), Bureš, Mariánek, Ha-
louzka, Piňos, M. Trajer (90+2. Jerglík), 
Němčík, Rus. Trenér: Petr Gottwald.
Hodnocení trenéra Určic Petra Gottwal-
da se do redakční uzávěrky nepodařilo 
získat. (sob)

Protivanov dostal pět branek, Plumlov znovu padl

Sokol Klenovice 
na Hané1:0

 (1:0) Sokol Horní Sokol Horní 

Branky: 44. Všianský. Rozhodčí: Panák – 
Jurníček, Hubáček. Žluté karty: 10. Owusu, 
71. Všianský – 17. Karas, 66. Bednář, 90. Do-
paň. Diváků: 91.
Sestava Klenovic: Polák – Grepl, Procházka, 
Owusu, Buček – Zapletal, Rozehnal, Bridzik, 
Chlud (75. Drábek) – Spálovský, Všianský 
(88. Vrána). Trenér: Vladimír Horák.

Hodnocení trenéra 
Klenovic Vladimíra Horáka: 

„Zápas hodnotím velmi pozitivně. Na to, že 
nám chyběli tři hráči základní sestavy, tak 
jsme se s tím poprali hodně dobře. V prv-
ním poločase jsme na hřišti dominovali 
a musím říct, že jsme tam předvedli oprav-
du krásné akce. Bohužel šance Rozehnala, 
Zapletala i Všianského nebyly využity. Těs-
ně před přestávkou jsme se ale přece jen 
dočkali. Ve druhém soupeř cítil šanci ještě 
utkání zvrátit. Snažil se hrát více dopředu, 
ale to jsme přečkali a sami jsme mohli přidat 
i  další branky. Zasloužená výhra. Klukům 
musím poděkovat, protože tam skutečně 
nechali všechno.“

Sokol Újezdec
1:1

 (0:0) Sokol Brodek Sokol Brodek 

Branky: 57. Zelený – 62. Kediulych. Roz-
hodčí: Přenosil – Odstrčil, Večeřa. Žluté 
karty: 39. Ondrouch – 75. J. Matoušek, 86. 
Němec. Diváků: 80.
Sestava Brodku u Prostějova: Vystavěl – L. 
Frys, Bureš, Němec, Novák – Kordzik (68. 
Nehera), Kediulych, Grulich (78. Mudrla), 
Dvořák – Janura, Matoušek. Trenér: Tomáš 
Bureš.

Hodnocení vedoucího mužstva Petra 
Matyse: 

„Chtěli jsme předvést něco lepšího než v Kle-
novicích a konečně urvat nějaké body i venku. 
Podařilo se nám do utkání dobře vstoupit 
a musím říct, že v prvním poločase jsme měli 
určitě více ze hry než soupeř. Měli jsme tam 
i zajímavé situace, jen nám bohužel chybí tro-
chu větší zkušenost v  zakončení. Do druhé 
půle se zlepšila i hra domácího celku, dokázal 
nás potrestat z rohu. Vedení ale dlouho nevy-
drželo a podařilo se nám srovnat. Pak už to 
bylo o tom, kdo dá další branku. Šance měly 
obě strany. Skóre už se ale neměnilo, odjeli 
jsme tak s bodem.“ 

1:1
 (0:0)

19461946
Branky: 60. Talla – 50. Gaťařík. Rozhodčí:
Dosoudil – Bažant, Koníček. Žluté karty: 35. 
Bleša, 45. Strašák (oba V). Diváků: 85.
Sestava Vrchoslavic: Tomek – Vévoda (66. 
Matoušek), Hlaváček (81. Panáček), Fialka, 
Gaťařík (71. Lakomý), Holub, P. Horák, Chu-
rý, Strašák, Bleša, J. Horák (66. Jašek). Trenér:
Jindřich Vlč.
Hodnocení trenéra Vrchoslavic Jindřicha 
Vlče se do redakční uzávěrky nepodařilo 
získat.

1:2
 (1:1) SK RadslaviceSK Radslavice

Branky: 18. Trajer – 33. Barot, 55. Škrabák. 
Rozhodčí: Šerý – Dohnal, Přenosil. Žluté 
karty: 71. Jemelka, 87. Dlouhý (oba R). Di-
váků: 150.
Sestava Pivína: Oršel (41. Zbožínek) – Vrba, 
Pospíšil, M. Bartoník, T. Ježek – Hýžďál, Valtr, 
J. Svozil (73. J. Bartoník), J. Ježek – Trajer, M. 
Svozil. Trenér: Pavel Valtr.

FC Kralice na Hané
0:2

 (0:0)

Branky: 85. a  89. Jemelka. Rozhodčí:
Hausnerová – Šerý, Bartl. Žluté karty: 21. 
Kosek, 40. Schvarz – 54. Žingor, 89. Jemel-
ka, 90. Král. Červené karty: 6. Kňura, 79. 
Březík. Diváci: 32.
Sestava Kralic na Hané: Flajzar – Ko-
sek (57. Novotný), Richter, Hlačík, 
Kobylík – Lejsek, Jurtík, Schvarz, Pa-
trik – Bošek, Mirga. Hrající trenér:
David Kobylík.
Hodnocení hrajícího trenéra Kralic na 

Hané Davida Kobylíka: 
„Odehráli jsme dobrý zápas, škoda výsled-
ku. Sahali jsme po třech bodech, ale bohu-
žel jsme v závěru dostali po třech bodech. 
Musím ocenit mužstvo za výkon v zápase. 
V tomhle utkání by to byly body navíc. Če-
kají nás ještě jiní soupeři, se kterými bodo-
vat potřebujeme. Bohužel jsme chvíli před 
koncem inkasovali…“

FC Kralice na Hané
2:1

 (1:0) FK Nové Sady FK Nové Sady 
„B“ „B“ 

Branky: 42. a 72. Bošek – 50. Šebora. Roz-
hodčí: Brázdil – Vybíral, Šerý. Žluté karty:
33. Lejsek, 37. Lichnovský – 33. Kubušek, 
56. Bažant, 90. Šuba. Diváků: 50.
Sestava Kralic: Flajzar – Fatěna, Richter, 
Hlačík, Kobylík – Lejsek (90. Růžička), 
Jurtík, Schvarz, Patrik – Bošek (87. Žá-
ček), Mirga. Hrající trenér: David Kobylík.

Hodnocení hrajícího trenéra Kralic 
na Hané Davida Kobylíka:

 „Skvělé utkání, které jsme opravdu odbojovali. 
Nové Sady byly favoritem a ukázaly kvalitu, ale 
my jsme se jim v bojovnosti a touze uspět mi-
nimálně vyrovnali. Dostali jsme se jim pod kůži 
a zasloužili jsme si bodovat. Už proti Bělotínu 
jsme mohli bodovat a tentokrát jsme to dotáhli 
do vítězného konce morálkou a  bojovností. 
Soupeř měl šance a  nedal, my jsme vytěžili 
z minima maximum a pro nás strašně důležité 
tři body i vítězství pro posílení psychiky.“  (jaf)

Ztracené vedení
Středa byla pro Čechovice ve znamení jednoho 
bodu. Tým se v předehrávaném 30. kole nejvyšší 
krajské soutěže uprostřed týdne utkal se Zábře-
hem. A bylo z toho bojovně pojaté střetnutí, které 
dopadlo smírem. Čechovičtí plejeři tak navázali na 
předešlé zápasy, v nichž se jim tolik nedařilo.
Utkání bylo pro oba týmy těžké: hráči nastupovali na 
trávník po pracovním dni. „Klasické utkání uprostřed 
týdne. Kluci museli na poslední chvíli ze zaměstnání, 
takže přepnutí na fotbal a  příprava na zápas se udály 
strašně rychle,“ komentoval fakt trenér Čechovi Lukáš 
Koláček. S remízou spokojený příliš nebyl. „Za mě ztra-
cené body,“ posteskl si, aby se dal do popisování dění 
na hřišti. „Měli jsme dobrý vstup do utkání. Prvních 
třicet minut jsme byli lepší, měli jsme šance, ale z tlaku 
jsme vytěžili jen gól Haluzy,“ řekl k začátku utkání Lu-
káš Koláček. „Bohužel od třicáté minuty jsme vypadli 
z role a hosté toho trochu využili. Dostávali se do šancí, 

hrozili ze standardních situací,“ dodal. Vyrovnávající 
gól dostali jeho svěřenci ještě před přestávkou z penalty. 
„A druhý poločas moc fotbalové krásy nepřinesl, spíš to 
byla taková kopaná. Pořádně jsme soupeře nedokázali 
zatlačit a vstřelit kýžený gól,“ poznamenal lodivod. Jeho 
tým mohl i  prohrát, když měl namále. „Soupeř šel 
dvakrát sám na gólmana. Jednou Petržela zastavil 
útok, podruhé brankář vychytal skvěle útočníka 
soupeře,“ popsal Koláček nebezpečné situace. Pro 
Čechovice tak z  toho nakonec byla na jaře už čtvrtá 
remíza.

TJ Sokol 

1:1
 (1:1)

Branky: 8. Haluza – 40. Podhorný z  penalty. Roz-
hodčí: Winkler – J. Horák, Hrbáček. Žluté karty: 45. 
Peka, 57. Petržela – 90-(+2) Puchr. Diváci: 154.
Sestava Čechovic: Peka – Veselý, Studený (46. Petr-

žela, 82. Šteigl), Zelina, Kopečný (65. Novák) – Mu-
zikant, Lakomý, Jašíček, Kadlec (86. Nejedlý) – Ha-
louzka, Haluza. Trenér: Lukáš Koláček.

Další tři body si uprostřed týdne připsala Lipová, která 
potvrdila dobrou formu, když si vytvořila dvoubran-
kové vedení nad Želatovicemi. A přestože měli lipov-
ští hráči problémy, tak tým trenéra Růžičky už si ve-
dení pohlídal. Závěr zápasu byl ovšem dost hektický.
Na úvod trenér Lipové Pavel Růžička uznal kvality 
středečního soka. „Hráli jsme na půdě velmi kvalitního 
soupeře. První poločas byl herně z naší stránky slabší,“ 
poznamenal. Důležité bylo, že velkých šancí si soupeř 
moc nevytvořil. „Domácí měli jednu vyloženou příle-
žitost, naštěstí nedali,“ oddechl si. Druhá půle už byla 
z pohledu jeho svěřenců lepší. „Do druhého poločasu 
jsme nastoupili úplně jinak. Podařilo se nám dát zá-
sluhou Koska dva slepené góly,“ konstatoval kouč 
Lipové. Chyběl ovšem ten pojišťovací, který už ani 

nepřišel. „Měli jsme ještě další šance na potvrzení, ale 
ty jsme neproměnili a nerozhodli definitivně zápas,“ za-
litoval Pavel Růžička. Ze zápasu tak nakonec bylo dra-
ma. „Vymstilo se nám to, po rohu jsme dostali na 2:1. 
Ke konci, posledních deset minut, nás domácí tlačili. 
Přežili jsme několik závarů,“ oddechl si ještě jednou 
trenér lipovských fotbalistů. „Asi jsme si vytvořili více 
šancí. Podle mě tedy spravedlivá výhra.“

1:2
 (0:0) SK LipováSK Lipová

Branky: 85. Bielko – 49. a 50. Kosek. Rozhodčí: Štět-
ka – Votava, Látal. Žluté karty: 64. Dlouhý, 90.(+1) 
Bielko – 83. Ráček. Diváci: 65.
Sestava Lipové: Holásek – Bokůvka, Machynek, Rá-
ček (90. Klimeš) – Žilka, Stryk, Vykopal (79. Bačov-
ský), Palla (74. Šup), Hrušák, Vyhlídal – Kosek (79. 
Holub). Trenér: Pavel Růžička. (sob)

zapasove

menicko

´

´

 Chválkovice – 

Krajská sou
 1. HFK 

nad Moravou
Krajská 

Okresní pø
 Kralice na 

Okresní pø
 Otaslavice 

volný los.
Starší pøípravka OFS Prostìjov, 

Starší pøípravka OFS Prostìjov, 

Po bodu dovezl Brodek a Vrchoslavice, Pivín překvapivě padl
Sestava Otaslavic: Mudrla – Krejčí (64. 
Valenta), Maňák, Vogl, Smékal – Ruszó (86. 
Kolařík), Chvojka, Dreksler, T. Hon (86. 
Pospíšil) – M. Hon (76. Urbánek), Drmola. 
Trenér: Jiří Hon.

Hodnocení trenéra Otaslavic Jiřího Hona: 
„Pro nestranného diváka to byl za mě skvě-
lý zážitek. Ale pro mě i  trenéra soupeře už 
to bylo trošku o  zdraví (smích). Po dvou 
katastrofálních chybách jsme pustili soupe-
ře brzo do dvoubrankového vedení a  obě 
branky jsme jim doslova darovali. Ty nás ale 
paradoxně dostali do hry a tempa, ve kterém 
jsme už pak vydrželi po celý zápas. Výsled-
kem byla hromada šancí na obou stranách 
a troufnu si říct, že výsledek mohl být ještě 
daleko vyšší na obou stranách hřiště. Hráče 
musím pochválit za standardní situace, kdy 
jsme pomalu z  každého rohu dali branku. 
Dobrý důraz i pohyb ve vápně. A závěrem 
musím pochválit i  rozhodčí, kteří utkání 
zvládli mimořádně skvěle.“   (jaf)

Kralice nejprve bez bodu, v dohrávce si 
vyšláply na rezervu Nových Sadů

1 Kozlovice 16 15 0 1 65:16 45 0 0

4 Jeseník 17 12 0 5 59:29 33 3 0
5 Šternberk 18 10 0 8 48:35 31 1 2

9 Slavonín 17 7 0 10 28:39 21 0 0

66. 

62. 

* 



EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Michal
SOBECKÝ

Favoritem předehrávky 30. kola byl Kos-
telec na Hané. Tým Lubomíra Keluce se 
trvale drží na dostřel třetího místa kraje, 
byť v posledním zápase prohrál a posled-
ní dobou nestřílí tolik branek. Ještě ne-
dávno ale mužstvo drželo dlouhou bo-
dovou šňůru, kterou ukončil právě až 
předešlý zápas. Tým má navíc jednu 
z  nejlepších obran v  soutěži. Oproti 
tomu Konice se v jarní části spíše trápí. 
Poslední derby ale svěřenci koučů Ull-
manna a Hochmana zvládli, když remi-
zovali s  lídrem z  Čechovic. Domácím 
pak hrálo do karet, že se hrálo na umělé 
trávě i absence nebezpečného kostelec-
kého krajního záložníka Jana Skalníka.

Lepší vstup do utkání měli právě domá-
cí. Konice se dostala do optického tlaku, 
vytvořila si rohové kopy, ale jinak se 
dlouho na větší akci. První větší šanci si 
přitom vytvořil po čtvrthodině hry Kos-
telec, přičemž hosté hrozili spíše po stan-
dardních situacích. To Koničtí se snažili 
probojovat do zakončení kombinací. 
Časem se přesto hra vyrovnala, více šan-
cí si vytvářeli domácí, dvě tutovky zaho-
dil i regionální rival.
Druhá půle začala zprvu podobně jako 
ta úvodní, a  sice tlakem Konice. Ta si 

během deseti minut vytvořila tři šance. 
Z těch branka ještě nepadla, avšak po ho-
dině hry šel do vedení na protější straně 
úspěšný Kostelec na Hané. Za pět minut 
ale bylo zase srovnáno. Čtvrthodinku 
před koncem mohl rozhodnout Širůček, 
nestalo se a po zbytek zápasu viděli divá-
ci poměrně vyrovnanou hru jen s mini-
mem šancí a beze změny skóre. 

První zajímavější okamžik viděli diváci 
v  11. minutě. Konice kopala roh, míč 
se dostal na druhou tyč, zakončením 
ale akce neskončila. Uběhla čtvrt hodi-
na hry, když po autu Pavlíčka hlavičko-
val Hruban, avšak netrefil se mezi tyče. 
Krátce nato Kořenovský kousek před 
vápnem sebral soupeři míč, ale rovněž 
mířil vedle. Ve 27. minutě se mohl ra-
dovat z gólu Pospíšil, když Pavlíček na-
šel míč sražený po Lužného standard-
ce, prudkou střelou ale minul břevno. 
Krátce nato mohl zužitkovat standard-
ku kostelecký Hruban, přízemní střela 
ale do brány neprošla. Před poločasem 
si musel hostující gólman Bělka po-
radit se střelou pod břevno z úhlu, na 
druhé straně Snášel vyběhl proti do-
tírajícímu Fajstlovi a sebral mu šanci.
Druhá pětačtyřicetiminutovka byla 
zprvu znovu v  režii Konice. Při roze-
hrávce zaváhal Lužný, domácí forvard 
Cibulka ale míč nestihl. Patrik Krása 
se poté prezentoval nebezpečnou stře-
lou na levou tyč, aby v 55. minutě mířil 
Cibulka po rohovém kopu hlavou nad 
bránu. A  do třetice konický útočník 
v  akci, kdy mohl využít rozehrávku 
Patrika Krásy po lajně, střílel však do 
brankáře. Krátce nato Kořenovský pře-
táhl centr na druhou tyč. Zde se míče 

nikdo neujal, naopak z  protiakce se 
Kostelec dočkal branky. V 61. minutě 
Ondroušek poslal míč na levé křídlo, 
kde jej zpracoval Preisler a  obhodil 
brankáře střelou na druhou tyč – 0:1. 
Brzy poté letěla po akci Fajstla další 
střela, tentokrát ale hráč mířil nad. 
A  po pěti minutách bylo srovnáno. 
Po standardce Konice si po ose nabě-
hl do šance Bílý a trefil se k tyči – 1:1. 
V  69. minutě Kostelec předvedl pěk-
nou kombinaci, po níž musel brankář 
vykopávat před Preislerem. Násled-
ně ukázal velký přehled a  chladnou 
hlavu hostující Michal Škrabal, který 
s  míčem na kopačkách bez zbrklosti 
obkroužil polovinu hřiště a udržel míč 
pro své barvy. V 73. minutě se připo-
mněl střídající Kamený, ze strany mířil 
do brankáře Kostelce. Krátce poté měl 
brankář hostů namále, kdy po chybce 
málem Konice zakončovala do opuště-
né brány. V 76. minutě střílel Širůček, 
trefil se do brány, ale z vrchu, v hledišti 
to jen zašumělo. Festival šancí zakon-
čila střela hostů, Fajstl neproměnil 
z osy hřiště v 88. minutě.

Našlo by se jich více, vybrali jsme ale 
střelce vyrovnávací branky Martina Bílé-
ho. Ten byl během utkání opravdu hod-
ně vidět. O gól si navíc řekl bojovností 
a  dobrým načasováním náběhu. Bez 
jeho gólového příspěvku by se Konice 
možná branky nedočkala a její situace už 
by neměla daleko od kritické.

Utkání se hrálo na umělé trávě, ne na 
hlavním hřišti. Řada fanoušků tak nešla 
ani přes pokladnu, jednoduše si stoupli 
za plot u užší strany hřiště. V utkání bylo 
hodně náznaků šancí, ale jen minimum 
práce pro oba brankáře.

Klidná. Jak na hřišti, tak v hledišti. Jen málo 
se řvalo a hádalo, diváci byli téměř zcela po-
tichu, pouze v několika málo momentech 
ze sebe dostávali emoce. Na hřišti v tomto 
směru byl nejaktivnější brankář domácích 
Snášel a na druhé straně útočník Preisler.
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Preisler

V. Kořenovský
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M. Škrabal

Lužný
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Lubomír 
KELUC

Petr
ULLMANN

FC Kostelec na Hané
PB SCOM krajského přeboru - předehrávka 30. kola

TJ Sokol Konice 1:1

1 : 1
( 0 : 0 ) 

KONICE KOSTELEC
NA HANÉ 

Rohové kopy: 1Rozhodčí: Vedral – Jelínek, Dokoupil Diváků: 150

Branka: 66. M. Bílý

Střely na branku: 5

Rohové kopy: 5 Žluté karty: 40. T. Škrabal
Střídání: 68. Kamený za Cibulku, 89. Mrňka za T. Škrabala

Střely mimo branku: 3 Střely na branku: 4

Branka: 61. Preisler

Střely mimo branku: 3

Střídání: 46. Kupka za Hrubana, 78. D. Škrabal za M. Škrabala

„Po debaklu, co jsme zažili s Brodkem u Přerova, jsme si 
museli leccos vyříkat. S předvedenou hrou v zápase jsem 
byl tentokrát vcelku spokojený a s výsledkem nakonec 
taky, podařilo se nám vyrovnat a měli jsme vůli, chtěli 
jsme to vyhrát. Vytvořili si i šance, ale bohužel nás stále 
trápí jejich využívání. Hodně říká, že nejlepším střelcem 
na jaře je obránce Martin Bílý se dvěma góly. Hráče ale 
musím pochválit: viděl jsem je jet na maximum, v závě-
ru už měli někteří křeče. Tak to má být, zápas byl výbor-
ně odbojovaný. Soupeř dal gól z toho, že jsme propadli 
a že Preisler, který je na tuto soutěž nadstandardním hrá-
čem, situaci vyřešil skvěle. Ale nezabalili jsme to. Remíza 
ze zápasu je asi zasloužená. Utkání to bylo hlavně bojov-
né. My jsme měli možná o něco více náznaků šancí. Bod 
ale bereme, každý je pro nás důležitý.“

„Začal bych tím, že jsem nepochopil, proč hrajeme v tomto počasí na tom 
zeleném parkovišti…?! To s umělkou nemělo nic společného. Hodně mi 
to vadí. Navíc to uškodilo oběma mužstvům. Hrát na umělce, když je tráv-
ník v pořádku, je špatně jak pro hráče, tak hlavně jejich zdraví. A zadruhé 
v amatérských soutěžích, aby hráči hrávali ve středu, v pracovní den, když 
je v červnu nádherné počasí, to mi taky přijde zvláštní, aby si kluci zbyteč-
ně brali dovolené. Přitom neberou peníze. K samotné hře asi tolik. Pokud 
by domácí prohráli, bylo by to hodně nespravedlivé. Po celé utkání ne-
můžu říct, že by byli lepší herně, měli tam jisté dobré pasáže, ale spíš to byl 
boj. Bojovali jsme, nechtěli prohrát a zaslouženě si bod získali. Spíše jsme 
bod získali a Konice dnes ztratila vítězství. Měla na to, aby utkání zvládla 
za tři body. My jsme v uvozovkách bohužel navázali na poločas z Medlova, 
nemáme žádnou mezihru, nemáme nic. Že jsme získali body, je sice krás-
né, teoreticky nemáme o co hrát. Měli bychom se fotbalem spíše bavit, já 
jsem z toho ale na rovinu otrávený. Je to spíš utrpení...“

Žluté karty: 81. Kupka

KONICE Jedním z  hrdinů zápasu 
mezi Konicí a  Kostelcem na Hané 
byl domácí forvard Martin Bílý (na 
snímku). Hodně byl vidět i  slyšet 
v  obraně, zejména však vstřelil 
gól na 1:1 a  zachránil svému celku 
remízu. Po utkání tak právě zadák 
domácích poskytl Večerníku i  přes 
klubovou „pokutu“ exkluzivní 
rozhovor. Stále teprve osmnáctiletý 
obránce byl pochopitelně po zápase 
spokojený.

Michal SOBECKÝ
 Jak zpětně hodnotíte zápas?

„Myslím, že jsme mohli i vyhrát. Hlav-
ně v  prvním poločase jsme byli lepší. 
A  i  když bod je dobrý, výhra by byla 
samozřejmě ještě lepší.“
* Jste tedy spokojený, nebo remízu 
berete jako ztrátu?
„Určitě i ten bod se hodí. Mu-
síme počítat s  každým. Ale 
jak říkám, není to stopro-
centní štěstí…“

 Co chybělo k tomu, 
abyste dali více bra-
nek?
„Větší důraz. Snažíme 
se rohy trénovat. Jsem 
tedy rád, že alespoň 
jedna standardka 
vyšla. Ale mys-
lím, že toho 
může příště 
vyjít i víc.“

 Jak byste popsal gólovou situa-
ci?
„Nabíhal jsem si zezadu a  míč se ke 
mně odrazil. Byl jsem tam sám, tak 
jsem do toho práskl a  ještě přes nohy 
jednoho hráče to propadlo do sítě. Ten 
gól padl hodně se štěstím.“

 Hra působila tak, že posledních 
patnáct dvacet minut už byli hráči 
hodně nervózní. A  kvalita fotbalu 
šla dolů. Souhlasíte?

„Šlo to dolů. To 
už je normální, 
že zápas chce-
me ukopat. 
A  je logický, 
že se hra musí 

z j e d n o d u š i t . 
Také byly tako-
vé pokyny.“

KONICE Další regionální derby nabídlo středeční vlo-
žené kolo krajského přeboru. V  Konici se utkal domácí 
Sokol s dalším zástupcem Prostějovska v nejvyšší soutěži 
Olomouckého KFS Kostelcem na Hané. Utkání, v němž mě-
li místy domácí mírně navrch, nakonec dospělo po velmi 
bojovném průběhu ke spravedlivé remíze. Při pohledu na 
tabulku má přitom bod cenu zlata spíše pro konický tým.

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

 Foto: Michal Sobecký

Hrálo se na umělé trávě, Hrálo se na umělé trávě, 
kostelecký Keluc nechápal...kostelecký Keluc nechápal... BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO
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Foto: Michal Sobecký



- SK Protivanov
„Na začátku zápasu jsme měli štěstí, když soupeř dvakrát trefil tyč. Pak jsme byli 
nebezpečnější my a  celkově to byl dobrý fotbal v  prvním poločase, která byla vy-
rovnaná. Do druhého poločasu se nám nevydařil vstup a brzy jsme inkasovali dvě 
branky, kde jsme dvakrát propadli. Nezabalili jsme to a dostali se do tlaku. Podařilo se 
nám snížit na rozdíl jedné branky a v závěru jsme soupeře mačkali, jenže tam nebylo 
potřebné štěstí, abychom míč dostali až do branky. Soupeř nám pak přidal v posledních 
sekundách z brejku třetí branku, kdy už to bylo vabank. Mrzí mě výsledek, ale s hrou 
a přístupem jsem spokojený kromě prvních pěti minut. Už ale potřebujeme získat 
nějaké body.“  (jaf)

Pozápasové hodnocení trenéra
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Brodek u Konice 

Tip Veèerníku – 3:1

Tip Veèerníku – 4:0

Tip Veèerníku – 0:3

Tip Veèerníku – 1:2

Tip Veèerníku - 5:2

Tip Veèerníku - 4:1

Tip Veèerníku – 2:0

21. KOLOaneb VEÈERNÍK PØEDPOVÍDÁ

NAPROGNÓZAPROGNÓZA

FC KOSTELEC NA HANÉ „B“

SMOLÍK
      KOLA

ŠAMPION
KOLA

VÝROK
KOLA

ZAJÍMAVOSTZAJÍMAVOST
KOLAKOLA

MAREK VALENTA

1. Antonín Pospíšil (Olšany) 22 branek

2. David Kolář (Brodek u K.)21 branek

3. Radek Štěpánek (Vícov) 19  branek

4. Jan Dvořák (Vrahovice) 14 branek

5. Jan Studený (Vrahovice) 14 branek

Jiří Kalandřík (Vrahovice) 12 branek

PROSTĚJOV Jarní část okresní 
ligy mužů v  malé kopané ČUS 
Prostějovska 2023 odstartuje 
úvodními turnaji už nejbližší so-
botu. Výkonný výbor Okresního 
svazu malé kopané pod křídly 
České unie sportu PV kompletně 
rozlosoval celou jarní fázi soutěží 
a  přidělil klubům pořadatelství 
jednotlivých turnajů. Večerník 
vám los tradičně přináší.

SK 

 8.00 

8.00 SK 

8.00 

ÈUS Prostìjovska

11 33
118

PROSTĚJOVSKO
Příliš se o  víkendu 
nedařilo týmům 

z Prostějovska, které startují v I.B třídě skupině B. Dva ze tří totiž pro-
hrály. Nejhůře dopadly Smržice. Po vyrovnaném derby s prostějov-
skou Hanou totiž padly vysoko 1:7. A zatím na jaře bodovaly pouze 
jednou. Haná Prostějov ovšem taky prohrála, Výsledek 0:3 její fa-
noušky potěšit nemohl (reportáž čtěte na jiném místě – pozn.red.). 
Nejlépe tak dopadly Mostkovice, které si drží slušnou formu, když 
na jaře ještě neprohrály.

I.B třída skupina B

1:7
 (0:3) TJ Sokol TJ Sokol 

DoloplazyDoloplazy

Branky: 78. Vitásek – 9. a 50. Sladký, 
20. a  56 Gotzel, 11. Kropáček, 61. 
Magna, 69. Zábranský. Rozhodčí:
Koníček – R. Minx, V. Minx. Žluté 
karty: 24. Vitásek, 34. Dostál – 71. 
Zábranský. Červená karta: 35. R. 
Kotlár st. Diváci: 88.
Sestava Smržic: Tomiga – Kimel, 
Komárek, Daniel (68. Hangurbadžo), 
Verner, Kotlár, Vitásek, Augustin, 
Kratochvil (86. Adolf), Kotlár, Dostál 
(46. Janura). Trenér: Josef Spanilý.
Hodnocení trenéra Smržic Josefa 
Spanilého se do redakční uzávěrky 
nepodařilo získat.

TJ Sokol 

3:1
 (2:1) Moravský Moravský 

Branky: 32. a 37. Němeček, 69. Kazda 
– 26. Mužátko. Rozhodčí: J. Novák – 
Valouch, Slota. Žluté karty: 34. Baláž, 
72. Vlček, 80. Doričák. Diváci: 124.
Sestava Mostkovic: Zapletal – 
Drábek, Kazda, Milar, Ošlejšek – 
Němeček (76. Krčal), Jančík (86. 
Vojtíšek), Bureš, Karafi át – Foret (76. 

L. Svoboda), Skoumal (61. Grulich). 
Hrající trenér: Ondřej Milar.
Hodnocení hrajícího trenéra 

Mostkovic Ondřeje Milara: 
„Přivítali jsme Moravský Beroun, který 
hraje velice snadný přechod dopředu. 
Mají na to dva typy hráčů, jeden je silný 
v  osobních soubojích, druhý je velice 
rychlý. Nicméně si myslím, že v prvním 
poločase jsme byli lepší na balónu, 
vytvářeli jsme si šance. Asi dvě tři 
brankové příležitosti jsme do 20. minuty 
neproměnili. Soupeř nás pak překvapil 
z trestňáku z půlky rychlou rozehrávkou 
a dal gól na 1:0. Nijak nás to nerozhodilo, 
zůstali jsme u své hry a velmi rychle jsme 
vyrovnali na 1:1. Do konce poločasu 
jsme po střele na zadní tyč vedli díky 
Němečkovi 2:1. Ve druhém poločase 
jsme chtěli hrát nahoře. Prvních deset 
minut byl ale soupeř aktivnější, nedařilo 
se nám. Chtěli jsme mít víc míč na 
noze, ale nedařilo se. Soupeř chtěl míč 
víc a hrát souboje. Od 55. minuty jsme 
se dostali zpět do své hry. Dostali jsme 
balon na nohu, zklidnili to. Zdálo se 
mi, že soupeř trochu i  fyzicky odpadl. 
Prostřídali jsme, vytvářeli jsme si šance, 
rohy. Myslím, že gólů jsme měli dát 
více. Naštěstí nám pomohl roh a krásná 
hlavička do šibenice. To nás uklidnilo 
a pak už jsme zápas dohráli vcelku klidně 
do konce.“ (sob)

HNĚVOTÍN, PROSTĚJOV Ve 
20. kole I.B třídy skupiny „B“ Olo-
mouckého KFS nastoupili prostě-
jovští Hanáci na hřišti FC Hněvotín. 
A  byl z  toho hodně nepovedený vý-
jezd. Prohra rozdílem třídy je pro 
svěřence kouče Koláře až příliš krutá. 
Už v  10. minutě hosté rozehráli míč 
Hladkým a  Čermák zblízka ve skluzu 
přehodil Dardovu branku. Domácí za-
hrozili o čtyři minuty později, ale Křiža-
novu střelu vyrazil Ohlídal z branky hla-
vou. Po půlhodině hry vnikl Hněvotín 
do vápna Hané, ale střela Marka skončila 
těsně vedle tyče. V 32. minutě byl v po-
kutovém území Hněvotína faulován pro-
stějovský Cibulec a  nařízenou penaltu 
napálil Gábor trestuhodně do břevna! 
Stejný hráč o  pět minut později hlavič-
koval míč po centru Typnera mimo tyče. 
Za bezbrankového stavu šla obě mužstva 
v poločase do kabin. 
Ve druhé půli musel Prostějov vytrpět 
chvíle hrůzy. V 59. minutě srazil Marák 
ve vápně domácího útočníka a  naří-
zenou penaltu proměnil Křižan – 1:0. 
V 74. minutě šel na domácího gólmana 
Novák, obstřelil ho, ale trefil pouze tyč! 
Devět minut před koncem unikl domá-
cí Vyroubal a  zvýšil na 2:0! Ještě v  83. 
minutě střílel z  hranice vápna hostující 
Gábor, ale chyběly mu centimetry! V 90. 

minutě opět unikl domácí Vyroubal 
a uzavřel skóre zápasu na 3:0! A tak díky 
množství neproměněných šancí ztrácí 
Hanáci na jaře tři body!    (ol, pk)

Hodnocení zápasu trenérem 
Hané Prostějov Danielem Kolářem: 

„V prvním poločase se hrál z obou stran 
otevřený, útočný fotbal, když jsme měli 
několik velkých šancí, navíc neproměnili 
penaltu! Druhá půle pokračovala v  po-
dobném duchu a bylo jen otázkou času, 
kdy některé z mužstev vstřelí první gól. 
Bohužel to byli po naší chybě domácí, 
a i když jsme poté hru ještě více otevřeli 
a vypracovávali si slušné šance, tak vstře-
lit gól nám asi nebylo souzeno. Domácí 
z brejků zvýšili svůj náskok.“

3:0
 (0:0)

Branky: 60. Křižan, 81. a 90. Vyroubal. 
Rozhodčí: Bažant – Dosoudil, Kašík 
Žluté karty: 40. Filip Sova, 56. Vyrou-
bal – 59. Marák, 63. Čermák, 68. Cibu-
lec. Diváků: 100. 
Sestava Haná Prostějov: Marák – Jan-
čiar (66. Strouhal), Ohlídal, Čermák, 
Trnavský – Hladký, Typner, Krupič-
ka, Novák – Gábor, Cibulec. Trenér:
Daniel Kolář. 

5:0
 (1:0)

Branky: 38. Smičková, 49. Vaverková, 55. a  73. 
Tichá, 64. Ossosová. Rozhodčí: Volf – Kubalák, 
Vaca. Žluté karty: 65. Smičková – 22. Nádvorníko-
vá. Diváků: 100.
Sestava Mostkovic: Holubová – Vaverková, Smič-
ková, Vlková, Ptáčníková – Lisická, Kraváková, Ka-
rafiátová, Coufalová – Hubáčková, Tichá. Střídaly:
Ossosová, Mikulecká. Trenér: Ondřej Milar.
Hodnocení trenéra Mostkovic Ondřeje Milara:
„Přijel k nám tým, který hraje prvním rokem a učí 
se. Musím je pochválit, že za poslední půl rok udě-
lali obrovský posun, protože podle prvního duelu 
to dnes bylo sto a jedna. Nicméně i tak je tam pořád 
rozdíl a chybí tam ještě kvalita, aby mohly s někým 

hrát vyrovnanou partii. My jsme měli řadu šancí 
a vstřelit branku jsme mohli daleko dříve, což by 
znamenalo asi i vyšší skóre. Po první brance už to 
z nás spadlo a postupně tam napadaly další. Už se 
to tak dohrálo v klidu na našich kopačkách. Panuje 
spokojenost se třemi povinnými body.“

3:1
 (1:0)

Branky: 19. Šmídová, 51. a 70. Průchová – 62. Ko-
nečná z penalty. Rozhodčí: Machorek – Kaštyl, 
Sosík. Žluté karty: bez karet. Diváků: 80.
Sestava Protivanova: Tempírová – Mikulová, 
Kostíková, E. Ptáčníková, Stejskalová – Boušová, 
N. Ptáčníková, Šmídová, Smyčková – Průchová, 
Frömllová. Střídala: Štachová. Trenér: Bronislav 
Ptáčník.

Hodnocení vedoucí mužstva Protivanova
Štěpánky Ptáčníkové: 

„Soupeřky hrály dobře a měly kvalitní brankářku. 
My jsme řešily potíže se sestavou, protože nám 
chyběly některé hráčky základní sestavy a vyhrály 
jsme zejména díky bojovnosti. Výsledek je proto 
úplná bomba. Holky zaslouží obrovskou pochva-
lu, protože hrály vážně skvěle a bojovaly i za ty, kte-
ré nastoupit nemohly. Měly jsme tam i další šance, 
které jsme nevyužily a celkově to byla zasloužená 
výhra.“

2:2
 (1:2)

Branky: 45.(+3) Suchánková, 52. Kopečková – 
20. a 37. Samsonová. Rozhodčí: Slováček – Pro-
cházka, Vaca. Bez karet. Diváků: 70.

Sestava Prostějova: Hrazdilová – Tanenbergero-
vá, Suchánková, Koudelková, Zapletalová – Maří-
ková, Kopečková, Pitáková, Oršelová – Daňková, 
Zahradníčková. Střídaly: Krčová, Chlupová, Vy-
hlídalová, Brančíková, Ležanská. Trenér: Matěj 
Vybíhal.
Hodnocení trenéra Prostějova Matěje Vybíhala: 
„Od začátku zápasu jsme měli více ze hry a míč 
na kopačkách, ale i přes naše šance se do vedení o 
dvě branky dostal soupeř. Holky to ale nezabalily 
a ukázaly bojovnost. Do poločasu se nám podaři-
lo po individuální akci Suchánkové snížit stav. Ve 
druhém poločase jsme měli řadu šanci, dokonce 
jsme několikrát nastřelily břevno, ale z tlaku se nám 
podařilo už jen srovnat. Proto z utkání nemáme 
tři body. Dnes to bohužel na výhru nestačilo, ale 
pokud budeme takto poctivě přistupovat ke všem 
zápasům, tak věřím, že holky fotbal brzy odmění 
lepším výsledkem.“  (jaf)

PROSTĚJOVSKO Moravskoslezské divize žen nabídla o čarodějnickém víkendu 14. kolo a všechny celky z regionu se představily v ne-
dělním programu na domácí půdě. Už dopoledne přivítaly Mostkovice soupeřky z Tečovic a potvrdily úlohu favoritek. Protivanov čekal 
duel s Bezměrovem, a i zde se radovaly domácí hráčky. Eskáčko nastoupilo proti lídrovi z Holešova a byla z toho cenná dělba bodů. 

MSDŽ – B

PROSTĚJOVSKO
První ze dvou do-
hrávek má za se-

bou i Protivanov. Jeho fotbalisté včera, tj. v pondělí 1. května 
odpoledne, dohrávali souboj 16. kola s Pasekou, která oku-
puje třetí příčku tabulky a byla favoritem. Domácí se soupe-
ře dlouho drželi a utkání rozhodly první minuty druhé půle, 
kdy hosté dvakrát udeřili. Dva zápasy mají Protivanovští na 
programu o nadcházejícím prodlouženém víkendu i nyní.

I.B třída skupina A
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pro Večerník 
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EXKLUZIVNÍ
reportáž

Nedělní utkání nabídlo ofenziv-
ní podívanou už od svého úvodu. 
V  první šanci se objevil Trajer, 
ale mířil nad branku Pokorného. 
Během prvních dvaceti minut se 
ale ani jeden z celků do zakončení 
příliš nedostával. Vše se zlomilo 
ve 21. minutě, kdy se k míči dostal 
Halouzka. Měl dost prostoru ve 
vápně. Toho využil a  trefil se uta-
ženou střelou k  zadní tyči – 1:0. 
Srovnat mohl krátce nato Alexy, ale 
jeho únik vyřešil Hýbl parádním zá-
krokem. Druhou branku domácího 
výběru přidal zkušený Vodák, který 
viděl dálnici před sebou. Nezastavi-
lo ho nic – 2:0. Stále více se do hry 
dostávali i  hosté, ale byli to znovu 
domácí, kteří zahrozili nejprve Tra-
jerem a následně přidali třetí bran-
ku. U  dlouhého míče za beky byl 
Trajer rychleji než Pokorný a došel 

tak s míčem až do odkryté klece – 
3:0. Zdálo se, že je hotovo a hosté 
mohou hodit na hřiště ručník, ale 
opak byl pravdou.
Čtvrtou branku mohl opět přidat 
Trajer, ale těsně minul šibenici. Na 
opačné straně pak vyšla krásná rych-
lá akce hostům a  Valenta dokázal 
míč propasírovat pod Hýblem – 3:1. 
Hostující branku ještě stihl ohrozit 
Vodák a  Pospíšil na opačné straně 
provětral rukavice Hýbla. Do polo-
času už se ale skóre neměnilo. 
Do druhého poločasu vstoupili 
daleko lépe hosté a  domácí se ne-
mohli jejich tempu ani přiblížit. 
Na začátku měl šanci Procházka, 
ale volil ještě další kombinaci. 
O minutu později si akci zopakoval 
a tentokrát nic nevymýšlel. Napřáhl 
z  velkého vápna a  technicky trefil 
nejlépe, jak mohl – 3:2. Hosté byli 
i dál aktivnějším celkem a tlačili se 
za vyrovnáním. Největší šanci na 
srovnání měl Alexy, ale mířil hodně 
mimo při svém úniku. 
Namísto srovnání tak přišel trest, 
kdy si odražený míč z  rohového 

kopu našel Jeglík. Trefil se přízemní 
střelou za zadní tyč – 4:2. Držovi-
ce na dvoubrankové manko rych-
le odpověděly a  na rozdíl jediné 
branky snížil svým druhým zása-
hem Procházka, který si zakřičel 
a z malého vápna měl jednoduchou 
úlohu – 4:3. Určice se rozhodly tro-
chu zatáhnout a čekat na případné 
chyby, hosté tak postupně dobýva-
li. Po trase Procházka – Šťastný se 
i  dočkali, když druhý jmenovaný 
dostal míč do vápna a napálil ho na 
zadní tyč – 4:4. Ani to ale nebylo 
finále duelu a  domácí se ještě jed-

Karel VLACH – Sokol Urèice:
„Chtěli jsme získat tři body a díky posílení jsme zvolili dost ofenzivní taktiku. V první půlhodině se nám to 
vyplatilo, dostali jsme se do vedení o tři branky. Soupeři se pak podařilo snížit, ale stav 3:1 byl pro nás stále 
velmi dobrý. Zaspali jsme ale trochu začátek druhé půle a Držovice ukázaly, že to nezabalí. Vedli jsme ještě 
4:2, a to už musíme dokázat udržet. Stejně tak, když dáme ještě na 5:4 a pak neproměníme dvě loženky. 
V závěru jsme nedali penaltu, a ještě mohl vyhrát i soupeř. Pro diváky skvělý zápas, pro mě upřímně zas 
tolik ne, beru to jako ztrátu. Ale fanouškům vstupné vracet nemusíme.“ (smích) 

„Zápas hodnotím pozitivně. Když jsme viděli, s čím na nás Určice narukovaly, je bod zlatý. Hlavně Halouz-
ka s Trajerem nám dělali velké problémy. Musím pochválit celý tým, že jsme to za stavu 0:3 nezabalili 
a ukázali naši sílu. Na konci to byla velká divočina, kdy to mohlo dopadnout jak pro soupeře, tak pro nás. 
Penalty už jsou loterie, tentokrát byli lepší domácí. Ale myslím si, že v krásném počasí viděli diváci deset 
branek i parádní fotbal, takže mohli odcházet spokojení, ostatně stejně jako my.“

4:1
(3:0)

Olšany u Pv
Přemyslovice

Branky: 10. a  13. Elner, 18. a  47. 
Samek – 69. Zahradníček. Rozhod-
čí: Dömisch – Weiser, Vrážel. Žluté 
karty: 78. Marek (O). Diváků: 60.
Sestava Olšan: Bokůvka – Keluc, 
Nakládal, Lobodáš, Seidler – Elner, 
Koleňák, J. Pospíšil, Kaprál – A. 
Pospíšil ml. – Samek. Střídali: Aila, 
Míška, A. Pospíšil st., Marek. Tre-
nér: Antonín Pospíšil. 
Sestava Přemyslovic: Konečný 
– Adel, Oščádal, Liška, Kořenek – 
Zahradníček, Šafránek, Růžička, 
Kopečný – Vybíral, M. Tyl. Střídali:
Špaček, Slavíček, Raška. Vedoucí 
mužstva: Josef Kučera.

Pohledem trenérů:
Antonín Pospíšil: „Měli jsme vel-
mi dobrý vstup do utkání a  už po 
dvaceti minutách jsme vedli o  tři 
branky. Jenže pak jsme se asi uspo-
kojili a přestali jsme hrát svou hru, 
naopak jsme se přizpůsobili soupe-
ři. Moc pohledný fotbal ve zbytku 
poločasu to nebyl. V kabině jsme si 
k tomu něco řekli a vstup nám zase 
vyšel. Dali jsme čtvrtou branku, a ta 
nás ale zase asi trochu ukolébala. 
Pak už jsme se nebyli schopni vrátit 
k naší hře. Soupeř se dočkal čestné 
branky. Zasloužená výhra, ale s vý-
konem moc spokojený nejsem.“
Josef Kučera: „U nás už se to lepí, 
jak se dá. Na marodce máme tři 
hráče dlouhodobě, tentokrát nám 
scházel i  kapitán a  trenér Lukáš 
Tyl. Když to řeknu otevřeně, tak 
opravdu zdravých hráčů máme teď 
devět. Olšany ukázaly svou kvalitu, 
hotovo bylo po dvaceti minutách. 
Řekl bych, že pak i ony trošku zpo-
malily a že my jsme se tak dostali 
více do hry. Že bychom ale mohli 
utkání zvrátit, to určitě ne. Domá-
cí vyhráli zaslouženě, mají velmi 
dobré mužstvo. My se potřebuje-
me dát dohromady.“

2:1
(2:0)

Vrahovice
Brodek u Konice

Branky: 10. Dvořák, 30. Fabiánek – 
90. P. Koudelka. Rozhodčí: Vrážel 
– Weiser, Dömisch. Žluté karty: 40. 
Pokorný, 55. a 60. Dvořák, 58. Olej-
ník, 89. Klváček – 35. Kschwend, 44. 
Blatner, 55. Müller, 65. Kolář, 71. M. 
Grepl. Diváků: 120.
Sestava Vrahovic: Hanák – Vitásek, 
Doležel, Olejník, Kratochvíl – Ka-
landřík, Fabiánek, Dvořák, Petík – 
Pokorný, Bukovec. Střídali: Micha-
lec, Varga, Hatle, Vybíral, Klváček, 
Huňatý, Jano. Trenér: Pavel Farný.
Sestava Brodku u  K.: K. Grepl – 
Müller, Ščudla, H. Burget, Blatner 
– Y. Yarema, Zemánek, Kschwend, 
P. Koudelka, Z. Koudelka – Kolář. 
Střídali: I. Yarema, Grepl. Trenér:
Radovan Vičar. 

Pohledem trenérů:
Pavel Farný: „Věděli jsme, že nás ne-
čeká lehké utkání proti celku, které-
mu se na jaře zatím daří. V týdnu jsme 
měli možnost se věnovat i nácvikům 
standardních situací, což si myslím, že 
jsme si přenesli i do zápasu. Měli jsme 
výraznou převahu v prvním poločase 
a mohli jsme jít i do většího vedení. 
Neproměnili jsme navíc penaltu. 
V  kabině jsme si dali jasné pokyny 
a chtěli jsme soupeře dorazit. Zkom-
plikovali jsme si to ale červenou kar-
tou. I  přesto jsme soupeře dokázali 
uhlídat a mírně měli navrch. Ke konci 
už docházely síly, ale soupeř korigoval 
až v  závěru. Kluky musím pochválit 
a  stejně tak naše fanoušky, kterých 
přišlo hodně i přes nepříznivé počasí.“
Radovan Vičar: „Domácí vyhráli asi 
zaslouženě. Nám vůbec nevyhovova-
la jejich tvrdá hra, která byla někdy až 
za hranicí pravidel. Tu ale rozhodčí 
toleroval a s tím jsme zkrátka museli 
počítat. Dostali jsme i  možnost hrát 
půl hodiny ve výhodě, ale ani tu jsme 
nevyužili a  kontaktní branka přišla 
pro nás až v samém závěru utkání.“

1:4
(1:2)

Kralice n. H. „B“
Vícov

Branky: 33. Kawij z  penalty – 8. 
Štěpánek, 27. a 82. Dostál, 60. Bart-
lík. Rozhodčí: Trávníček – Chladil, 
Kejzlar. Žluté karty: 28. Kovařík, 
40. Z. Petržela – 71. Pagáč. Diváků:
98.
Sestava Kralic: Miler – Dokoupil, 
Kovařík, Žáček, Bluma – Fatěna, 
Répal, Kawij, Dvořák, Zapletal – R. 
Petržela. Střídali: Z. Petržela, Spáčil. 
Trenér: Jiří Němčík.
Sestava Vícova: Drčka – Ježek, 
Baránek, Vávra, Šobr – Rozsíval, 
Pagáč, Dostál, Bartlik – Studený, 
Štěpánek. Střídali: Pliska, Brabec, 
Chytil, Rajnoha, Kvapil, Mlčoch. 
Trenér: Miroslav Krutovský.

Pohledem trenérů:
Jiří Němčík: „My jsme s  tím tak 
nějak počítali. Potkal nás velmi 
kvalitní soupeř a chtěli jsme to hrát 
zodpovědně odzadu. Brzy jsme ale 
prohrávali o dvě branky. Což byly 
laciné branky. Pak jsme začali troš-
ku hrát, ale je třeba říct, že soupeř 
byl lepší a  zaslouženě vyhrál. My 
jsme další dvě branky ale dostali až 
na konci, kdy jsme to více otevře-
li. Z naší strany jsme si tak zahráli 
fotbal a na body jsme podle očeká-
vání nedosáhli. Trochu mě mrzí, že 
to hosté zase zbytečně vyhecovali, 
ale nebylo to až takové, jako tomu 
bylo dříve.“
Miroslav Krutovský: „Rychle 
jsme se ujali vedení, což nám doda-
lo určitý klid. Celkově z naší strany 
to ale nebyl zrovna nejlepší výkon. 
Bylo znát, že jsme museli trochu 
přeskupit řady vinou absencí a ně-
kteří hráči nastoupili na nezvyk-
lých postech. Postupně jsme se ale 
zlepšovali a určitě měli více ze hry. 
Vítězství tak bylo určitě zasloužené, 
ale herní projev oproti minulým 
zápasům ideální nebyl. Tři body ale 
máme a můžeme být spokojení.“ 

2:2
(0:1) PK 4:2

Němčice nad Hanou 
Kostelec n. H. „B“

Branky: 68. z penalty a 75. z penalty 
Jordán – 12. Grulich, 80. Kankovský. 
Rozhodčí: Motal – Milar, Stavěl. 
Žluté karty: 45. Frýda, 47. Řezáč, 
66. Vyroubal – 79. Juračka. Červená 
karta: 41. Korčák. Diváků: 63. 
Sestava Němčic: Chmelař – Barto-
šek, Řezáč, Korčák – Jordán, Žup-
ka, Tomek, Vyroubal, Dorňák – P. 
Hrabal, Handl. Střídali: Studený, 
Držálek, Frýda, M. Hrabal, Ježek. 
Trenér: Pavel Voráč.
Sestava Kostelce: Mach – Tichý, 
Kankovský, Juračka, Synek – Ho-
loubek, Chytil, Doležel, Grulich – 
Pírek, Potetenin. Střídali: Střebský, 
Knápek, Kupka, Pavlíček, Kintr. 
Trenér: David Pírek.

Pohledem trenérů:
Pavel Voráč: „My jsme začali smol-
ně, protože se nám zranil bek krátce 
před zápasem. V desáté minutě nám 
odpadl i stoper a museli jsme to tak 
dvakrát přeskládat. Z první střely na 
branku jsme ještě dostali gól. Zápas 
byl celkově vyrovnaný, ale soupeř 
měl lepší kombinace než my. Do 
konce poločasu jsme ale šli ještě do 
deseti. V šatně jsme se trošku naštva-
li a  vyburcovali jsme to. Do druhé 
půle jsme zabrali a  díky dvěma pe-
naltám se nám podařilo srovnat. Já je 
pravidelně nekomentuju a ani dnes 
nebudu. Chvíli před koncem soupeř 
ještě srovnal. V  deseti po poločase 
0:1 bych remízu bral. Teď mě to troš-
ku mrzí, ale kluky musím pochválit.“
David Pírek: „Těžké hodnocení. 
Za mě jsme ztratili zbytečně dva 
body. Soupeř se snažil hrát spíše 
silový fotbal. My jsme byli po celý 
duel lepší, a  navíc jsme měli více 
než poločas přesilovku. Byli jsme 
ve vedení a  místo toho, abychom 
zápas kontrolovali, tak se necháme 
pobláznit. Po dvou sporných penal-
tách soupeř dokázal skóre otočit, 

a my jsme mohli být rádi, že se nám 
povedlo ještě aspoň srovnat. Tako-
vý duel musíme zvládat a neztrácet 
tak jednoduše body. Měli jsme to 
zvládnout daleko lépe, takže ke spo-
kojenosti toho chybí více. Anglický 
týden snad dopadne lépe.“

0:2
(0:0)

Výšovice
Nezamyslice

Branky: 51. Stejkora, 62. Sysel 
(vlastní). Rozhodčí: Kaštyl – So-
sík. Žluté karty: bez karet. Diváků:
100.
Sestava Výšovic: Drexa – Sokele, 
Koukal, Křivinka, Sysel – Ryšánek, 
Škop, Zavadil, Nehera, Prokop – 
Molek. Střídali: Mráček, Okleštěk, 
Škop, Ambroz, Dudík. Trenér: Mi-
chal Dudík. 
Sestava Nezamyslic: Dvořák – 
Havlíček, Dočkal, Rus, Machálek 
– Špička, Frgál, Navrátil, Stejkora 
– Musil, Přikryl. Střídali: Ta, Pleva, 
Otáhal. Trenér: Tomáš Navrátil. 

Pohledem trenérů:
Michal Dudík: „Zápas dvou po-
ločasů. V  prvním poločase bych 
řekl, že to byla vyrovnaná hra, kdy 
jsme měli více šancí než soupeř, 
ale z  ložených šancí jsme nedo-
kázali žádnou proměnit. Dvě tam 
měl i soupeř, ale poločas mohl být 
klidně 5:2. Do druhého jsme na-
stoupili zakřiknutě a soupeř se do-
stal do šancí i do hry. První branku 
jsme dostali do prázdné branky po 
našem nedůrazu a  druhou branku 
jsme si dali sami. Pak už nebyla síla 
skóre změnit. Mrzí nás to, protože 
po poločase jsme body mít mohli.“ 
Tomáš Navrátil: „V první půli jsme 
hráli špatně a soupeř si vytvořil šan-
ce, ze kterých nás mohl potrestat za 
náš špatný výkon. V kabině jsme si 
tak k tomu něco řekli, protože takto 
hrát nemůžeme. Do druhé poloviny 
jsme vstoupili lépe a měli jsme tam 
šance. Brzy se nám povedlo vstřelit 
první branku a  soupeř si následně 

druhou vstřelil sám. První půle straš-
livá, druhá daleko lepší. Pro nás dob-
rá výhra, jsme rádi za tři body.“ 

3:3
(1:2) PK 5:6

Plumlov „B“
Dobromilice

Branky: 40. R. Bureš, 48. Čarný, 85. 
Chmelař – 12. a 21. Kratochvíl, 79. 
Blumenstein. Rozhodčí: Protivá-
nek – Vaca, Weiser. Žluté karty: 60. 
Chmelař (P). Diváků: 80. 
Sestava Plumlova: Grepl – Kiška, 
Ševcůj, Čarný, Mynařík – Surma, 
Bureš, Aujezdský, Simandl – Chme-
lař, Nerad. Střídal: Křupka. Trenér:
Ladislav Ševcůj.
Sestava Dobromilic: Drnovský – 
Svozilek, Bako, Šoc, Kubíček – Se-
lucký, Blumenstein, Václavík, Fialka 
– Neděla, Kratochvíl. Střídali: Fica, 
Nosek, Otruba, Ryška, Rochla, Mi-
kulášek. Trenér: Aleš Oškera.

Pohledem trenérů
Ladislav Ševcůj: „Před začátkem 
zápasu jsem měl obavy, protože se-
stavu jsme hodně lepili. Na začátku 
na nás soupeř nastoupil a brzy získal 
výhodu dvou branek. Naštěstí se 
nám podařilo do poločasu snížit. Ve 
druhém poločase si myslím, že jsme 
byli trošku lepší. Dvakrát se nám po-
dařilo srovnat stav, za což jsem rád. 
Penalty už byly loterií a pro nás bo-
hužel se smutným koncem. Musím 
ale kluky pochválit a  vyzdvihl bych 
výkon Chmelaře, který nás udržel 
díky své práci vepředu v zápase.“ 
Libor Nosek (asistent trenéra):
„Zase naše tradiční bolest, kdy ne-
proměníme tutové šance. Dali jsme 
tak šanci soupeři dostat se zpátky 
do hry. Pak přišel další náš problém, 
a  to brzký gól po pauze. Dostali 
jsme se ještě jednou do vedení, ale 
v závěru se nám jej nepovedlo udr-
žet, kdy dokázali domácí srovnat 
stav.  V  penaltách jsme měli štěstí, 
kopalo se hned čtrnáct penalt. Na 
začátku jsme byli lepší, poté se to 
srovnalo.“  (jaf)
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20. KOLO OKRESNÍHO PŘEBORU V KOSTCE

REKLAMA NA FOTBAL V URÈICÍCH
Ani u deseti branek to skončit nemuselo!

URČICE Dvacáté kolo nejvyšší okresní soutěže přineslo souboj tabulkových sousedů, kdy 
na půdu rezervy Určic zavítaly Držovice. Oba celky se snaží hrát kombinační fotbal a duel 
tak sliboval zajímavou podívanou. To, co se ale na hřišti nakonec odehrálo, by asi nikdo 
ani netipoval. Zápas nabídl hned deset branek, po pěti na obou stranách, a v žádném pří-
padě u toho nemuselo končit. Duel plný zvratů tak nakonec rozhodl až penaltový rozstřel, 
v němž byli úspěšnější domácí hráči, kteří si tak odnesli bod navíc. Kdo ale do Určic dorazil, 
rozhodně nelitoval. Předvedený fotbal musel pobavit každého fanouška.  

 Foto: Jan Frehar

EXEXKLUZIVNÍ ROZHOVOREXKLUZIVNÍ ROZHOVOR S  MARTINEM HÝBLEM NAJDETE NA WWW.VECERNIKPV.CZ

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

21. Halouzka, 27. Vodák, 30. a 83. Trajer,
66. Jeglík – 37. Valenta, 47. a 70. Procházka, 79. 

Kordzik. 

: Karel Vlach

5555 ( )

nou dostali do vedení. Halouzka 
poslal krásný pas za beky a Trajer 
si věděl rady proti Pokornému
– 5:4. O  chvíli později mohl při-
dat další branku Šnajdr, ale míč si 
pokopl příliš, už na něj nedosáhl. 
V 85. minutě bylo opět srovnáno. 
Odražený míč si našel Zatloukal 
a dostál svému příjmení, kdy z half 
voleje míč zatloukl přesně do víka 
– 5:5. Tři minuty před koncem si 
udělal prostor Trajer a po zákroku 
jednoho z  beků sudí neváhal na-
řídit penaltu. Tu si sám faulovaný 
postavil a  chtěl završit hattrick. 
Proti však byl brankář hostů, 
který přečetl úmysl a  trefil správ-
nou stranu. V  poslední minutě 
tak mohli rozhodnout hosté, ale 
Alexyho hlavičku dokázal Hýbl 
vytáhnout skvělým zákrokem. 
Rozhodnout tak tento divoký duel 
musely až penalty. 

V nich se v prvních třech sériích da-
řilo skvěle střelcům. Jediným zakon-
čovatelem, který nakonec úspěšný 

nebyl, se stal hostující Hodulák, 
jehož vychytal Hýbl. Domácí se tak 
mohli radovat z bodu navíc. 

klikni na
www.vecernikpv.cz



PŮVODNÍ zpravodajství pro Večerník

Jan FREHAR

1.SK Prostìjov U17
Brankáøi:

Hráèi v poli:

1.SK Prostìjov U16
Brankáøi:

Hráèi v poli:

1.SK Prostìjov U19 
Brankáøi:

Hráèi v poli:

1.SK Prostìjov U18
Brankáøi:

Hráèi v poli:

PROSTĚJOVSKO Jednadvacátý díl uzavřel v minu-
lém čísle PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku naše puto-
vání za dospělým fotbalem v regionu i celém kraji 
a nyní se tak volně přesouváme k mládeži, která je 
klíčem k lepším zítřkům nejen zdejší kopané. A jak 

Mezistupeò ke druhé lize schází
Co do počtu, tak i do kvality je na tom 
dorostenecká kategorie 1.SK Prostějov 
jednoznačně nejlépe v regionu. Jak by 
také ne, když jeho „A“ mužstvo půso-
bí v profi soutěži a jako největší město 
má pro to ty nejvyšší předpoklady. Za-
tímco na většině míst je velký problém 
vůbec dorostence obsadit, zde najdeme 
všechny čtyři ročníky. K  úplné spoko-
jenosti ale přeci jen něco schází. Tím 
není nic jiného než nejvyšší možná do-
rostenecká soutěž. Trpí tím už přechod 
ze žáků do dorostu, protože najednou 
se tyto ročníky nepotkávají s těmi nej-
lepšími a často tak raději zvolí odchod 
do nedalekých klubů, které se mohou 
ligovou soutěží pochlubit. 
Z  pohledu financí i  časové zátěže 
se samozřejmě jedná o  velký rozdíl 
oproti Moravskoslezské lize a  divizi. 
Ale po sportovní stránce by to byla 
pro klub ta nejlepší možná varianta. 

Mládežníci by odehráli velmi těžké 
a náročné zápasy proti nejlepším hrá-
čům svého věku a do budoucna by to 
mohlo znamenat zlatý důl. K  vysně-
nému to má ale zatím bohužel daleko 
a v blízké budoucnosti tak bude i na-
dále hlavní mužstvo spoléhat na hrá-
če, kteří nejsou místními odchovanci. 

I  teď samozřejmě najdeme některé 
z  hráčů, kteří to dotáhli až do prv-
ního mužstva či k  tomu mají do bu-
doucna dobře nakročeno. Za zmínku 
stojí například kapitán devatenáctky 
David Zbožínek, který už ví, jaké to je 
nastoupit ve FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIZE, stejně tak trénuje s  áčkem 
brankář Ondřej Mikeš. A je otázkou, 

co předvede Karel Spáčil po návratu 
z hostování. Z let dřívějších je to Mi-
chal Zapletal nebo David Píchal. 
Vždy je to ale spíše jen o  individua-
litách a  nedá se hovořit o  tom, že by 
do budoucna mělo tuto naději více 
hráčů. Herní jistota a progres se totiž 
dají získat i  v  těchto mládežnických 
soutěžích, ale úroveň je oproti druhé 
nejvyšší mužské soutěži hodně jinde, 
což je neoddiskutovatelný fakt. 
I  pokud to ale bude vždy jen jed-
no jméno z  ročníku, které by moh-
lo v  budoucnu hájit domácí barvy, 
a  z  dalších hráčů bude řada z  nich 
pokračovat v různých klubech napříč 
regionem od krajských přeborů až po 
okres, tak to bude jen a jen dobře. Zá-
sadní je, aby těchto kluků bylo oprav-
du co nejvíc, protože fotbal teď potře-
buje okysličit. A  to by mohla právě 
tato generace.

KOMENTÁØ

tomu bývá zvykem, vše 
odstartujeme u  největ-
ší základny v  regionu, 
kterou má středisko v 1.
SK Prostějov. V dnešním 
vydání se tak můžete po-
dívat na dorostenecké 
kategorie, které bojují 
v moravských soutěžích, 
a  příště zavítáme k  žá-
kovským kategoriím. 
Během předchozích dílů 
a v dlouhé zimní pauze 
jsme pro vás připravili 
přehledy ze všech sou-
těží, které mají regionál-
ní zastoupení. Nechyběl 
velký vhled do eskáčka. 
Svůj prostor dostali ta-
ké fotbalisté v krajských 
soutěžích, kde se jim daří 
velmi slibně, nechyběly 
ani všechny tři soutěže 
OFS Prostějov a neopo-
mněli jsme samozřejmě 
ani ženy, které si říkají 
o  stále větší pozornost. 
Tradičně k tomu nechy-
běl redakční komen-
tář, hodnocení trenérů, 
funkcionářů, ale i rozho-
vory s jednotlivými hráči 
a statistické okénko. 
Teď už ale k  dnešnímu 
vydání a  dílu s  pořado-
vým číslem 22. V  rámci 
mládeže nebude chybět 
pravidelné zhodnocení 
od některého z trenérů, 
redakční komentář a tě-
šit se můžete i na řadu fo-
tografií, které do jisté mí-
ry nahradí statistiky. Proč 
tomu bude právě takto? 
Protože u mládeže je zá-
sadní láska k tomuto nej-
populárnějšímu sportu, 
výsledky jsou v  daném 
případě až na druhé ko-
leji. Teď už se spokojeně 
usaďte a začtěte se s ná-
mi do dnešního prvního 
vstupu mezi mládežníky.

Jak jste s  letošním ročníkem 
v  rámci dorostu spokojen po spor-
tovní stránce?
„U  týmů U16 a  U17 panuje spokoje-
nost. Týmy U19 a U18 bohužel výsled-
kově nepředvádí to, na co mají. Máme 
velké výkyvy, kdy dokážeme porazit 
Zlín, ale následně prohrajeme s týmem 
ze Staré Bělé… Snažíme se tak pracovat 
na tom, aby naše výkony byly více kon-
zistentní.“

A v rámci organizační struk-
tury ať už ohledně tréninků, či napří-
klad školních povinností?  
„Co se týče chodu jednotlivých výběrů, 
tak nemáme v  žádném ročníku pro-
blém. Hráči mají individuální studijní 
plány a  školu dokáží skloubit s  trénin-
kem. Pokud má někdo problém se 
školou, tak se samozřejmě věnuje více 
škole, dokud si známky nezlepší. Tak to 
máme nastavené i v žákovské kategorii.“

Dorostenecká kategorie je 
v regionu dlouhodobě problém. Po-
ciťujete to i vy?
„U nás v podstatě nejsou! Velký respekt 
před všemi týmy na Prostějovsku, kte-
ré se této kategorii věnují. Bohužel 
jich není tolik, ale on ani mezi do-
rostenci už zájem o fotbal není ta-
kový, jako byl dříve. To je bohužel 
realita současné doby.“ (pousměje se)

Hrají spolu mládežníci od 
nízkých kategorií, nebo i  zde 
probíhá větší fluktuace? 
„Většinou držíme ročníky 
pohromadě, ale pokud je 
jedinec na vyšší úrovni, 
tak je posunut do vyšší 
kategorie. To je příklad 
třeba Ondřeje Mikeše, 
jehož nemáme v  dorostu, 
ale chytá mužskou divizi 

v  Přerově. Tím se ale otevřel prostor 
pro Martina Šnajdra ze sedmnáctky, 
který již celé jaro chytá pravidelně za 
výběr U19.“ 

Co je klíčové pro to, 
aby úroveň dorosteneckých 
kategorií měla vzestupnou 
tendenci?
„Hlavně to, aby hráči měli chuť 

pracovat. Zázemí a  tréninkový 
proces máme v  dorostenec-

kých týmech na takové 
úrovni, že hráče po-

sunujeme na vyšší 
úroveň, ale každý 
hráč musí chtít. 
Ani sebelepší 

trenér, krásné 
hřiště a  útulné 
šatny totiž pro-
gres nezaručí.“

PROSTĚJOV Společně s Tomášem Grossem se Matěj Vybíhal (na 
snímku) věnuje nejstarší dorostenecké kategorii, ale i hlavnímu 
„A“-mužstvu a ženám. Do toho je také šéftrenérem dorostenec-
kých kategorií a má tak přehled o všech čtyřech ročnících. S letoš-
ní sezónou je prozatím víceméně spokojený. U mladších dorostů 
je to ještě o něco více než u vlastních svěřenců v „devatenáctce“. 
V exkluzivním rozhovoru pro Večerník prozradil, jak to mládežníci 
mají propojené se školou, ale i dalšími aktivitami.  
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PROSTĚJOV Hokejová sezóna 
2022/2023 píše poslední řádky, 
na startu jsou už je de facto světo-
vé šampionáty a boje v NHL. Jiné, 
méně slavné ligy, už mají pro tento 
soutěžní ročník hotovo. Příkladem 
je SMHL (Šmatlácká hokejová liga) 
Uničov, ve které působí mimo jiné 
i tým HC Stars z Prostějova. Jeden 
z  nejúspěšnějších celků soutěže se 
dlouhodobě se umisťuje mezi nej-
lepšími a tentokrát to dokonce do-
táhl až na samotný vrchol k vítězné-
mu grálu. Nejen o tomto úspěchu, 
ale i o celkovém dění v amatérském 
ledním hokeji jsme hovořili s Davi-
dem Krejčím (na snímku), hráčem, 
kapitánem a  vedoucím HC Stars. 
Ten má za sebou velmi vydařenou 
sezónu jak po týmové, tak i  indi-
viduální stránce. Kromě toho, že 
„hvězdy“ ovládly soutěž, byl totiž 
i  druhým nejproduktivnějším hrá-
čem uplynulých bojů.
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
MichalMichal
SOBECKÝSOBECKÝ

 Začneme zpatra, jak jste se do-
stal k hokeji?
„Celý život jsem odmalička hrál fotbal. 
Dokonce i za eskáčko, když zde začína-
la divize. Hokej jsem hrál převážně na 
rybníku a  taky odmalička. Postupem 
času jsme si jako dospělí chodili prona-
jímat led na ´zimáku .́ Vzpomínám, že 
ze začátku jsme chodili všichni hrát i bez 
výstroje.“ (směje se)

 To mohlo docela bolet...
„Tak on to nebyl zase takový hokej, 
prostě rybník, hrálo se po kotníky. Po-
stupně jsme si začali kupovat výstroje. 
A tak nějak se to dopracovalo do této 
podoby.“

 Zůstala pohromadě původní 
parta, se kterou jste začínal?
„Ani ne, já začínal s úplně jinými lid-
mi. Ale kluci, se kterými hraji teď, taky 
začínali jako já na rybníku. To se cho-
dilo do Seloutek, kde se tomu říkalo 
‚Na hotelu‘. Nějak se to vyprofilovalo. 
Všichni jsme ale amatéři, kteří hrají pro 
zábavu.“

 Jak došlo ke vzniku týmu, ve kte-
rém teď hrajete?
„Původně to nebyla moje myšlenka. 
Kluci už dříve hráli ligu ve Vyškově, ale 
tam můžou hrát i bývalí hokejisté. Takže 
to nebylo to pravé ořechové. A v Uničo-
vě liga funguje už asi deset let. Skončilo 
se tedy a tým se přihlásil do uničovské 
soutěže. Já původně hrál za jiný tým v této 
lize, který je taky z Prostějova a jmenuje se 
HC Béci. Pak jsem přestoupil do prostě-
jovských Stars. A dnes jsem jejich kapitán 
a zároveň vedoucí mužstva.“ (úsměv)

 Zmínil jste, že je v  Prostějově 
více týmů. Panuje mezi nimi riva-
lita?
„Rivalita je asi v  každém sportu. Jde 
o to, že se všichni známe a víme, kdo 
je kdo. Takže nějaké hecování probí-
há. Ale bratrovražedná válka to není. 
Samozřejmě jsme rádi, když nad tím 
druhým vyhrajeme, avšak to snad kaž-
dý v každém sportu.“

 Jak začaly úspěchy vašeho stáva-
jícího týmu v této soutěži?
„V podstatě jsme od začátku úspěšní. 
(směje se) Působíme v Uničovské lize 
pět sezón, přičemž v první a ve druhé 
jsme skončili na druhém místě, třetí 
sezónu jsme vyhráli. Poté jsme byli 
loni zase druzí a letos se vrátili na vr-
chol.“

 Čemu vděčíte za takové výsled-
ky?
„Nejvíce asi tomu, že hrajeme pořád 
ve stejné sestavě. Chodíme ligu hrát 
na patnáct lidí, sem tam se někdo vy-
mění. A máme pravidelné tréninkové 
ledy tady v Prostějově. Hlavně jsme ale 
pořád parta stejných lidí. Jsme sehraní 
a daří se nám.“

 Je to třeba i tím, že na rozdíl od 
některých jiných týmů právě pravi-
delně trénujete?
„To nevím. Většina týmů je tam z Olo-
moucka - Uničov, Mohelnice a  dál. 
Takhle úplně je neznám, nevím, jestli 
a jak moc trénují. Nechci se chválit. Ale 
na to, že původně nejsme hokejisté, 
tak hokej hrajeme dobře.“

 Není pro vás problém udržet 
hráče kvůli dojíždění na zápasy?
„Zápasy se hrají všechny v  Uničově, 
akorát týmy jsou z různých míst. Takže 
dojíždění není problém. Ale někdy se 
sejít, to už problém je. Všichni chodíme 
do práce, máme rodiny. Někteří si navíc 
naplánují dovolenou v sezóně…“

 To asi není ideální.
„Upřímně to nechápu. Hrajeme to na 
deset lidí, nehrajeme totiž klasicky tři-
krát dvacet minut, ale třikrát čtrnáct, tu-
díž je ideální mít dvě pětky a nějakého 
chlapa navíc. A v tom se točí těch zmí-
něných patnáct lidí, takže dát dohro-
mady sestavu je někdy nadlidský výkon 
a každá absence je znát.“

 Je to někdy náročné. Jak se vám 
daří skloubit dohromady sport s ro-
dinou? 
„Tak je to někdy složitější. Naštěstí 
mám ale tolerantní ženu, která to chá-

pe. Víceméně jde o dva dny v týdnu.
Jednou led tady v  Prostějově,
jednou pak o víkendu zápas v Uničo-
vě. A někdy výjimečně ještě další zápas 
navíc. Ale dá se to. Nejsou to celodenní 
výlety, je to hodina a čtvrt na ledě, do 
Uničova jsou to třeba i s cestou tři ho-
diny i s cestou. Takže v pohodě.“

 Co fyzicky, dá se to zvládat v ta-
kovém počtu?
„Tak je to sport. A každý sport je záhul. 
Snad tedy kromě šachů.“ (směje se)

 Řešíte třeba nějak kondici?
„Myslím, že někteří z nás vůbec nijak. 
Ale máme mezi sebou spoluhráče, co 
trénuje box, další býval profesionál-
ním tenistou, co hraje dodnes fotbal 
a  k  tomu trénuje tenis. Jiný hraje zá-
vodně fotbal za Konici. Takže spor-
tovci mezi námi jsou, ale že bychom 
vyloženě trénovali fyzičku nebo něco, 
to ne. Je to amatérský, v  uvozovkách 
rybníkový, sport.“

 Zvažovali jste přesun z Uničov-
ské do výkonnostně kvalitnější 
Vyškovské ligy?
„Varianta to je, ve Vyškově je pořád 
možnost se přihlásit. Ale nevím… 
Když totiž vezmete i  hráče, který už 
deset let nehrál, ale předtím se věnoval 
hokeji odmalička, tak mezi ním a vámi 
je velký rozdíl. Nezdá se to, ale je to tak. 
Ne že by to byl rozdíl gigantický, ale je 
to poznat.“

 Má to více zažité.
„Jasně, má to v sobě, rukama a brusle-
ním z vás udělá šaška. (pousměje se) Ale 
pár z nás jezdí hrát do Vyškova za jiný 
prostějovský klub, co se tamní soutěže 
účastní. Někteří to ale nechtějí, stačí jim 
jen tato amatérská liga.“

 Narážím i na to, že už nemůžete 
vlastně v soutěži výš...
„Naštěstí ani nikam níž.“ (směje se)

 Změna tedy není na programu 
dne?
„Uvidíme, co bude. V  Uničově jsou 
věci, které by mohly vést ke zrušení 
ligy. Protože i  těch amatérských hrá-
čů ubývá. Mladá krev nepřichází, lidé 
stárnou. Jako jedna z možných variant 
je, že bychom se dali dohromady s tý-
mem, který hraje ve Vyškově. Ale ak-
tuálně to opravdu není na pořadu dne.“

 Podepsalo se na vaší činnosti 
nějak všeobecné zdražování, hlavně 
energií a s tím související pronájmy 
ledu?
„Jako tým nás to zatím nepostihlo. 
K  nějakému zdražení došlo, naštěstí 
na prostějovském zimáku zatím ne. 
Nicméně od nové sezóny k tomu asi 
bohužel dojde. A v Uničově vzhledem 
k tomu, že máme pravidelné ledy, byl 
schopný organizátor soutěže vyjed-
nat nějakou přijatelnější cenu. Ale pro 
představu, ten zápas vyjde jednoho 
hráče zhruba na třistapadesát korun.“

 To není tak hrozné.
„Není. Samozřejmě se musí připočí-
tat cesta, ale stále se to dá. Pokud by 
ale došlo ještě k dalšímu razantnímu 
zdražení, muselo by se řešit, co a jak 
dál. Třeba někde jsou již pronájmy 
ledu za strašné peníze. Ve Vyškově 
stojí hodina 4600 korun. Pokud si 
vezmete, že tam jde dvacet lidí, ještě 
se to dá. Ale často se ani ve dvaceti 
nesejdete. A samozřejmě to zname-

ná, že čím je míň lidí, 
tím více platíte. A to hodina na led 
není nic, potřebujete spíše hodinku 
a půl, ne-li někdy dvě.“

 Jak běžně probíhá váš trénink?
„Nemáme trénink jako takový. Sejde-
me se, rozházíme červená – bílá a hra-
jeme hodinu deset na deset. To ani 
nemá smysl dělat nějaké tréninky. To 
by nikdo nepřišel.“

 Máte v soutěži nějaký věkový li-
mit pro hráče?
„Ne, vůbec. V pravidlech je, že by hráč 
měl mít aspoň 18 let. Ale u nás nikdo 
takový není, takže limit řešit nemusí-
me. A pokud jde o horní hranici, tak 
každý hraje, dokud chce. Třeba tady 
v Prostějově je brankář, který má šesta-
šedesát let. Toho jednou budou muset 
z branky odnést!“ (směje se)

 Stalo se vám, že někdy dorazil 
na trénink někdo, komu jste řekli, 
bohužel, ale s hokejem to nepůjde?
„Tak to asi ne... My to tak nebereme.“ 
(úsměv)

 Hokej hrajete, sledujete také 
další dění v Prostějově?
„Ano, sleduji. Odmalička. Začal jsem 
chodit na hokej, když to bylo ještě BH. 
To už je pomalu třicet let. Takže, když 
je čas, zajdeme s  klukama i  na áčko. 
Doufám, že to tady pár roků bude ještě 
fungovat.“

 Co zde nejvíce chybí?
„Co vím, tak se má přihlásit druhé 
mužské mužstvo a toho volného ledu 
pro nás amatéry zase ubyde. Což už 
veřejnost nese nelibě, protože už teď 
ani termínů pro veřejné bruslení není 
tolik, kolik by bylo záhodno. Těžko 
říct, jak se to podaří udělat a skloubit. 
Druhá ledová plocha v Prostějově by 
byla už konečně potřeba!“

 O její výstavbě se mluví už dlou-
ho...
„Ano, je fakt, že už dost dlouho se jen 
slibuje, hlavně hodně politiků před 
volbami... A  nikdy to nedopadlo. 
A myslím si, že za mé hokejové kariéry 
už ani nedopadne. (posteskne si) Při-
tom co si budeme povídat, podle mě 
to není zas tak převratná částka, která 
by rozpočet města ohrozila. Navíc 

není třeba postavit 
nějakou  velkou 
halu. Ve Vyškově 
zimní stadion stál 
údajně nějakých 
140 milionů 
korun a  je tam 
obrovské zázemí, 
dvacet šaten, velká re-
staurace. Tady to potře-
ba není, stačí postavit 
střecha a kluziště.“

 Není podle vás 
vůle u politiků?
„Nevidím do toho, ne-
vím, jak to tedy je. Jednou 
jsem mluvil s panem Krchňa-
vým, kdysi dávno. Říkal mi, že se 
bojí toho, že nebude vytíženost 
zimáku v dopoledních hodinách. 
To si myslím, že není na místě, 
protože by konečně mohla ně-
jakým způsobem začít fungo-
vat mládež, která se dnes musí 
ohlížet na potřeby áčka. Takto 
by se vše propojilo se 
školní výukou a  v  nor-
mální čas by se dostalo 
na všechny. Vpodvečer 
by pak zůstalo místo pro 
amatérské hokejisty, kteří 
musí nyní chodit třeba až v deset ve-
čer. Kdysi byly ryze hokejová škola 
a  tréninky dopoledne, odpoledne, 
na vývoji mladých hokejistů je to 
pak znát. I  já vzpomínám, že když 
jsem chodil na fotbalovou školu, tak 
jsme měli trénink ráno, pak dopo-
ledne v rámci sportovní aktivity a třetí 
odpoledne. Dnes to tak úplně není, což 
je škoda. Myslím si, že kde je vůle, tam 
by to mohlo jít.“ (pousměje se)

 Když jste na hokejovém zápa-

se, viděl jste 
třeba nějaké 

akce nebo fin-
ty, u  kterých 
jste si řekl, že 
byste to chtěl 
zkusit?
„No to spíš oni 
to viděli u  nás. 
(smích) Ale ne, 
hokej je svižná 
hra, akce je po-
každé jiná. Spíš 
žasnu nad tím, co 
jsou tam schopní 
vyplodit někteří 
diváci. Protože 
člověk, který ne-
umí bruslit, nikdy 
nestál na bruslích, 
nehrál hokej, ba co 
nikdy nedělal žád-

ný spor se tváří jako 
mistr světa. To mě 

vždycky úplně… Já 
pokaždé přemýšlím, 

že si na hokej vezmu slu-
chátka, stoupnu si někam 

do kouta a budu se v klidu 
dívat.“
 Jak to vůbec máte s emoce-

mi v zápasech?
„V našich zápasech emoce jsou. Zase 
ale nemá cenu je dávat najevo, protože 
pak oslabíte tým. A když jdu na zápas, 
fandím hokeji. Ale že bych byl v kotli, 
to zase ne.“

vizitka
DAVID KREJČÍDAVID KREJČÍ

✓ narodil se 27. září 1988 v Prostějově
✓ amatérský hokejista, kapitán
 a vedoucí týmu HC Stars Prostějov

✓ vystudoval Gymnázium a Střední odbornou školu zdravotnickou
 a ekonomickou ve Vyškově
✓ působí ve firmě vyrábějící vybavení pro bezpečnostní složky
✓ od čtyř let hrál fotbal za LeRK, později za 1.SK Prostějov,
 SFK Vrchovina, Protivanov a Kralice na Hané, působil rovněž
 v dorostu Drnovic v době, kdy hrál „A“ tým první ligu
✓ k lednímu hokeji se dostal jako dítě, od 15 let začal hrát
 na zimním stadionu a od 25 roků se tomuto sportu věnuje
 na amatérské soutěžní úrovni 
zajímavost: v minulosti stál u zrodu také ženského hokejového týmu
 v Prostějově, který dosud stále funguje
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KONEÈNÌ POTØEBA!“David Krejčí s HC Stars vyhrál
„rybníkářskou“ hokejovou ligu v Uničově

Foto: Michal Sobecký



EXKLUZIVNÍ
rozhovor
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

 Jak drama vypadalo vašim 
pohledem?
„Myslím, že jsme v domácím utkání 
začaly hrát pozdě. Jako už mnoho-
krát v  této sezóně jsme do utkání 
vstoupily špatně, ztratily první set, 
pak i  druhý a  najednou prohráva-
ly 0:2. Což se těžko otáčí. Přesto 
se nám to skoro povedlo, bohužel 
v teibreaku od vedení 9:5 jsme udě-
laly několik hrubých chyb. A to nás 
nakonec stálo vítězství i  případné 
poslání série o bronz do rozhodují-
cího třetího zápasu.“

 Takže zklamání?
„Do sezóny jsme vstoupily velice 
dobře. Bohužel jsme pak postupně 

ztrácely zraněné hráčky a  ubývaly 
nám síly, až to vyvrcholilo dnešním 
smolně prohraným tiebreakem 
z vedení 9:5 a 11:8. Proto jsme čtvr-
té, což určitě je zklamání.“

 Královo Pole v  semifinále 
bodově táhla Simona Nikolova, 
nyní Duklu zase Nikola Kvapilo-
vá. Nechyběla vám taková vylože-
ná tahounka?
„Už jsem zmínila ty problémy se 
zdravím. Loni v  létě se na celou 
sezónu zranila Kája Šunderlíko-
vá, potom se k  ní přidala Klárka 
Faltínová a ještě Míša Beránková 
s Péťou Kožouškovou, navíc před 
semifinále nás všechny postih-
la nepříjemná nemoc, k  tomu 
tam bylo i  pár menších zranění. 
Dohromady se těch problémů 
sešlo prostě moc, holky na někte-
rých postech se dost točily. Tím 
nechci vůbec říct, že by se neu-
platnily či nebojovaly. Naopak 

hrály dobře, co šlo, ale soupeřky 
v semifinále i v sérii o bronz byly 
o něco lepší.“

 Je uplynulý ročník vzhle-
dem k  obsazení nepopu-
lárního postu pod bednou
neúspěchem?
„Čtvrté místo je brambora, medai-
li nemáme, a proto je tahle sezóna 
neúspěšná. Měly jsme na víc, ale jak 
už jsem řekla, přišla zranění. I ta nás 
stála případné lepší umístění.“

 Proč jste během sezóny 
i  v  play-off musely tak často do-
tahovat vinou horších vstupů do 
utkání?
„Fakt nevím, čím to bylo, že jsme vět-
šinu zápasů nezačaly dobře a  pravi-
delně ztrácely první sety, někdy i 0:2. 
Na druhou stranu minule v  Liberci 
se nám podařilo úvodní set získat, 
a přesto jsme pak prohrály. Ale s těmi 
nepovedenými vstupy za to nejvíc 
mohly naše vlastní chyby, asi se pro-

jevovalo i  mládí, které nastupovalo 
v  naší sestavě. Holkám však nemů-
žeme nic vytýkat, bojovaly na maxi-
mum. Ovšem nejtěžší chvíle na hřišti 

jako tiebreaky jsou hodně o hlavách, 
tam nervy dost pracují. Nejen u méně 
zkušených.“

 Máte představu, co dál?

„Uvidíme, jak všechno bude a  jak 
nám to půjde příští sezónu. Ale sa-
mozřejmě budeme chtít útočit na co 
nejlepší umístění, rvát se o medaili.“

OSTRAVA, PROSTĚJOV 
Stejně jako dospělé klubové 
parťačky útočily i  mládežnic-
ké volejbalistky VK Prostějov 
věkové kategorie U20 na re-
publikovou medaili bronzové 
hodnoty. A  stejně tak jim utek-
la, když v extralize juniorek ČR 
2022/2023 skončily čtvrté – leč 
doslova o chloupek...
Závěrečný turnaj elitní junior-
ské soutěže tuzemska Final 8 se 
konal v  Ostravě. Hanačky tam 
báječně zvládly nelehký vstup do 
základní skupiny A, neboť v obou 
úvodních zápasech dokázaly spl-
nit roli favoritek. Frýdek-Místek 

porazily obratem nepříznivého 
vývoje 3:1, České Budějovice 
vydřenými koncovkami dvou 
dramatických setů 3:0. Tím bylo 
už s  předstihem jisté, že prostě-
jovský tým postupuje mezi elitní 
české kvarteto a  splnil tak svůj 
první zásadní cíl! V  posledním 
střetnutí grupy pak přišlo vcelku 
očekávané hladké podlehnutí Li-
berci, tedy nejvíc favorizované-
mu družstvu ze všech osmi akté-
rů Final Eight.
Proto šel mančaft vékáčka v semi-
finále na rovněž velice silný Olymp 
Praha coby vítěze skupiny B. A ne-
svedl mu účinněji konkurovat, 

protivnice měly po celý mač herně 
navrch. Dvě sady ze tří sice měly 
relativně rovnocenný průběh, 
ovšem PVK ani tak nečinilo větší 
problémy udržet moravské plejer-
ky pod sebou.
Jestli prostějovské holky dosáh-
nou na vysněný cenný kov, o tom 
rozhodoval závěrečný duel o tře-
tí místo s domácí Ostravou. Ta ve 
skupině nechala za sebou silné 
Brno, a  bronzová bitva ukázala, 
že ne náhodou. Bojovnice VK 
zůstávaly neustále o  krok po-
zadu, přesto dokázaly srovnat 
setový poměr na 1:1 i  na 2:2. 
V  soudném tiebreaku však Se-
veromoravanky zvítězily 15:10, 
čímž hostujícímu kolektivu při-
soudily smutek z  nepopulární 
bramborové pozice.
Přesto i  čtvrtá příčka znamená 
pro hanácký klub suverénně nej-
lepší výsledek mezi juniorkami za 
spoustu uplynulých let.
Podrobnější hodnocení trené-
ra Zdeňka Sklenáře přineseme 
v příštím vydání Večerníku. (son)
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Olymp 

Simona Bajusz:Simona Bajusz: „Ètvrté místo  „Ètvrté místo jje brambora e brambora 

Dohnala násDohnala nás
PROSTĚJOV Smutek na domácí straně by se dal v pátečním večeru v hale Národního sportov-
ního centra Prostějov stáčet do sudů. Volejbalistky vékáčka podlehly protivnicím ze severu Čech 
2:3, ačkoliv už už směřovaly k parádnímu obratu z 0:2 na sady. Těsnou domácí porážkou tak bylo 
stvrzeno obsazení čtvrté příčky, tím pádem logicky došlo i na nějaké ty slzy. Kapitánka sesazených 
obhájkyň loňského titulu Simona Bajusz jim statečně čelila odpověďmi na novinářské dotazy.

Za vítězným Olympem
nakonec zůstaly o jediný bodík

PROSTĚJOV Pěkný medailový 
úspěch vybojovaly volejbalo-
vé kadetky VK Prostějov, když 
v  Českém poháru juniorek 
2022/23 – tedy ve věkové kate-
gorii U20 (o  dva roky starších 
hráček) – obsadily konečné 
druhé místo. Tím získaly cenné 
kovy stříbrné hodnoty!
Uplynulý ročník ČP do dvaceti let 
hrály juniorské týmy klubů z  niž-
ších ligových soutěží ČR a  s  nimi 

extraligové kadetky Olympu Praha 
i  právě vékáčka. Hanačky přitom 
v  turnajích úvodních tří kol po-
každé skončily druhé a tím držely 
před posledním dějstvím průběž-
né vedení těsně před pražskými 
vrstevnicemi, s  výrazným násko-
kem přede všemi věkově staršími 
soupeřkami.
V pořadí 4. kola ovšem potřebovaly 
k  udržení konečného triumfu udr-
žet pod sebou silný Olymp, což se 

nepovedlo. Prostějovské bojovni-
ce sice vyhrály pět ze svých sedmi 
zápasů, ale podlehly zmíněnému 
PVK 0:2, a navíc stejným poměrem 
také Brandýsu nad Labem. To je 
poslalo na třetí pozici finálního klá-
ní, zatímco Pražanky zvítězily a tím 
pronikly do čela též celkově.
Děvčata VK Prostějov za nimi 
zaostala v  součtu všech čtyř po-
hárových dílů o  jediný bodík. 
„Samozřejmě jsme chtěli uhájit 
prvenství a  slavit zlato, když už 
jsme měli soutěž tak výborně 
rozjetou. Olymp však byl v závěru 
o  něco lepší, zvítězil zaslouženě. 
My můžeme být určitě spokojeni 
i  se stříbrnými medailemi, hol-
ky zaslouží pochvalu,“ zhodnotil 
hlavní kouč kadetek Prostějova 
a  šéftrenér mládeže ve vékáčku 
Aleš Novák.   (son)

Kadetky VK mají støíbro
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Marek SONNEVEND
„Čekal nás dosud nejtěžší soupeř, což 
jsme dle předchozích výsledků tušili. Pů-
vodní představy se však přímo na místě 
změnily v ještě přesvědčivější skutečnost. 
Družstvo Holic má dvanáct až čtrnáct 
výborných mladých hráčů ve věku mezi 
osmnácti až dvaceti roky, kteří mi připa-
dali chvílemi jako naklonovaní nohej-
balovým umem, neboť nešlo rozeznat 
žádné slabiny a  všichni hráli perfektně,“ 
sdělil uznale trenér Sokola I Richard Beneš.
Přesto jeho svěřenci během mače pře-

sunutého kvůli nepřízni počasí z  ven-
kovního kurtu do haly neustále vedli. 
Navzdory maximální obtížnosti střet-
nutí jim totiž na jedničku vyšel nástup, 
když Petr Zemánek s Lukášem Pírkem 
i Jan Pavelka s Martinem Müllerem zís-
kali obě úvodní dvojice poměrem 2:0. 
Byť tři ze čtyř setů dopadly nejtěsněji 
10:9. Pak protivník nabušený šikovným 
mládím snížil zápasový stav na 1:2, leč 
Hanáci důrazně odpověděli.
Druhou trojku doslova vydřeli Pavelka, 
Pírek, Tomáš Roba obratem na 10:8, 
9:10 a 9:10, plonkovou dvojku rovněž 
museli otáčet po ztracené první sadě 
Šlézar a  Roba. Následně Východočeši 
znovu dvakrát zkorigovali na 2:4, poslé-
ze na 3:5. Leč perně vyfáraný úspěch si 
parádně makající hosté nenechali utéct 
zásluhou pátého bodu trojice Pavelka, 
Pírek, Roba i  rozhodujícího šestého 
punktu dosaženého párem Pavelka, 
Müller. A  konečný rezultát 3:6 mohli 
právem slavit opravdu bouřlivě.
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HOLICE, PROSTĚJOV Zatím suverénně nejnáročnější 
duel aktuální sezóny absolvovali v sobotním odpoledni 
nohejbalisté TJ Sokol I Prostějov. Ve šlágru 5. kola 1. ligy 
družstev mužů ČR 2023 nastoupili coby lídr tabulky na 
dvorci průběžně druhých Holic, jež do té doby také ne-
ztratily ani bod. Někdo tedy už klopýtnout musel – a po 
ohromně vyrovnaném boji to byli domácí poměrem 3:6. 
Hanáci tak odvezli nesmírně cenný triumf!

33 66  Pohl, Ferebauer 

Vojtíšek – Šlézar, Müller, Zemánek 2:1 (-9, 8, 8), 
Marek Líbal

Richard BENEŠ - Sokol I Prostìjov:
„Myslím si, že nás domácí mírně předčili hrou v poli, kdy vraceli i míče, které téměř vrátit 
nešly. O  vyrovnanosti utkání hovoří jasně také sety, jež končily většinou na devítkách 
a  rozhodovala naše větší zkušenost, někdy i  to pověstné štěstíčko. Nerad vyzvedávám 
některé kluky, abych tím neublížil ostatním členům týmu, ale tentokrát udělám výjimku. 
Vynikající výkony totiž předvedli Honza Pavelka, který v letošní sezóně ještě neprohrál 
žádný dílčí zápas, a Tom Roba s navrátilcem Lukášem Pírkem. Za bojovný kolektivní 
výkon musím ale složit poklonu úplně všem svým svěřencům.“ 

ÚSTY TRENÉRA

 MNK mo-
TJ 

NOHEJBALISTÉ PROSTÌJOVA ZVLÁDLI NOHEJBALISTÉ PROSTÌJOVA ZVLÁDLI 

 Foto: Marek Sonnevend

PROSTĚJOV Do letošní sezóny vle-
těli jako uragán, z úvodních čtyř duelů 
1. ligy družstev mužů ČR 2023 získali 
plný počet osmi bodů při impozant-
ním skóre 24:4. Přesto nohejbalisté 
TJ Sokol I Prostějov museli řešit jednu 
personální nepříjemnost.
V  posledních dvou střetnutích (doma 
Vsetín B, venku Holice) chyběl v  sesta-
vě jeden z herně největších tahounů Jan 
Matkulčík – a  nebyla to náhoda. „K  zá-
pasu v Holicích nebyl Honza Matkulčík 

nominován a nepočítáme s jeho účastí ani 
v dalších utkáních našeho družstva. Dů-
vodem pozastavení jeho účasti v týmu byl 
přístup ke spoluhráčům i k již rozhodnu-
tému zápasu v Radomyšli. Honza je velmi 
kvalitní ligový hráč a proto mé rozhodnutí 
nebylo jednoduché, ale nelze přistupovat 
k  utkáním tak, jako to předvedl ve zmí-
něné Radomyšli. Navíc podobné to bylo 
i v některých zápasech během minulého 
roku,“ vysvětlil Večerníku trenér Sokola 
I Richard Beneš.

Opora hanáckých aspirantů na ex-
traligový postup přitom nemá zcela 
zavřené dveře k  případnému návratu 
do kolektivu. „Pokud si Honza uvě-
domí své chování a  přístup k  zápasům 
i spoluhráčům, má v budoucí době bránu 
do týmu určitě otevřenou. Pevně věřím, 
že toto rozhodnutí se neodrazí na na-
šich výkonech v dalších zápasech, neboť 
z dlouhodobého cíle vybojovat extraligu 
jsme neslevili,“ doplnil Beneš na téma 
Matkulčík.  (son)

  Foto: Marek Sonnevend

BASKETBALOVÝ KLUB BCM ORLI PROSTĚJOV PODPORUJÍ:

Basketbaloví junioøi
Mladé Orly čeká turnaj čtyř.

Dva nejlepší budou hrát extraligu
PROSTĚJOV Stejně jako jejich 
starší vrstevníci, musí až do úpl-
ného konce sezóny bojovat o udr-
žení v  nejvyšší soutěži junioři 
BCM Orli Prostějov. Ve skupině 
play-out extraligy se tým kouče 
Pešty zachránit nedokázal, ještě 
jednu šanci bude mít  v baráži.
Se skupinou play-out se Orli rozlou-
čili na palubovkách soupeřů. V Plzni 
prohráli 48:65 a  v  Litoměřicích 
82:88, přestože ještě před začátkem 
poslední čtvrtiny vedli o  tři body. 
„V Plzni jsme měli problém vysokým 
pivotem Kojzarem, ten nás přeskákal 
a rozhodl o výsledku. V Litoměřicích 
to byl z naší strany jeden z nejlepších 
zápasů. V poslední desetiminutovce 

ale přišlo polevení v obraně a k tomu 
nám odešla střelba a soupeř výsledek 
otočil,“ hodnotil zápasy trenér Pros-
tějova Michal Pešta.
Z  nejvyšší soutěže půjdou do bará-
že také Litoměřice, předposlední 
tým tabulky. Z  první ligy si o  postu 
zahraje Děčín, o  druhém týmu se 
bude rozhodovat. Druhý tým soutě-
že z Chomutova zatím není rozhod-
nutý, zda bude o  extraligu usilovat. 
Pokud do baráže nepůjde, příležitost 
dostane další tým. „Nic není rozhod-
nuto, přihlášky do baráže se podávají 
do středy, pak bude vše jasné,“ po-
znamenal Pešta.
Pořadatelem baráže bude Děčín, 
turnaj se bude hrát systémem 

každý s  každým od 21. do 23. 
května. „Musíme složit tým schop-
ný konkurence, ve kterém ale nesmí 
být hráči ročníku 2004. Ze sestavy, 
která hrála sezónu, někteří kluci vy-
padnou, musíme je doplnit o hráče 
z týmu do sedmnácti let,“ přibližuje 
podmínky barážových duelů pros-
tějovský kouč.
V  podobné situaci jsou také ostat-
ní kluby. Do klíčových duelů totiž 
můžou zasáhnout pouze hráči, kteří 
v  této věkové kategorii můžou na-
stupovat i  v  následující mistrovské 
sezóně. „Základní pětku máme kva-
litní, tři zápasy ve třech dnech ovšem 
budou náročné. I tak věřím, že baráž 
zvládneme,“ doufá Pešta. (lv)
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Madrid – ATP Tour
Dvouhra – 2. kolo:

Ostrava – ITF challenger
Dvouhra – 1. kolo:

2. kolo: 

Semi-

Madrid – WTA Tour
Dvouhra – 1. kolo:

2. kolo:

3. kolo: 

>>> ze strany 33 
V  sobotním klání se z  borců TUFO 
PARDUS nejlépe umístil František 
Vinklárek, jemuž v  cíli patřila pozice 
za hranicí čtvrté desítky. Ani v neděli 
cyklisté v  modro-žlutých dresech do 

boje v popředí nezasáhli, nejlépe dojel 
Ondřej Pokorný jako pětatřicátý.
„Je pravdou, že jsem od závodů s po-
měrně členitým profilem příliš neo-
čekával. Nicméně s  výsledky ani tak 
nemohu být spokojen,“ neskrýval 

rozladění sportovní ředitel týmu Pro-
stějova Michal Mráček.V  kanadském 
Miltonu se konal letošní poslední zá-
vod Nations Cupu, který byl součas-
ně další kvalifikační soutěží pro Letní 
olympijské hry 2024 v  Paříži. V  ma-

disonu se velmi dařilo české dvojici, 
jejíž součástí byl také prostějovský Jan 
Voneš. A umístěním na deváté pozici 
si o  další krok přiblížil svůj cíl, a  sice 
probojovat se na olympiádu v příštím 
roce na území francouzské metropole.
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V Ostravì Menšík vyøadil jednièku

MADRID, PROSTĚJOV Poprvé 
v  kariéře se na turnaji kategorie 
Masters dostal Jiří Lehečka mezi 
nasazené, tato premiéra ovšem čes-
ké tenisové jedničce nevyšla. Hráč 
prostějovského TK Agrofert v utká-
ní druhého kola nestačil na ruského 
kvalifikanta Alexandera Ševčenka. 
Český tenista prohrál dvakrát 1:6, 
přičemž duel trval pouze pětačtyři-
cet minut.
„V  prvním setu jsem třikrát ztratil po-
dání, nepodařilo se zachytit ani začátek 
druhé sady. Neměl jsem se čeho chytit. 

Někdy takový zápas přijde, je to pro mě 
další zkušenost,“ uvedl Lehečka.
Dvaadvacetiletý rodák z  Rostova na 
Donu postoupil do hlavní soutěže 
z  kvalifikace. Proti českému soupeři 
měl skvostnou stoprocentní bilan-
ci na brejkbolech, když využil všech 
pět příležitostí. Lehečkovi nabídl 
během bleskového souboje jediný 
brejkbol, který však dokázal odvrá-
tit. Oplatil mu tak dva roky starou 
porážku z  challengeru v  Poznani, 
kde se z  výhry 6:4 a  6:2 radoval
Lehečka.  (lv)

OSTRAVA, PROSTĚJOV Challenger 
v Ostravě perfektně vyšel Zdeňku Kolá-
řovi. Hráč TK Agrofert Prostějov nena-
šel přemožitele a radoval se z celkového 
triumfu. Vědět o sobě ale dali i další hrá-
či zdejšího klubu.
Přes druhé kolo se v Ostravě nedostal další 
prostějovský tenista Vít Kopřiva, když ne-
zvládl derby právě s pozdějším vítězem. Vy-
padl také obhájce loňského semifinále Da-

libor Svrčina a po velkém boji rovněž Jakub
Menšík, který o kolo dříve ale vyřadil nasa-
zenou jedničku. Hned na začátku skončil 
po postupu z kvalifikace Patrik Rikl. 
„Především mladí kluci zahráli hodně 
slušně. Rikl bojoval ve třech setech s Val-
kuszem, který má opravdu dobrou formu. 
Kousek od čtvrtfinále byl Jakub Menšík. 
Pro oba to nebylo rozhodně špatné vystou-
pení,“ uvedla šéfka prostějovských teniso-
vých projektů Petra Černošková.  (lv)

➢ ze strany 33

Ladislav VALNÝ
Finále mělo jasný průběh. Če-

kal jste, že utkání s Valkuszem potrvá 
jen sedmdesát minut?
„Výsledek vypadá jednoznačně, ale 

v  utkání bylo hodně důležitých gamů. 
Prakticky všechny důležité míče jsem 
získal já, to byl klíč k úspěchu. Kdyby se 
to nepovedlo, mohl zápas vypadat tro-
chu jinak.“

Poslední krok k úspěchu bývá 

nejtěžší. Vnímal jste složitost okamži-
ku?
„Od tlaku jsem se dokázal oprostit. Tur-
naj jsem si prostě užíval, fajn byly i chvil-
ky mimo kurt. Koukal jsem na televizi 
na české pořady, to během roku často 
nezažiju. Říkal jsem si, že když budu ner-
vózní, hra lepší nebude. Fungovalo to. 
Neumím říct, jestli to byly nejlepší výko-
ny v sezóně, ale spokojený s nimi jsem.“

Vzpomenete si na své první ost-
ravské finále před sedmi lety?
„Hlavou mi to problesklo. V  průběhu 
týdne i před finálovým zápasem. Tehdy 

to bylo mé první challengerové finále. 
Tehdy jsem sice nevyhrál, ale i tak to byl 
průlomový výsledek, na takový nejde 
zapomenout. Pocit po vítězství je ale ješ-
tě lepší, moc si vážím, že se mi podařilo 
vyhrát takový turnaj v České republice.“

Vracíte se do první světové 
dvoustovky. Jaké jsou další cíle?
„Z  pohledu žebříčku si žádné nedávám. 
Když budu hrát dobře, výsledky se dostaví. 
To se mi potvrzuje celou kariéru. Když vám 
to jde, můžete porazit kohokoliv. Tenis je 
dnes tak vyrovnaný, že si hráč musí vážit kaž-
dého vítězství.“ 

OSTRAVA, PROSTĚJOV Po deseti letech má ostravský teni-
sový challenger českého vítěze. Titul totiž v Komenského 
sadech vybojoval hráč prostějovského TK Agrofert 
Zdeněk Kolář, který v průběhu turnaje ztratil pouhé dva 
sety. „Co jsem si připravil, to fungovalo. Celý týden byl 
hodně povedený,“ radoval se z triumfu Kolář.

Michal SOBECKÝ
Čekal jste, že nejvýše nasaze-

ného vyřadíte ve dvou setech?
„Bylo to průběhem. Na začátku se příliš 
nechytal. Nebyl rozehraný, dělal docela 
dost chyb. Postupně se do toho ale začal 
dostávat. V koncovce jsem ale zachoval 
chladnou hlavu a pomohl si servisem.

Byl to první zápas na antuce. Če-
kal jste, že adaptace proběhne tak rychle?
„Měl jsem velkou výhodu, protože na 
antukovou část sezóny jsme se chystali 
dva týdny v  Prostějově. Počasí neby-
lo dobré, často pršelo a  byla zima. Ale 

u nás máme zatahovací 
střechu, takže se dalo 
i  tak trénovat, což mi 
pomohlo.“

V  osmifinále jste 
prohrál až po zkrácené hře tře-
tí sady. Co chybělo k postupu?
„První set byl v pořádku, v tom dru-
hém mi spadla koncentrace. Pak se to 
zlepšilo, chyb bylo méně. Ale soupeř 
prakticky nekazil, já několik chyb udě-
lal. Bylo to o drobnostech.“

Před rokem jste v 1. kole hlad-
ce prohrál. Co se od loňského turna-
je změnilo?

„Prakticky všechno. Před rokem jsem 
byl úplný zelenáč, chodil jsem po are-
álu se skloněnou hlavou. Na mužský 
tenis jsem si teprve zvykal. Letos už 
byly na mé straně nasbírané zkušenos-
ti z předchozích měsíců, cítil jsem, že 
tam patřím.“

OSTRAVA, PROSTĚJOV Povedený turnaj absolvoval v Ostravě 
talentovaný prostějovský tenista Jakub Menšík (na snímku).
Jako majitel divoké karty v úvodním kole vyřadil nejvýše nasa-
zeného Ryana Penistona a pak bojoval o postup do čtvrtfinále. 
V deblu společně s Daliborem Svrčinou postoupil mezi nejlepší 
čtyři páry. V singlovém žebříčku si navíc vylepšil své dosavadní 
maximum. „Po losu to tak nevypadalo. Ale nakonec to nebylo 
špatné,“ uvedl hráč TK Agrofert.

Foto: internet

MADRID, PROSTĚJOV Jeden 
z  ostrých testů před pařížským vr-
cholem antukové sezony hostí tra-
dičně Madrid, kde tentokrát české 
tenistky příliš nezářily. Až na jednu 
výjimku skončily před branami os-
mifinále. Do něj se dostala pouze 
Barbora Krejčíková.
Jediný zápas ve Španělsku odehrála 
loučící se Barbora Strýcová, Bren-
da Fruhvirtová a  také Petra Kvitová, 
která byla nasazená přímo do 2. kola, 
v  němž nezvládla utkání s  Němkou 
Julií Niemeierovou. Ve stejné fázi pak 
skončila Linda Fruhvirtová a Karolína 
Muchová. „Zdravotně se cítím v  po-

řádku, někdy ale vnímám, že jistotě 
úderů ještě něco chybí. To byl případ 
druhého zápasu v  Madridu. Porazily 
mě vlastní nevynucené chyby,“ hodno-
tila své vystoupení Muchová.
Krejčíková byla nasazená jako turna-
jová jedenáctka a  ve 2. a  3. kole tuto 
výhodu využila. V boji o účast ve čtvrt-
finále vyzvala Chorvatku Petru Marti-
čovou. Po prohraném první setu doká-
zala ten druhý dotáhnout k tie-breaku, 
na postup ale nedosáhla. „V  Madridu 
jsem hrála poprvé. Každý chce turnaj 
vyhrát, ale to se všem nepovede. Na 
premiéru to nebylo špatné,“ hodnotila 
své vystoupení Krejčíková.  (lv)
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➢ ze strany 25
PROSTĚJOV Další ztráty hlásí pros-
tějovští hokejisté. Přestože oznámili 
sedm hráčů, kteří budou nadále v jes-
třábím dresu působit, jsou zde i  přes 
jistá prohlášení šéfa klubu Luňáka 
citelné odchody. Tým by měli opustit 
především dva zkušení plejeři a hlavně 
se potvrdil odchod úspěšného trenéra.
Právě o odchodu Aleše Tottera informo-
val Večerník coby první už takřka před 
měsícem. Reakcí Jaroslava Luňáka bylo 
ticho, rozpor s  koučem nekomentoval. 
Nicméně hned první květnový den se 
ukázalo, že náš zdroj měl pravdu a Aleš 
Totter skutečně odchází. A  to v  plánu 
rozhodně nebylo! Lodivod, který byl 
u postupu Českých Budějovic do extrali-
gy, působil v Prostějově dvě sezóny a do-

táhl tým v obou případech do semifinále 
Chance ligy. Nyní ho čeká nová výzva 
– příchod Aleše Totter potvrdil Poprad, 
účastník slovenské extraligy. „Byl jsem 
oslovený manažerem popradského klu-
bu a  potkal jsem se i  s  majiteli. Po pár 
pohovorech jsem měl jasno. Slovenská 
extraliga je nejvyšší soutěž, ve které je 
dvanáct týmů a dvanáct hlavních trené-
rů. Vážím si to, že můžu být mezi nimi. 
Hlavně Poprad má historii, skvělých fa-
noušků a super zázemí. Jsem strašně rád 
za tuto výzvu a těším se,“ nechal se slyšet 
pro web slovenského celku dnes už bý-
valý trenér Jestřábů. 
Na odchodu je také střední útočník 
Roman Vlach, který se vrací do Zlína. 
Přitom patřil k  oporám týmu, když 
v  základní části dosáhl na 27 bodů, 
další přidal v  play-off. Hlavně závěr 

základní části se mu vydařil, neboť 
bodoval v  posledních šesti zápasech. 
Dalším zkušeným plejerem, který už 
nebude v  Prostějově pokračovat a  míří 
na Valašsko, ale k největšímu rivalovi do 
VHK, je Robin Staněk. Defenzivně ladě-
ný obránce má za sebou dobře odehra-
nou sezónu. V základní části zaznamenal 
čtyři branky, vidět byl i  ve vyřazovací 
části. „Robina jsme měli v hledáčku delší 
dobu. V uplynulé sezóně odehrál za Pro-
stějov vynikající play-off. Byl to nejlepší 
bek Jestřábů. Je tvrdý v soubojích a stej-
ně jako Kuba Teper je Robin zkušený 
hráč použitelný do oslabení i přesilovky. 
Jeho největší síla je právě v  osobních 
soubojích. Robin je srdcař, bojovník, po-
ctivý hráč,“ představil novou posilu Ra-
dim Tesařík, sportovní manažer Vsetína.  

(sob, pk)
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pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

PŮVODNÍ
zpravodajství

My se teď pojďme podívat, která od-
větví a kluby si z galavečera v Národ-

ním sportovním centru PV odnesly 
nejvíc ocenění poroty složené ze 
členů Sportovní komise města Pro-
stějova coby vyhlašovatele i  orga-
nizátora ankety. Mělo by to vlastně 
znamenat, že jsou absolutně nejlep-
ší, byť anketní porovnávání jednot-
livých sportů nemusí být vždy plně 
objektivní.

Každopádně absolutním vládcem se 
jako obvykle stal tenisový TK Agro-
fert Prostějov. Jiří Lehečka opanoval 
hlavní kategorii Sportovec roku, Jakub 
Menšík se stal Talentem roku a oddílové 
naděje vyhrály Mládežnický tým roku, 
což jsou tři triumfy v nejvíc prestižních 
součástech nablýskané akce. Naprosto 
oprávněné, místní tenisté i tenistky jsou 
bez ohledu na věk nejlepší v ČR a výraz-
ným způsobem se prosazují také na me-
zinárodní scéně.
Totéž se dá říct o  cyklistickém Tufo 
Pardus Prostějov, proto i jeho členové 
posbírali řadu cen. Dokonce ještě víc, 

hned pět! Matyáš Koblížek byl třetí ve 
Sportovci roku, Radovan Štec druhý v Ta-
lentu roku, vycházející hvězdičky TP stří-
brné v Mládežnickém týmu roku, Martin 
Cetkovský se stal jedním z Trenérů roku 
a  Petr Šrámek obdržel Sportovní srdce. 
Navíc cyklistika zabodovala ještě coby 
jedna z  Událostí roku díky etapě Sazka 
Tour dojížděné na Masarykově náměstí.
Za těmito dvěma dominantními 
sporty, jejichž zástupci sbírali tituly 
mistrů světa, Evropy a  republiky či 
jiné globální trofeje, se vícečetného 
dekorování dočkali rovněž další. Vo-
lejbalistky VK Prostějov (Tým roku – 1. 
místo, Trenér roku – Miroslav Čada), 
parašutisté ASO Dukla Prostějov (Tým 
roku – 2. místo, Sportovec roku – 2. Ol-
dřich Šorf), korfbalisté SK RG Prostějov 
(Tým roku – 2. místo, Cena Sportovní 
komise za účast na World Games) nebo 
házenkáři TJ Sokol Centrum Haná 
a  Házenkářské akademie Olomoucké-

ho kraje (Trenér roku – Radek Flajsar, 
Sportovní srdce – Alois Jurík in memo-
riam).
Plným právem se alespoň v jedné z ka-
tegorií dostalo na řadu dalších odvět-
ví a  klubů: fotbalisty 1.SK Prostějov, 
Lukostřelbu Prostějov, basketbalistky 
SK K2 Prostějov, Jachtklub Prostějov, 
Klub Biatlonu Prostějov, akrobatický 
parašutismus Jump-Tandem Prostějov, 
judistický oddíl TJ Sokol I  Prostějov 

a Sokolskou župu Prostějovskou. Zatím-
co spousta jiných na pódium tentokrát 
nevystoupila navzdory tomu, že též do-
sáhla hodnotných úspěchů.
Což jen potvrzuje, že Prostějov 
opravdu je městem sportu. A  že an-
keta vyzdvihující jeho NEJ kolektivy 
i  jednotlivce za daný rok skutečně má 
své oprávněné místo mezi významnými 
akcemi prostějovského sportovně-spo-
lečenského dění.

PROSTĚJOV Téměř ke dvě-
ma dekádám své existence 
už dospěla anketa Sportovec 
města Prostějova. Její 18. roč-
ník přinesl v porovnání s těmi 
předchozími jednu podstat-
nou změnu, či spíše návrat 
k normálnímu stavu. Po dvou 
letech s  covidem totiž byly 
konečně znovu vyhlášeny vý-
sledky všech obvyklých kate-
gorií, včetně čtyř hlavních.

PROSTĚJOV Když na pódium v  rámci slavnostního vyhlášení 
ankety Sportovec města Prostějova 2022 vystoupil dlouholetý or-
ganizační tahoun celé akce Miloš Sklenka (v  minulosti předseda 
pořádající Sportovní komise a nyní náměstek primátora), vypadal 
dojatě. Aby také ne, vždyť se mu splnilo jedno velké přání.
„Už velmi dlouho jsem měl takový 
sen, že by prostějovský sport mohl 
mít svou hymnu. Tenhle sen se teď 
stal skutečností, a to díky Milanu Sou-

kupovi, Romanu Doleželovi i  jejich 
dalším hudebním parťákům. Hymnu 
prostějovských sportovců složili, nyní 
vám ji zahrají a  zazpívají. Vy můžete 

společně s nimi,“ pověděl šťastný Mi-
loš Sklenka.
Hymna pak při oficiální premiéře za-
zněla poprvé, o něco později na úplný 
závěr galavečera pro značný úspěch ješ-
tě v repríze podruhé. Je to totiž oprav-
dová pecka jak muzikálně, tak textem. 
Autoři si dali evidentně záležet, byť 
například chytlavý refrén je jasně inspi-

rovaný známým chorálem hokejových 
fanoušků. Leč nikterak na škodu, právě 
naopak.
Však posuďte sami, nadmíru zda-
řilou interpretaci nové Hymny 
prostějovských sportovců si mů-
žete poslechnout i prohlédnout na 
webových stránkách Večerníku!

(son)

Tomáš KAJLÍK 

„Kuba Menšík moc děkuje za své oceně-
ní a velice si jej váží, bohužel tu nemohl 
osobně být kvůli nabitému tenisovému 
programu. Což pochopitelně platí i v pří-
padě Jirky Lehečky. V  mládežnických 
kategoriích se nám loni povedlo vyhrát 
extraligy družstev ve všech věkových ka-
tegoriích od babytenisu přes minitenis, 
mladší žactvo a starší žactvo až po dorost, 
z čehož jsme byli naprosto šťastní. Už se 
nám to v  minulosti podařilo, ale nevy-
jde to samozřejmě každý rok. K  tomu 
je potřeba připočítat spoustu medailí 
včetně titulů z individuálních mistrovství 
republiky a také úspěchy na mezinárodní 
scéně. Což je zásluha jak daných hráček 
a hráčů, tak všech jejich trenérů i celého 
klubu, který nám vytváří skvělé pod-
mínky. Rovněž díky výborné spolupráci 
s městem Prostějov, jeho podpoře. Moc 
děkujeme!“

cyklistika, 

„Můj největší loňský úspěch určitě byl 
titul v madisonu při juniorském Mistrov-

ství Evropy na dráze. Tenkrát mi v Por-
tugalsku moc nevyšel můj oblíbený vy-
lučovací závod, kde jsem obhajoval zlato 
a skončil až pátý. Tím větší radost mi pak 
udělalo vítězství s  Milanem Kadlecem 
v madisonu, což je bodovačka dvojic. Le-
tos už jsem prvoročák mezi muži, mým 
hlavním cílem je uspět na evropském 
šampionátu kategorie U23 a rád bych se 
nominoval na dráhové mistrovství světa 
2023. Jako největší sen pak mám start na 
olympiádě. Pokud by to vyšlo už příští 
rok v Paříži, tak super. Jestli ne, další olym-
pijské hry 2028 by byly taky výborné.“

Oldøich ŠORF

klasický parašutismus,

„Povedla se nám s klukama jedna histo-
ricky unikátní věc, kterou dosud nikdo 
nedokázal: na civilním mistrovství světa 
vyhrát třikrát za sebou soutěže družstev 
v přesnosti přistání i absolutně. Loni jsme 
navíc tenhle vítězný hattrick dovršili při 
domácím šampionátu v České republi-
ce, což bylo tím náročnější a samozřejmě 
taky krásnější. K tomu se mi podařilo zís-
kat medaili i v soutěži jednotlivců, jiná se-
stava kluků zase přivezla placku z armád-
ního MS. A ještě jsme v týmech celkově 
ovládli Světový pohár. Takže myslím, že 
úspěchů jsme v minulém roce měli víc 

než dost. A věříme, že na to navážeme 
rovněž letos, kdy nás čeká Mistrovství 
Evropy i domácí závod Světového pohá-
ru. Dál chceme patřit do absolutní špičky 
mezi ty úplně nejlepší.“

Magda ROBOVÁ

„Jedno ocenění za trenérství už jsem 
dostala před několika lety od Českého 
lukostřeleckého svazu, ale tehdy jsem ji 
ani nemohla osobně převzít kvůli covi-
dové době. Proto si tuhle aktuální cenu 
užívám tady s vámi všemi mnohem víc. 
Kromě toho si moc vážím, že mi takovou 
poctu udělilo moje rodné město, kde stá-
le žiju. Jinak se přiznám, že větší stres jsem 
prožívala jako aktivní závodnice, kdy jste 
pod psychickým tlakem a  ještě musíte 
odvádět sportovní výkon. Coby trenér-
ka samozřejmě také mám nervy, ale už 
sama nemusím soutěžit. Navíc na naše 
výborné holky i  kluky je při závodech 
spolehnutí, což mi pomáhá a dává klid.“

Radek FLAJSAR

„Chtěl bych moc poděkovat za tuto 
cenu, které si velice vážím a vnímám 
ji jako poctu nejen pro mě, ale pro 
celou místní házenou. V  posledních 
letech se nám hodně daří poté, co 
jsme se dokázali vypořádat s  covi-
dem i jeho následky. Před třemi roky 
jsme založili Házenkářskou akademii 
Olomouckého kraje, jež zastřešuje 
nejlepší mládežníky regionu a bojuje 
o medaile v nejvyšších republikových 
soutěžích. K  tomu máme své další 
cíle a  vize do budoucna, já osobně 
i jeden tajný sen. Který už ale natolik 
tajný ani není – do pěti let tady hrát 
extraligu mužů.“

Jan MYNAØÍK

„Na World Games v  USA jsem já 
osobně sice nebyl, ale podle vyprá-
vění přímých účastníků z  našeho 
klubu můžu říct, že to byla skutečně 
obrovská akce. Především slavnostní 
zahájení prý mělo olympijské para-
metry, i  počet přímých aktérů Svě-
tových her šel do několika tisícovek. 
A  pro korfbal coby neolympijský 
sport to vlastně byla taková olympi-
áda. Tím větší radost máme, že SK 
RG Prostějov reprezentovala na tak-
to globálním podniku hned šestice 

zástupců. Už před mnoha lety jsme 
se výrazně zaměřili na práci s mláde-
ží a těší nás, že nese své ovoce. V mlá-
dežnických kategoriích každoročně 
patříme k  nejlepším v  ČR a  loni se 
nám poprvé v  historii podařilo vy-
hrát i extraligu dospělých.“

„Se Sokolským během republiky jsme 
tady v Prostějově začali před třemi lety 
a  měli trochu pomalejší rozběh, aby-
chom s každým dalším ročníkem hod-
ně zrychlovali. Napoprvé jsme měli 
průměrný počet účastníků, loni už se 
nám podařilo posunout šířkou startov-
ního pole na druhé místo v celé ČR za 
Prahu. Kterou bychom rádi v budouc-
nu překonali a  dostali se účastnicky 
na nejvyšší pozici. Při této příležitosti 
chci moc poděkovat Sportovní komisi 
za ocenění našeho závodu a  zároveň 
vás všechny pozvat na letošní ročník. 
Každý si může vybrat trať, která mu 
vyhovuje, a  sice od deseti kilometrů 
do 2500 metrů. Nebo přijďte aspoň 
jako diváci. Pan náměstek primátora 
Miloš Sklenka se loni omluvil kvůli 
bolavé noze, snad bude tentokrát fit. 
A paní náměstkyně primátora Milada 

Sokolová už pro své příjmení zkrátka 
nemůže na Sokolském běhu republiky 
chybět, no ne? Podpořte nás všichni 
svou účastí a tu Prahu porazíme!“

„Původně jsem hrál hokej, ale v  roce 
2017 přešel k biatlonu, který se mi velmi 
líbil při sledování v televizi. Zjistil jsem, 
že se dá tady na Hané dělat i letní biatlon 
mimo zimní období, což mě nadchlo. 
Tenhle sport prostě miluju, je dokonalý. 
Navíc nás vede skvělý trenér Roman Ve-
čeřa, který současně dělá klubového šéfa 
a který ještě sám závodí. Sice má toho fakt 
hodně, ale všechno výborně stíhá i zvlá-
dá. A my mladí se zlepšujeme.“

„Z ocenění mám velkou radost za Lojzu. 
Jen škoda, že se toho sám nedožil. On byl 
velmi náročný trenér a snad nikdy necítil 
úplnou spokojenost, protože chtěl mít 
z každého svěřence Filipa Jíchu. Což sa-
mozřejmě nešlo. Moc děkujeme!“ 
 Ptal se Marek Sonnevend
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